
UITKErIng - De VVD heeft de 
laatste hand gelegd aan een ini-
tiatiefwetsvoorstel dat regel dat 
immigranten Nederlands moeten 
spreken of op zijn minst serieus 
bezig moeten zijn dat te leren, 
voordat zij recht hebben op een 
bijstandsuitkering. Dit initiatief-
wetsvoorstel waar Stef Blok al voor 
de totstandkoming van dit kabinet 
mee was begonnen, zal nog deze 
week aan de Tweede Kamer in be-
handeling worden gegeven.

Sinds september 2006 staat in de 
Wet Werk en Bijstand dat alleen per-
sonen die een ‘duurzame band’ met 
Nederland hebben, recht hebben op 
bijstand. In de praktijk blijkt deze 
regel echter nauwelijks te worden 
toegepast. Dit vermoedelijk omdat 
het lastig is aan te geven wat die 
duurzame band dan uitdrukt.

Uit onderzoek blijkt dan ook dat 
vrijwel nooit een uitkering wordt 
geweigerd wegens het ontbreken van 
die duurzame band met Nederland. 
Stef Blok: “Het voorschrift uit de Wet 
Werk en Bijstand blijkt in de praktijk 
dus een dode letter”.

Om dit te veranderen wil de VVD 
dat het criterium “duurzame band 
met Nederland” veel concreter wordt 
gemaakt, door het spreken van de 
Nederlandse taal, tenminste op 
niveau A2 (het niveau van de taal-

examens inburgering), voorwaarde 
voor het recht op bijstand te maken. 
Blok: “Er zijn duizenden mensen met 
een bijstandsuitkering die niet de 
Nederlandse nationaliteit hebben en 
nauwelijks of helemaal geen Neder-
lands spreken. En dat terwijl wij van 
deze mensen vragen – en dat moe-
ten wij ook kunnen vragen - dat zij 
zo snel mogelijk aan het werk gaan. 
Dat lijkt mij bijna onmogelijk als je 
je niet verstaanbaar kunt maken!” Er 
wordt immers ook van aanvragers 
van een uitkering geëist dat zij legaal 
in Nederland verblijven en de plicht 
hebben om werk te aanvaarden. “Die 
plicht om werk te aanvaarden is na-
tuurlijk een wassen neus als je de 
Nederlandse taal niet beheerst.”, al-
dus Blok.

Stef Blok is als Kamerlid begon-
nen met dit initiatief wetsvoorstel. 
Nadat de Raad van State zich over het 
wetsvoorstel heeft gebogen, is het nu 
klaar om door de Kamer te worden 
behandeld. Woordvoerder Cora van 
Nieuwenhuizen zal het stokje nu van 
Blok overnemen.

InbUrgErIngsPlIcHT 
Daarnaast wil de VVD ook dat de over-
last van slecht geïntegreerde Oost-
Europeanen wordt aangepakt. Stef 
Blok: “Deze groep legt een enorme 
druk op de Nederlandse samenle-
ving. Om dit tegen te gaan wil de VVD 
daarom dat de inburgeringplicht ook 
gaat gelden voor EU-burgers. Op basis 
van Europees recht zijn EU-onderda-
nen op dit moment namelijk niet ver-
plicht om in te burgeren.”
Het aantal mensen in Nederland met 
een nationaliteit van een Oost-Euro-
pees EU-land in de leeftijd van 15 tot 
65 jaar is toegenomen van ruim 20 
duizend op 1 januari 2005 tot ruim 
67 duizend op 1 januari 2010. Ruim 
de helft van hen heeft de Poolse nati-
onaliteit. In 2010 zijn 150.000 immi-
granten naar Nederland gekomen. 

“Daarom stelt de VVD voor dat voor 
EU-burgers na een verblijf van 3 
jaar in Nederland een inburgering-
plicht wordt ingesteld. De reden dat 
wij kiezen voor 3 jaar is om de ken-
nismigranten (mensen die tijdelijk 
naar Nederland komen voor studie 
of werk, bijvoorbeeld expats) op deze 
manier te ontzien. Nederland kan 

Als u gaat stemmen bij 
de verkiezingen voor de 
Provinciale Staten slaat u 

twee vliegen in één klap. U kunt 
de VVD in de Provinciale Staten 
én in de Eerste Kamer de grootste 
maken. Zo kunnen we orde op 
zaken stellen in Nederland. 

Het kabinet, onder leiding van 
onze eigen premier Mark Rutte, 
werkt hard om Nederland sterker, 
veiliger en welvarender te maken. 
De overheid gaat zich met minder 
bemoeien, en beter doen wat ze 
moet doen. 

De VVD staat volledig achter 
de plannen van het kabinet. 
We willen minder overheid en 
lage belastingen. Goede, betaalba-
re zorg voor iedereen. We willen 
met Nederland vooruit, met meer 
wegen en met 130 km per uur. 
En voortaan voor iedereen die 
straf verdient: straf. 

Om dit te bereiken, heeft het 
kabinet een meerderheid in de 
Eerste Kamer nodig. 
Daarom zijn deze verkiezingen 
essentieel, want uw stem in de 
provincie is een indirecte stem 
voor de Eerste Kamer. 

Natuurlijk moet de VVD ook in 
de Provinciale Staten de grootste 
worden. Zelf begon ik ooit als 
raadslid in ‘groene hart’ gemeen-
te Nieuwkoop. Daar leerde ik het 
belang kennen van goed provin-
ciaal bestuur, voor de bereikbaar-
heid, ruimtelijke ordening en 
lokale economie.

Op 2 maart telt uw stem dubbel. 
Stem dus VVD en laat de Eerste 
Kamer niet links liggen.
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CAMPAGNE

ORDE OP ZAKEN STELLEN

Geen nederlands,
geen bijstand!

Met ons kabinet werken we 
keihard voor een sterk en vei-
lig Nederland. En we zijn nog 
maar net begonnen. Met inves-
teren in onze economie. Met 
minder belasting door minder 
overheid. En met stevige maat-
regelen die zorgen voor meer 
veiligheid en zwaardere straf-
fen. Want, de VVD is voor de 
helden en tegen de hufters. Wilt 
u dat we met dit beleid door 
kunnen gaan, dan hebben we 
uw stem op 2 maart a.s. weer 
hard nodig. In o.a. Rotterdam,

Den Haag en Zoetermeer is 
het tijdens de provinciale sta-
tenverkiezingen voorjaarsva-
kantie. Bent u op vakantie of 
niet in staat om te stemmen? 
Machtig dan uw buren, familie
of vrienden om ervoor te zor-
gen dat uw stem op de VVD 
niet verloren gaat. Alleen zo 
kan de VVD daadwerkelijk orde 
op zaken stellen en Nederland 
sterker, veiliger en fi nancieel 
gezond te maken.

Niet in staat om te stemmen? 
Machtig een bekende!

www.vvd.nl/machtigen

AFTRAP - De VVD startte 12 februari jl. langs de A2 bij Beesd de 
campagne voor de Provinciale Statenverkiezingen. In het bijzijn 
van onder meer de VVD-bewindslieden, Kamerleden, Eerste Ka-
merkandidaten en provinciale lijsttrekkers riep Mark Rutte tijdens 
de campagnestart op 12 februari jl. de kiezer op om 2 maart naar de 
stembus te komen en op de VVD te stemmen. “Dit kabinet neemt 
maatregelen om Nederland sterker, veiliger en fi nancieel gezond te 
maken. Willen we deze maatregelen daadwerkelijk kunnen uitvoe-
ren, dan is die meerderheid in de Eerste Kamer van belang.” Minis-
ter Schultz van Haegen van Infrastructuur en Milieu presenteerde 
zo’n concrete maatregel van het kabinet: de eerste trajecten waar 
130km per uur mag worden gereden. Eén van de wegen is de A2 
tussen Everdingen en Deil.

camPagnEsTarT ProvIncIalE sTaTEnvErKIEZIngEn
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xxxxxxxxx

deze groep namelijk hard gebruiken 
om een bijdrage te leveren aan onze 
economie”, aldus Blok.

sTrIjDIg
Een inburgeringsplicht voor EU-
burgers is op dit moment strijdig 
met het EU-recht. De VVD wil dat het 
kabinet deze wens daarom betrekt 
bij de onderhandelingen in Brussel. 
Overigens zijn mensen jonger dan 

18 of ouder dan 65 jaar uitgezon-
derd van de inburgeringsplicht. 
Dat geldt ook voor mensen die 8 jaar 
of langer in Nederland woonden 
tijdens de leerplichtige leeftijd of 
mensen die over Nederlandse diplo-
ma’s of certifi caten beschikken.  

Ook voor de Oost-Europeanen zou 
gelden dat ze zelf de kosten van hun 
inburgering moeten betalen.

ParTIj

succesvolle nieuwe ledendag

www.stefblok.nl

subsidie kranen
horen niet 
te lekken 
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Het begrip islamofobie wordt doelbewust 
ingezet als middel tegen kritiek op de 
politieke islam. Daarmee wordt het Wes-
ten uitgedaagd en getest. Groenendijk 
heeft de handschoen opgenomen. Zijn 
analyse is meedogenloos nuchter. Zijn 
voorstellen zijn wel radicaal, maar niet 
extreem en zeker niet xenofoob. 
Verkrijgbaar via de boekhandel of via 
www.pumbo.nl/boek/islamofobie 
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Symposium gen-ethische grensverkenningen

ETHIEK - De Teldersstichting orga-

niseerde op vrijdag 28 januari het 

symposium Gen-ethische grens-

verkenningen in Den Haag. De Tel-

dersstichting organiseerde deze 

bijeenkomst op basis van het eerder 

gepubliceerde geschrift Gen-ethische 

grensverkenningen. Een liberale visie 

op ethische kwesties in de medische 

biotechnologie dat onder leiding van 

Gerald de Haan – hoogleraar Mole-

culaire Stamcelbiologie aan de Rijks-

universiteit Groningen – tot stand is 

gekomen. Hij opende de dag met een 

keynote speech, waarin hij wees op 

de snelle ontwikkelingen in de me-

dische biotechnologie en de vele on-

zekerheden die deze ontwikkelingen 

met zich meebrengen op de lange 

termijn. Adrienne Vriesendorp trad 

op als voorzitter van het symposium.

EmbryosElEcTIE
Twee hoogleraren gaven vanuit hun 

veld van expertise hun visie op on-

der meer embryoselectie op geslacht, 

waarvoor de opstellers van het ge-

schrift ruimte willen bieden. Sjoerd 

Repping, hoogleraar Humane Voort-

plantingsbiologie aan het AMC, gaf 

aan tegen dergelijke selectie te zijn 

daar er geen medische noodzaak is. 

De kosten (risico’s) wegen daarmee 

niet op tegen de baten (noodzaak). 

Martin Buijsen, hoogleraar Recht en 

Gezondheid aan de Erasmus Univer-

siteit Rotterdam, stelde rechtvaardig-

heid centraal en meende dat tevens 

Advertentie

naar de bekostiging gekeken moet 

worden. Een IVF-behandeling enkel 

op selectie van geslacht toestaan is 

volgen hem te duur om collectief te 

bekostigen. 

PrIvacy
Na de lunch spraken Marjolein Ver-

stappen (directeur van AGIS Zorgver-

zekeringen) en Hub Zwart (weten-

schappelijk directeur van Centre of 

Society and Genomics) over privacy 

in verband met de ontwikkeling van 

het genetisch paspoort, waarin staat 

vastgelegd op welke genetisch-gere-

lateerde ziekten men een verhoogde 

kans heeft. Hub Zwart zette in een 

helder betoog de geschiedenis van 

de ontwikkeling van het genetisch 

paspoort uiteen. De vroegere ver-

wachting dat dit een blueprint voor 

de mens zou zijn blijkt een illusie; 

het menselijk genoom zit veel te 

complex in elkaar. Volgens Marjolein 

Verstappen hoeven burgers niet bang 

te zijn dat de privacy in gevaar komt 

wanneer zij zich willen verzekeren; 

de verzekeraars hebben een accepta-

tieplicht en mogen dus geen mensen 

weigeren op grond van bijvoorbeeld 

hun genetisch paspoort. Frans Enge-

ring (financieel econoom en curator 

van de Teldersstichting) en Anou-

chka van Miltenburg (Tweede Ka-

merlid VVD) waren van mening dat 

Marjolein Verstappen hiermee niet 

het hele verhaal vertelde, want voor 

aanvullende verzekeringen geldt de 

acceptatieplicht niet en zal het pas-

poort zeker een rol gaan spelen. 

bEKosTIgIng
Tot slot was er een politiek forumde-

bat waaraan Esmé Wiegman (Tweede 

Kamerlid ChristenUnie), Anouchka 

van Miltenburg en Marcel Wissen-

burg (hoogleraar Politieke Theorie 

aan de Radboud Universiteit Nijme-

gen en mede-opsteller van het ge-

schrift) deelnamen. Anouchka van 

Miltenburg wees erop dat de bekos-

tiging een essentieel onderdeel van 

het politieke zorgdebat vormt. Esmé 

Wiegman sloot daarbij aan door aan 

te geven dat de VVD en de Christen-

Unie van mening zijn dat IVF-behan-

delingen uit het zorgpakket moeten: 

er is geen medische noodzaak en dit 

moet dan ook niet collectief bekos-

tigd worden. De dag werd afgesloten 

met een borrel.

Al met al was het een geslaagd sym-

posium en is de doelstelling van de 

bijeenkomst – meer diepgang cre-

eren en de discussie over ethische 

kwesties in de medische biotechno-

logie op gang te brengen – behaald. 

De dag heeft veel stof tot nadenken 

gegeven waar nog lang over gediscus-

sieerd zal worden.

Camilia Bruil is wetenschappelijk mede-

werker van de prof.mr. B.M. Teldersstich-

ting. Zij is tevens eindredacteur van Libe-

raal Reveil.

Het geschrift is nog altijd voor  15,- te 

verkrijgen bij de Teldersstichting. Een uit-

voeriger impressie van het symposium zal 

in het juninummer van Liberaal Reveil 

verschijnen.
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Zomerschool 
Teldersstichting

lIbEralIsmE - De Teldersstichting 

organiseert van maandag 28 augus-

tus tot en met donderdag 1 septem-

ber wederom haar jaarlijkse zomer-

school over de grondslagen van het 

liberalisme. Deze zomerschool zal 

plaatsvinden in Leusden (vlakbij 

Amersfoort). Tijdens de zomerschool, 

bedoeld voor vergevorderde studen-

ten en recent afgestudeerde academi-

ci, krijgen de cursisten een zeer geva-

rieerd programma aangeboden met 

sprekers uit politiek en wetenschap, 

waarbij ruim de gelegenheid is voor 

discussie. Tijdens eerdere edities van 

de zomerschool spraken onder meer 

Frits Bolkestein, Mark Rutte, Afshin 

Ellian en Coen Teulings.

Geïnteresseerd in deelname? Kijk 

voor meer informatie en aanmelding 

op www.teldersstichting.nl

JongTeldersstich-
ting van start

vErDIEPIng - JongTel-

dersstichting is de nieu-

we jongerenafdeling van 

de Teldersstichting, het  

wetenschappelijk bureau ten be-

hoeve van het liberalisme en de VVD. 

Deze jongerenafdeling is een initi-

atief van oud-zomerschoolcursist 

van de Teldersstichting Michel van 

Zundert. JongTeldersstichting richt 

zich op hoogopgeleide jongeren van 

17 tot 35 jaar die geïnteresseerd zijn 

in het liberalisme en daarbij politiek-

filosofische verdieping zoeken.

De activiteiten zullen ondermeer 

bestaan uit masterclasses en debat-

sessies met verschillende gerenom-

meerde sprekers over actuele onder-

werpen. De bijeenkomsten zullen 

een bijzonder interactief karakter 

hebben en ook in de keuze van de 

thema’s wordt rekening gehouden 

met de doelgroep van JTS. We willen 

graag jouw stem als jongere horen, 

en zien je dan ook graag bij één van 

onze bijeenkomsten! Kijk op www.

jongteldersstichting.nl voor meer in-

formatie en het actuele programma, 

alsmede de mogelijkheid je aan te 

melden. 

lEEsTIPs

Auke van der Woud, Koninkrijk vol 
sloppenwijken. Achterbuurten en vuil 
in de negentiende eeuw.

In de tweede helft van de 
negentiende eeuw nam 
de trek naar de steden een 
enorme vlucht, met alle 
gevolgen van dien. Krotwo-
ningen volgepakt met men-

sen, slecht sanitair, opeenhoping van 
afval, gecombineerd met een tekort 
aan schoon water, goede voeding of 
frisse lucht, zorgden voor heuse slop-
penwijken in de Nederlandse steden. 
Van der Woud schetst een prachtig 
beeld van veranderend Nederland 
op de drempel naar de twintigste 
eeuw toen veelal liberale wetgeving 
geleidelijk een einde maakte aan het  
‘koninkrijk vol sloppenwijken’.

Oktober 2010. ISBN: 9789035135970,  
439 pp.,  29,95

Gerry van der List, Alle 42 premiers. 
Hun leven en loopbaan.
In korte treffende biografieën be-
licht Elsevier-journalist Gerry van 
der List het leven en de politieke 
carrière van de 42 premiers die  
Nederland heeft gehad. De rij start 
met Gerrit graaf Schimmelpenninck 
die leiding gaf aan een tijdelijk ka-
binet met als voornaamste taak de 
grondwetsherziening. Pas in 1849 
mocht Johan Rudolf Thorbecke – ‘de 
belangrijkste van allemaal’ door zijn 
bijdrage aan de politieke modernise-
ring van Nederland – aantreden aan 
het hoofd van zijn eerste kabinet. 
Twee zouden er nog volgen. Toch was 
Thorbecke niet de langstzittende pre-
mier, die eer komt vooralsnog Ruud 
Lubbers toe die tussen 1982 en 1994 
maar liefst 4307 dagen minister-pre-
sident was. De serie portretten geven 
naast een politieke levensbeschrijving 
ook een tijdsbeeld van de belangrijk-
ste ontwikkelingen sinds 1848. Geluk-
kig voor de liberalen, is de bundel pas 
gepubliceerd nu met premier Mark 
Rutte eindelijk weer eens een liberale 
premier in het Torentje zetelt.

Oktober 2010. ISBN: 9789068823158,  
176 pp.,  14,95

Arnout van Cruyningen, Prinses Mari-
anne. De biografie van een vrijge-
vochten Oranjeprinses in de negent-
iende eeuw.
Het leven van prinses Marianne, de 
jongste dochter van koning Willem I 
der Nederlanden en zijn vrouw Wil-
helmina van Pruisen, is altijd in een 
zweem van romantiek en schandaal 
gehuld. Terecht noemt de auteur 
haar in de ondertitel van zijn bio-
grafie ‘vrijgevochten’. Willem I zocht 
lang naar een geschikte partner voor 
zijn oogappel. De verloving met de 
Zweedse troonpretendent moest on-
der politieke druk worden verbroken, 
waarna een huwelijk volgde met prins 
Albrecht van Pruisen. Deze ongelukki-
ge verbintenis eindigde na een schei-
ding van tafel en bed in een officiële 
scheiding. Daarna leefde Marianne 
openlijk met haar – nog gehuwde – 
koetsier Johannes van Rossum, van 
wie zij een kind kreeg dat zij zelf 
wenste op te voeden. Stuk voor stuk 
schandalen in de negentiende eeuw. 
De auteur weet van de evenwichtige 
biografie meer te maken dan slechts 
een spannende roman, doch soms 
denkt hij daarbij de waarheid in pacht 
te hebben als ware hij ooggetuige.

Mei 2010. ISBN: 9789059775275, 184 pp., 
 12,50

Het begrip islamofobie wordt doelbewust 
ingezet als middel tegen kritiek op de 
politieke islam. Daarmee wordt het Wes-
ten uitgedaagd en getest. Groenendijk 
heeft de handschoen opgenomen. Zijn 
analyse is meedogenloos nuchter. Zijn 
voorstellen zijn wel radicaal, maar niet 
extreem en zeker niet xenofoob. 
Verkrijgbaar via de boekhandel of via 
www.pumbo.nl/boek/islamofobie 



Maximum snelheid omhoog 
naar 130 km per uur

Spijbelen harder aanpakken

UITrol - Harder waar het kan. VVD-

minister Schultz van Haegen van In-

frastructuur en Milieu start daarom 

komende vier maanden een experi-

ment op acht trajecten als opmaat 

naar de landelijke uitrol van hogere 

maximum snelheden. Daarbij is het 

nieuwe uitgangspunt een maximum-

snelheid van 130 km/u. Deze kabi-

netsperiode wil de minister de maxi-

mumsnelheid op ruim een derde van 

het Nederlandse hoofdwegennet ver-

hogen naar 130 km/u.

“Ik wil het meeste halen uit 

elke meter asfalt die 

we hebben aange-

legd. Ook moeten 

snelheden beter 

aansluiten bij de 

aanPaKKEn - VVD-Tweede Kamer-

lid Ton Elias wil dat spijbelen harder 

wordt aangepakt. In een debat met 

de minister van Onderwijs heeft hij 

aangedrongen op maatregelen die 

schoolverzuim tegen moeten gaan. 

Zo wil Elias kinderbijslag inhouden 

als ouders consequent de leerplicht 

niet nakomen. Volgens het Kamer-

lid is het heel redelijk en goed ver-

dedigbaar om van ouders, die hun 

kinderen niet achter de broek zitten 

wanneer ze structureel spijbelen, 

de kinderbijslag in te trekken. Ook 

het opleggen van een boete, naar 

een idee van de Rotterdamse CDA-

onderwijswethouder Hugo de Jonge, 

behoort tot de mogelijkheden. 

Daarnaast vraagt Elias zich af of 

sancties moeten worden opgelegd 

aan de schoolleider die nalatig is in 

het melden van verzuim. Onderzoek 

van de Inspectie van het Onderwijs 

laat zien dat 48% van de instellingen 

voor beroeps- en volwasseneneduca-

tie en 15% van de scholen voor voort-

gezet onderwijs niet in staat is tot 

adequate verwerking van de beschik-

bare gegevens in het meldproces.  

belevenis van de weggebruiker. Als 

het rustig is, is een snelheid van 80 

km/u niet te begrijpen”, aldus mi-

nister Schultz van Haegen. De mi-

nister verwacht dat rond een derde 

van alle snelwegen een snelheid 

van 130 km/u mogelijk moet zijn 

zonder grote investeringen in maat-

regelen voor leefomgeving. Op plek-

ken waar vanwege de normen geen 

permanente verhoging mogelijk is, 

onderzoekt de minister een dynami-

sche verhoging voor bepaalde tijd-

stippen op een dag. Op deze manier 

wordt voor elke snelweg in 

Nederland in kaart ge-

bracht of de snelheid 

verhoogd kan wor-

den naar 100, 120 

of 130 km/u.

Maar liefst 42% van de instellingen 

kan niet voldoen aan de wettelijke 

meldtermijnen. 

nalEvIng rEgEls
Elias wilde verder van de minister 

weten of er voldoende leerplicht- 

ambtenaren zijn en of zij ook daad-

werkelijk zorgen voor een strikte na-

leving van de regelgeving. “Spijbelen 

moet nu echt eens stevig worden 

aangepakt. Het is het voorportaal 

van kinderen die het onderwijs blij-

vend uit rennen, om er later achter te  

komen dat ze iets oerstoms gedaan 

hebben. Ieder kind moet een diploma 

proberen te halen”, aldus het VVD-

Tweede Kamerlid.
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KOrt
nieuws
Gedwongen
uitkering bizar

De VVD is onthutst over het feit 
dat jongeren die werk zoeken bij 
het Werkplein gedwongen wor-
den eerst een uitkering aan te vra-
gen. De VVD vindt dit de wereld op 
zijn kop, en precies het verkeerde 
signaal. VVD-Tweede Kamerlid 
Malik Azmani “Deze jongen wil, 
ondanks zijn beperking, op eigen 
benen staan. Hij vindt het nota 
bene zelf onfatsoenlijk om zijn 
hand op te houden en wil – vol-
komen terecht – geen etiketje op-
geplakt krijgen. Je moet mensen 
niet in een hokje plaatsen, maar 
kijken naar wat ze wel kunnen.  
Ik wil dan ook dat de staatsse-
cretaris het Werkplein bij de les 
houdt. Dit is eens, maar nooit 
weer.”

Stop op export
kinderbijslag 

Kamerlid Karin Straus is blij dat 

het VVD voorstel om de export 

van kinderbijslag naar landen 

buiten de EU te stoppen door  

minister Kamp van Sociale Zaken 

uitgevoerd gaat worden. In de 

huidige situatie krijgt een Neder-

land ingezetene kinderbijslag, 

ook als zijn kinderen in het bui-

tenland wonen. Om het verbod 

mogelijk te maken moeten er 

40 verdragen aangepast worden.  

Minister Kamp verwacht deze 

voor 1 januari 2014 aangepast te 

hebben. Tot dit geregeld is wil de 

VVD dat het woonlandbeginsel 

wordt toegepast. Hierdoor wordt 

de hoogte van de kinderbijslag 

aangepast aan het prijsniveau van 

het land waar het naar toe gaat. 

Berispingen
medici openbaar

VVD-Tweede Kamerlid Helma 

Lodders wil dat patiënten kun-

nen zien of hun arts een beris-

ping, waarschuwing of geldboete 

heeft gekregen die samenhangt 

met hun functioneren. De over-

tredingen zouden voor vijf jaar 

zichtbaar moeten zijn in het BIG 

register bij één overtreding, en 

levenslang bij herhaling. De VVD 

vindt dat patiënten er recht op 

hebben om te weten of ze risico 

lopen bij een behandeling door 

een bepaalde medicus. Ook denkt 

Lodders dat er een stimulerende 

werking naar de medici uit gaat 

om na een overtreding niet in 

herhaling te treden omdat dit 

voor een levenslange vermelding 

zorgt.

lees meer op www.vvd.nl
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UITHUIsPlaaTsIng - De VVD vindt 

dat mishandelde kinderen zo moge-

lijk thuis moeten blijven, terwijl de 

ouder die het kind mishandelt vaker 

het huis zou moeten verlaten. Nu is 

het in geval van kindermishandeling 

vaak zo dat het gezin onder toezicht 

wordt gesteld en in crisissituaties het 

kind uit huis wordt geplaatst. Dit is 

lang niet altijd de juiste oplossing.  

In een derde van de gevallen blijkt 

het helemaal niet beter voor het kind 

te zijn, en in een derde van de geval-

len zelfs schadelijk. 

slacHToFFEr
Immers, als je als kind uit je eigen 

huis wordt geplaatst is dat ingrijpend. 

Een kind heeft in die situatie vaak 

de veilige omgeving en de andere  

ouder (vaak is het één van de ouders 

die mishandelt) hard nodig, om niet 

het gevoel te hebben helemaal alleen 

op de wereld te staan. Het kind kan 

bij uithuisplaatsing vaak ook niet 

meer naar de eigen school, woont 

niet meer in de eigen buurt en kan 

niet meer met vertrouwde vriend-

jes spelen. De VVD wil dat de dader 

wordt gestraft, niet het slachtoffer. 

Dat betekent dat er vaker naar alter-

natieven moet worden gekeken in 

plaats van direct tot uithuisplaatsing 

van het kind over te gaan. Een oplos-

sing kan zijn dat de mishandelende  

ouder een huisverbod krijgt opge-

legd, te vergelijken met een straatver-

bod, waarbij mensen niet in een be-

paalde omgeving mogen komen. Om 

het kind te beschermen moet degene 

die het kind mishandelt uit de buurt 

van het kind blijven. De VVD vindt 

het belangrijk dat het weerloze, mis-

handelde kind beschermd wordt en 

voorop wordt gesteld, niet de dader. 

mElDPlIcHT
De VVD wil in elk geval dat artsen, 

hulpverleners, leraren en crècheme-

dewerkers verplicht worden om ver-

moedens van kindermishandeling te 

melden. Nu worden signalen te vaak 

over het hoofd gezien, of er wordt 

niets of te laat iets mee gedaan. Als 

een vermoeden van kindermishande-

ling wordt gemeld, kan een onder-

zoek plaatsvinden en wanneer nodig 

zo snel mogelijk actie worden onder-

nomen.

Vaker uithuisplaatsing ouder
bij kindermishandeling

Terugvordering na bijstandsfraude
in buitenland

FraUDE - De VVD wil dat mensen 

met een bijstandsuitkering daadwer-

kelijk beschikbaar zijn voor de ar-

beidsmarkt. Uit onderzoek blijkt dat 

onder mensen met een bijstandsuit-

kering die vaak in het buitenland ver-

blijven op grote schaal gefraudeerd 

wordt. Zo zijn gevallen bekend van 

mensen die tonnen aan bijstandsuit-

kering hebben ontvangen, terwijl ze 

huizen, appartementen en onderne-

mingen in Marokko of Turkije bleken 

te bezitten. Ook wil de VVD dat ten 

onrechte verstrekte bijstandsuitke-

ringen tot op de laatste cent worden 

teruggevorderd.

Malik Azmani is geschokt over de 

grootschalige fraude: “Het is bizar 

dat mensen met een bijstandsuit-

kering blijkbaar maanden in het 

buitenland kunnen verblijven zon-

der dat daar een haan naar kraait.  

Hoe zit het met de sollicitatieplicht?  

Wie in de bijstand zit, moet zich be-

schikbaar houden voor de arbeids-

markt. Dit is je reinste diefstal van 

gemeenschapsgeld. De bijstand is 

bedoeld om te voorzien in je onder-

houd, en niet voor frauderende zak-

kenvullers. Zulke fraude ondermijnt 

de solidariteit en gaat ten koste van 

de mensen die echt hulp nodig heb-

ben.” De VVD wil dat alle ten onrech-

te  uitgekeerde bedragen tot op de 

laatste cent worden teruggevorderd. 

Als het om kleine bedragen gaat, 

moet de uitkering voor minstens een 

maand worden stopgezet. Wie zijn 

billen brandt moet op de blaren zit-

ten. En wie grootschalig fraudeert, 

die moet ogenblikkelijk strafrechte-

lijk worden vervolgd.

m.azmani@tweedekamer.nl

t.elias@tweedekamer.nl
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Dit wil de VVD

De instroom van laagopgeleide,
kansarme migranten beperken.

Investeren in de infrastructuur
van ons land. 

Keihard optreden tegen
mensen die buschauffeurs 
en hulpverleners bedreigen 
of mishandelen.

Het subsidie-infuus afschaffen.

Een kleine en krachtige overheid, 
lage belastingen en minder 
regels.

Orde op zaken stellen in 
Nederland om ons land sterker, 
veiliger en welvarender maken.

De overheid is uit haar jasje gegroeid. Ze geeft teveel geld uit en bemoeit 

zich teveel met het leven van mensen. Zo worden ondernemende Neder-

landers in hun ruimte beperkt en moeten ze veel belasting betalen, vaak 

voor zaken die ze beter zelf kunnen regelen. De VVD wil lage belastingen 

en de overheid weer terug in haar hok brengen, met minder ambtenaren 

en minder regels. De overheid moet zich beperken tot de dingen die ze 

echt moet doen. Al het andere kunnen mensen prima zelf regelen. 

Subsidie kost jaarlijks miljarden 

euro’s. Een hoop geld, allemaal 

afkomstig van hardwerkende 

mensen die belasting betalen. Dan 

mag je op z’n minst verwachten dat 

steeds kritisch wordt bekeken of de 

subsidie wel nodig is en of subsidies 

goed terecht komen. Het is vrijwel 

onmogelijk voor mensen om wegwijs 

te raken in het oerwoud aan subsi-

dies, om nog maar te zwijgen van de 

hoge kosten ervan voor de overheid. 

Het aantal regelingen moet dan ook 

fl ink naar beneden en de kosten om 

subsidies uit te voeren stevig omlaag. 

De VVD vindt daarnaast dat mensen 

zélf beter over hun eigen geld kun-

nen beslissen en dat instellingen hun 

eigen broek moeten ophouden.

Het verkeer in Nederland is 

vastgelopen. We staan iedere 

dag in de fi le, zelfs in het 

weekend. Dat is slecht voor de 

economie en slecht voor het 

milieu, want fi leverkeer ver-

vuilt veel meer dan verkeer dat 

kan doorrijden. Alleen forse in-

vesteringen in onze wegen en 

verbetering van het openbaar 

vervoer kunnen dit probleem 

oplossen. 

De VVD pakt fi les en het open-

baar vervoer aan door extra te 

investeren in infrastructuur. 

Op de weg moet het uitgangspunt zijn: doorrijden als 

het kan. De Nederlandse wegen zijn zo ingericht dat 

130 rijden, net als in veel buurlanden, op de meeste 

snelwegen makkelijk kan.

Wie naar Nederland komt om bij 

te dragen is welkom, wie hier komt 

om misdaden te plegen niet. De 

VVD wil dat vreemdelingen die in 

Nederland veroordeeld zijn voor 

een misdrijf het land worden uit-

gezet. Dat gebeurt veel te weinig. 

Daarnaast willen we dat het straf-

baar wordt om illegaal in ons land 

te verblijven. Illegale vreemdelin-

gen zorgen vaak voor overlast en 

criminaliteit, waaronder mensen-

handel. De VVD ziet alleen kansen 

voor migranten die fi nancieel hun 

eigen broek kunnen ophouden, die 

de Nederlandse taal spreken en die 

een bijdrage willen leveren aan de 

samenleving. De toestroom van 

kansarme migranten moet worden 

stopgezet. Echte vluchtelingen blij-

ven altijd welkom.

Met ons kabinet werken we kei-

hard voor een sterk en veilig 

Nederland. En we zijn nog maar 

net begonnen. Met investeren 

in onze economie. Met minder 

belasting door minder overheid. 

En met stevige maatregelen die 

zorgen voor meer veiligheid en 

zwaardere straffen. Want, de VVD 

is voor de helden en tegen  huf-

ters.  

Wilt u dat we met dit beleid door 

kunnen gaan, dan hebben we uw 

stem op 2 maart a.s. weer hard no-

dig. Want de verkiezingen voor de 

Provinciale Staten zijn hiervoor 

minstens zo belangrijk. 

Immers, u brengt op 2 maart een 

indirecte stem uit voor de Eerste 

Kamer. En een meerderheid in de 

Eerste Kamer zal waarborgen dat 

ons kabinet kan doorgaan met 

orde op zaken stellen. Geen lek-

kende subsidiekranen. Vandalen 

die gaan betalen. Meer blauw op 

straat. En geen ouderen in de kou 

om maar eens een paar belang-

rijke zaken te noemen. Kortom: 

duidelijke keuzes, heldere prio-

riteiten. Een sterke VVD-fractie 

in de Eerste Kamer is dan van 

groot belang voor Nederland.

Daarnaast stemt u natuurlijk 

voor een economisch sterke 

en goed bereikbare Provincie. 

De VVD zet zich in de Provinci-

ale Staten in voor lage belasting, 

minder regels en een kleinere 

overheid. 

Uw stem kan, net als vorig jaar, 

zorgen voor het verschil. Stem dus 

VVD. Voor een sterk, welvarend en 

veilig Nederland.

Mark Rutte
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Anders dan de Tweede Kamer wordt de Eerste Kamer niet rechtstreeks 

door de bevolking gekozen, maar door de leden van alle Provinciale Staten. 

Om daadwerkelijk orde op zaken te stellen en Nederland sterker, veiliger en 

fi nancieel gezond te maken, hebben we uw steun nodig. Stem daarom op 2 

maart op de VVD. Bent u op vakantie of niet in staat om te stemmen? 

Machtig dan uw buren, familie of vrienden om ervoor te zorgen dat uw 

stem op de VVD niet verloren gaat. 

Provinciale Staten
kiezen de Eerste
kamer

Wie wordt opgepakt wegens 

geweld of vernielingen moet 

sneller worden berecht en met-

een betalen voor de schade. 

Teveel vandalen krijgen nooit 

een rekening voor de door 

hen aangerichte schade, of 

weigeren die simpelweg te be-

talen. Dat moet afgelopen zijn. 

De daders of hun ouders moe-

ten opdraaien voor de kosten 

waarmee ze de maatschappij 

opzadelen. Het draagt bij aan 

het voorkomen van herhaling 

als daders de rekening krijgen 

gepresenteerd.

De kunst van het bezuinigen 

zit in het maken van de juiste 

afwegingen. Waar moet de over-

heid helpen, en waar moet ze 

zich vooral niet mee bemoeien. 

De VVD maakt heldere keuzes. 

Investeren in goede infrastruc-

tuur, niet in meer kansarme 

migranten. Lage belasting voor 

iedereen die een bijdrage levert 

aan de maatschappij. De subsi-

diekraan dichtdraaien. Om te 

kunnen investeren moet fors 

worden gesneden ín de over-

heidsuitgaven. Dat doet de VVD 

door een kleinere overheid met 

minder ministeries, minder 

politici en minder ambtena-

ren. Maar ook door de kosten 

van ontwikkelingssamenwer-

king terug te schroeven en van 

sectoren zoals bijvoorbeeld cultuur 

te verwachten dat ze meer op eigen 

benen gaan staan. Zo zorgen we voor 

een gezonde fi nanciële toekomst voor 

Nederland. 

Snel optreden van de politie 

en snel voor de rechter. Bij ge-

welds- en zedenmisdrijven al-

tijd een schadevergoeding voor 

het slachtoffer. In geval van 

zelfverdediging: meer steun 

voor degene die voor zichzelf 

en anderen opkomt. De VVD is 

er voor de helden en tegen de 

hufters.

orde op zaken:
Minder overheid is minder belasting
De uit de hand gelopen overheidsfi -

nanciën leggen een zware hypotheek 

op onze toekomst en die van onze 

kinderen. De VVD presenteerde vo-

rig jaar een plan om orde op zaken 

te stellen in Nederland. De kiezer gaf 

ons bij de Tweede Kamerverkiezingen 

het vertrouwen dit plan uit te voeren. 

We zijn sindsdien 

hard aan de slag om 

ons land sterker, vei-

liger en fi nancieel ge-

zond te maken. 

Om de fi nanciële 

tekorten op te los-

sen, is het nodig de 

hand op de knip te 

houden. Maar zinvol 

bezuinigen is ook 

een kunst: waar 

moet de overheid 

helpen, en waar 

moet ze zich vooral 

niet mee bemoeien. De VVD maakt 

heldere keuzes. Investeren in goede 

infrastructuur. Een stop op kans-

arme migranten. Lage belasting voor 

iedereen die een bijdrage levert aan 

de maatschappij. De subsidiekraan 

dichtdraaien. Om te kunnen inves-

teren moet fors worden gesneden 

in de overheidsuitgaven. Dat doet 

de VVD door een kleinere overheid 

met minder ministeries, minder 

politici en minder ambtenaren. 

Maar ook door van sectoren zoals bij-

voorbeeld cultuur 

te verwachten dat 

ze meer op eigen 

benen gaan staan. 

Zo zorgt dit kabinet 

voor een gezonde 

fi nanciële toekomst 

voor Nederland.

Naast economie 

vindt de VVD vei-

ligheid van groot 

belang. De VVD wil 

snel optreden van 

de politie en daders 

snel voor de rechter 

brengen. Bij gewelds- en zedenmisdrij-

ven moet altijd een schadevergoeding 

voor het slachtoffer volgen. En in geval 

van zelfverdediging wil het kabinet 

meer steun voor degene die voor zich-

zelf en anderen opkomt. Wie wordt 

opgepakt wegens geweld of vernie-

lingen moet sneller worden berecht 

en meteen betalen voor de schade.

Om deze maatregelen te kunnen 

realiseren heeft de VVD nogmaals 

de steun van de kiezers van 9 juni jl. 

nodig. Bij de provinciale verkiezingen 

op 2 maart brengen de kiezers immers 

een indirecte stem uit voor de Eerste 

Kamer. En een meerderheid in de 

Eerste Kamer zorgt ervoor dat het ka-

binet-Rutte kan doorgaan met orde 

op zaken stellen in ons land. 

Daarnaast zijn deze verkiezingen 

natuurlijk van groot belang voor een 

economisch sterke en goed bereik-

bare Provincie. De VVD zet zich in de 

Provinciale Staten in voor lage belas-

ting, minder regels en een kleinere 

overheid.

Loek Hermans

VVD-lijsttrekker Eerste Kamer

een rekening voor de door 

hen aangerichte schade, of 

weigeren die simpelweg te be-

talen. Dat moet afgelopen zijn. 

De daders of hun ouders moe-

ten opdraaien voor de kosten 

waarmee ze de maatschappij 

opzadelen. Het draagt bij aan 

het voorkomen van herhaling 

als daders de rekening krijgen 

gepresenteerd.

In iedere provincie vinden op de ver-
kiezingsavond bijeenkomsten plaats. 
Het landelijke campagneteam komt 
bij elkaar op het Algemeen Secreta-
riaat. Er wordt geen centrale uitsla-
genavond georganiseerd. Wilt u in 
uw provincie aansluiten? Neem con-
tact op met uw provinciale campag-
neteam of met uw afdeling.

Verkiezingsavond



InTEgraTIE - Hans van Baalen hield 

vrijdag 11 februari jl. na Job Cohen, 

Wim Deetman en Ruud Lubbers, als 

eerste liberaal de Nelson Mandela-le-

zing in het Stadhuis van de gemeente 

Den Haag. Hij stelde daar dat het 

begrip van de multiculturele samen-

leving niet heeft bijgedragen aan de 

integratie van nieuwkomers, maar 

deze juist heeft bemoeilijk. 

Zoals de commissie-Blok in 1994 in de 

Tweede Kamer al concludeerde, heb-

ben de nieuwkomers en hun nazaten 

die in de Nederland zijn geslaagd, dat 

aan hun eigen inzet te danken. Het 

beleid van de overheid heeft daaraan 

niet bijgedragen. Vaak was het beleid 

contraproductief. Hans van Baalen 

stelt voor begrippen als multicultu-

raliteit, allochtoon, autochtoon, etc. 

achter ons te laten en te kiezen voor 

burgerschap en gelijkheid voor de 

Wet. Dat betekent dat nieuwkomers 

er alles aan moeten doen om burger 

van Nederlander te worden. Neder-

landerschap is daarmee een keuze. 

Die verantwoordelijkheid mag niet 

aan nieuwkomers ontnomen worden. 

De overheid en de burgers moeten 

discriminatie bestrijden en hun wel-

willende medeburgers als gelijken te-

gemoet treden, dat is de andere kant 

van de medaille.

bUrgErscHaP
Hans van Baalen gebruikte de Ameri-

kaanse Afgevaardigde Tom Lantos en 

diens vrouw Annette als voorbeelden 

voor zijn idee van burgerschap. Tom 

en Annette Lantos hebben als Honga-

ren van joodse afkomst de Holocaust 

overleefd. Na hun bevrijding in 1945 

moesten zij als leden van de gegoede 

burgerij opnieuw vluchten, nu voor 

de communisten. Zij kozen Amerika 

als hun nieuwe land. Na een lange 

loopbaan in het bedrijfsleven werd 

Tom Lantos namens de Democraten 

in het Huis van Afgevaardigden geko-

zen. Toen Hans van Baalen hem kort 

voor diens dood in 2008 in het Con-

gres bezocht gaf Anette Lantos hem 

een rondleiding. Zij sprak bij alles 

over “wij Amerikanen”. Zo noemde 

zij zichzelf een van de “Daughters 

of the American Revolution”, onze 

revolutie. Tom en Anette Lantos wa-

ren Amerikaan uit keuze. Burgers 

die zich verbonden voelen met de 

samenleving waarvan ze deel uitma-

ken en willen dat hun kinderen het 

beter zullen hebben dan zijzelf. Vrij 

naar John F. Kennedy: vraag niet wat 

je land voor jou kan doen, maar wat 

jij voor je land kunt doen. 

ToEKomsT
De Nederlandse Grondwet dient, net 

als de Amerikaanse, het anker te zijn 

van burgerschap. Een vrije samenle-

ving van vrije individuen. Individuen 

die niet door (positieve) discrimina-

tie, sociale uitsluiting en doelgroe-

penbeleid worden opgesloten in 

de cultuur van de landen die zij en 

hun kinderen verlaten hebben en die 

zichzelf niet afsluiten van de nieuwe 

samenleving. Geloof of maatschap-

pelijke achtergrond mogen nooit 

als rechtvaardiging gelden voor het 

overtreden van de Wet. Niet afkomst, 

maar toekomst is bepalend, zo stelde 

premier Mark Rutte reeds eerder. 

De overheid dient neutraal te zijn 

en niet geassocieerd met godsdienst, 

partijpolitiek of sociale voorkeuren. 

Een rechter, offi cier van justitie, 

politieagent, belastingambtenaar, etc.

dient daarom noch hoofddoek, 

kruis of partijsymbool te dragen. 

In de maatschappij heeft eenieder 

een vrije keuze, die noch door een 

belasting, noch door subsidie dient 

te worden geraakt. 

Wij zijn alle Nederlanders, sloot Van 

Baalen af.
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Hans van Baalen houdt
Mandela-lezing in Den Haag

congrEs - In Manilla vindt van 

17 tot 19 juni as, onder leiding van 

Hans van Baalen, het 57ste con-

gres van de Liberale Internationale 

plaats. Het thema van dit congres 

zal zijn ‘Handel en Mensenrechten.’ 

Als lid van de VVD bent u van harte 

uitgenodigd namens de VVD deel te 

nemen aan dit congres. Helaas zijn 

reis- en verblijfkosten voor eigen 

rekening, alsmede de inschrijving 

voor het congres. Tijdens het con-

gres zijn de lunches en diners inbe-

grepen. In aanloop naar het congres 

zullen alle deelnemers in Den Haag  

samenkomen om de ingediende 

resoluties te bespreken. Als u deel-

neemt maakt u deel uit van de of-

fi ciële VVD delegatie; dit betekent 

dat u welkom bent bij alle deelses-

sies,  het woord kunt voeren en dat 

u stemrecht heeft. Heeft u interesse 

om deel te nemen of wilt u zich 

aanmelden, dan kunt u contact op-

nemen met Ole Heil op het Interna-

tionaal Secretariaat via o.heil@vvd.

nl of 070-361.30.07. Meer informatie 

over Liberal International vindt u op 

www.liberal-international.org of op 

www.internationaal.vvd.nl

Aankondiging congres
liberale Internationale

Hans van Baalen 
Buitenlandse 
Zaken,Veiligheids- 
en Defensiebeleid, 
Industrie en Energie

Jan Mulder 
Burgerlijke Vrijheden, 
Justitie en Binnenlandse 
Zaken en Transport

Toine Manders 
Interne Markt, 
Juridische Zaken

 

KWIjTIng - Ieder jaar in april staat 

het Europees Parlement voor een 

keuze. Zal het de Europese Commis-

sie kwijting verlenen voor het gevoer-

de beleid met het uitvoren van de 

Europese begroting of niet. De meeste 

jaren is de keuze positief uitgevallen 

voor de Commissie. De laatste keer 

dat dit niet het geval was , in 1998, 

liep het slecht af. De Commissie 

geleid door Jacques Santer diende 

als gevolg daarvan haar ontslag in. 

Het niet verlenen van kwijting is een 

wapen dat het parlement niet licht 

zal gebruiken want men kan niet 

ieder jaar een dagelijks bestuur in 

limbo hebben.

Toch is er vaak alle reden toe. Kwij-

ting dient te worden verleent als 

de begroting naar behoren is uitge-

voerd. De Europese Unie kent een in-

stantie, de Europese Rekenkamer die 

daarover ieder jaar advies uitbrengt. 

Het verdrag stipuleert dat de Europe-

se Rekenkamer ieder jaar zo mogelijk 

een positieve betrouwbaarheidsver-

klaring moet afgeven. Het probleem 

is dat sinds het jaar dat de Rekenka-

mer dat moet doen, 1994, dat nog 

nooit een keer het geval is geweest.

Verklaring

Jaar in jaar uit concludeert de Reken-

kamer dat het ieder jaar beter wordt 

maar dat het nog steeds geen groen 

licht kan geven voor het gevoerde 

beleid. Volgens het verdrag is altijd 

de Commissie verantwoordelijk voor 

het gevoerde fi nanciële beleid. Het 

probleem is echter dat 80 % van de 

uitvoering van de begroting wordt 

gedaan door de lidstaten. Het is daar-

om dat het Europees Parlement bij 

de onderhandelingen over de laatste 

meerjarenbegroting o.a. in ruil voor 

een vermindering van meer dan 100 

miljard op die begroting overeen-

kwam met de lidstaten dat die lidsta-

ten ieder jaar een verklaring zouden 

afgeven dat het Europees geld goed 

besteed was. De theorie daarachter 

was dat het in het algemeen niet 

goed is voor de politieke gezondheid 

van een politiek verantwoordelijke 

als verklaringen worden afgegeven 

die niet op waarheid berusten.

Dilemma

Zoals vaker in de geschiedenis van de 

Europese Unie houden lidstaten zich 

niet aan de afspraken. Zie het stabi-

liteitspact. Maar het is de Europese 

Commissie die verantwoordelijk is 

voor het nakomen van de afspraken. 

Het is daarom dat het Europees Par-

lement weer voor een dilemma staat. 

Wel of geen kwijting verlenen. Twee 

opties zijn er. Het parlement stelt het 

verlenen van kwijting volgens de re-

gels uit tot december en stelt  strikte 

voorwaarden waaraan de Commissie 

moet voldoen ofwel de Commissie 

voldoet voor de ultieme datum in 

april al aan die voorwaarden.

Voor de VVD staat vast dat de Europe-

se Commissie de lidstaten de duim-

schroeven moet aandraaien. De uit-

voering van de Europese begroting 

zal met dezelfde lage foutenmarge 

moeten worden uitgevoerd als bij-

voorbeeld de Nederlandse begroting. 

Jan Mulder

Europees Parlement:
kwijting verlenen of niet?

HanDEl - In Brussel is 8 februari 
jl. de eerste universele oplader voor 
mobiele telefoons gepresenteerd. 
Eurocommissaris Antonio Tajani 
(Industrie) nam het exemplaar in 
ontvangst. Over enkele maanden 
komt het apparaat in de handel.

Dat de universele oplader in de 

handel komt is mede de verdienste 

van VVD-Europarlementariër Toine 

Manders. Hij kwam twee jaar gele-

den in actie uit ergernis over het 

grote aantal verschillende adap-

ters dat op de markt verscheen. 

Iedere keer als een consument een 

nieuwe gsm aanschafte, kon hij de 

onbruikbaar geworden oude opla-

der weggooien. Dat was niet alleen 

vervelend, maar ook slecht voor het 

milieu.

Op aandringen van Manders zette 

de Europese Commissie de tien be-

langrijkste fabrikanten van mobiele 

telefoons onder druk om met één 

model te komen. De producenten 

sloten vervolgens een vrijwillige 

overeenkomst.

Eerste universele oplader gepresenteerd
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Wat is uw boodschap voor de provincie Noord-Brabant?
De provincie moet zich richten op haar kerntaken en haar inwo-
ners niet onnodig in de weg lopen. Voor het levensgeluk van de 
Brabanders zorgen zij doorgaans prima zelf, aan de overheid om 
de randvoorwaarden (infrastructuur, vestigingsklimaat, Ruimte-
lijke Ordening en Natuurbeheer) te regelen.

Waaraan is de VVD in Noord-Brabant herkenbaar?
Onze keuzes worden ingegeven door liberalisme, pragmatisme en 
realisme. We willen het gemeenschapsgeld net zo zuinig uitgeven 
als we met ons eigen geld doen.

Wat is het belangrijkste probleem in uw provincie en hoe lost 
de VVD dat op?
In Noord-Brabant speelt de discussie rondom de megastallen. 
De VVD wil dat de volksgezondheid niet lijdt onder al te massale 
bio-industrie en wil daarom vooralsnog geen megastallen toe-
staan. Zo houden we Brabant leefbaar.

Waarom moet iemand in uw provincie op u stemmen?
Omdat men beseft dat nijverheid, economie en kennisontwik-
keling zaken zijn die primair door mensen en ondernemers zelf 
worden bewerkstelligd. Omdat men moe is van de mooie beloften 
en goede bedoelingen waar menig politicus graag mee schermt.

Wat is uw boodschap voor de provincie?
De Friese economie kan wel wat VVD gebruiken.
 
Waaraan is de VVD in uw provincie herkenbaar?
Daadkracht, duidelijkheid en realisme. En daadwerkelijk aan-
dacht voor het bedrijfsleven.

Wat is het belangrijkste probleem in uw provincie en 
hoe lost de VVD dat op?
Kansen creëren voor de economie, het verbeteren van het wegen-
net met behoud van natuur, een goed en veilig waterbeheer, zorg 
voor onze eigen taal. Ruimte voor Fryslân betekent ruimte voor 
de inwoners om te leven en te werken. De VVD wil een slanke en 
daadkrachtige provincie die ondernemers niet in de weg staat en 
zuinig omgaat met het belastinggeld van haar inwoners.

Waarom moet iemand in uw provincie op u stemmen?
Fryslân heeft een eigen karakter en identiteit waar ik me bij thuis 
voel. Dat maakt het mooi om te werken aan de toekomst van alle 
inwoners. Als raadslid, als statenlid en als wethouder heb ik dat 
altijd gedaan. Als VVD hebben wij veel te bieden. Niet alleen in de 
provincie, maar ook met kracht in Den Haag als het moet. 
VVD zeker nu!

Wat is uw boodschap voor de provincie Drenthe?
Liever meer banen dan meer bomen. Drenthe heeft over het aan-
tal bomen niet te klagen. Maar over het aantal banen des te meer. 
Dus als wij de keuze hebben tussen bomen erbij of banen, dan 
kiezen we voor de werkgelegenheid.
 
Waaraan is de VVD in Drenthe herkenbaar?
In een traditioneel socialistische omgeving is de VVD toch vooral 
van de helderheid, de duidelijkheid en de resultaatgerichtheid. 
De VVD wijst Drenthe op z’n eigen verantwoordelijkheid, z’n 
eigen mogelijkheden en z’n eigen kracht. 

Wat is het belangrijkste probleem in uw provincie en 
hoe lost de VVD dat op?
Naast bereikbaarheid, minder overheid en minder regels, is toch 
vooral werkgelegenheid het belangrijkste issue. De VVD stimu-
leert het ondernemerschap. Heeft van bedrijvigheid een vaste 
kernwaarde gemaakt. Wil niet alleen mensen, maar ook bedrijven 
de ruimte geven.

Waarom moet iemand in Drenthe op u stemmen?
De VVD kiest voor de succesvolle economische clusters: sensor-
technologie,  agribusiness en Energy Valley. Wij willen geen 
provincie die onnodige beperkingen oplegt, maar wij willen 
bedrijven en mensen de ruimte geven. 

Wat is uw boodschap voor de provincie Gelderland?
De VVD in Gelderland wil ruim baan voor de economie in 
Gelderland: dat zorgt voor banen, welvaart en welzijn van alle 
Gelderlanders.

Waaraan is de VVD in Gelderland herkenbaar?
De VVD wil investeren in wegen en knelpunten in de Gelderse 
infrastructuur oplossen. Daarnaast wil de VVD dat de provincie 
zich gaat beperken tot haar kerntaken. De VVD wil een kleinere 
overheid en minder ambtenaren. 

Wat is het belangrijkste probleem in uw provincie en 
hoe lost de VVD dat op?
De meeste partijen in Gelderland willen dat het sociale domein 
onderdeel blijft van het takenpakket van de provincie. De VVD 
wil zich beperken tot de kerntaken van de provincie: taken op het 
gebied van ruimtelijke ordening. Milieu, openbaar vervoer, 
de ontwikkeling en beheer van regionale infrastructuur, beheer 
van het landelijk gebied, economische ontwikkeling en het toe-
zicht op de waterschappen.

Waarom moet iemand in uw provincie op u stemmen?
Voor meer banen, meer wegen, een kleine provinciale overheid en 
minder regels moet u bij de VVD in Gelderland zijn.

Wat is uw boodschap voor de provincie Flevoland?
Voortvarend Verder met Flevoland!
 
Waaraan is de VVD in Flevoland herkenbaar?
Als grootste partij hebben we in de coalitie goed samen kunnen 
werken; een groot deel van het beleid heeft een duidelijk VVD 
stempel. Zo hebben wij kunnen zorgen voor een sluitende begro-
ting, de komst van hogeschool Windesheim naar Almere en de 
start van de aanleg van de Hanzelijn van Lelystad naar Zwolle. 
 
Wat is het belangrijkste lokale probleem in uw provincie en 
hoe lost de VVD dat op?
De bereikbaarheid van Almere. De VVD is voor verdubbeling van 
het spoor en verbreding van de A6. Dit is hard nodig voor de 
schaalsprong die Almere wil maken. De uitbreiding van Lelystad 
Airport is ook een voorwaarde voor deze groei, omdat bedrijven 
en mensen zo gemakkelijker toegang hebben tot onze provincie.

Waarom moet iemand in uw provincie op u stemmen?
Met vier jaar ervaring als gedeputeerde en een krachtig team 
van statenleden kunnen we de goede weg die Flevoland onder de 
VVD is ingeslagen verder voortzetten. Met minder regels en een 
gezonde blik op economie en bereikbaarheid van de provincie!

Wat is uw kernboodschap voor de provincie Groningen?
Alle energie in onze Groninger economie. 

Waaraan is de VVD in Groningen herkenbaar?
De VVD geeft geen krimp, maar energie aan Groningen. Positief, 
oplossingsgericht, denken in kansen en mogelijkheden.

Wat is het belangrijkste probleem in uw provincie en 
hoe lost de VVD dat op?
Het belangrijkste issue is op z’n Gronings met twee woorden 
samen te vatten: ‘mag nait’: we leven in een provincie waarin alles 
tot in detail beperkt wordt door de provincie. Wij kiezen voor een 
provincie die ontwikkelingen mogelijk maakt, zonder geld over 
de balk te gooien aan dure prestigeprojecten die geen werk opleve-
ren. Bedrijven en mensen de kans geven om Groningen sterker te 
maken.

Waarom moet iemand in uw provincie op u stemmen?
Stem VVD, wij zorgen voor een sterke economie in Groningen!

noorD – brabanT
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Wat is uw boodschap voor de provincie Limburg?
Na vier jaar van CDA-PvdA bestuur in Limburg is het tijd Orde op 
Zaken te stellen.

Waaraan is de VVD in Limburg herkenbaar?
Een goed en nuchter verhaal, goede kandidaten en bewezen resul-
taat in het verleden. 

Wat is het belangrijkste probleem in uw provincie en 
hoe lost de VVD dat op?
Limburg heeft door haar ligging unieke kansen en veel potentie. 
Die wordt echter onvoldoende waargemaakt op dit moment. 
Door ondernemers de kans te geven, te investeren in infrastruc-
tuur en nieuwe combinaties van kennis en ondernemerschap 
helpen we Limburg weer volop aan de slag. Daarbij is geen plaats 
voor een provincie die zich als een ‘Holle Bolle Gijs’ met van alles 
en nog wat bezighoudt maar een slanke, compacte provincie die 
daadwerkelijk kiest. Daar is een gigantische cultuurverandering 
voor nodig.  

Waarom moet iemand in Limburg op u stemmen?
Met een stem op de VVD in Limburg maak je onze provincie 
sterker en help je het kabinet aan een meerderheid in de Eerste 
Kamer. 

Wat is uw kernboodschap voor de provincie Utrecht?
De provincie moet besluitvorming versnellen en niet vertragen. 

Waaraan is de VVD in Utrecht herkenbaar?
De VVD is een partij die kansen ziet, met oplossingen komt en 
knopen doorhakt. Dat hebben we de afgelopen 4 jaar in Utrecht 
bewezen en dat gaan we de komende 4 jaar weer bewijzen.

Wat is het belangrijkste lokale issue in uw provincie en 
hoe lost de VVD dat op?
Utrecht is de draaischijf van Nederland en bereikbaarheid blijft 
een groot probleem. De VVD gaat de strijd aan met de gigantische 
fi ledruk rond Utrecht en Amersfoort door wegverbredingen, 
nieuwe ontsluitingswegen en investeringen in het openbaar 
vervoer. De VVD schuwt daarbij niet het inzetten van ruimtelijke 
wetgeving om provinciale plannen door te duwen en te versnel-
len.

Waarom moet iemand in uw provincie op u stemmen?
Ik zorg ervoor dat mensen weer later van huis kunnen en weer 
eerder thuis zijn! 

Wat is uw kernboodschap voor de provincie Noord-Holland?
Onze kernboodschap in Noord-Holland is bereikbaarheid: 
prioriteit aan mobiliteit!

Waaraan is de VVD in Noord-Holland herkenbaar?
Sterke nadruk op mobiliteit, minder regels en lage belastingen. 
Minder regels wanneer bedrijven zich hier willen vestigen of 
willen uitbreiden, ook voor internationale bedrijven. 
Voor agrariërs willen we meer ruimte om hun bedrijven winst-
gevend te kunnen houden en het woud aan milieuregels inperken. 

Wat is het belangrijkste lokale issue in uw provincie en 
hoe lost de VVD dat op?
Knellende infrastructuur blijft in Noord-Holland het belangrijkste 
‘issue’. In de afgelopen jaren zijn al meerdere grote besluiten 
genomen ter verbetering van de infrastructuur in Noord-Holland. 
De VVD wil deze projecten zo goed, zo effi ciënt en zo snel moge-
lijk ten uitvoer brengen.

Waarom moet iemand in uw provincie op u stemmen?
De VVD wil langlopende zaken aanpakken en daarbij overbodige 
regels afschaffen. We willen ervoor zorgen dat de dagelijkse din-
gen ook echt goed gedaan worden, waarbij we volledige openheid 
van zaken willen geven. Zo krijg je de meest realistische kijk op 
wat er speelt in Noord-Holland en blijven we met beide voeten in 
de samenleving staan.

Wat is uw kernboodschap voor de provincie Zeeland?
De kern van de boodschap van de Zeeuwse VVD is, dat wij minder 
overheid willen en meer ruimte voor de economie. Meer ruimte 
voor de ontwikkeling van havens met  containeroverslag, een 
nieuwe zeesluis in Terneuzen, een cruiseterminal in Vlissingen en 
een 2e kerncentrale in Borsele. Meer ruimte voor beter verbindin-
gen naar Holland en Vlaanderen.

Waaraan is de VVD in Zeeland herkenbaar?
Wij zijn vooral bekend door ons voortdurende aandringen op 
bezuinigingen. Helaas zonder succes, want er is pot verteerd en 
alle reserves zijn nu op.

Wat is het belangrijkste lokale issue in uw provincie en 
hoe lost de VVD dat op?
Belangrijke issues zijn kernenergie en ontpoldering: het 1e zijn 
we voor en het 2e natuurlijk tegen. Er is veel discussie over het 
tolvrij maken van de Westerscheldetunnel. 
De VVD is tegen, want het zou leiden tot het maximaal optrekken 
van de opcenten van de motorrijtuigenbelasting. Duur voor de 
Zeeuwen en anderen rijden gratis door de tunnel. 

Waarom moet iemand in uw provincie op u stemmen?
Wij gaan zorgen voor een compact en daadkrachtige overheid en 
minder overhead. Minder overheid is minder belasting, zeker in 
Zeeland.

Wat is uw kernboodschap voor de provincie Overijssel?
Een krachtige en kleinere overheid met veel minder regels, 
minder belasting voor de inwoners en meer eigen verantwoorde-
lijkheid.

Waaraan is de VVD in Overijssel herkenbaar?
De VVD is een no-nonsense partij, geen fl auwekul en geen debat 
voor de show. We zijn wel voor investeren, maar niet voor subsi-
dies. De VVD gaat voor een provincie die zich niet met taken van 
anderen bemoeit.

Wat is het belangrijkste lokale issue in uw provincie en 
hoe lost de VVD dat op?
Om een goede doorstroom van het verkeer te bevorderen, wil-
len we investeren in de aanleg van meer wegen waar nodig en 
verbreding waar dat kan. Daarnaast moet Twente weer zijn eigen 
luchthaven krijgen voor inwoners en voor de bedrijven. 
Wij zijn tegen subsidie voor windmolens en al helemaal tegen 
windmolens waar inwoners ze niet willen. We investeren liever in 
het MBO, HBO en de Universiteit Twente.

Waarom moet iemand in uw provincie op u stemmen?
Stemmen is belangrijk om invloed te kunnen uitoefenen op je 
eigen omgeving. Met veel steun voor de VVD, bepaalt de inwoner 
weer zelf hoe zijn of haar omgeving eruit gaat zien!

Wat is uw kernboodschap voor de provincie Zuid-Holland?
De VVD in Zuid-Holland maakt heldere keuzes voor een sterke 
economie in de Randstad: meer geld voor wegen, lagere belastin-
gen en meer ruimte om prettig te wonen en te leven. We willen 
minder ambtenaren en minder politici. We stellen onze inwoners 
centraal en versterken de economie.

Waaraan is de VVD in Zuid-Holland herkenbaar?
De VVD heeft ervoor gezorgd dat de provincie de afgelopen jaren 
is teruggekeerd tot de kerntaken. Dit scheelt miljoenen belasting-
geld en er zijn 20% minder ambtenaren dan vier jaar geleden. 
De VVD heeft ervoor gezorgd dat de belastingen de afgelopen 
jaren niet zijn gestegen.

Wat is het belangrijkste lokale issue in uw provincie en 
hoe lost de VVD dat op?
De bereikbaarheid in Zuid-Holland nog niet optimaal. 
De afgelopen vier jaar is er dankzij de VVD meer dan 1 miljard 
euro extra geïnvesteerd in wegen en openbaar vervoer. 
De VVD wil ook de komende jaren blijven investeren in wegen. 

Waarom moet iemand in uw provincie op u stemmen?
Met een stem op de VVD steunt u niet alleen de keuzes die de VVD 
wil maken in de provincie. U zorgt tegelijkertijd voor een meerder-
heid in de Eerste Kamer voor Mark Rutte en zijn kabinet.
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Er moet nog heel wat gebeuren willen de Nederlandse universiteiten 

kunnen blijven concurreren met het buitenland. Het bevorderen van 

een cultuuromslag, beloning van excellentie, meer collegegelddifferen-

tiatie en het implementeren van een sociaal leenstelsel zijn een eerste 

stap in de goede richting. Maar ik ben bang dat er meer nodig is.

Mijn voorstel is om bij de introductie van het sociaal leenstelsel voor 

de masterfase, ook het fenomeen ‘scholarships’ te introduceren in  

Nederland. De voordelen van deze scholarships zijn legio. Allereerst lokt 

het excellentie uit. Studenten willen natuurlijk graag hun master ge-

sponsord zien, dus er zal concurrentie ontstaan tussen studenten om 

een scholarship te bemachtigen. De verstrekker van de scholarship kan 

zelf bepalen op basis van welke selectiecriteria hij een begunstigde kiest: 

cijferlijst, motivatie, of bijvoorbeeld de student die het best past bin-

nen het bedrijf en na zijn studie daar wil  

komen werken.  

Het tweede voordeel van de scholarships 

is dat het de oriëntatie op de arbeids-

markt versterkt. Studenten zullen kijken 

voor welke masteropleiding scholarships 

beschikbaar worden gesteld en weten 

daarmee ook naar welke opleiding vraag 

is op de arbeidsmarkt. Als tegenpresta-

tie voor de scholarship kan het bedrijf 

vragen de student stage te lopen bij het 

bedrijf of een afstudeeronderwerp te kie-

zen dat interessant is voor het bedrijf. Zo 

kan de student al tijdens de stage of het 

afstudeeronderzoek het bedrijf leren kennen, waar hij later wellicht een 

baan aangeboden krijgt. 

Maar misschien wel het grootste voordeel van de scholarships is dat het 

bedrijfsleven weer invloed krijgt op de inhoud van het hoger onderwijs 

in Nederland. Niet omdat zij eisen kunnen stellen aan de universiteit of 

hoge school, maar wel omdat het voor die instelling een teken aan de 

wand is als geen één bedrijf voor hun master een scholarship beschik-

baar wil stellen. Dat zou ook de studenten die die master willen kiezen 

aan het denken moeten zetten. Dan speelt arbeidsmarktoriëntatie weer 

een rol bij studiekeuze. De universiteiten en hoge scholen zullen dus een 

prikkel krijgen om hun opleidingen beter te laten aansluiten bij de wen-

sen vanuit het bedrijfsleven.  En de bedrijven creëren hun eigen aanbod 

op de arbeidsmarkt voor studierichtingen die zij nodig hebben. 

Het sociaal leenstelsel voor de masterfase treedt waarschijnlijk per 2013 

in werking. Wat zou het mooi zijn als we tegen die tijd ook een flink 

aantal bedrijven hebben gevonden die scholarships beschikbaar willen 

stellen.  Wie biedt zich aan?

Anne-Wil Lucas

Tweede Kamerlid VVD

ProvIncIE - De VVD-Bestuurders-

vereniging organiseerde eind januari 

in Utrecht een discussiebijeenkomst 

over de provincie in 2020. Na prikke-

lende inleidingen van Jan Franssen, 

voorzitter van het IPO en Commis-

saris der Koningin in Zuid-Holland 

en Tweede Kamerlid Willibrord van 

Beek, werd in twee workshops stevig 

gediscussieerd. 

In de workshop ‘Taken en schaal van 

de provincie in 2020’ concludeerden 

de deelnemers dat er inderdaad een 

structuurprobleem bestaat, waar-

door er sprake is van bestuurlijke 

drukte en verlies aan bestuurskracht. 

Bij de discussie over de schaal van 

de provincie, vonden de deelnemers 

aan de discussie dat de schaal vooral 

gekoppeld dient te worden aan een 

duidelijke omschrijving van de taken 

van de provincie in de toekomst.

Randstadprovincie

In de workshop over de toekomst van 

de Randstadprovincie kwam duidelijk 

naar voren dat opschaling gewenst 

is. In de toekomst moet er één Rand-

stadprovincie komen. Belangrijkste 

doelstelling is het koppelen van een 

infrastructuurautoriteit aan de Rand-

stadprovincie, zodat hier voldoende 

afstemming plaatsvindt. 

Tijdens de plenaire afsluiting wissel-

den enkele enthousiaste gedeputeer-

den en lijsttrekkers van gedachten 

over de provincie in 2020. Alhoewel 

er nog steeds verschillen van mening 

zijn over de exacte invulling van de 

provincie in 2020, was een punt heel 

duidelijk: de VVD heeft een sterke af-

vaardiging in de provincies nodig om 

de bestuurlijke drukte daadwerkelijk 

te verminderen en hervormingen 

door te voeren.

VVD-Bestuurdersvereniging 
discussieert over de
provincie in 2020

sTEUn - De VVD-leden hebben eind 
januari door middel van een leden-
raadpleging de kandidatenlijst voor 
de Eerste Kamer vastgesteld. Zij 
steunden de advieslijst die eerder 
door het hoofdbestuur en de advies-
lijstvergadering van afgevaardigden 
is vastgesteld. Loek Hermans was al 
op 13 november 2010 gekozen tot 
lijsttrekker.

Alle stemgerechtigde leden konden 
van 12 tot en met 26 januari 2011 
via een ledenraadpleging hun stem 
uitbrengen voor de lijst vanaf plaats 
twee. De leden konden per telefoon 
of via internet stemmen. In totaal 
bracht bijna 17% van de kiesgerech-
tigde VVD-leden zijn of haar stem 
uit. 

VVD leden stellen kandidaten-
lijst Eerste kamer vast

gasTcolUmn

Scholarships:
wie biedt zich aan?

KaDErFUncTIEs - Op de campus 

van de Business Universiteit Nyenrode 

verzamelden half januari 79 actieve 

VVD’ers om de VVD Kadertraining te 

volgen. In een reeks van vier inten-

sieve trainingen worden de trainees 

voorbereid op kaderfuncties waar-

in zij de VVD vertegenwoordigen.  

Met de bijdrages van liberale  

prominenten als Mark Verheijen, 

Onno Hoes en Dirk Verhofstadt ging 

de Kadertraining 2011 van start.

De VVD Kadertraining vindt eenmaal 

per jaar plaats onder verantwoorde-

lijkheid van de Haya. De trainings-

dagen bestaan uit liberalisme, de-

batteren, presentatietechnieken of 

onderhandelen, een gastcollege, ge-

volgd door presentaties en discussies 

in werkgroepen. Na afronding van de 

Kadertraining ontvangen de deelne-

mers een persoonlijk ontwikkelings-

advies. Marianne Schuurmans, de 

voorzitter van De Haya, stelde in haar 

introductie: “Deze training heeft bin-

nen de partij een bijzonder hoge prio-

riteit. Daarom is een strenge selectie 

van deelnemers toegepast. Bovenal 

wordt u begeleid door gekwalificeer-

de Haya-trainers en ervaringsdeskun-

dige beoordelaars.”

lIbEralIsmE
De eerste trainingsdag bestond uit 

een training liberalisme. Na de lunch 

verzorgde Dirk Verhofstadt (Belgisch 

publicist, doctor in de moraalweten-

schap en kernlid van de onafhanke-

lijke liberale denktank Liberales) een 

gastcollege. Tenslotte volgde een pre-

sentaties en discussies in werkgroe-

pen. De Tweede Kamerleden Malik 

Azmani, André Bosman, Jeanine 

Hennis-Plasschaert, Helma Lodders, 

Anne Mulder, Afke Schaart en Tama-

ra Venrooy-van Ark traden bij dit laat-

ste onderdeel op als beoordelaars.

Dagvoorzitter Onno Hoes zette direct 

de toon: “Als grootste partij van Ne-

derland dienen wij als VVD’ers goed 

opgeleid en voorbereid te werk te 

gaan. Dat vergt inzet, discipline en 

verantwoordelijkheidsbesef.” De for-

mele opening werd gedaan door de 

waarnemend partijvoorzitter, Mark 

Verheijen: “We bezetten op dit mo-

ment de mooiste stoelen in bestuur-

lijk Nederland. Maar het gaat er niet 

om dat je de grootste bent, maar wat 

je er mee doet.” Verheijen vervolgde: 

“In deze training wordt u gevormd, 

kunt u kennis delen en uw netwerk 

uitbreiden. Dit alles zodat u effectie-

ver wordt als vertegenwoordiger van 

de VVD om Nederland liberaler te 

maken.”

De Haya verzorgt en ondersteunt het 

gehele jaar training voor de VVD op 

lokaal, regionaal en landelijk niveau. 

Het cursusaanbod van De Haya en in-

formatie over talentmanagement is 

te vinden op www.vvd.nl.

kadertraining 2011 van start
met liberale prominenten

1 Loek Hermans (reeds apart gekozen ) 

2 Heleen Dupuis

3 Liesbeth Kneppers

4 Fred de Graaf

5 Frank de Grave

6 Ankie Broekers-Knol

7 Helmi Huijbregts-Schiedon

8 Jos van Rey

9 Willem Bröcker

10 Frank van Kappen

11 Anne-Wil Duthler

12 Sybe Schaap

13 Menno Knip

14 Henk Beckers

15 Coos Schouwenaar

16 Ben Swagerman

17 Jan Anthonie Bruijn

18 Henk Jan Meijer

19 Han ter Heegde

20 Henry Meijdam

21 Sipke Swierstra

22 Florus Wijsenbeek

23 Harry Dijksma

24 Joop Boertjens

25 Jan Schrijen

26 Frans Willem Lantink

27 Paul Zevenbergen

28 Duco Lodder

29 Ida van Veldhuizen

30 Bert van Dijk

31 Hans Kapelle

32 Ger Jaarsma

33 Kees Bierens

kandidatenlijst



liberaal Publiek richt de
aandacht op liberale
loopbanen
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looPbaan - Liberaal Publiek, het 

ambtenarennetwerk van de VVD, or-

ganiseerde donderdag 3 februari een 

informatieve avond over de mogelijk-

heden een liberale loopbaan te vor-

men. In Den Haag kwamen leden van 

het netwerk samen om presentaties 

bij te wonen van Olivier Loos (Hoofd 

Opleiding en Talentmanagement 

van de VVD), Hans van den Broek 

(Permanente Scoutingcommissie), 

Ronald de Rooij (Talentmanagement) 

en Joris den Bruinen (voorzitter van 

het netwerk Liberaal Publiek). Leden 

deelden hun eigen ervaringen met 

opleiding en loopbaanstappen en 

onderstreepten het belang van het 

netwerk.

Geen loopbaan is gelijk; niet in het 

bedrijfsleven, maar al zeker niet in de 

publieke dienst . Daarom stond deze 

avond in het teken van informeren 

over de mogelijkheden een loopbaan 

te vormen binnen de VVD, de pu-

blieke dienst en het maatschappelijk 

middenveld. Zo mogelijk met steun 

van de VVD. Veel ambtenaren gaven 

aan de relatie met de VVD te willen 

versterken. Wederzijds benutten van 

elkaars kennis en expertise wordt 

door zowel de VVD als de leden van 

het netwerk noodzakelijk gezien. 

“Kern van het verhaal is dat je zelf be-

paalt wat je wilt, of je actief en zicht-

baar bent. Een netwerk bestaat bij de 

gratie van de activiteit van degenen 

die het netwerk vormen. Je bent ui-

teraard zelf verantwoordelijk voor 

je loopbaan. De VVD en het netwerk 

kunnen in ondersteunende zin hier-

bij van dienst zijn,” aldus Joris den 

Bruinen.

De bijeenkomst krijgt in maart een 

vervolg . Tijdens deze dag zal een 

actief individueel gesprek met leden 

worden aangegaan over de mogelijk-

heden van een eigen liberale loop-

baan. Leden van het netwerk werden 

opgeroepen om bij interesse hun CV 

te sturen aan liberaalpubliek@vvd.nl . 

Wees er snel bij, want het geldt voor 

een gelimiteerd aantal personen.

mark verheijen,
Waarnemend partijvoorzitter

“Get out the vote!”

In Amerika is het een ingeburgerd 
begrip onder campaigners: “get 
out the vote”. Naast het overtui-
gen van kiezers, is het minstens 
zo belangrijk bij Amerikaanse 
verkiezingen om jouw kiezers ook 
écht naar de stembus te krijgen. In 
Nederland kennen we bij Tweede 
Kamerverkiezingen een relatief 
hoge opkomst. Het overtuigen is 
dan belangrijk, omdat we weten 
dat de meeste mensen sowieso 
gaan stemmen. 

Komende week zijn de Provin-
ciale Statenverkiezingen. Deze 
verkiezingen kennen een lagere 
opkomst. 

Door de lagere opkomst, boeken 
we al een enorme overwinning als 
de 1,9 miljoen mensen die in juni 
2010 op ons stemden, dat nu wéér 
doen. Toch is dat deze keer niet 
makkelijk.

Ten eerste zal een groep kiezers 
zich afvragen waarom er nu wéér 
gestemd moet worden. Niet ieder-
een weet exact wat een provincie 
doet of waarom dat belangrijk voor 
hem/haar is. Veel van deze mensen 
zijn te overtuigen door te wijzen 
op de Eerste Kamer, die door de 
Provinciale Staten gekozen wordt. 
Het kabinet-Rutte dat er dankzij 
hun stem zit, kan een meerderheid 
in de Eerste kamer goed gebruiken 
om de noodzakelijke maatregelen 
die orde op zaken stellen in Neder-
land te nemen.

Ten tweede zal een groep kiezers 
op vakantie zijn. Binnen onze ach-
terban worden verkiezingen wel-
iswaar belangrijk gevonden, maar 
na een periode hard werken met 
de kinderen er even tussenuit is 
ook belangrijk. Deze kiezers kunt 
u wijzen op de mogelijkheid een 
thuisblijver te machtigen.

Ten derde is er een groep hardwer-
kende VVD-stemmers voor wie de 
gang naar de stembus een enorme 
tour is. Zij moeten op tijd op hun 
werk zijn, de kinderen naar school 
brengen en hebben in die carrou-
sel voor stemmen even minder 
tijd: werk gaat voor. Dit zijn de 
dragers van onze economie en 
juist voor hen is het van belang 
dat dit kabinet de kans krijgt de 
overheidsfinanciën weer op orde 
te krijgen, de belastingen laag te 
houden, meer wegen aan te leggen 
en te investeren in veiligheid. De 
hardwerkende Nederlander kan 
zich geen linkse meerderheid in 
de Eerste Kamer veroorloven!

De VVD heeft uw hulp nodig.  
Ga stemmen en motiveer uw  
directe omgeving (nogmaals) de 
gang naar de stembus te maken.  
We willen geen stem verloren  
laten gaan. 
Get out the vote! Succes!
 

KracHT - Tijdens de Partijraad Cul-

tuur op 11 december 2010 kwamen 

twee zaken helder naar voren. In de 

eerste plaats werd duidelijk, dat cul-

tuur bij de VVD in goede handen is. 

In de tweede plaats bleek, dat de over-

heid de cultuur in hoge mate afhan-

kelijk heeft gemaakt van overheids-

subsidies en dat dit de kracht van de 

cultuur zeker niet ten goede komt.

In de eerste sessie werd de discussie 

aangezet door Pim van Klink, Gast-

hoogleraar kunsteconomie aan de 

Universiteit van Antwerpen. In zijn 

proefschrift heeft hij betoogd, dat 

het cultuurbeleid sinds het kabinet-

den Uyl ineffectief, inefficiënt en 

irrationeel is. Zo is sinds 1976 het 

budget voor cultuur verviervoudigd 

(rekening houdend met inflatie), ter-

wijl het aantal bezoekers is gestegen 

met 10% (waarbij geen rekening is ge-

houden met een bevolkingsgroei van 

20%). Met een hoger budget zijn dus 

minder mensen bereikt.

sUbsIDIEs
Dit komt vooral omdat de prikkel 

van het management binnen de cul-

tuursector met name is gericht op 

het aanvragen van subsidies en niet 

in het zoeken naar een publiek voor 

de producties. Tegelijkertijd is er een 

enorm aanbod van kunstenaars waar 

geen werk voor is en heeft iedere ge-

meente een eigen theater waar geen 

publiek voor is en vaak onvoldoende 

kwaliteit geboden kan worden. En 

neem het de kunstwereld eens kwa-

lijk; iedere ondernemer past zijn ge-

drag aan aan de mogelijkheden, die 

de overheid biedt. Voor het overige is 

iedere economische wet binnen de 

cultuur gedoofd.

In de tweede sessie liet Wim Vrin-

ger, Directeur Muziekgebouw Frits 

Philips Eindhoven, zien dat er wel 

degelijk cultuurmanagers zijn met 

oog voor de economische kant van de 

cultuur. Kan de cultuur dan zonder 

subsidie? Nee, maar dat is ook niet de 

doelstelling. De gemeente Eindhoven 

heeft een cultuurbeleid waar onder-

steuning van het muziekgebouw een 

onderdeel van uitmaakt. Dat neemt 

niet weg dat het Muziekgebouw 65% 

van haar kosten uit eigen inkomsten 

weet te vinden. Tegelijkertijd zet ze 

een topproduct neer; een formidabe-

le akoestiek en de absolute wereldtop 

op het podium.

De partijraad haakte scherp in op 

deze korte en prikkelende inleidin-

gen. Een aantal zaken werden dui-

delijk uit de vragen en opmerkingen 

vanuit de zaal:

• De klant moet ook in de cultuur 

centraal staan. Leidt dus geen kunste-

naars op als ze met zovelen zijn dat 

ze de klant nooit zullen bereiken;

• De cultuurmanagement is de cen-

trale schakel om de cultuur op het 

publiek gericht te krijgen. De prik-

kels van de overheid moeten worden 

teruggedrongen;

• De samenvoeging van culturele in-

stellingen doet misschien zeer, maar 

is zeer noodzakelijk;

• Ook Joost van den Vondel had een 

kousenwinkel. Het is dus ook niet erg 

als kunstenaars naast hun leven als 

kunstenaar ook een ‘gewone’ baan 

hebben.

Tenslotte constateerde de partijraad, 

dat het verhogen van de BTW voor 

onderdelen binnen de cultuur niet 

het aanbod aanpakt, maar juist de 

vraag. Net als de verschillende BTW-

tarieven tussen cultuursectoren is dit 

iets waar geen juiste boodschap van 

uit gaat.

Partijraad: De eigen kracht van cultuur

Het Liberaal Vrouwen Netwerk 
organiseert 24 maart as. weer 
een speeddatebijeenkomst met 
vrouwelijke bestuurders. De bij-
eenkomst vindt van 15.30 – 17.00 
uur plaats in de gemeente Peel 
en Maas. Wat houdt het burge-
meestersambt in? Wat kan je als 
wethouder of gedeputeerde voor 
je kiezers betekenen? Wat moet je 
aan talenten en capaciteiten heb-

ben om op een dergelijke functie 
terecht te komen? Deze en andere 
vragen kunt u stellen aan vrouwe-
lijke VVD-bestuurders tijdens deze 
speeddatebijeenkomst. Houdt het 
Thorbeckeweb in de gaten voor  
nadere informatie.

Speeddaten met vrouwelijke
bestuurders

Op donderdag 13 januari jl. is ons partij-
lid Albert-Jan Evenhuis overleden. Albert-
Jan was van 1986 tot 1989 staatssecretaris 
van Economische Zaken in het kabinet-
Lubbers. Hij had binnen de VVD een lange 
staat van dienst. Albert-Jan was naast zijn 
staatssecretariaat voor onze partij onder 
meer actief als fractievoorzitter van de Pro-
vinciale Statenfractie in Drenthe, hoofd- 
bestuurslid, vice-fractievoorzitter van de 
Tweede Kamerfractie. De VVD denkt met 
grote waardering en respect terug aan 
Albert-Jan en zijn betekenis voor de VVD. 
Wij wensen zijn familie veel sterkte bij dit 
grote verlies.

Joachim Beuvery: een bijzonder en 
markant mens is niet meer.  Vrijdag 4  
februari 2011 overleed Erevoorzitter  
Joachim Beuvery van KC Gelderland.

Hij was sinds 2003 bestuurslid van de KC 
en tot op het moment dat zijn ziekte zich 
openbaarde voorzitter van de Kamercen-
trale Gelderland. Op 17 november 2010 is 
hem, in het bijzijn van zijn gezin, de titel 
van Erevoorzitter van de KC Gelderland 
toegekend. Een mooi moment waarop zijn 
enorme inzet en bijzondere humor nog eens extra werden belicht.

Joachim heeft veel voor de VVD gedaan en betekend. Zonder hem zou de 
VVD Gelderland er nu anders hebben uitgezien. Maar hij beperkte zich 
niet alleen tot Gelderland, zijn tentakels reikten verder. Ook in Den Haag 
op het Algemeen Secretariaat was hij een graag geziene gast en altijd vol 
goede ideeën aanwezig.

Er werd naar hem geluisterd. Hij had ook iets te vertellen. En dat vooral 
in heldere taal en met veel humor. Zoals “rechtdoor zee is de snelste weg 
naar de overkant“.

Eén van zijn laatste acties, voordat hij als voorzitter terugtrad, was het 
mee voorbereiden van de komende Statenverkiezingen voor de VVD. Zijn 
positieve invloed vinden we nu nog in veel zaken terug. We zullen op de 
door Joachim ingeslagen weg doorgaan en hem regelmatig in gedachten 
bij ons hebben.

KC Gelderland

In Memoriam 
Albert-Jan Evenhuis (1941 - 2011)

In Memoriam 
Joachim Beuvery (1948 - 2011)

m.c.vos-maan@planet.nl



Chantal Pruntel (20),
leeuwarden
Ik heb eigenlijk altijd al bovengemiddelde  
interesse gehad in de politiek en ben dan ook 
al wat langer lid van de JOVD. Het zal jullie dan 
ook niet verbazen dat veel van de standpunten 
van de VVD bij mijn idealen passen. Omdat ik 
momenteel nog erg druk ben met mijn studie en wellicht naar het 
buitenland ga voor mijn studie, wacht ik nog even voordat ik me  
actief ga inzetten voor de VVD in Friesland. Ik kijk uit naar de provin-
ciale statenverkiezingen. Hier in Friesland wordt er voor de jongeren 
een verkiezingsfeest georganiseerd waar op de vooravond gestemd 
kan worden en ik hoop natuurlijk op een mooie uitslag voor de VVD 
bij de komende verkiezingen!
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De nieuwe ledendag

foto: Sebastiaan ter Burg

foto: Sebastiaan ter Burg

In Brabant vond 22 januari jl. de VVD 
Brabantdag plaats. In de ochtend zijn 
de Brabanders gestart met de ‘voor-
jaars ALV’. Na een gezamenlijke lunch 
vonden ’s middags de Haya-workshop 
‘Beter besturen’ en de workshop ‘PS, 
Stem op mij!’ plaats.

bETEr bEsTUrEn
Verdeeld over twee groepen zijn meer 
dan 40 Brabantse afdelings- en regio-
bestuurders aan de slag gegaan met 
‘beter besturen’. De leeftijdssprei-

ding onder de deelnemers was maxi-
maal, van een bestuurslid die tijdens 
de Brabantdag zijn 67e verjaardag 
vierde tot en met een bestuurslid uit 
Etten-Leur van 16 jaar. ‘Wat loopt er 
soepel in je afdeling?’, ‘waar liggen de 
verbeterpunten en hoe kunt u elkaar 
blijven inspireren?’. In de workshop 
zijn successen gedeeld om elkaar te 
helpen goed voor de dag te komen 
bij de raadsverkiezingen in 2014.  
In eerste instantie klonk dat nog ver 
weg, maar tijdens de workshop bleek 

al snel dat het scouten en opleiden 
van toekomstige raadsleden, het  
opbouwen van een goede relatie met 
de pers, het vullen van de campagne-
kas en het werven en behouden van 
leden veel tijd vraagt.

Ps, sTEm oP mIj!
Gelijktijdig waren de Brabantse kan-
didaat-Statenleden bij elkaar voor de 
workshop ‘PS, Stem op mij!’. Brabants 
Tweede-Kamerlid Cora van Nieuwen-
huizen en haar collega Mark Harbers 

waren naar Berkel-Enschot afgereisd 
om de Statenleden klaar te stomen 
voor de Statencampagne. Tijdens 
de workshop hebben de kandidaten 
in groepen elkaar geholpen bij het  
opstellen van hun eigen persoonlijke 
campagneboodschap. De uitdaging 
was in dertig seconden ‘de buur-
vrouw’ te overtuigen op 2 maart op 
de VVD te stemmen. Bij het oefenen 
bleek dat dit tot hilarische situaties 
kan leiden, een extra stimulans om 
flink campagne te gaan voeren! 

Het succes van de Brabantdag krijgt 
een vervolg. De Brabantse regio’s en 
de Kamercentrale hebben inmiddels 
besloten de Brabantdag tot een jaar-
lijks terugkerend netwerkmoment 
te laten uitgroeien waar de voltallige 
Brabantse VVD aanwezig is.
 
De Brabantdag is afgesloten met de 
Nieuwjaarsborrel en de PS2011 cam-
pagnestart.

1000 nieuwe
leden te gast
bij de VVD

KEnnIsmaKEn - In het gebouw van 

de Tweede Kamer vond eind januari de 

tweejaarlijkse Nieuwe Ledendag plaats. 

Bijna 1000 nieuwe leden waren hierbij 

aanwezig. Leden die sinds begin 2009 

lid zijn geworden van de VVD, konden 

een aantrekkelijk programma volgen 

om nader kennis te maken met de partij. 

Onder leiding van een Tweede Kamer-

lid maakten zij een rondleiding door de 

Tweede kamer en kregen ze een work-

shop over hoe ze actief kunnen worden 

binnen  de VVD. In de centrale hal van 

het Kamergebouw was een Politieke 

Markt ingericht waar de verschillende 

onderdelen en netwerken van de partij 

zich presenteerden. Intussen konden 

leden op de foto met Mark Rutte, hun fa-

voriete bewindspersoon of een Kamerlid. 

Het programma werd afgesloten met een 

gezamenlijke bijeenkomst in de plenaire 

zaal waar normaal gesproken de Tweede 

Kamer bijeen komt. Bijgevoegd vindt u 

een aantal impressies van de dag.

Geslaagde workshops tijdens VVD Brabantdag

Jurre van der Velde (18),
Veldhoven
Vanwege mijn studie bestuurskunde wil ik 
me toch ook meer in de praktijk op de politiek 
gaan richten. Na me enige tijd georiënteerd 
te hebben binnen het politieke landschap 
ben ik erachter gekomen dat de VVD toch het 
dichtste bij mijn idealen en ideeën staat. Ook 
is een oud-docent van mij gemeenteraadslid voor de VVD in Veldho-
ven en heeft mij voorgesteld om deel te nemen aan een commissie. 
Ik sluit dus niet uit om in de toekomst lokaal actief te worden voor 
de VVD in Veldhoven.

Priscilla Boonman (27),
leiden
Ik kom uit een liberaal ondernemersnest,  
ik ben dus eigenlijk met de liberale gedachte 
grootgebracht en zodoende is de VVD eigenlijk 
altijd al mijn partij geweest. Vorig jaar tijdens 
de verkiezingen ben ik naar een liberaal de-
bat geweest en heb daar gesproken met een aantal VVD’ers die me  
enthousiast hebben gemaakt om toch uiteindelijk lid te worden.  
Ik zou ook graag actief willen worden voor de VVD Leiden, als mijn 
studie het toelaat ga ik misschien wel helpen bij de campagne voor 
de provinciale statenverkiezingen. Het zou fantastisch zijn als de VVD 
ook bij de provinciale statenverkiezingen de grootste wordt en het 
kabinet hun geweldige werk voort kan zetten!

Cyriel Hendrix (36),
Maastricht

Ik heb al langere tijd interesse in de poli-
tiek en dit is de afgelopen tijd eigenlijk  
alleen maar groter geworden. Ook vanuit mijn 
werkveld als planoloog heb ik regelmatig met 
de politiek te maken, de standpunten van de 
VVD staan ook wat dat betreft het dichtst bij mij. De groei die de VVD 
doormaakt heeft me doen besluiten om hier ook mijn bijdrage aan 
te leveren en lid te worden van de VVD. Momenteel werk ik aan de 
liberale stadsontwikkeling van Maastricht en ben dus eigenlijk direct 
een actief lid voor de VVD geworden.





INGRIJPEN - De VVD wil dat de 

minister van Financiën de 27 aan-

bevelingen uitvoert van Commissie 

De Wit, die onderzoek deed naar de 

oorzaak en aanpak van de fi nanciële 

crisis. Daarnaast wil de VVD dat de 

Nederlandse Bank voortaan vooraf 

actief kan ingrijpen als bonussen bij 

fi nanciële instellingen aanzetten tot 

te veel risicovol gedrag. De VVD wil 

hiermee voorkomen dat banken op-

nieuw de fout in gaan.  

Tijdens de fi nanciële crisis moesten 

fi nanciële instellingen, waaronder 

banken, gered worden met geld van 

de belastingbetaler. Niet voor niets 

is er daarom een enorme boosheid 

bij mensen over wat er is gebeurd. 

Matthijs Huizing, woordvoerder van 

de Tweede Kamerfractie van de VVD: 

“De VVD vindt deze boosheid volko-

men terecht, ook wij zijn boos. Veel 

mensen hebben schade geleden en er 

heerst het gevoel dat de lusten in het 

verleden bij de bankiers zijn terecht-

gekomen en dat de belastingbetaler 

nu mag opdraaien voor de lasten.” 

OVERHEIDSSTEUN
Banken moeten daarom volgens de 

VVD transparant zijn over hun be-

loningsstructuur. Zeker de banken 

die overheidssteun hebben gekregen. 

Hierin volgt de VVD het advies van de 

Commissie De Wit. Deze commissie, 

is een onderzoekscommissie van de 

Tweede Kamer. De commissie  doet, 

naar aanleiding van de kredietcrisis, 

onderzoek naar de (oorzaak van de) 

problemen in het fi nanciële stelsel, 

en naar de maatregelen die zijn geno-

men door het Nederlandse kabinet.

AANBEVELING
De commissie De Wit bracht op 10 

mei 2010 het eerste deel van het rap-

port uit onder de titel “Verloren kre-

diet”. Hierin concludeerde de com-

missie dat de Minister van Financiën 

Wouter Bos, en De Nederlandsche 

Bank, onder leiding van Nout Wel-

link, ten onrechte een verklaring van 

geen bezwaar hadden afgegeven voor 

de overname van ABN AMRO. De com-

missie concludeerde ook dat DNB te 

soepel was geweest bij de toelating 

van Icesave tot de Nederlandse markt. 

Zij deden te weinig om de uitkomst 

van het overnameproces van de bank 

anders te laten zijn. De commissie 

deed de aanbeveling het toezicht op 

de fi nanciële sector te verscherpen.

Verkiezingen zijn altijd 
spannend. Dat gold zeker 
voor deze verkiezingen 

voor de Provinciale Staten, en 
daarmee indirect voor de Eerste 
Kamer. Want dit was een belang-
rijke graadmeter voor de VVD. 
Hebben we als grootste regerings-
partij onze kiezers teleurgesteld, 
of zijn we herkenbaar gebleven?

Het resultaat is duidelijk: de VVD 
is de grootste partij in de meeste 
Provinciale Staten en in de Eerste 
Kamer. Volgens de prognose heb-
ben we daar 16 zetels (en doorge-
rekend 32 in de Tweede Kamer).

Dat resultaat hebben we te dan-
ken aan vele mensen. Aan lijst-
trekker Loek Hermans en al die 
mensen in de provincies, het 
landelijk campagneteam en de 
partij. We hebben als één team sa-
mengewerkt en dát heeft ons de 
overwinning opgeleverd. 

Wat de precieze zetelverdeling in 
de Eerste Kamer wordt, zullen we 
op 23 mei pas weten. Maar veel be-
langrijker is de steun die de VVD, 
ondanks alle moeilijke beslissin-
gen, van de kiezers heeft gekre-
gen. Hun stem zegt: “Ga door, jul-
lie zitten op de goede weg.” 
Dat gaan we doen. We gaan door 
met orde op zaken te stellen. 
Door te kiezen voor een kleine 
en krachtige staat. Door onderne-
mers de ruimte te geven. En door 
pal te staan voor alle Nederlan-
ders die van goede wil zijn.
Er zullen nog veel spannende 
momenten komen. Maar daarin 
weten we ons gesteund door het 
vertrouwen van de kiezer. We 
gaan er hard aan werken om dat 
niet te beschamen. 

25 MAART 2011 
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Bonussen aan
banden

Het Hoofdbestuur van de VVD 
heeft Benk Korthals kandidaat 
gesteld voor het voorzitter-
schap van de partij. In verband 
met zijn nieuwe functie van 
minister van Veiligheid en Jus-
titie legde Ivo Opstelten per 
11 oktober 2010 zijn voorzitter-
schap van de VVD neer. Sinds 
die tijd nam vice-voorzitter 
Mark Verheijen deze taak waar. 
Het Hoofdbestuur denkt in 
Benk Korthals een geschikte 
nieuwe voorzitter voor de partij 

te hebben gevonden. Korthals 
was voor de VVD eerder on-
der meer minister van Justitie 
(1998-2002) en minister van 
Defensie (2002). Ook vervulde 
hij de functies van penning-
meester en vice-voorzitter in 
het bestuur van de Tweede Ka-
merfractie. Tot 22 april kunnen 
afdelingen en kamercentrales 
tegenkandidaten stellen. De 
Algemene Ledenvergadering 
besluit vrijdag 20 mei wie de 
nieuwe voorzitter wordt. 

Hoofdbestuur kandideert
Benk Korthals als voorzitter

VERTROUWEN - Het harde, enthousiaste campagnevoeren van dui-
zenden vrijwilligers in de provincies is beloond: de VVD kwam op 2 
maart opnieuw als grootste partij uit de bus. De kiezer liet daarmee 
weten dat de VVD, net als op 9 juni, opnieuw het volste vertrouwen 
geniet om orde op zaken te stellen in Nederland. De VVD haalde 
112 zetels in de provincies. De PvdA werd met 107 zetels de tweede 
partij. De VVD is nu in zeven provincies de grootste partij. Voor de 
Eerste Kamer lijkt de VVD vooralsnog op 16 zetels uit te komen, 
een groei van twee zetels. Daarmee zou onze partij ook in de Eer-
ste Kamer de grootste partij worden. Voor de coalitiemeerderheid 
is het nog enorm spannend: 37 zetels op basis van de uitslag van de 
Provinciale Statenverkiezingen. Eén te weinig voor de zo gewenste 
meerderheid. Bij de indirecte verkiezingen op 23 mei 2011 zal blijken 
of de coalitie er alsnog in slaagt een meerderheid te halen.

SUCCESVOLLE PROVINCIALE STATENVERKIEZINGEN

‘Xxxxx xxx xx
xxxxxxx’

Xxxxxx xxxxxx xxxxx xxxx

xxxxxxxxx

PARTIJ

Vacatures VVD Hoofdbestuur

www.stefblok.nl

”Mensen maken
dit land en niet
de overheid”

Loek Hermans tijdens het NOS Debat

11

Vertrouwen

Foto KNVB.NL /Eric Verhoeven
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eerlijk is eerlijk
REchTvAARDIG - ‘Eerlijk’ en ‘oneer-

lijk’ zijn termen die in het dagelijks 

taalgebruik veelvuldig worden ge-

bruikt, evenals de termen ‘rechtvaar-

digheid’ en ‘onrechtvaardigheid’. 

Mensen ervaren het als oneerlijk 

wanneer een bestuurder na wanbe-

heer met een fl inke bonus wordt weg-

gestuurd; wanneer uitkeringsontvan-

ger, op slimme wijze van iedere extra 

fi nanciële regeling gebruik weten te 

maken, terwijl anderen hard moeten 

werken voor hun inkomen waarover 

zij ook nog fors belasting moeten 

afdragen; wanneer een crimineel 

er keer op keer met een taakstrafje 

vanaf komt; of wanneer westerse re-

geringen toelaten dat ontwikkelings-

hulp ten gunste komt aan corrupte 

regimes in plaats van aan hongerige 

hulpbehoevenden.

REchTvAARDIGhEID
In januari 2011 publiceerde de Tel-

dersstichting de bundel Eerlijk is 

eerlijk. Wat een liberaal van de staat 

mag verwachten en van zichzelf 

moet vergen. Deze bundel is het re-

sultaat van een studie die op verzoek 

van de partij werd verricht, nadat uit 

kiezersonderzoek was gebleken dat 

zorgen van burgers veelal aan eerlijk-

heid en rechtvaardigheid worden ver-

bonden. In de bundel, waaraan een 

viertal auteurs in nauwe onderlinge 

afstemming bijdragen leverde, wordt 

eerst onderzocht wat eerlijkheid en 

rechtvaardigheid precies betekenen 

en hoe deze concepten zich tot het 

liberalisme verhouden. Marcel Wis-

senburg (hoogleraar politieke theorie 

aan de Radboud Universiteit Nijme-

gen) schept in zijn bijdrage duidelijk-

heid omtrent het onderscheid tussen 

eerlijkheid als deugd en rechtvaar-

digheid. In het eerste geval is sprake 

van een individuele motivatie of ka-

raktereigenschap van bijvoorbeeld 

een burger of een politicus. Bij recht-

vaardigheid daarentegen wordt geke-

ken naar een defi niërend kenmerk 

van een maatschappelijk systeem, in 

de fi losofi e vaak als ‘fairness’ aange-

duid.

vERANTwOORDING
Eerlijkheid begint voor liberalen bij 

een goede verantwoording van de 

grens tussen enerzijds de gemeen-

schap (de staat, waar herverdeling 

een rol speelt) en anderzijds de pri-

vate sfeer (de markt, waar vrijwillige 

ruil de boventoon voert). Die verant-

woording ligt, aldus Wissenburg 

in zijn bijdrage, in het streven naar 

een vrije, open en moreel pluriforme 

samenleving die ruimte biedt aan 

individuele ontplooiing. Daarbij is 

respect voor en vertrouwen in de 

vermogens en verantwoordelijkheid 

van de individuele mens van groot 

belang. Dat past uitstekend bij het 

liberalisme, waarin mensen immers 

als zelfstandige zich ontplooiende 

wezens worden gezien.

AANBEvELINGEN
Eerlijkheid als rechtvaardigheid kan 

in drie verschillende sferen vorm 

krijgen: de sfeer van de vrijwillige 

ruil ofwel de markt; de sfeer van (her)

verdeling ofwel de staat; en de sfeer 

van de straffende rechtvaardigheid. 

Elk van deze sferen kent haar eigen 

rationaliteit en geeft op andere wijze 

ruimte aan individuele vrijheid en 

verantwoordelijkheid en aan de (soms 

praktisch moeilijk realiseerbare) er-

kenning van persoonlijke verdienste. 

In de vier essays die op de fi losofi sche 

inleiding volgen wordt nadere invul-

ling gegeven aan liberale eerlijkheid 

in deze sferen. In de eerste plaats via 

een analyse van bestaande wet- en 

regelgeving en de uitwerking daar-

van in de praktijk. De essays worden 

echter ook allemaal afgesloten met 

concrete politieke aanbevelingen die 

liberale eerlijkheid in de toekomst 

naderbij kunnen brengen. 

Mark van de Velde bespreekt recht-

vaardigheid als belangrijkste deugd 

van de markt. Voorts bespreekt hij 

de wijze waarop arbeid – ook in de 

publieke sector – kan worden ge-

waardeerd. In zijn tweede bijdrage 

analyseert Mark van de Velde de wij-

ze waarop het belastingstelsel wordt 

ingezet als instrument van herver-

deling. Fleur de Beaufort richt zich 

in haar bijdrage op de retributieve 

rechtvaardigheid en onderzoekt op 

welke wijze de staat kan zorgen dat 

misdadigers een ‘eerlijke’ straf krij-

gen opgelegd. Tot slot neemt Patrick 

van Schie een kijkje over de grenzen 

in zijn onderzoek naar de ruimte 

waarbinnen rechtvaardige structu-

ren mogelijkheden kunnen bieden 

aan burgers. Welke implicaties heeft 

het trekken van grenzen voor ontwik-

kelingshulp, militaire interventies, 

immigratie en integratie?

Fleur de Beaufort is wetenschappelijk 

medewerker van de Teldersstichting.

De bundel Eerlijk is eerlijk. Wat een libe-

raal van de staat mag verwachten en zich-

zelf moet vergen is voor  17,50 verkrijgen 

bij de Teldersstichting. Zie voor meer in-

formatie www.teldersstichting.nl of stuur 

een mail aan info@teldersstichting.nl.
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Zomerschool 
teldersstichting

LIBERALISmE - Van maandag 28 

augustus tot en met donderdag 1 

september organiseert de Telders-

stichting wederom haar jaarlijkse 

zomerschool over de grondslagen van 

het liberalisme. Deze zomerschool 

zal plaatsvinden in Leusden (vlakbij 

Amersfoort). Tijdens de zomerschool, 

bedoeld voor vergevorderde studen-

ten en recent afgestudeerde academi-

ci, krijgen de cursisten een zeer geva-

rieerd programma aangeboden met 

sprekers uit politiek en wetenschap, 

waarbij ruim de gelegenheid is voor 

discussie. Dit jaar zullen onder meer 

Frits Bolkestein, Mark Rutte en Coen 

Teulings inleidingen verzorgen.

Geïnteresseerd in deelname? Kijk 

voor meer informatie en aanmelding 

op www.teldersstichting.nl

in Rotterdam. Prof.dr. Jan Anthonie 

Bruijn (onder meer voorzitter van 

de commissie die in 2010 het VVD-

verkiezingsprogramma opstelde) zal 

deze avond een inleiding verzorgen 

over de vraag hoe terecht het is dat 

onderwijsinstellingen en studenten 

in toenemende mate op hun (fi nan-

ciële) verantwoordelijkheid worden 

gewezen, waarna hij met de aanwezi-

gen in debat zal gaan.

Kijk op www.jongteldersstichting.nl 

voor meer informatie en het actuele 

programma, alsmede de mogelijk-

heid je aan te melden. 

Bijeenkomst jong-
teldersstichting

JongTeldersstichting is 

de nieuwe jongerenafde-

ling van de Teldersstich-

ting, het wetenschappelijk bureau 

ten behoeve van het liberalisme en 

de VVD. Deze jongerenafdeling is een 

initiatief van oud-zomerschoolcursist 

van de Teldersstichting Michel van 

Zundert. JongTeldersstichting richt 

zich op hoogopgeleide jongeren van 

17 tot 35 jaar die geïnteresseerd zijn 

in het liberalisme en daarbij politiek-

fi losofi sche verdieping zoeken.

De eerstvolgende bijeenkomst van 

JongTeldersstichting zal plaatsvinden 

op dinsdagavond 5 april aanstaande 

LEESTIPS

Gerrit Voerman red. – De conjunctuur 
van de macht. Het Christen Democra-
tisch Appèl 1980-2010
In een reeks publicaties over politieke 
partijen van het DNPP die januari 
2008 begon met Zestig jaar VVD, ver-
scheen onlangs een bundel over der-
tig jaar CDA. 
Het meest informatief zijn de bijdra-
gen over de ideologische ontwikkelin-
gen en over de opvattingen van CDA-
leden en -kiezers. Daarbij blijkt dat 
het CDA als het weer uit het dal om-
hoog wil kruipen door katholieke kie-
zers aan te spreken, een rechtse koers 
moet varen. Maar de partij wordt fl ink 
dwarsgezeten door haar protestantse 
leden, die liever getuigen van hun 
morele weerzin tegen een dergelijke 
koers.

Amsterdam, 2011. ISBN: 978 94 6105 1073, 
252 pp.,  24,50

Cees Fasseur – De gekroonde repu-
bliek
In 2015 is het tweehonderd jaar ge-
leden dat koning Willem I aan het 
hoofd van de Nederlandse monarchie 
kwam te staan. Sedertdien hebben 
drie koningen, een regentes en drie 
koninginnen ieder op geheel eigen 
wijze inhoud gegeven aan het koning-
schap der Nederlanden. Historicus en 
Oranje-biograaf Cees Fasseur maakt 
aan de vooravond van tweehonderd 
jaar Koninkrijk der Nederlanden de 
balans op. In zijn boekje geeft hij 
niet alleen in kort bestek weer hoe 
de verschillende koning(inn)en hun 
post vervulden, maar vraagt hij zich 
ook af hoe de Nederlandse monarchie 
er in de toekomst uit zal zien. Onze 
monarchie is in de ogen van Fasseur 
voornamelijk van belang als bindend 
element in de Nederlandse samenle-
ving en zou daarmee in de toekomst 
ook louter ceremonieel kunnen zijn, 
aldus de auteur.

Amsterdam, 2011. ISBN: 9789460032929, 
120 pp.,  7,95

Tjeerd van de Laar en Sander Voerman 
- De vrije wil. Discussies over verant-
woordelijkheid, zelfverwerkelijking en 
bewustzijn

Het al dan niet bestaan van een vrije 
wil staat in het brandpunt van de be-
langstelling, getuige de vele boeken 
die de laatste jaren over dit thema 
verschijnen. Leerlingen van het VWO 
zullen zich in het kader van het eind-
examen fi losofi e ook over deze ma-
terie moeten buigen. Tjeerd van de 
Laar en Sander Voerman schreven het 
boek bij dit eindexamenonderwerp, 
dat ook interessant is voor eenieder 
die het eindexamen reeds lang achter 
zich weten. Met behulp van diverse ca-
sussen en sleutelteksten van belang-
rijke denkers als Immanuel Kant en 
Charles Taylor wordt onderzocht wat 
de vrije wil nu precies is en in hoever-
re mensen verantwoordelijkheid kun-
nen dragen voor hun daden. Kwesties 
die liberalen van oudsher bijzonder 
interesseren.

Rotterdam, 2011. ISBN: 9789047703303, 
219 pp.,  24,95
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VVD blij met aanpak
illegale hennepteelt

STRAFBAAR - De VVD is blij met 

de actie van Minister Ivo Opstelten 

(Veiligheid en Justitie) om harder 

op te gaan treden tegen illegale hen-

nepteelt. Het kweken van hennep is 

strafbaar. Hierop staat nu nog een 

gevangenisstraf van maximaal twee 

jaar. In het regeerakkoord hebben 

VVD en CDA aangekondigd dat het 

kabinet ook met voorstellen komt 

om die straf te verhogen. De VVD wil 

hard optreden tegen illegale hennep-

teelt omdat illegale telers veel over-

last veroorzaken. Zo sluiten kwekers 

hele installaties aan op het reguliere 

elektriciteitsnetwerk waardoor kort-

sluiting en brand kan ontstaan, door 

aanwezige chemicaliën soms met ex-

plosies als gevolg. 

VVD Tweede Kamerlid Ard van der 

Steur is meer dan tevreden. “Niet 

alleen het telen zelf, maar ook alle 

voorbereidingshandelingen worden 

strafbaar. Daarbij gaat het onder 

meer om de installatie van voor-

zieningen voor het aftappen van 

elektriciteit, de verfijning van teelt-

technieken en het organiseren van 

de teelt. Daar komt een gevangenis-

straf van drie jaar op te staan.” 

Ook financieel worden de telers 

hard aangepakt door het kabinet. 

De Belastingdienst heeft vorig jaar 

4,5 miljoen euro teruggevorderd 

van wiettelers in Limburg. Tachtig 

kwekers kregen naheffingen en boe-

tes opgelegd. Sommigen moesten 

meer dan 200.000 euro betalen.

“Door criminelen in hun portemon-

nee te raken tref je ze het hardst”, 

aldus Van der Steur. Hij juicht het 

toe dat het kabinet de aanpak in het 

hele land wil invoeren. 

VVD initieert rondetafel-
gesprek ter bevordering
van ‘fair play’ in de sport
RONDE TAFEL - Sport leeft in  
Nederland. De bijzondere positie die 
sport inneemt in de Nederlandse sa-
menleving stopt niet alleen bij het 
Oranjegevoel tijdens landelijke of 
internationale sportevenementen, 
maar bereikt ook de buurtverenigin-
gen, de jeugd en het onderwijs. Dit 
enorme bereik en de invloed die de 
sport heeft op de samenleving kan 
een belangrijke positieve werking 
hebben in Nederland. 

Ik kan de laatste tijd de krant niet 
open slaan, de televisie niet aanzet-
ten of ik zie gewelddadige overtre-
dingen op het sportveld. En of het nu 
spelers onderling zijn die elkaar te 
lijf gaan of een speler die een official 
het ergste toewenst, het lijkt steeds 
normaler te worden. En dat is het na-
tuurlijk niet.

Slaan, schoppen of zelfs bijten, dat 
heeft toch helemaal niets meer met 
sport te maken? Ik pleit er voor ge-
weld op het sportveld op eenzelfde 
manier aan te pakken als bijvoor-
beeld geweld tegen ambulanceperso-
neel op straat. Aangifte moet daarom 
de norm worden, net zoals dat bij 
een vuistslag of kopstoot op straat 
gebeurt.

Preventie heeft natuurlijk altijd de 
voorkeur. En er wordt al hard door 
verschillende sportbonden gewerkt 
aan bewustwordingscampagnes en 

De kredietcrisis is de crisis op de fi-

nanciële markten vanaf de zomer 

van 2007. Door de stagnerende hui-

zenmarkt in de Verenigde Staten 

werden de als obligaties verpakte ge-

bundelde hypotheken in het laagste 

segment in een snel tempo minder 

waard. Hierdoor kwamen financiële 

instellingen in problemen en werden 

er uiteindelijk honderden miljarden 

afgeschreven op gekochte obligaties. 

Omdat onduidelijk was welke instel-

lingen hierdoor in de problemen zou-

den komen, droogde de interbancaire 

geldmarkt wegens gebrek aan onder-

ling vertrouwen op; banken leenden 

elkaar geen geld meer. Het opmerke-

lijke aan de kredietcrisis is dat ver-

schillende negatieve ontwikkelingen 

op deelmarkten elkaar versterkten. 

Wereldwijd zijn verschillende ban-

ken uiteindelijk genationaliseerd, 

failliet gegaan of overgenomen. 

De ontwikkelingen bedreigden al snel 

het ongestoord functioneren van het 

internationale financiële systeem, en 

ingrijpen van nagenoeg alle centrale 

banken bleek noodzakelijk. Vanaf ok-

tober 2008 namen diverse overheden 

op grote schaal rechtstreeks deel in 

het risicodragend kapitaal van ban-

ken.

BONuScuLTuuR
Voor de VVD is de kritiek van de com-

missie op de risicovolle bonuscultuur 

een heel belangrijk punt. Door de  

slimme spelregelwijzigingen om ver-
baal en fysiek geweld te voorkomen. 
Ik hecht heel veel waarde aan dit 
soort projecten. 

Juist ter ondersteuning en verdere 
ontwikkeling van dergelijke pro-
jecten heeft de VVD het initiatief 
genomen tot een rondetafelgesprek 
waarbij sporters, bonden, trainers, 
coaches, scheidsrechters en weten-
schappers kennis uitwisselen over 
zaken zoals effectieve preventie,  
repressie, de ‘bad practices’, de ‘best 
practices’ en de voorbeeldfunctie van 
topsporters.

bonuscultuur werd het halen van tar-

gets op de korte termijn bij banken 

en bijbehorend eigen belang belang-

rijker dan het veilig stellen van het 

uitgeleende kapitaal. De VVD heeft 

daarom bij minister De Jager aange-

geven dat De Nederlandsche Bank de 

bevoegdheid moet krijgen om vooraf 

actief in te grijpen in deze situaties. 

De VVD wil hiermee voorkomen dat 

banken opnieuw de fout in gaan 

waardoor de financiële stabiliteit in 

het geding komt.

De minister moet een duidelijke ter-

mijn stellen waarbinnen de aanbeve-

lingen van Commissie moeten zijn 

uitgevoerd. Huizing: “Wij vinden dit 

zo belangrijk, zeker gezien de maat-

schappelijke impact, dat we over de 

voortgang uitgebreid geïnformeerd 

willen worden door het ministerie. 

Daarom wil de VVD de uitvoering van 

de aanbevelingen van de commissie 

De Wit de status geven van Groot pro-

ject.”

STATuS ‘GROOT PROjEcT’
Het aanwijzen van beleid als Groot 

project is een belangrijk instrument 

van de Tweede Kamer. Krijgt een pro-

ject de status van Groot project dan 

brengt dat verregaande verplichtin-

gen met zich mee voor de verantwoor-

delijke minister. Het is een zwaar 

instrument dat niet vaak wordt inge-

zet. De VVD wil dit instrument nu in-

zetten om er zeker van te zijn dat de 

hervormingen in de financiële sector 

daadwerkelijk worden doorgevoerd. 

Risicovol bonusbeleid moet voortaan 

echt aan banden worden gelegd. 
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KOrt
nieuws
500.000 betaal-
bare woningen

VVD-Kamerlid Betty de Boer 
steunt het initiatief van de VVD-
fractievoorzitters uit zeven grote 
steden in Zuid-Holland om het 
aantal gesubsidieerde huurwo-
ningen in de provincie terug te 
brengen. Via het verkopen van 
woningen door woningcorpora-
ties wil de VVD zorgen voor een 
half miljoen betaalbare wonin-
gen voor lage- en middeninko-
mens. Vooral gezinnen met een 
inkomen tot 43.000 euro hebben 
moeite om betaalbare koopwo-
ningen te vinden en worden op 
deze manier gedwongen om een 
woning te huren. Zij bouwen op 
deze manier geen bezit op. De 
VVD wil dat corporatiewoningen 
aan hun bewoners te koop aange-
boden worden, of dat deze wonin-
gen zodra ze vrij komen de markt 
op gaan. 

Zwaardere
straffen voor
geweld tegen
kwetsbaren

Geweld tegen bijvoorbeeld oude-
ren, kinderen of gehandicapten 
zou drie keer zo zwaar moeten 
worden gestraft als ‘regulier’ ge-
weld. De VVD wil dit opnemen in 
het wetboek strafrecht. Eén op de 
twintig ouderen wordt herhaal-
delijk mishandeld. VVD-Kamerlid 
Tamara Venrooy: “Dat is onmen-
selijk en onacceptabel. Deze men-
sen kunnen zich op geen enkele 
wijze verweren. De VVD kiest de 
kant van het slachtoffer. Wie ex-
tra kwetsbare mensen mishan-
delt, verdient een drie keer ho-
gere straf. Net als bij geweld tegen 
politieagenten en ambulanceper-
soneel.”

opheldering over
politieke bemoei-
zucht basisschool

VVD-Kamerlid Elias wil ophel-
dering over de politieke bemoei-
zucht van basisschool ‘Het Klin-
ket’ in Arnhem. Op de site van de 
school was in een brief te lezen 
dat de kabinetsaanpak van pas-
send onderwijs “de kwaliteit van 
het hele basisonderwijs in Neder-
land verzwakt” en “uw kinderen 
zwaar de dupe van dit onderwijs-
beleid worden”. Elias: “Ik heb een 
hekel aan dergelijke politieke in-
doctrinatie, waarbij op een zeer 
eenzijdige manier feiten worden 
verdraaid. Nergens staat dat er nu 
met één op de vijf kinderen ‘iets’ 
aan de hand is en dat het aantal 
rugzakjes sinds 2003 is vervier-
voudigd! Een basisschool moet 
politiek neutraal zijn en geen 
verkapt stemadvies geven aan ou-
ders.”

Lees meer op www.vvd.nl

SOLIDARITEIT - Ons stelsel van so-
ciale zekerheid staat of valt met soli-
dariteit. Tussen arm en rijk, jong en 
oud, werknemer en werkgever. Niets 
ondermijnt het draagvlak voor de 
sociale zekerheid zo sterk als fraude 
met uitkeringen. Want waarom zou 
je de forse sociale premies ophoesten 
als je er niet zeker van kunt zijn dat 
het geld terecht komt bij degenen 
die dat echt nodig hebben? Waarom 
zou je de sociale zekerheid in stand 
houden als het geld terecht komt bij 
fraudeurs en profiteurs en niet bij 
de mensen die zich netjes aan de re-
gels houden? Kunnen wij ons zulke 
verspilling van gemeenschapsgeld 
veroorloven? En dat in tijden van fi-
nanciële soberheid? 

ORDE OP zAkEN
Nu we twee bewindspersonen van 
de VVD op het ministerie van Soci-
ale Zaken hebben, komt er eindelijk 
schot in de aanpak van fraudeurs. 
Beter laat dan nooit, zullen we maar 
zeggen. Het is goed dat we nu orde 
op zaken kunnen stellen in de soci-
ale zekerheid.  Eerder deze maand 
boog de Tweede Kamer zich samen 
met staatssecretaris Paul de Krom 

van Sociale Zaken over de gemeen-
telijke schuldhulpverlening. Ik heb 
toen voorgesteld om gemeenten de 
bevoegdheid te geven om fraudeurs 
uit te sluiten van de schuldhulpverle-
ning. Dat past natuurlijk uitstekend 
in de plannen die het kabinet heeft 
om fraude in de sociale zekerheid 
harder aan te pakken. Ik ben dan 
ook blij dat staatssecretaris De Krom 
van Sociale Zaken mijn voorstel heeft 
omarmd. Dat is goed nieuws voor 
eenieder die de sociale zekerheid een 
warm hart toedraagt.  

Voor mij als liberaal staat de eigen 
verantwoordelijkheid uiteraard voor-
op. Ik ben dan ook geen groot fan van 
de gemeentelijke schuldhulpverle-
ning. Maar als we toch hulp bieden, 
dan aan mensen die constructief 
meewerken aan een oplossing. En 
niet aan hardleerse fraudeurs die het 
probleem moedwillig vergroten. Als 
je die blijft helpen, hebben ze geen 
enkele prikkel om orde op zaken te 
stellen. Wie zijn billen brandt, moet 
op de blaren zitten. 

Geen hulp voor fraudeurs
met schulden

b.dliefde@tweedekamer.nl

m.azmani@tweedekamer.nl

DOE AANGIFTE
BIj GEwELD 

OP hET SPORTvELD
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Anouk van eekelen nieuwe
fractievoorzitter VVD Wassenaar
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Bijeenkomst van VVD regio kennemerland
opnieuw een groot succes!

OvERTuIGEN - Bijna 200 vrouwen 

maar ook mannen bezochten de VVD 

bijeenkomst ‘Lady’s Night’ die op 28 

februari jl. plaatsvond in het prach-

tige gemeentehuis van Bloemendaal. 

De bijeenkomst was erop gericht om 

vooral vrouwen te overtuigen om op 

de VVD te stemmen bij de Provinciale 

Statenverkiezingen op 2 maart. Uit 

onderzoek blijkt namelijk dat er rela-

tief weinig vrouwen op de VVD stem-

men als je het vergelijkt met andere 

politieke partijen. De VVD wordt door 

sommigen gezien als een typische 

mannenpartij. Vier liberale vrouwen 

deden er alles aan om dit beeld weg te 

nemen en uit de reacties aan het ein-

de van de avond zijn zij daarin goed 

geslaagd. Gasten van de avond waren 

de VVD Gedeputeerde en lijsttrekker 

Provinciale Staten Noord-Holland 

Elisabeth Post, VVD Eerste Kamer-

lid Ankie Broekers en VVD Tweede 

Kamerlid Jeanine Hennis. De avond 

werd op voortreffelijke wijze geleid 

door Ingrid de Jong, voorzitter van 

de VVD Regio Kennemerland. Na een 

korte introductie van de gasten, werd 

aan ieder van hen een paar prikkelen-

de stellingen voorgelegd. Na afloop 

waren er van mannen én vrouwen 

veel positieve reacties op de avond. 

 

vOLLE zALEN
Terwijl organisatoren van lokale 

politieke bijeenkomsten doorgaans 

veel moeite hebben om bezoekers 

naar hun bijeenkomsten te krijgen, 

lukt het de VVD Regio Kennemer-

land keer op keer om de zalen vol te 

krijgen. Zelf denkt het regiobestuur 

dat dit komt door de gasten die zij 

uitnodigt, de gezellige sfeer die er 

altijd is, maar vooral ook door de ma-

nier waarop reclame wordt gemaakt 

voor de bijeenkomsten. De secretaris 

van de regio doet er alles aan om de 

bijeenkomsten bij velen onder de 

aandacht te brengen. Hiervoor wor-

den ook sociale media zoals Twitter 

ingezet. Op deze wijze geeft het re-

giobestuur op goede wijze invulling 

aan haar doelstelling om bindend te 

werken tussen enerzijds de afdelin-

gen onderling in de regio en ander-

zijds de regio en de landelijke VVD. 

In de regio Kennemerland, van ouds-

her een bolwerk van liberale kiezers, 

heeft de VVD Regio een belangrijke 

functie in het onderhouden van de 

contacten met de leden en kiezers en 

in het in stand houden van het net-

werk waar lokale politici elkaar kun-

nen ontmoeten.

  VVD Kennemerland

TROTS - Unaniem heeft de frac-

tie van de VVD Wassenaar beslo-

ten dat Anouk van Eekelen (33) de 

nieuwe fractievoorzitter is. Van 

Eekelen is trots dat ze deze posi-

tie mag invullen. “We hebben als 

fractie een lastige periode achter 

ons. Dat is niet goed geweest voor 

de partij en daarmee niet goed 

voor het dorp. Het is nu tijd om 

vooruit te kijken. We trekken een 

streep onder het verleden”, aldus 

de nieuwe fractievoorzitter.    

 

De afgelopen periode heeft Onno 

van Buren als voorzitter van de 

fractie gefunctioneerd. Hij heeft 

de fractie door een moeilijke 

periode geloodst, waarin ondui-

delijkheid bestond over rolverde-

ling en onderlinge verhoudingen.  

Onder zijn leiding heeft de fractie 

duidelijke positieve stappen voor-

waarts gezet. Tot spijt van de frac-

tie heeft de heer Van Buren aan-

gegeven zijn voorzitterschap neer 

te leggen. Daarnaast heeft hij be-

sloten dat een positie in de raad 

hem niet meer past, en treedt per 

direct af als raadslid. Hij blijft lid 

van de VVD.

 

Van Eekelen “Als fractie en afde-

ling zijn we de heer Van Buren 

zeer erkentelijk voor het moei-

lijke werk dat hij verzet heeft. We 

respecteren zijn keuze en hopen 

als VVD in de toekomst op andere 

manieren gebruik te kunnen ma-

ken van zijn uitgebreide exper-

tise.” Anouk van Eekelen zit sinds 

maart 2010 in de gemeenteraad 

in Wassenaar. 
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Nederland kleurt blauw!



DEmOcRATIE - Hans van Baalen is 
naast delegatieleider van de VVD in 
het Europees Parlement, ook voor-
zitter van de Liberale Internationale 
(LI). Deze functies vullen elkaar uit-
stekend aan, onder meer waar het de 
ondersteuning van vrijheid en demo-
cratie betreft. Zo hebben LI-voorzitter 
Hans van Baalen en de leider van de 
liberale ALDE-groep in het Europees 
Parlement Guy Verhofstadt direct na 
de val van president Mubarak samen 
een bezoek aan Caïro gebracht. Zij 
spraken daar met de facebook-gene-
ratie, de jongeren die de beslissende 
aanzet gaven tot de democratische 
omwentelingen en het Tahrir-plein 
de bakermat van de Egyptische lente 
maakten. Van Baalen: “wat een fan-
tastische mensen. Ze zijn idealistisch, 
pro-Westers. Zij willen democratie, 
vrijheid van meningsuiting en geen 
islamitische revolutie. Het zijn dezelf-
de jongeren, die je ook tegenkomt in 
Amsterdam, Londen, Berlijn, Tel Aviv 
of New York. Het zijn onze mensen. 
Ze willen de vrede met Israël handha-
ven en zien de EU en de lidstaten als 
hun buren. We mogen hen niet in de 
steek laten!” 
 
LIBERALE PARTIjEN
Van Baalen en Verhofstadt spraken 
met Ayman Nour en Osama Harb, de 
leiders van de El Ghad partij, resp. 
het Democratische Front. Beide oppo-
sitiepartijen werden in oktober 2009 
tijdens het congres van de Liberale In-
ternationale in Caïro lid van het we-
reldwijde netwerk van liberale partij-
en. Zij vormen met liberale partijen 
in Marokko, Tunesië, Jordanië, Liba-
non én Israël onze politieke toegang 

tot de Magreb en het Midden-Oosten. 
Hans van Baalen legde, op verzoek, 
de wensen van de Egyptische revo-
lutie, een brede overgangsregering, 
toegang tot de staats-TV en voldoen-
de tijd om zich te organiseren, voor 
aan de Egyptische premier Shafik en 
de militaire leiding. Tevens overlegde 
hij met oud-presidentskandidaat 
en US Senator John McCain hoe de 
VS en de EU samen kunnen werken. 
Samen met Verhofstadt briefde hij 
liberale regeringsleiders en ministers 
van Buitenlandse Zaken in de Euro-
pese Unie, waaronder premier Mark 
Rutte en minister Uri Rosenthal. Sa-
men met de Naumann-Stiftung van 
de Duitse FDP wordt een conferentie 
in Caïro belegd met politici uit Oost-
Europa, die ervaring hebben met de 
overgang van dictatuur naar demo-
cratie. Ook heeft LI-voorzitter Van 
Baalen het initiatief genomen tot een 
Europees - Arabisch experts seminar 
over het opstellen van democratische 
constituties en kieswetten. 
 

Van Baalen: “In Roemenië werd dicta-
tor Ceau-escu geëxecuteerd, waarna 
zijn partij de revolutie kaapte. In 
Egypte kan dat ook gebeuren. Muba-
rak is geofferd opdat het leger en de 
Nationaal-Democratische Partij een 
deel van hun macht kunnen behou-
den. De seculiere democraten willen 
dat voorkomen en kijken naar de 
Liberale internationale en de ALDE. 
De partij van Mubarak in Egypte en 
die van Ben-Ali in Tunesië waren tot 
voorkort gewaardeerde leden van 
de Socialistische Internationale. De 
Christen-Democratische Internatio-
nale heeft geen aansluiting in de Ara-
bische wereld. De Liberale Internatio-
nale is daar al jaren actief.” 
 
PODIum OPPOSITIE
Hans van Baalen en Guy Verhofstadt 
hebben de oppositie tegen de Libi-
sche dictator Khadaffi onlangs in 
het Europees Parlement in Straats-
burg een breed podium gegeven. Zij 
konden op hun voorspraak spreken 
met alle politieke fracties in het EP 
en met buitenlandcoördinator Ca-
therine Ashton en haar collega voor 
humanitaire actie. LI en ALDE inves-
teren ook nu in het Libië na Khadaffi. 
Jonge Israeli´s en jonge Arabieren 
hebben de LI gevraagd een Israëlísch-
Arabisch liberaal netwerk op te zet-
ten. De vrede in het Midden-Oosten 
is daarmee direct gediend. Iran, waar 
het ook onrustig is, is geen voorbeeld 
voor hen. Sterker, een jonge demon-
strant op het Tahrir-plein was dui-
delijk: “De Iraanse revolutie komt 
niet naar Egypte, de Egyptische lente 
komt naar Teheran!”
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liberalen ondersteunen prille democratie 
in Arabische wereld

vEILIG - Het is van essentieel be-

lang dat alle producten die in de EU 

op de markt worden gebracht veilig 

zijn, zodat een hoog niveau van con-

sumentenbescherming kan worden 

gewaarborgd. Echter, het niveau 

van markttoezicht onder de huidige 

richtlijn verschilt aanzienlijk van lid-

staat tot lidstaat als gevolg van om-

zettingsverschillen in de nationale 

wetgevingen. De Commissie Interne 

Markt van het Europees Parlement 

waarin Toine Manders woordvoer-

der namens de VVD is, wil daarom 

een herziening van de richtlijn. Zor-

gelijk vindt Manders dat gevaarlijke 

of niet-conforme consumentenpro-

ducten die op de Europese interne 

markt worden gebracht in toene-

mende mate uit derde landen en 

China komen en dat de fabrikanten 

van dergelijke producten in 20 pro-

cent van de gevallen niet kunnen 

worden opgespoord. Manders pleit 

daarom bij zijn collega’s voor een ge-

meenschappelijk Europees systeem 

voor markttoezicht, afschrikkende 

sancties voor marktdeelnemers die 

opzettelijk gevaarlijke of niet-con-

forme producten op de markt bren-

gen, traceerbaarheidssystemen voor 

producten op basis van zelfregule-

ring en een vereenvoudiging van 

de wetgeving via een verordening. 

Verordeningen bieden ten opzichte 

van richtlijnen het voordeel van 

duidelijkheid, voorspelbaarheid en 

effectiviteit.

Toine Manders

Herziening richtlijn
productveiligheid en
markttoezicht

Hans van Baalen 
Buitenlandse 
Zaken,Veiligheids- 
en Defensiebeleid, 
Industrie en Energie

Jan Mulder 
Burgerlijke Vrijheden, 
Justitie en Binnenlandse 
Zaken en Transport

Toine Manders 
Interne Markt, 
Juridische Zaken

 

Geen week gaat voorbij of er wordt 
niet op een of andere bijeenkomst, 
in het Europees Parlement of daar-
buiten gesproken over de Europese 
begroting voor de jaren na afloop van 
de huidige meerjarenbegroting, dus 
na 2013.
Een van de belangrijkste posten van 
die begroting, zij het niet meer de 
belangrijkste, is door de jaren heen 
die van landbouw geweest. Dit is niet 
zo verwonderlijk omdat de Europese 
landbouwpolitiek de eerste werke-
lijke Europese politiek was. Wat dat 
betreft heeft het Gemeenschappelijk 
landbouwbeleid baanbrekend werk 
verricht voor de Europese integratie.
Op het percentage van de Europese 
begroting dat nodig was om die po-
litiek uit te voeren is door de jaren 
heen kritiek geweest. Tegenstanders 
kwamen met het argument dat het 
niet redelijk is dat 40%, zoals onge-
veer nu het geval is, van de EU begro-
ting wordt besteed aan ca 2 % van de 
bevolking, zijnde boeren. Voorstan-
ders van dit aandeel wezen erop dat 
de EU begroting slechts 1 % van het 
Europese BNP uitmaakt en dat bete-
kent dat 0,8 % van alle belastingen 
die worden geheven in de EU worden 
besteed aan de Europese landbouw-
politiek.
Deze polemiek zal wel voortduren. 
Feit is dat ieder land ter wereld een 
landbouwpolitiek voert en dat vol-
gens de statistieken van de OESO de 
steun die de EU verschaft in vergelij-
king met andere rijke landen, zich in 
de middenmoot bevindt. De reden 
voor het voeren van een actieve land-
bouwpolitiek is dat ieder land zich 
een zekere voedselzekerheid wil ver-
schaffen met redelijke prijzen voor 

de consumenten, een onderwerp dat 
iedere dag actueler wordt. Daarnaast 
wil men aan diegenen die in de land-
bouw werken een inkomen verschaf-
fen dat de vergelijking kan doorstaan 
met werknemers in andere sectoren 
van de economie. In 2009 lag dit 
landbouwinkomen voor 40 % van 
de Europese boeren onder het mini-
mumloon.
Was het eerst zo dat inkomens in ze-
kere mate werden ondersteund door 
het garanderen van de producen-
tenprijzen, in 2005 werd dit model 
grotendeels verlaten voor het pro-
duceren tegen wereldmarktprijzen. 
Om de overgang te vergemakkelijken 
werd een inkomenssteun t/m 2013 
toegezegd die gebaseerd was op de 
waarde van de productie in de jaren 
2000 t/m 2002.
Het is zeker dat deze vorm van steun 
zal verdwijnen. Over wat er voor in de 
plaats moet komen en in welke mate, 
daarover worden nu vele bijeenkom-
sten gehouden. Overheersend in deze 
discussies is ook, en dat staat ook in 
diverse VVD programma’s, dat boe-
ren beloond moeten worden voor 
diensten die ze aan de maatschappij 
bewijzen. Nergens ter wereld kent 
men in dezelfde mate als in de EU 
een wetgeving op het gebied van flora 
en fauna als in Europa. Tegelijkertijd 
wordt aan de boeren gevraagd te con-
curreren met boeren elders ter we-
reld die zich niet hoeven te houden 
aan dezelfde productiemaatstaven.
Over de juiste maatstaven voor die 
beloning zullen we nog lang in het 
ongewisse blijven. Een eerste indica-
tie komt later in dit jaar wanneer de 
Europese Commissie haar eerste ont-
werpvoorstel zal presenteren.

Doelen GlB duidelijk,
verdere discussie nodig

vISIE - VVD-delegatieleider in het 
EP Hans van  Baalen heeft tijdens 
een bijeenkomst van de liberale AL-
DE-fractie in Kopenhagen zijn visie 
op het Stabiliteitspakt gegeven. Om 
de stabiliteit van de Euro te garan-
deren moet het zgn. Stabiliteitspakt 
worden aangescherpt. De afspraken 
om de inflatie, het begrotingstekort 
en de staatsschuld binnen grenzen 
te houden zijn door de lidstaten 
met voeten getreden. Griekenland 
heeft meer dan 10 jaar gefraudeerd 
met de statistieken. Andere landen 
waren onverantwoordelijk en durf-
den hun bevolking geen eerlijke 
bezuinigingen te presenteren. Daar 
moet verandering in komen. Peer 
pressure, regeringsleiders die el-
kaar aansprekend op falend beleid, 
heeft niet gewerkt. De leden van de 
Eurozone moeten worden gedwon-
gen hun huishoudboekje op orde te 
brengen. Onafhankelijk toezicht is 
daartoe de sleutel. De Nederlandse 
belastingbetaler mag niet het gelag 
betalen.

STABILITEITSPAkT
In het Europees Parlement gaan 
stemmen op om lonen, pensioen, 
belastingen, sociale zekerheid, 
research en infrastructuur maar 
gelijk via Brussel via de Europese 
Commissie en het Europees Parle-
ment te regelen. Lidstaten mogen, 
nee moeten gedwongen worden het 
Stabiliteitspakt na te leven, maar 
Brussel kan niet in de plaats treden 
van de lidstaten. Wat zullen werkge-
vers en werknemers zeggen als Brus-
sel hen de wet voorschrijft en hun 
onderhandelingsruimte inperkt. 
Als er al loonmaatregelen noodza-
kelijk zijn, is dat aan de nationale 
regering, gecontroleerd door het 
nationale parlement? Een loondic-
taat uit Brussel zal in geen van de 
27 lidstaten van de Unie aanvaard 
worden. Brussel zal als een vreemde 
bezettingsmacht worden gezien. 
Hiermee wordt de bijl aan de wor-
tels van Europese integratie gelegd. 
Dat is direct in strijd met het Neder-
lands belang en de belangen van de 
andere lidstaten. 

EuROBONDS
Ook circuleert het idee om Euro-
pese staatsobligaties (Eurobonds) 
uit te geven die nationale staats-
obligaties aanvullen of vervangen. 
Hiermee ontkomen landen die hun 
economie niet op orde hebben aan 
de tucht van de markt. Wie nu het 
vertrouwen van de financiële mark-
ten verliest, heeft grote moeite zijn 
schulden te financieren en betaalt 
een hogere rente. Landen, zoals 
Nederland en Duitsland, die hun 
zaken op orde hebben, betalen een 
veel lagere rente over hun schulden. 
Pas als Griekenland en andere pro-
bleemlanden hun zaken structureel 
en gedurende een langere tijd op 
orde hebben en houden, kan naar 
de wenselijkheid van Eurobonds 
gekeken worden. De Europese In-
vesteringsbank (EIB) kan reeds nu 
projectbonds uitgeven om infra-
structurele projecten te financie-
ren. Kortom, Strenge handhaving 
Stabiliteitspakt JA. Een “maakbare 
samenleving”  uit Brussel Nee.

Hans van Baalen

Strenge handhaving Stabiliteitspakt



In het jongste geschrift van de Tel-

dersstichting “Eerlijk is eerlijk” is uit-

gebreid ingegaan hoe je eerlijk hoort 

om te gaan met onderwerpen als de 

markt, belastingen, rechtspraak en 

landsgrenzen. Ter afsluiting werden 

er twintig aanbevelingen gedaan aan 

een ieder die in de politiek actief is of 

dat wil worden. Deze aanbevelingen 

vormden de input voor de partijraad. 

Ieder partijraadslid kon vooraf per 

stelling een oordeel geven van ‘ge-

heel oneens’ tot ‘geheel eens’. Ruim 

de helft van de partijraadsleden heeft 

gereageerd en de drie meest contro-

versiële stellingen vormden de basis 

voor een uitgebreide discussie. 

DE INBuRGERINGScEREmONIE
Moeten allochtone (bij de inbur-

gering) en autochtone burgers (op 

18-jarige leeftijd) via een ceremoniële 

burger-eed hun betrokkenheid bij Ne-

derland aantonen? De voorstanders 

wijzen op het belang van de rechten 

en voordelen van het Nederlander-

schap. Het is van groot belang, dat 

men beseft wat dit betekent en hier 

ook bewust mee omgaat. De tegen-

standers vragen zich enerzijds af 

waarom dit ook moet gelden voor au-

tochtone Nederlanders en anderzijds 

hebben ze gewoonweg een hekel aan 

ceremoniën. 

De uitsmijter was even verhelderend 

als ontluisterend. Uit onderzoek 

bleek namelijk dat bij de inburge-

ringscursussen maar liefst 86% van 

de deelnemers niet wisten waar de 

ceremonie over ging.

DE vLAkTAkS
Een gelijke belasting voor iedereen 

is een plan dat zowel bij de VVD als 

het CDA inmiddels een keer het ver-

kiezingsprogramma heeft gehaald. 

De voorstanders wijzen met name op 

de eerlijkheid van het systeem. Ieder-

een wordt gelijk belast; zij die er voor 

kiezen om meer te werken zullen ook 

(nominaal) meer betalen. De ‘straf’ 

op meer of beter betaald werk wordt 

hierdoor beëindigd. Ook wordt een 

eind gemaakt aan de enorme hoe-

veelheid kwijtscheldingen, subsidies 

en aftrekposten. Hiermee wordt het 

belastingsysteem veel doorzichtiger.

De tegenstanders wijzen vooral op 

de praktische haalbaarheid en de 

nadelen voor met name de lagere 

inkomens. Hun belastingniveau zal 

immers stijgen en ze raken diverse 

(huur)subsidies kwijt.

AANPAk TOPINkOmENS
De aanpak van topinkomens was toch 

wel de stelling die tot de meeste dis-

cussie leidde. Hoewel de stelling feite-

lijk gaat over het onvergelijkbaar zijn 

van salarissen in de publieke sector 

en de private sector richtte de discus-

sie zich met name op de redelijkheid 

van topinkomens binnen de (semi-)

publieke sector. Het gebrek aan con-

currentie en het niet werken van het 

openbaar maken van deze inkomens 

(‘naming and shaming’) dwingen tot 

strakkere regulering. 

In de markt ging Marx eerder uit 

van de (arbeids)kosten om een pro-

duct te maken om de waarde van een 

product te bepalen. Later kwam de 

Oostenrijkse school, die uitging van 

de bereidheid van de klant om een 

prijs voor een product te bepalen. In 

de publieke sector is er echter geen 

mogelijkheid voor de klant om elders 

een product te kiezen. Er is daarom 

geen rem op het stijgen van lonen 

in deze sector. Er blijkt ook geen re-

gulering in de salarissen te zijn door 

het uitwisselen van bestuurders in de 

publieke sector en de private sector. 

Op de directeur van de NS na (en juist 

zijn topsalaris werd het meest con-

creet bekritiseerd) komen alle topbe-

stuurders van de publieke sector ook 

uit deze sector. Dit tekent de betrok-

kenheid bij deze sector; tegelijkertijd 

roept het ook de vraag op of ze hun 

salaris ook zouden kunnen verdie-

nen in een wereld waar concurrentie 

je inkomen bepaalt. Met name het 

vergoelijken van aantoonbaar slecht 

functionerende bestuurders neemt 

hierbij veel goodwill weg bij het pu-

bliek, terwijl er geen discussie is over 

nut en noodzaak van de publieke 

sector als zodanig én de vele goede 

(semi)ambtenaren in Nederland.

Afsluitend waren er volop compli-

menten voor weer een goede partij-

raad. De goede samenwerking tussen 

presidium, HB en Tweede Kamerfrac-

tie begint duidelijk haar vruchten af 

te werpen.
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eerlijke politiek; heerlijke partijraad

Het Algemeen Secretariaat helpt ook u!

mark verheijen,
waarnemend partijvoorzitter

Sterk fundament

Nooit eerder waren de Provinci-

ale Statenverkiezingen zo span-

nend. En terecht. Er stond immers 

veel op het spel in de 12 provin-

cies en in de Eerste Kamer. Het 

was daarom mooi te zien dat er  

wederom honderden kandidaten 

en duizenden vrijwilligers op de 

been waren om wederom een 

mooi resultaat neer te zetten. Ge-

steund door Mark Rutte, Loek Her-

mans, Stef Blok en al die andere 

politici hebben we weer in het hele 

land ons verhaal voor een sterker  

Nederland laten horen. En het 

resultaat mag er wezen. Het lijkt 

soms de gewoonste zaak van de we-

reld maar het is toch weer bijzon-

der dat we wederom de grootste 

partij van Nederland zijn gewor-

den. In 7 van de 12 provincies werd 

de VVD de grootste partij en in alle 

provincies was er winst. Daardoor 

zijn we straks ook in de Eerste Ka-

mer de grootste partij. Een mooi 

resultaat dat hopelijk nog mooier 

wordt door een goede uitslag voor 

de coalitie als geheel op 23 mei bij 

de (indirecte) verkiezing van de 

Eerste Kamer. We hebben daarmee 

als partij sinds 2009 een hele reeks 

aan verkiezingen achter de rug. 

Als het goed is hebben we de ko-

mende drie jaar geen verkiezingen. 

Maar dat wil niet zeggen dat we 

geen campagne voeren. Want het 

gaat er uiteindelijk niet om dat je 

de grootste bént, maar om wat je 

ermee doet! Elke dag moeten we in 

woord en daad laten zien dat we 

dat vertrouwen van de kiezer in 

uw gemeente, provincie, Europa 

of Den Haag waard waren. En niet 

alles wat we doen zal met gejuich 

worden ontvangen. Maar juist dan 

is het aan ons allen de taak om dui-

delijk te maken waarom het nodig 

is. Wat de stip op de horizon is 

waar we aan werken. Waarom die 

moeilijke maatregel bijdraagt aan 

gezonde rijksfinanciën, minder 

betutteling in de provincie of een 

veiligere gemeente.

Na al die verkiezingen staat de 

VVD er goed voor. Ik kijk ook nu al 

uit naar de Algemene Ledenverga-

dering van 20 en 21 mei aanstaan-

de in Arnhem. Ik hoop velen van u  

daar te mogen begroeten.

Mark Verheijen

Waarnemend Partijvoorzitter
 

ONDERSTEuNING - De VVD heeft 

in Den Haag haar hoofdkantoor: 

het Algemeen Secretariaat. Op het 

Algemeen Secretariaat (AS) werken 

zo'n 20 professionals ter ondersteu-

ning van het Hoofdbestuur. U kent 

het AS waarschijnlijk vooral van de 

organisatie van onze Algemene Ver-

gaderingen en van publicaties, zoals 

deze Liber. 

Eén van onze belangrijkste taken 

is echter serviceverlening aan onze 

leden. U kunt het Algemeen Secre-

tariaat dan ook altijd inschakelen of 

om advies vragen bij vragen of pro-

blemen. Wij ondersteunen besturen 

van afdelingen en kamercentrales 

en natuurlijk ieder individueel lid 

met welke vraag dan ook. Daarnaast 

geven we professionele adviezen aan 

VVD-ers door heel Nederland over 

(permanente) campagnes, oplei-

dingstrajecten, talentmanagement, 

fondsenwerving en verenigings-

recht. U kunt altijd bij één van onze 

clusters terecht. 

ADmINISTRATIEvE vRAGEN 

Clusterhoofd Control Davy Erwich, 

d.erwich@vvd.nl

Veel vragen laten zich onmiddellijk 

en op het door u gewenste tijdstip 

beantwoorden door te kijken op 

MijnVVD (www.vvd.net). Hier kunt u 

uw gegevens controleren of een ver-

huizing doorgeven etc.

De ledenadministrateur, Wim de 

Zwart, kan u per e-mail of telefoon 

verder helpen als u niet (meer) kunt 

inloggen op MijnVVD of als u vragen 

heeft die niet in MijnVVD zijn op te 

lossen: ledenadministratie@vvd.nl 

of 070 – 361 30 61.

Penningmeesters en donateurs kun-

nen bij controller Davy Erwich te-

recht met financiële vragen.

OPLEIDING EN TRAINING 

Clusterhoofd Olivier Loos, o.loos@vvd.nl

Het AS is actief bezig bestuurlijk en 

politiek talent tijdig te onderken-

nen, te trainen, te ondersteunen en 

op de juiste plaats in te zetten. Op-

leiding en Talentmanagement zijn 

speerpunten van het hoofdbestuur. 

Om de opleidingen goed af te stem-

men op talentmanagement, zijn op 

het Algemeen Secretariaat de afde-

ling Talentmanagement en de afde-

ling Opleiding & Training samenge-

voegd in één cluster.

Voor meer informatie over opleidin-

gen en training surft u naar www.

vvd.nl/opleiding. 

vERENIGINGSzAkEN 

Clusterhoofd Lucie Wigboldus, 

l.wigboldus@vvd.nl

De VVD is naast een politieke orga-

nisatie ook een vereniging, die al-

lerlei activiteiten voor haar leden 

organiseert. De insteek van deze ac-

tiviteiten is inhoudelijke verdieping, 

discussie, het adviseren van onze 

politieke vertegenwoordigers, maar 

ook netwerken en elkaar in een open 

sfeer ontmoeten. Hiervoor zijn struc-

turen opgericht zoals de partijraad, 

partijcommissies en congressen.

De leden, afdelingen en kamercen-

trales hebben ook rechten die zijn 

verankerd in de statuten en het huis-

houdelijk reglement. 

Naast de vereniging, de VVD, die er 

voor alle leden is, bestaat er ook een 

vereniging voor bestuurders en poli-

tici; de VVD-bestuurdersvereniging. 

Hierin zitten alle VVD bestuurders 

en politici met een bezoldigde func-

tie voor de VVD. De VVD-bestuurders-

vereniging organiseert congressen 

en vele inhoudelijke bijeenkomsten 

voor haar leden. Daarnaast publi-

ceert zij het blad P&G voor haar le-

den.

Op internationaal terrein is de VVD 

ook actief. De VVD onderhoudt goe-

de contacten met de ELDR en de LI 

(de Europese en wereldwijde koepel-

organisatie voor liberale partijen). 

Tevens geeft de VVD trainingen aan 

liberale zusterpartijen in de buursta-

ten van de Europese Unie.

cOmmuNIcATIE EN cAmPAGNE 

Clusterhoofd Patricia Cho Chia Yuen, 

p.cho@vvd.nl

Billboards met de VVD-stelling die 

u ongetwijfeld langs de snelweg 

heeft zien staan. De VVD-banner die 

u voorbij heeft zien komen op een 

website die u onlangs bezocht. Een 

prikkelende advertentie van de VVD 

in één van de ochtendkranten. Het is 

een kleine greep van communicatie-

uitingen waarmee u te maken heeft 

kunnen gehad tijdens de verkiezin-

gen.

In campagnetijd wordt vanuit de 

communicatieafdeling grotendeels 

de campagne gecoördineerd en be-

paald. Met onder meer het bepalen 

van de eerder genoemde commu-

nicatie-uitingen, coördinatie van 

sprekersaanvragen, de distributie 

van campagnematerialen en de or-

ganisatie van activiteiten is de com-

municatieafdeling het middelpunt 

van de VVD.

Ook buiten campagnetijd is het van 

belang dat het merk VVD zoveel  

mogelijk wordt uitgedragen en hoog 

gehouden. Dit doet de afdeling com-

municatie niet alleen door perma-

nente huisstijlbewaking, het produ-

ceren van televisiespots of (online) 

communicatie naar de kiezer, maar 

ook door de communicatie naar 

de VVD-leden door bijvoorbeeld de  

Liber, de wekelijkse nieuwsbrief 

Thorbeckeweb en de website www.

vvd.nl. 

www.vvd.nl
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Floor Vermeulen is 26 jaar en was daarmee de jongste lijsttrekker voor de Provinciale Staten-

verkiezingen. De opvolger van de door de wol geverfde Frederik van der Dussen stelde de 

partij niet teleur: de VVD bleef de grootste partij in de provincie. Daarmee lijkt een grootse 

carrière in de politiek in de maak. Vermeulen blijkt daar echter tamelijk genuanceerd over te 

denken. “Politieke carrières zijn niet te plannen.”

Tekst: Dick Zoet
Foto’s: Peter Valstar

“Mensen willen duidelijkheid en
de politiek moet die verschaffen.”

Floor Vermeulen, fractievoorzitter
Provinciale Staten van Zuid-Holland

“Al op redelijk vroege leeftijd raakte 

ik geïnteresseerd in de politiek. Dat 

kwam eigenlijk omdat mijn moeder 

me altijd meenam naar de stembus. 

Daardoor had ik snel in de gaten dat 

stemmen belangrijk is en politiek 

er wel degelijk toe doet. Vanuit die 

achtergrond ben ik me daar verder 

in gaan verdiepen. De vader van een 

vriend was – en is – actief voor de 

VVD, dus die heeft me enigszins op 

het goede spoor gezet. En bovendien 

vond ik Frits Bolkestein een heel in-

spirerende man. Toen de beginse-

len van de VVD ook nog heel nauw 

bleken aan te sluiten bij mijn eigen 

overtuigingen, ben ik lid geworden. 

Dat was op mijn vijftiende.”

AAN DE SLAG
“Ondanks die voortvarendheid ben 

ik de eerste twee jaar niet actief ge-

weest. Toen kwam ik in contact met 

Hans Dijkstal, destijds de voorman 

van de partij. We hebben zelfs ge-

ruime tijd gecorrespondeerd en hij 

heeft me gestimuleerd om daadwer-

kelijk iets binnen de partij te gaan 

doen. Ik ben toen binnen mijn afde-

ling aan de slag gegaan en daarna 

binnen de Kamercentrale. Vervol-

gens werd ik lid van de partijraad 

en daarna werd ik gevraagd voor de 

gemeenteraad van Boskoop, mijn 

geboorte- en woonplaats. Daar heb 

ik nee op gezegd, omdat ik ging wo-

nen en studeren in Leiden. Een half 

jaar later kwam de vraag of ik me 

wilde kandideren voor een zetel in 

de Provinciale Staten. Daar heb ik 

wel even over moeten nadenken, 

omdat het werkterrein van de Sta-

ten voor mij – en waarschijnlijk 

voor veel Nederlanders – relatief 

onbekend was. Achteraf ben ik blij 

dat die onwetendheid me niet heeft 

belet ‘ja’ te zeggen. 

“Ik ben overigens niet opgegroeid in 

een liberale omgeving. Mijn moeder 

had linkse sympathieën en was in 

het verleden zelfs actief voor de PSP. 

Haar ouders hielden er zelfs nog 

‘linksere’ ideeën op na. Het was dus 

niet heel logisch dat ik bij de VVD te-

recht kwam. Maar voor mij heeft de 

keuzevrijheid van het individu al-

tijd een heel voorname rol gespeeld. 

Mensen moeten zelf iets van hun le-

ven maken; ze zijn verantwoordelijk 

voor hun geluk. Dat de overheid op 

de een of andere manier daarvoor 

verantwoordelijkheid zou dragen, 

vind ik een eng idee. Dat moet na-

melijk altijd volgens bepaalde regels 

verlopen, met als gevolg dat mensen 

buiten de boot vallen. Sociale maat-

regelen pakken soms helemaal niet 

sociaal uit. Veel beter is het om die 

verantwoordelijkheden bij de men-

sen zelf te laten en ze, als het dreigt 

mis te gaan, te ondersteunen. De 

overheid moet mensen in lastige si-

tuaties een duwtje in de rug geven; 

ze moet faciliteren en niet meer 

dan dat.”

hELDERE STANDPuNTEN
“Ik vind dat je als politicus agende-

rend moet zijn. Dat betekent niet 

dat je moet afsluiten voor wat er in 

de maatschappij gebeurt, maar je 

hoeft je oren ook niet te laten han-

gen naar de publieke opinie. Je moet 

aan de hand van de maatschappe-

lijke ontwikkelingen heldere stand-

punten innemen. Mensen willen 

duidelijkheid en de politiek zou 

die moeten verschaffen. En ik denk 

dat de VVD dat bij monde van Mark 

Rutte gedurende de laatste Tweede 

Kamerverkiezingen heel goed heeft 

gedaan. Diezelfde aanpak probeer 

ik ook voortdurend te hanteren; je 

moet als politicus moeilijke beslis-

singen niet uit de weg gaan en er 

vooral duidelijk over communice-

ren.

“In die zin zijn de Provinciale Staten 

een goede leerschool. De Staten vor-

men een bestuurslaag die voor vele 

Nederlanders relatief onbekend is. 

Als je de publiciteit zoekt, moet je 

vooral niet in de Staten gaan zit-

ten. Dat neemt echter niet weg, 

dat we hier wel degelijk belangrijk 

werk doen. En dat bevindt zich dan 

voornamelijk op de werkterreinen 

Ruimtelijke Ordening en Infrastruc-

tuur. Beide werkgebieden zijn voor 

deze provincie – maar ook voor de 

rest van Nederland – van eminent 

belang en dienen dus onze volle-

dige aandacht te krijgen. Jaren gele-

den hielden de Staten zich met nog 

veel meer zaken bezig, maar mede 

dankzij de VVD is dat takenpakket 

afgeslankt. We houden ons nu feite-

lijk bezig met wat waar kan worden 

gevestigd en hoe je er vervolgens 

kunt komen. En dat is reuze interes-

sant werk.

“In dat verband woedt ook nog 

steeds de discussie over de provin-

cie ‘Randstad’. Daartoe zouden de 

provinciebesturen van Noord- en 

Zuid-Holland en Utrecht moeten 

worden ‘opgeschaald’ tot de Provin-

ciale Staten van het Randstedelijk 

gebied. De VVD is daar voorstander 

van en ik ook. De huidige indeling 

van provincies stamt uit de tijd van 

de postkoets en doet geen recht aan 

de kerntaken die de huidige staten 

moeten vervullen.”

BETER AFSTEmmEN
“Zuid-Holland is een prachtige pro-

vincie en dat moeten we zo houden. 

Daartoe is op bestuurlijk niveau nog 

wel terrein te winnen. Zo ben ik van 

mening dat de grote gemeenten en 

de provincie nog te vaak met de rug 

naar elkaar toe staan. Gemeenten 

doen voor wat betreft de zaken bin-

nen hun eigen grenzen veel dingen 

zelf en de Provinciale Staten houden 

zich meer bezig met het landelijk 

gebied. Ik vind dat we in de komen-

de periode veel meer nadruk moe-

ten leggen op de verbinding tussen 

steden en platteland. In dat verband 

kunnen we bijvoorbeeld streven 

naar de Infrastructuur Autoriteit, 

zodat we zaken als openbaar vervoer 

beter kunnen afstemmen. Op dit 

moment heeft iedereen zijn eigen 

systeem van openbaar vervoer; dat 

lijkt me weinig efficiënt. En ook op 

het gebied van de Ruimtelijke Orde-

ning kunnen zaken beter afgestemd 

worden. Door met elkaar in gesprek 

te gaan, zullen we ontdekken dat 

er veel gezamenlijke belangen zijn. 

Knelpunten op de genoemde be-

leidsterreinen kunnen veel beter 

worden opgelost als je vanuit een 

breder perspectief kijkt. Vooruit-

lopend op de totstandkoming van 

de provincie Randstad zouden we 

in Zuid-Holland best een voorschot 

kunnen nemen op het creëren van 

betere infrastructuur.

“Om dat te realiseren zullen we de 

eeuwigdurende bezwaarprocedures 

ook gewoon moeten afkappen. Als 

een besluit democratisch is geno-

men, staat het eenieder vrij die te 

laten toetsen door de rechter. Maar 

daarmee moet het ook afgelopen 

zijn. We moeten af van de situatie 

dat een of andere organisatie in 

Twente de noodzakelijke ingrepen 

in Zuid-Holland jarenlang kan te-

genhouden. De VVD in Zuid-Holland 

zal zich dan ook sterk maken voor 

het afperken van dat soort bezwaar-

mogelijkheden. Deze provincie 

heeft de meeste inwoners en is een 

van de grote economische motoren; 

om dat allemaal gaande te houden 

zal er nu eindelijk iets moeten gaan 

gebeuren. En daar wil mijn steentje 

aan bijdragen.”

kANSEN GRIjPEN
“Mijn politieke carrière is de afge-

lopen tijd in een stroomversnelling 

geraakt en veel mensen vragen me 

waar dat gaat eindigen. Het ant-

woord is simpel: dat weet ik niet, 

omdat politieke carrières niet te 

plannen zijn. Ik zal niet mijn hele 

leven in de Staten blijven zitten; dat 

lijkt me voor mij en voor de partij 

ook niet goed. Maar ik heb geen pad 

uitgestippeld. Als ik op termijn ge-

vraagd zou worden voor een andere 

positie, sta ik daar best voor open. 

Je moet kansen grijpen als ze wor-

den aangeboden. Maar het moet wel 

bij je talenten passen uiteraard. Je 

moet mensen per slot van rekening 

laten doen waar ze goed in zijn. Dat 

is ook een goed uitgangspunt van 

de VVD.”
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“Ik ben enorm geschrokken van 

het onderzoek waar KRO’s Brand-

punt medio maart mee naar buiten 

kwam. Uit  hun cijfers  bleek dat op 

bijna de helft van  onze middelbare 

scholen, leraren een relatie zouden  

aanknopen met een leerling“ aldus 

VVD Tweede Kamerlid en onder-

wijswoordvoerder Ton Elias.   

“Ik kan die gegevens, die alarme-

rend zouden zijn, niet rijmen met 

de officiële geluiden vanuit de 

school. En dus wil ik er echt meer 

over weten. Vooral wanneer docen-

ten, zoals het Brandpunt onderzoek 

beweert, niks melden, ook niet als 

ze vermoedens hebben” vindt Elias. 

Een relatie tussen  een  docent en 

een minderjarige leerling is bij wet 

verboden. Sinds 1999 is er een mel-

dingsplicht voor docenten. Leraren 

moeten aan het schoolbestuur mel-

den als een collega een relatie met 

een leerling heeft. Dit kan  ook ano-

niem.  In het genoemde onderzoek 

zegt 36% van de docenten wel eens 

te hebben  gehoord of geweten van 

een relatie  tussen een collega en 

een leerling, terwijl slechts 8% dat 

uiteindelijk  meldt aan het school-

bestuur. 

Dat bestuur negeert de toch al 

schaarse meldingen veel te vaak, 

bleek voorts uit het onderzoek.” 

Waar bij docenten loyaliteit  met 

collega’s voorop  lijkt te staan, zo 

overheerst bij schoolbesturen ken-

nelijk de angst voor een reputatie-

probleem“ aldus Elias, die dit een 

“laakbare situatie” noemt, vanwege 

de afhankelijkheidsrelatie van een 

leerling ten opzichte van een do-

cent. 

EuROPESE LANDBOuw- Geruime 

tijd is in Europa ingezet op schaal-

vergroting en industrialisering van 

de voedselproductie. Daarbij draait 

het om efficiënte productie en grote 

volumes voor de voedselvoorziening 

van de wereldbevolking. Het vergro-

ten van de export en het verlagen van 

de afhankelijkheid van import voor 

de eerste levensbehoeften hebben 

daarbij altijd centraal gestaan. Het 

huidige Europa kiest echter ook voor 

duurzaamheid, innovatie en kwali-

teit. Met deze ambities voor ogen zou 

de Europese voedselsector zich niet 

langer enkel moeten  richten op het 

veiligstellen van de voedselproductie 

voor de rest van de wereld, maar ook 

waarde moeten toekennen aan de 

bijdrage van lokale voedselsystemen 

aan de regionale economie en voed-

selvoorziening. Dat is de mening van 

VVD-gedeputeerde Lenie Dwarshuis 

van de provincie Zuid-Holland, die 

tevens voorstander is van innovatieve 

landbouw omdat dit de concurrentie-

kracht en duurzaamheid van de land-

bouwproductie in Europa vergroot.

LOkALE vOEDSELSYSTEmEN
Op verzoek van de Roemeense Eu-

rocommissaris voor landbouw, Da-

cian Ciolos, rapporteerde Dwarshuis 

namens het Comité van de Regio’s 

over het belang van lokale voedsel-

systemen.  Het Comité van de Regio’s 

adviseert Europese instellingen over 

de decentrale aspecten van Europese 

voorstellen. Onderbouwd met meer 

dan 120 Europese, lokale voorbeel-

den pleit Dwarshuis in haar advies 

voor een lokaal voedselsysteem waar-

bij het geproduceerde voedsel zo di-

rect mogelijk aan de eigen inwoners 

wordt verkocht via een professioneel 

systeem met Europese ondersteuning. 

Dat kan bijvoorbeeld met een EU-

keurmerk voor “lokale producten”. 

Bovendien kan zo in de eigen voedsel-

behoefte worden voorzien en tegelij-

kertijd het organische afval worden 

verwerkt tot energie en grondstoffen 

voor eigen gebruik. De voordelen van 

zo’n systeem zijn legio: minder trans-

port en milieubelasting, een steuntje 

in de rug voor de lokale economie, 

betere en versere producten voor de 

consument en betere prijzen en mar-

ges voor de producent. Bovendien 

ontstaat er zo meer interactie tussen 

consumenten en boeren. 

GROOTSchALIGE EXPORT
Gedeputeerde Dwarshuis betoogt in 

het advies niet dat de EU geheel te-

rug zou moeten naar lokale voedsel-

systemen. Grootschalige productie 

en export blijven nodig voor de voed-

selproductie op mondiale schaal en 

de concurrentiekracht van de land-

bouw. Juist de veelzijdigheid van de 

Europese landbouw, bestaande uit el-

kaar aanvullende systemen op lokaal 

en mondiaal niveau, draagt bij aan de 

kracht en onafhankelijkheid van Eu-

ropa. Dwarshuis erkent het blijvende 

belang van de export voor Nederland 

en Europa, maar wijst ook op de mon-

diale trend naar “Local for Local” en 

“Metropolitan Agriculture”. De pro-

fessionele en innovatieve Nederland-

se landbouwsector kan meer exporte-

ren dan landbouwproducten alleen, 

er is ook internationale behoefte aan 

de hoogwaardige kennis en technolo-

gie die hier is opgebouwd. Het is ook 

daarom goed om specifieke aandacht 

en ondersteuning uit Europa te blij-

ven vragen voor lokale boeren die de 

lokale en regionale economie direct 

stimuleren.

cONSumENT BESLIST
Lokaal kopen betekent overigens niet 

dat we teruggaan naar de tijd van Ot 

en Sien, het is juist een modern af-

zetkanaal. Een succesvol bewijs van 

deze korte ketenbenadering levert 

het MarQt-concept uit Amsterdam. 

De consument heeft in deze hippe 

supermarkt een keuze uit meer dan 

drieduizend producten, die  boeren 

uit de directe omgeving letterlijk zelf 

aanbieden. Dit concept slaat aan: het 

bedrijf is in korte tijd winstgevend 

geworden, heeft drie vestigingen, een 

omzet van vijftien miljoen euro per 

jaar en uitbreidingsplannen. MarQt 

is een goed voorbeeld van dat het uit-

eindelijk de consument is die beslist 

en aan wie het fundamentele recht 

op gezonder en verser voedsel niet 

ontnomen mag worden. 

GELIjk SPEELvELD
De boeren in Europa moeten voldoen 

aan strengere eisen op het gebied van 

voedselveiligheid, milieunormen, 

arbeidsomstandigheden en dieren-

welzijn dan veel boeren elders in de 

wereld. Hoewel het positief is een 

voorbeeldfunctie te vervullen, ont-

staat hierdoor ook  een concurren-

tienadeel. VVD-lid van het Europees 

Parlement Jan Mulder vraagt de Eu-

ropese Commissie daarom rekening 

te houden met de verschillen in om-

standigheden bij de uitvoering van 

de strenge EU-regelgeving, zodat er 

in elk geval sprake is van een gelijk 

speelveld tussen de Europese boeren. 

hERwAARDERING
De huidige hoge voedselprijzen, de 

wereldwijze schaarste aan voedsel en 

energie, de noodzaak van het beper-

ken van milieuschade en het bevor-

deren van dierenwelzijn nopen tot 

herwaardering van de lokale voed-

selproductie als onderdeel van het 

gemeenschappelijk landbouwbeleid 

van de Europese Unie. Bij lokale sys-

temen telt niet alleen het afgelegde 

aantal voedselkilometers van de pro-

ductie van  voedsel tot op je bord, 

maar de volledige levenscyclus van 

het product:  vanaf de teelt, via de 

verwerking en het transport, tot het 

gebruik en zelfs het afval. Met lokale 

voedselsystemen wordt via de kortst 

mogelijke keten, dus zonder veel tus-

senschakels, voedsel geproduceerd, 

vermarkt en verkocht aan de consu-

ment.

Eurocommissaris Ciolos heeft aange-

geven het advies van het Comité van 

de Regio’s als bouwsteen te gebrui-

ken voor de nieuwe wetgevingsvoor-

stellen over het gemeenschappelijk 

landbouwbeleid na 2013. Het Euro-

pees Parlement zal deze conceptwet-

ten eerst beoordelen, voordat zij van 

kracht worden.

  Lenie Dwarshuis

  Jan Mulder

Concurrerende en duurzame landbouw 
mogelijk met lokale voedselsystemen

Geachte redactie, 

 

Als lid van de VVD Vlaardingen en 

ook als actief lid van de Vereniging 

van Huntington vraag ik Uw aan-

dacht voor de volgende kritische 

kanttekeningen op het artikel ‘Gen-

ethische grensverkeningen’ in Liber 

1. In het artikel staat o.a. vermeld, 

dat Esme Wiegma heeft aangegeven 

dat de VVD en de Christen Unie van 

mening zijn dat IVF behandelingen 

‘uit het zorgpakket moeten’ ,  want 

er is ‘geen medische noodzaak’ en dit 

moet dan ook niet collectief bekos-

tigd worden. Als lid van de VVD ben 

ik het daar absoluut niet mee eens, 

want er is wel degelijk een medische 

noodzaak en dus een argument om 

het collectief te bekostigen..Door 

gebruik van de IVF methode wordt 

namelijk deze ernstige ziekte bij 

een Huntingtonfamilie uitgebannen 

en dat betekent op medisch gebied 

-koel, qua kostenaspect geredeneerd-  

een aanzienlijke vermindering van 

het risico deze ziekte te laten voort-

bestaan.

De ziekte van Huntington betreft 

in Nederland circa 1300 patiënten 

en ongeveer 4000 risicodragers. Ook 

maatschappelijk gezien is er dus alle 

reden om deze ziekte uit te bannen. 

Toepassing van de IVF methode, be-

halve wetenschappelijk onderzoek 

naar oorzaak en bestrijding, is der-

halve ook uit dat oogpunt nuttig en 

medisch noodzakelijk.

A. van Dorp, Vlaardingen

IVF methode

Ingezonden brIeven

Diana Willemsen - Futse-
laar (35), Westervoort

Eigenlijk ben ik vanaf mijn geboorte opge-
groeid met de VVD-gedachte. Mijn vader is 
lange tijd zelfstandig ondernemer geweest en 
heeft ook altijd VVD gestemd. Zelf ben ik nu 
ook een jaar of vijf zelfstandig ondernemer en 
de VVD is mijns inziens nog steeds de partij die het beste de belan-
gen behartigt voor de deze groep. Ik heb zeker de ambitie om actief 
te worden voor de VVD. Dit begint voor mij door eerst contacten te 
leggen met de lokale VVD’ers en het volgen van de politiek op bij-
voorbeeld sociale netwerken. 

relaties tussen leraren
en leerlingen?

remko Spoel (29),
Amersfoort
Van huis uit ben ik altijd al een VVD-stemmer 
geweest. Ik beschouw mezelf als een echte li-
beraal. Ik beslis graag zelf over wat ik wel of 
niet moet doen en heb geen behoefte om dit 
allemaal door de overheid te laten regelen. 
Sinds 3 jaar ben ik ook zelfstandig ondernemer en wil ook daarom 
vooral lokaal meer betrokken raken bij de VVD. 

De komende tijd ga ik mij eerst meer oriënteren binnen de partij,  
de algemene vergadering(en) bijwonen en proberen een netwerk 
binnen de VVD op te bouwen. Verder reikt mijn ambitie binnen de 
partij nog even niet, mijn hart en prioriteit gaan momenteel nog naar 
mijn drukke eigen bedrijf. Ik hoop en verwacht eigenlijk wel een beet-
je dat de stijgende lijn voor de VVD zich door blijft zetten!

Christiaan van Dijk (27),
rotterdam
Het speelde toch al ruim een jaar door mijn 
hoofd om lid te worden van de VVD. Het po-
litieke landschap interesseert mij enorm en de 
VVD is naar mijn mening toch wel de partij die 
het dichtst bij mijn gedachtegoed staat. Nadat 
ik 2 maart ben gaan stemmen leek me dat het juiste moment om 
lid te worden. De komende tijd ga ik me eerst oriënteren binnen de 
lokale VVD en kijk uit naar bijeenkomsten van de VVD Rotterdam. Ik 
sluit ook zeker niet uit dat ik actief ga bijdragen aan de VVD. 
De VVD heeft een mooie uitslag geboekt op 2 maart en kan trots zijn 
dat zij weer de grootste is geworden. Het is jammer dat er voor de 
coalitie (nog) geen meerderheid is behaald, maar ze moeten abso-
luut doorgaan. De Eerste Kamer moet de ratio boven de emotie stel-
len en zich coöperatief opstellen. 

t.elias@tweedekamer.nl
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Het Hoofdbestuur van de VVD heeft 

via de digitale nieuwsbrief Thorbeck-

eweb vijf vacatures bekend gemaakt 

aan de leden, waaronder de vacature 

van partijvoorzitter. Voor deze vaca-

ture heeft het Hoofdbestuur zelf een 

kandidaat voorgedragen, mr. Benk 

Korthals. Sinds maandag 14 maart is 

de kandidaatstelling geopend over-

eenkomstig de partijreglementen. 

Het gaat om de volgende vacatures: 

• Partijvoorzitter 

• Lid van het Hoofdbestuur 

•Vice-voorzitter van het Hoofd-

bestuur (herbenoeming) 

• Vice-voorzitter van het Hoofd-

bestuur (herbenoeming) 

• Algemeen secretaris van het 

Hoofdbestuur (herbenoeming) 

De vacature ‘Partijvoorzitter’ ont-

stond in oktober 2010 door het ter-

ugtreden van oud-voorzitter Ivo Op-

stelten vanwege zijn benoeming tot 

minister van Veiligheid en Justitie. De 

vacature ‘Lid van het Hoofdbestuur’ 

ontstond per 1 januari jl. door het 

vertrek van Henri Kruithof, binnen 

het hoofdbestuur belast met de por-

tefeuille communicatie, vanwege het 

aanvaarden van de functie van Hoofd 

voorlichting Tweede Kamerfractie. 

Periodiek aftredend en herbenoem-

baar zijn de volgende hoofdbestuurs-

leden: 

• Wiet de Bruijn te Amsterdam, 

vice-voorzitter; 

• Mark Verheijen te Venlo, vice-

voorzitter; 

• Judith Tielen te Utrecht, Algemeen 

Secretaris.

Deze hoofdbestuursleden hebben 

zich allen herkiesbaar gesteld. Het 

hoofdbestuur draagt deze kandidat-

en voor herbenoeming voor. 

SOLLIcITEREN
Kandidaten kunnen worden voorge-

dragen door Ledenvergaderingen 

van afdelingen, kamercentrales of 

door het Hoofdbestuur. Zij kunnen 

tot uiterlijk 22 april een kandidaat 

voordragen bij het Algemeen Secre-

tariaat, voorzien van een CV en een 

bereidverklaring van de kandidaat 

om de kandidatuur te aanvaarden 

(l.wigboldus@vvd.nl). 

Profi elschetsen voor bovengenoemde 

vacatures staan gepubliceerd  in de 

agenda voor de AV op de VVD-website. 

Deze zijn terug te vinden onder de in-

formatie ten behoeve van de AV op 20 

en 21 mei 2011 (www.vvd.nl/av). 

PROcEDuRE EN PLANNING
Vanaf 14 maart is de kandidaatstell-

ing geopend. In de leeswijzer van de 

Algemene Vergadering (beschikbaar 

op vrijdag 6 mei 2011) worden alle 

voorgedragen kandidaten vermeld. 

Tijdens de Algemene Vergadering in 

Arnhem op 20 en 21 mei 2011 kiezen 

de aanwezige leden de nieuwe parti-

jvoorzitter en het nieuwe lid van het 

Hoofdbestuur. Gelijktijdig worden de 

vice-voorzitters en de Algemeen Sec-

retaris (her)benoemd. 

Het begrip islamofobie wordt doelbewust ingezet als 
middel tegen kritiek op de politieke islam. Daarmee wordt het 
westen uitgedaagd en getest. Groenendijk heeft de handschoen 

opgenomen. Zijn analyse is meedogenloos nuchter. 
Zijn voorstellen zijn wel radicaal, maar niet extreem en zeker 

niet xenofoob. Verkrijgbaar via de boekhandel of via
www.pumbo.nl/boek/islamofobie

Vacatures VVD Hoofdbestuur

Programma 130e Algemene Vergadering
in Papendal

vOORuITkIjkEN - De 130e Algemene Vergadering 
vindt vrijdag 20 en zaterdag 21 mei 2011 plaats in con-
grescentrum Papendal (Arnhem). Na een druk half jaar, 
met onder meer twee succesvol verlopen verkiezingen 
voor de gemeentelijke herindeling (november 2010) en 
de Provinciale Staten (maart 2011), staat de komende 
Algemene Vergadering vooral in het teken van vooruit-
kijken. Dat begint al op vrijdagavond, als de aanwezige 
leden door middel van stemming de nieuwe partijvoor-
zitter kiezen. Natuurlijk is er ook weer voldoende ge-
legenheid voor VVD-leden om elkaar en VVD-politici in 
een open sfeer te ontmoeten.

PROGRAmmA
De vrijdagavond begint met de huishoudelijke vergade-
ring. Aansluitend is er een gastspreker. De rest van de 
avond staat in het teken van de nieuwe partijvoorzitter. 
De avond wordt afgesloten met een feestavond. Zater-
dagochtend vinden verschillende workshops plaats, 
waarin leden op interactieve en inspirerende wijze 
nieuwe kennis en vaardigheden kunnen opdoen. Zo zijn 
er inhoudelijke workshops met onze bewindspersonen, 
maar ook praktische workshops als actief netwerken of 
communiceren over lastige boodschappen.

Tijdens de lunch kunnen de leden die dat willen op de 
foto met onze bewindspersonen. De rest van de middag 
biedt een afwisselend programma in de plenaire 
zaal met de fractievoorzitters van de Eerste en Tweede 
Kamer, het Europees Parlement en premier Mark Rutte. 

Ook nemen diverse externe gasten deel aan het pro-
gramma. Uiteraard besteden we aandacht aan de Eerste 
Kamerverkiezingen op 23 mei.  

AANmELDEN
De openbare Algemene Vergadering van de VVD wordt 
gehouden in Hotel en Congrescentrum Papendal, Pa-
pendallaan 3 in Arnhem (www.papendal.nl). U kunt 
zich vanaf 8 april aanmelden via MijnVVD. Het is niet 
mogelijk om u schriftelijk middels een aanmeldbon 
aan te melden. Leden die niet in staat zijn zich via 
MijnVVD aan te melden, kunnen telefonisch contact op-
nemen met het Algemeen Secretariaat: 070 – 361 30 61. 
Op www.vvd.nl/av vindt u het programma, de aanmeld-
procedure, een toelichting bij de verschillende deelses-
sies, procedurele regels en een routebeschrijving. 

Wij hopen u te mogen verwelkomen op vrijdag 20
en zaterdag 21 mei in Papendal!

rien geutjes is na een kort ziekbed op 
68-jarige leeftijd overleden. geutjes legde 
eind januari vanwege gezondheidsredenen 
al per direct zijn portefeuille als wethou-
der van de gemeente Landgraaf neer.

Rien Geutjes was ruim dertig jaar lid van de 
VVD. In 1998 verliet hij als Generaal-majoor 
de Koninklijke Luchtmacht waarna hij zich volledig heeft ingezet voor 
de VVD Landgraaf. In 2000 trad hij toe tot het bestuur van de afdeling 
Landgraaf en werd in 2000 afdelingsvoorzitter. In die periode was hij 
ook voorzitter van de VVD Limburg. Vanaf 2002 was Rien Geutjes ge-
meenteraadslid en zeven jaar fractievoorzitter van de VVD Landgraaf.
Gedurende die tijd heeft hij de VVD-fractie met enorme betrokken-
heid en inzet geleid. Na de gemeenteraadverkiezingen in 2010 werd hij 
benoemd tot wethouder.

De VVD Landgraaf verliest in Rien een zeer deskundige en toegewijde
politicus met veel oog voor de menselijke maat. De gedachten van
bestuur en fractie gaan uit naar zijn naaste familie en vrienden.

in Memoriam 
rien Geutjes (1943 - 2011)

jens de Craen (26),
Amersfoort
Al van jongs af aan heb ik interesse voor de 
politiek. Met veel plezier ga ik het debat aan; 
vroeger o.a. in “Op weg naar het Lagerhuis” 
en nu nog steeds met vrienden die zo onge-
veer het hele politieke spectrum vertegen-
woordigen. De recente verkiezingen hebben mij wel het laatste zetje 
gegeven om nou ook eindelijk eens lid te worden van de partij die 
goed bij mij past en die ik graag wil steunen bij het uitdragen van het 
liberale gedachtegoed.

Ik beschouw de VVD als een partij waarbij de ontwikkeling van het in-
dividu voorop staat, een partij die oprecht vertrouwt op de kennis en 
kunde van het individu, en zich blijft inzetten op de verdere ontwik-
keling hiervan. De daarvoor noodzakelijke vrijheid is een ongekend 
grootgoed waarvoor letterlijk gevochten is, en waarvoor we te allen 
tijde moeten blijven strijden. 
 
Zelf heb ik de ambitie om in Amersfoort actief te zijn voor de par-
tij maar ook op landelijk niveau lijkt het mij zeer leuk en uitdagend 
om hierin een rol te spelen. Ik verwacht dat er hiervoor voldoende 
kansen zijn en die zal ik dan ook zeker grijpen, zoals het een VVD-er 
betaamt!

www.vvd.nl/av

(Advertentie)

Het begrip islamofobie wordt doelbewust 
ingezet als middel tegen kritiek op de 
politieke islam. Daarmee wordt het Wes-
ten uitgedaagd en getest. Groenendijk 
heeft de handschoen opgenomen. Zijn 
analyse is meedogenloos nuchter. Zijn 
voorstellen zijn wel radicaal, maar niet 
extreem en zeker niet xenofoob. 
Verkrijgbaar via de boekhandel of via 
www.pumbo.nl/boek/islamofobie 

Het begrip islamofobie wordt doelbewust 
ingezet als middel tegen kritiek op de 
politieke islam. Daarmee wordt het Wes-
ten uitgedaagd en getest. Groenendijk 
heeft de handschoen opgenomen. Zijn 
analyse is meedogenloos nuchter. Zijn 
voorstellen zijn wel radicaal, maar niet 
extreem en zeker niet xenofoob. 
Verkrijgbaar via de boekhandel of via 
www.pumbo.nl/boek/islamofobie 
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Value in Control is een erkende en onafhankelijke 
specialist in waarderingsvraagstukken, die garant 
staat voor professioneel advies. 

Uw belangen zijn het uitgangspunt en ons advies 
is eerlijk. Onze kennis en ervaring als Register-
accountant en als Register Valuator zijn daarbij 
voor u van essentieel belang.

  Waardering bij bedrijfsoverdracht

  Waardering bij geschillen

 Waardering voor de jaarrekening

 Begeleiding bij fi nanciering

 Uitvoering van due diligence onderzoeken

 Optreden als gerechtelijk deskundige
 (op persoonlijke titel)

 Transactiebegeleiding

(Advertentie)
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Terugbrengen - Mediawoord-

voerder Anouchka van Miltenburg 

kon niet langer wachten op de plan-

nen van minister Van Bijsterveld, en 

heeft haar eigen visie  uit de doe-

ken gedaan op de toekomst van de 

publieke omroep. Van Miltenburg: 

“Omroepen zijn ook een bedrijf dat 

personeel in dienst heeft. Wij leggen 

ze  een  bezuiniging op ter grootte 

van 20 procent  van hun totale bud-

get, en daarna is het een hele tijd stil. 

Omroepen worden daar natuurlijk 

onrustig van en staan allemaal bij 

mij op de stoep. Ze willen, terecht, 

weten waar ze zich op moeten voor-

bereiden; wat wil Den Haag met de 

Publieke Omroep? 

MaxiMaal achT
Van Miltenburg  stelt, in lijn met een 

eerder voorstel van de minister, voor 

om het aantal omroepen terug te 

brengen tot maximaal  acht. “Kort 

gezegd wil ik plaats voor één taakom-

roep zonder leden, een samenvoeging 

van NOS en NTR, één nieuwe toetre-

der – zij zijn immers onmisbaar voor 

de vernieuwing in het bestel  - en zes 

plekken voor andere omroepen. Wat 

de VVD betreft mogen dat er overi-

gens ook minder zijn!“  

De zes omroepen met het grootste 

aantal leden zullen een uitzendver-

gunning krijgen. Fusies zijn wat de 

VVD betreft niet verplicht, maar kun-

nen van twee kleinere omroepen wel 

ineens een hele grote maken. 

hoogsTaande prograMMa’s
De VVD vindt dat omroepen kwalita-

tief hoogstaande programma’s moe-

ten maken en dat daarvoor in de wet 

richtlijnen moeten komen. “We gaan 

geen allochtonen tellen, zoals som-

mige omroepen voorstellen, maar 

we  geven wel richtlijnen ten aanzien 

van bijvoorbeeld het aantal herhalin-

gen en het terugbrengen van die el-

lenlange zomerstop.” 

Meer divers
Er komt bovendien een einde aan 

de horizontale programmering. 

Waarom moeten mensen die van 

documentaires of een mooi klassiek 

concert houden altijd wachten tot 

na 23 uur? De programmering kan 

naar mijn mening veel meer divers 

worden.”

drasTisch snijden
De voorgestelde bezuinigingen kun-

nen volgens Van Miltenburg niet wor-

den gehaald  zonder drastisch te snij-

den in zowel het aantal programma’s 

dat wordt gemaakt als  in het perso-

neelsbestand. Zeker niet omdat in 

het regeerakkoord is afgesproken dat 

de taakstelling behaald moet worden 

met behoud van kwaliteit. “Als zou 

blijken dat de publieke omroep 20 

procent  kan bezuinigen zonder dit 

te doen, dan ben ik pas echt verrast. 

Geen bedrijf kan namelijk een vijfde 

van het budget afhalen, zonder te 

snijden in het personeelsbestand en 

het aantal taken, en met tegelijker-

tijd het behoud van dezelfde kwali-

teit. Als de omroep dat wel kan, wil ik 

daar nog wel eens een parlementair 

onderzoek aan wijden.” , aldus Van 

Miltenburg. 

De VVD kiest voor het terugbrengen 

van de landelijke publieke omroep 

van drie naar twee netten. Twee net-

ten zijn voldoende om de program-

ma’s te herbergen. 

nieT Meer zoeken
Het derde kanaal kan dan beschik-

baar worden gesteld aan de regionale 

omroep. “Niet meer zoeken naar TV 

West of Omroep Gelderland, maar bij 

iedereen de regionale omroep stan-

daard op 3. 

regionale oMroepen
Maar dat is niet alles. “Het is vreemd 

dat we een centrale aansturing heb-

Politici moeten niet op de 
stoel van rechters gaan 
zitten. En dat geldt ook 

andersom. Toch loopt de VVD bij 
het zoeken naar oplossingen voor 
migratie en sociale zekerheid ge-
regeld op tegen uitspraken van 
het Europees Hof, dat toeziet 
op naleving van het Europees 
Verdrag voor de Rechten van de 
Mens (EVRM). Liberalen hechten 
veel waarde aan dit verdrag. Maar 
het Hof bemoeit zich met teveel 
zaken buiten zijn werkterrein.  
Zo oordeelde het Hof dat het recht 
op een uitkering onder de noe-
mer ‘mensenrechten’ valt. Ook 
werd bepaald dat het migratiebe-
leid, dat de EU-lidstaten hebben 
vastgesteld, op de schop moet.

Door deze ruime interpretatie 
van het EVRM mengt het Hof 
zich steeds meer in politieke 
aangelegenheden. Dit leidt tot 
onvrede in Europese landen, ook 
bij prominente rechters en we-
tenschappers. Het Hof dreigt zijn 
geloofwaardigheid en draagvlak 
te verliezen. Dat zou een slechte 
zaak zijn, want mensenrechten 
zijn van onverminderd belang, 
juist in de snel veranderende 
wereld waarin wij leven. Dat de 
rechters in Straatsburg zich heb-
ben ontwikkeld tot ‘politici in 
toga’ is vooral te wijten aan de Eu-
ropese politici, die te lang hebben 
liggen slapen. Het Comité van  
Ministers, dat de lidstaten verte-
genwoordigt, moet de kaders van 
het EVRM aanscherpen en het Hof 
aan banden leggen. 

De VVD wil dat het kabinet de 
Europese politiek wakker schudt. 
Rechters moeten recht spreken 
en niet op de stoel van politici 
gaan zitten. Orde op zaken, ook 
in Europa.

29 april 2011 
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Fractie

Meldplicht artsen
bij wanpraktijken

8

interview

jasper Mos, 
jongste wethouder 
in dordrecht

5

partij

veel nieuwe leden voor
winnende aFdelingen

Publieke omroep
op de schop

AANMELDEN - De 130e Alge-
mene Vergadering vindt vrijdag 
20 en zaterdag 21 mei plaats in 
congrescentrum Papendal in 
Arnhem. U kunt zich hiervoor, 
anders dan andere jaren, alleen 
online via www.vvd.nl/mijnvvd 
aanmelden.

Hoe werkt het?
Ga naar www.vvd.nl/mijnvvd. 
Als u bent ingelogd op “Mijn 
VVD” kunt u zich onder “Bij-
eenkomsten” aanmelden en te-
vens aangeven of u gebruik wilt 
maken van diner en/of lunch. U 
kunt ook aangeven of u wilt 

deelnemen aan een deelsessie 
en/of u gebruik wilt maken van 
de gratis kinderopvang. 

In tegenstelling tot eerdere 
jaren is het niet meer mo-
gelijk om via een aanmeld-
bon aan te melden. Leden 
die niet in staat zijn zich via 
MijnVVD aan te melden, kun-
nen contact opnemen met het  
Algemeen Secretariaat: 070 - 
361 30 61. 
Op www.vvd.nl/av vindt u alle 
informatie over het congres. 
Zie ook pagina 11 voor het pro-
gramma van de AV.

Online inschrijven voor Algemene Vergadering 

coaliTievorMing - Na de provinciale verkiezingen heeft het  
merendeel van de provincies een collegeakkoord gepresenteerd.  
Als grote winnaar van de provinciale verkiezingen, maakt de VVD  
bijna overal deel uit van een nieuwe college van Gedeputeerde 
Staten. Meest opvallende resultaat is waarschijnlijk dat van Noord-
Brabant waar de VVD een college vormt met het CDA en (voor het 
eerst in de provincie) de SP.
Bij het ter perse gaan van de Liber lijkt de VVD alleen aan de kant te 
komen te staan in de provincie Friesland. Daar werken de komende 
jaren de PvdA, het CDA en de FNP samen.  Ook nog onduidelijk is 
het verloop van de onderhandelingen in Flevoland, Zuid-Holland en 
Limburg. In de volgende editie meer nieuws over de uiteindelijke  
resultaten.

vvd sTelT ook orde op zaken in provincies

‘Xxxxx xxx xx
xxxxxxx’

Xxxxxx xxxxxx xxxxx xxxx

xxxxxxxxx

parTij

algemene vergadering
20 en 21 mei

www.stefblok.nl

“Een volksvertegen-
woordiger moet altijd 

vragen: kan het minder”

hans van baalen, europees parlement

11

”Politici
in toga”

Vervolg op pagina 3

ben van de regionale omroep, terwijl 

de provincies ervoor moeten betalen. 

De VVD wil dat wie betaalt, bepaalt. 

Dus moet die financiering worden 

gecentraliseerd. Dan kan de overhead 

van de dertien regionale omroepen 

worden gecentraliseerd. 

jaargang 7, nr 3
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leesTips

Edwin van de Haar, Bemind, maar  

Onbekend. De politieke filosofie van 

het liberalisme

De meest uit-

eenlopende po-

litieke partijen 

in Nederland 

bedienen zich 

van bepaalde 

liberale ideeën 

en omarmen 

het liberalisme, 

veelal voorafge-

gaan door een voorvoegsel als ‘links’, 

‘rechts’, ‘progressief’, ‘sociaal’, ‘klas-

siek’ of ‘conservatief’. Daarmee lijkt 

het liberalisme over een enorme 

reikwijdte en aantrekkingskracht te 

beschikken. Naast bemind, zo stelt 

Edwin van de Haar in zijn boek over 

de politieke filosofie van het libera-

lisme vast, is het liberalisme bij een 

groot publiek inhoudelijk vooral on-

bekend. Gevraagd naar het achterlig-

gende gedachtegoed of de verschillen 

tussen bijvoorbeeld klassiek- en soci-

aalliberalisme blijven velen het ant-

woord schuldig. Van de Haar schept 

duidelijkheid in het liberale doolhof. 

Daartoe maakt hij onderscheid tussen 

libertarisme, klassiek-liberalisme en 

sociaalliberalisme. Deze drie hoofd-

stromingen worden door de auteur 

in hun historische context geplaatst, 

waarbij ook de verschillende denkers 

aan bod komen. Bovendien maakt de 

auteur het verschil tussen liberalisme 

en conservatisme duidelijk.

Februari 2011. ISBN: 9789461530141, 168 pp.,  

 17,95.

Gerard Aalders en Perry Pierik (red.), 

WikiLeaks. Tussen cyberoorlog en in-

formatierevolutie

Eind 2010 was de wereld in de ban van 

WikiLeaks, de klokkenluiderswebsite 

van Julian Assange. De onthulling 

van diverse geheime Amerikaanse 

documenten bracht de regering van 

de Verenigde Staten in verlegenheid 

en zette verschillende diplomatieke 

verhoudingen op scherp. In de eerste 

maanden van 2011 verscheen een hele 

stroom boeken over Julian Assange en 

zijn organisatie, waarbij de onthul-

lingen van de voormalige compagnon 

van Assange een interessant kijkje ach-

ter de schermen 

bieden. Verschil-

lende Nederlandse 

auteurs proberen 

in de bundel Wi-

kiLeaks. Tussen  

cyberoorlog en 

informatierevo-

lutie de invloed 

van de website 

in perspectief te 

plaatsen. Dit leidt tot uiteenlopende 

conclusies van waardevol voor de in-

terpretatie van de contemporaine ge-

schiedenis tot de meer relativerende 

opmerking dat de gelekte informatie 

vooral als weinig nieuwswaardige 

hype moet worden gezien. Juist de 

diversiteit aan conclusies biedt 

de lezer een interessant inkijk-

je in de voor- en nadelen van  

WikiLeaks.

 

Maart 2011. ISBN: 9789461530462, 218 pp.,  

 16,95.

2   IDEE & DEBAT

proTesTerende sTudenTen - In 

het Grand Café aan de voet van het 

Witte Huis in Rotterdam – ooit de 

hoogste ‘wolkenkrabber’ van Europa – 

debatteerde Jan Anthonie Bruijn op 

dinsdag 5 april met leden van Jong-

Teldersstichting over de kabinets-

plannen ten aanzien van het hoger 

onderwijs. In januari dit jaar  stroom-

de het Haagse Malieveld vol met pro-

testerende studenten. Zij trokken 

met name ten strijde tegen de bezui-

nigingen en de nadruk op meer eigen 

(financiële) verantwoordelijkheid 

tijdens de studie. Een paar maanden 

later,  op 12 april, verzamelden zich 

in Den Haag opnieuw een paar hon-

derd studenten die - kort voor het 

Tweede Kamerdebat - over de ‘boete 

voor langstudeerders’ nog eenmaal 

protesteerden in de hoop een kamer-

meerderheid te overtuigen.

uiT de hand gelopen
In het verkiezingprogramma wordt 

duidelijk gemaakt op welke wijze de 

overheidsfinanciën volledig uit de 

hand zijn gelopen en welke maatre-

gelen onder meer noodzakelijk zijn 

om deze weer op orde te krijgen. In 

zijn betoog maakte Jan Anthonie 

Bruijn duidelijk dat velen in Neder-

land de noodzaak tot bezuinigingen 

weliswaar onderschrijven, zolang zij 

er zelf maar niet direct mee te maken 

krijgen. Direct nam de spreker onder 

de aanwezigen de proef op de som. 

Na het ontluisterende plaatje van 

de financiële situatie in Nederland 

vroeg de spreker de aanwezigen of de 

huidige voorstellen voor een sociaal 

leenstelsel niet simpelweg bij het fi-

nanciële plaatje pasten. Meteen werd 

de veelvoorkomende reflex overdui-

delijk toen op allerlei fronten bezui-

nigingen opportuun werden geacht, 

doch niet op het hoger onderwijs. 

Bezuinigingen akkoord, maar ”not in 

my backyard!”

MeesT geprivilegieerd
In het vervolg van zijn betoog hield 

Jan Anthonie Bruijn de aanwezigen 

voor dat studenten tot de meest ge-

privilegieerde mensen behoren. Niet 

alleen verhoogt het succesvol afron-

den van een studie hun kansen op de 

arbeidsmarkt, ook stijgt het gemid-

delde salaris later met ieder succes-

vol afgerond studiejaar behoorlijk. 

Bovendien, zo maakte Bruijn duide-

lijk, hoeven studenten hun lening al-

leen terug te betalen indien zij daar-

toe in staat zijn. Mensen die na het 

afronden van hun studie  - om wat 

voor reden dan ook  - geen werk kun-

nen vinden, blijven niet de rest van 

hun leven zitten met een gigantische 

schuld.

MeT geMak
Liberalen erkennen het belang 

van goed en toegankelijk onder-

wijs ten behoeve van ieders indivi-

duele ontplooiing. Het feit dat nu 

met het sociaal leenstelsel in de 

masterfase van het hoger onder-

wijs daarbij ook de nadruk wordt 

gelegd op de eigen (financiële) 

verantwoordelijkheid van studen-

ten, doet niets af aan dit ideaal. Nog 

steeds betaalt de gemeenschap het 

belangrijkste deel van de studiekos-

ten. Van studenten wordt alleen een 

iets grotere bijdrage gevraagd dan tot 

nog toe gebruikelijk was. Een bijdra-

ge die zij later over het algemeen met 

gemak terug kunnen betalen.

JongTeldersstichting is de nieuwe 

jongerenafdeling van de Telders-

stichting, het wetenschappelijk 

bureau ten behoeve van het libera-

lisme en de VVD. Deze jongerenaf-

deling richt zich op hoogopgelei-

de jongeren van 17 tot 35 jaar die 

geïnteresseerd zijn in het liberalis-

me en daarbij politiek-filosofische 

verdieping zoeken. JongTelders-

stichting organiseert lezingen, 

debatten en diners, waarbij steeds 

een actueel thema, veelal toege-

spitst op jongeren, centraal staat.

Kijk op www.jongteldersstichting.

nl voor meer informatie en het ac-

tuele programma, alsmede de mo-

gelijkheid je aan te melden.
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copYrighTs  HET AUTEURSRECHT OP DE IN DEZE KRANT

VERSCHENEN ARTIKELEN WORDT DOOR DE VVD VOORBEHOUDEN.

DE VVD HEEFT ALLE ZORG GEGEVEN AAN HET NAKOMEN VAN 

WETTELIJKE REPRORECHTEN.

IS HET DESONDANKS ZO, DAT ER RECHTHEBBENDEN ZIJN, DIE

NIET GETRACEERD KONDEN WORDEN OF VAN WIE DE CLAIM OP

GEBRUIKT MATERIAAL NIET BEKEND WAS, DAN WORDEN ZIJ

VERZOCHT ZICH SCHRIFTELIJK MET DE VVD IN VERBINDING TE 

STELLEN, MET OPGAVE VAN HUN CLAIM EN DE UITGAVE WAAROP 

DEZE CLAIM GEBASEERD IS.

disclaiMer  DE REDACTIONELE INHOUD VAN LIBER 

KOMT OP ZORGVULDIGE WIJZE IN SAMENWERKING MET VELE 

PARTIJLEDEN EN -MEDEWERKERS TOT STAND EN GEEFT – TENZIJ 

ANDERS VERMELD – PER DEFINITIE DE STANDPUNTBEPALING 

VAN DE VVD WEER.

Van maandag 29 augustus 

tot en met donderdag 1 

september organiseert de 

Teldersstichting wederom 

haar jaarlijkse zomerschool over 

de grondslagen van het liberalisme. 

Deze zomerschool zal plaatsvinden 

in Leusden (vlakbij Amersfoort). Tij-

dens de zomerschool, bedoeld voor 

vergevorderde studenten en recent 

afgestudeerde academici, krijgen de 

Zomerschool
Teldersstichting

cursisten een zeer gevarieerd pro-

gramma aangeboden met sprekers 

uit politiek en wetenschap, waarbij 

ruim de gelegenheid is voor discus-

sie. Dit jaar zullen onder meer Frits 

Bolkestein, Mark Rutte, Afshin Ellian 

en Coen Teulings inleidingen verzor-

gen.

Geïnteresseerd in deelname? Kijk 

voor meer informatie en aanmelding 

op www.teldersstichting.nl

Debat JongTeldersstichting
over het hoger onderwijs

jan anThonie bruijn?
Jan Anthonie Bruijn heeft in zijn dage-

lijkse werkzaamheden als hoogleraar 

Immunopathologie aan het Leids Uni-

versitair Medisch Centrum veelvuldig 

te maken met studenten en is daar-

naast ondermeer adviserend lid van de 

Onderwijsraad. In 2010 was hij voorzit-

ter van de commissie die voor de VVD 

het succesvolle verkiezingsprogramma 

Orde op Zaken voor de Tweede Kamer-

verkiezingen opstelde.

Liberaal Publiek:
“Never waste a good crisis”

Waan van de dag - Enige tijd 

geleden heeft een website die zegt 

alles te publiceren over werken bij 

de overheid (inoverheid.nl), een 

onderzoek uitgevoerd onder amb-

tenaren. Ambtenaren konden hun 

oordeel geven over de hun politieke 

bestuurders. Ruim driekwart (76%) 

van de respondenten is van mening 

dat de waan van de dag de agenda 

van politieke bestuurders bepaalt. 

Het overgrote deel van de ambtena-

ren (78%) merkt dat hun bestuurders 

zich vooral met korte termijnzaken 

bezighouden. Iets meer dan de helft 

van de ambtenaren (55%) acht zijn of 

haar politieke bestuurders wel com-

petent genoeg voor het vervullen van 

hun taak.  

Ongeveer twee weken later zei de na-

tionale ombudsman Alex Brennink-

meijer een toename van de ‘kilheid’ 

tussen burgers en overheid te zien. 

“Wantrouwen regeert. Er heerst een 

negatieve stemming en die neemt in 

mijn ogen alleen maar toe.” Hij voeg-

de hier aan toe dat het niet alleen een 

verwijt aan de overheid is, ook bur-

gers laten ambtenaren niet altijd in 

hun waarde. “De burger omschrijft 

de overheid regelmatig als een grote 

puinhoop. Met de negatieve benade-

ring verliest onze samenleving veel 

aan waarde.” aldus de ombudsman.

Dit zijn bikkelharde conclusies. En 

wat nou als ze representatief zijn?  

Dan is er nog maar één optie: “never 

waste a good crisis”. Nu dit kabinet 

werk maakt van het terugdringen 

van de bestuurlijke spaghetti (zoals 

de voormalige Amsterdamse wethou-

der Mark van der Horst het noemde) 

hebben we de kans om gelijktijdig 

te werken aan het onderlinge ver-

trouwen. Laten we die kans pakken. 

Laten we daar via Liberaal Publiek 

over meedenken. Laten we daaraan 

meewerken.

Reacties, ideeën en andere bijdragen 

zijn van harte welkom op de Lin-

kedin-pagina van Liberaal Publiek. 

(www.vvd.nl/lilp)

Marc Rosier
Medeorganisator Liberaal Publiek

Liberaal Publiek is het ambtenarennet-
werk van de VVD. Een netwerk voor en 
door mensen die werkzaam zijn in de  
publieke sector.
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Melden – Een driejarig meisje heeft 

haar arm gebroken. In het ziekenhuis 

zet dokter De B. hem in het gips. Te 

strak, blijkt na enkele weken. De arm 

van het meisje valt niet te redden 

en moet worden geamputeerd. Dan 

blijkt dat dit incident niet op zich-

zelf staat. Al jaren begaat dokter De 

B. fout na fout. Toch kan hij zijn gang 

blijven gaan, terwijl  meerdere colle-

ga’s nota bene daarvan op de hoogte 

zijn. Na een uitzending van het tv-

programma Radar in januari, bleken 

maar liefst 325 patiënten klachten 

te hebben over De B., variërend qua 

aandoeningen van chronische pijn 

tot levenslange invaliditeit. De VVD 

wil patiënten beschermen tegen dit 

soort wanpraktijken.

slechT FuncTionerende  
arTsen
Slecht functionerende artsen komen 

in Nederland gelukkig weinig voor. 

Maar ieder incident is er één teveel. 

Reden genoeg voor VVD Tweede Ka-

merlid Helma Lodders  om een wet-

telijke meldplicht te willen zien voor 

collega’s van een disfunctionerende 

arts. Het doel van verdere voorko-

ming van dit soort incidenten is 

dan ook belangrijk: “ Patiënten die 

voor hun leven lang getekend zijn, 

arbeidsongeschikt worden, of zelfs 

overlijden”.

De missers worden vaak door ondes-

kundig handelen of het gebruik van 

alcohol en drugs veroorzaakt. Vol-

gens internationaal onderzoek over-

lijden in Nederland per dag circa 20 

mensen en worden evenzoveel men-

sen  invalide door medische fouten 

in ziekenhuizen. 

sTrucTurele WanprakTijken
Helma Lodders: “ Waar mensen wer-

ken, kunnen altijd fouten worden 

gemaakt. Maar structurele wanprak-

tijken moeten we aan de kaak stellen. 

Degenen die hier het best zicht op 

hebben, zijn de collega’s van slecht 

functionerende artsen. Zij werken 

met hen samen of moeten de fouten 

naderhand oplossen.” 

In de praktijk blijkt dat collega’s het 

disfunctioneren van artsen zelden 

bespreken. Er bestaat wel een ge-

dragscode, opgesteld door de beroeps-

groep zelf, maar deze zorgt voor wei-

nig meldingen. Dit komt mede door 

de sterke hiërarchie in de artsenwe-

reld. Zo moest de fysiotherapeut, die 

het functioneren van dokter de B. 

aan de kaak stelde, dit bekopen met 

een schorsing. Hij zal in de toekomst 

niet snel meer een incident melden,  

terwijl het juist zo belangrijk is om 

in een vroeg stadium in te grijpen. 

Daarom pleit de VVD voor een wet-

telijke meldplicht voor artsen en an-

dere hulpverleners om ernstige inci-

denten in de gezondheidszorg aan de 

kaak te stellen. Zo moet worden  voor-

komen dat slecht functionerende art-

sen hun werk kunnen voortzetten. 

Bij (verwijtbaar) niet melden moeten 

bovendien sancties volgen, mogelijk 

in lijn met het Tuchtrecht, zoals een 

boete, berisping of schorsing. 

Van deze wettelijke meldplicht zal 

een sterkere werking uitgaan dan van 

de huidige gedragscode. Daarnaast 

is erin de zorg  een cultuuromslag  

nodig; de zorg  dient veel transparan-

ter te worden. 

Door Helma Lodders, 

woordvoerder hoger onderwijs

PoLITIEk   3

KOrt
nieuws
Maak van Blokker 
geen milieustraat

Winkeliers dreigen de dupe te 
worden van een nieuwe Europese 
milieurichtlijn.  Die stelt dat win-
keliers voortaan alle afgedankte 
elektrische apparaten moeten in-
nemen voor hergebruik. Ook als 
de klant er geen nieuwe spullen 
voor terugkoopt. De verplichting 
leidt tot de situatie dat iemand 
bijvoorbeeld een oude frituurpan 
moet kunnen inleveren bij de te-
lefoonwinkel.  De VVD vreest dat 
Nederlandse winkels op die ma-
nier een afvaldump worden voor 
elektronisch apparatuur. Onder 
de nieuwe Europese regels moe-
ten oude apparaten ook nog eens 
zichtbaar in de winkel worden 
ingezameld. Een ander punt van 
zorg voor de VVD is de controle 
op de herbruikbaarheid van het 
apparaat 

VVD wil uitkering
spookburgers
stopzetten

Uit onderzoek van RTL is gebleken 
dat Nederland ongeveer 400.000 
mensen telt die onvindbaar zijn 
voor overheid en bedrijfsleven. 
Dat betekent dat overheid en be-
drijfsleven elk jaar ruim 100 mil-
joen euro mislopen doordat reke-
ningen van mensen die spoorloos 
zijn, onbetaald blijven. De VVD 
ziet een eenvoudige uitweg om 
een deel van deze zogenoemde 
‘spookburgers’ te vinden, die ken-
nelijk in ons land rondlopen: het 
stopzetten van hun uitkering. 
Woordvoerders Jeanine Hennis-
Plasschaert en Malik Azmani: 
“Wie kennelijk niet kan betalen 
omdat hij onvindbaar is, kan om 
dezelfde reden ook niets ontvan-
gen.” Natuurlijk moet het pro-
bleem zo snel mogelijk worden 
opgelost. Dit onder meer door 
de Gemeentelijke Basis Adminis-
tratie (GBA) nauwer te laten sa-
menwerken met bijvoorbeeld het 
UWV en de Belastingdienst.
 

Tegen loonsver-
hoging gemeen-
teambtenaren

De Rotterdamse wethouder  
Financiën, Personeel en Volksge-
zondheid, die tevens voorzitter 
is van het werkverband van alle 
gemeenten, vindt dat de circa 
180.000 gemeenteambtenaren 
in 2012 wel een kleine loonsver-
hoging kunnen krijgen. De VVD 
vindt het onbegrijpelijk datde  
PvdA-wethouder  hiervoor pleit. 
VVD Tweede Kamerlid Brigitte 
van der Burg: “ Iedereen in ons 
land moet de broekriem aanha-
len om orde op zaken te stellen. 
Dat geldt voor het bedrijfsleven, 
voor rijksambtenaren, en dus ook 
voor gemeenteambtenaren.”

lees meer op www.vvd.nl

Meldingsplicht artsen bij wanpraktijken

Ook hoeft de regionale omroep op 

die manier niet langer te concurre-

ren met de landelijk omroepen, maar 

kunnen zij juist veel intensiever sa-

menwerken.  Zo komt er eindelijk een 

einde aan de situatie dat de regionale 

omroepen wel de rellen rondom het 

voetbalstadion mogen verslaan, maar 

niet de wedstrijd zelf, omdat de NOS 

nu eenmaal die rechten heeft. ” 

kosTenbesparende suggesTie
Tot slot heeft Van Miltenburg de 

publieke omroep een belangrijke 

kostenbesparende suggestie gedaan.  

“De landelijke publieke omroep kan 

veel meer gebruik maken van de ex-

pertise van regionale omroepen in 

het land. Niet alleen is het onnodig 

een satellietwagen uit te laten ruk-

ken voor nieuws in Drenthe terwijl 

de regionale omroep er bij wijze van 

spreken al staat, het is ook nog eens 

zo dat de regionale omroepen vaak 

beter in de materie zijn ingevoerd, de 

juiste contacten hebben en dus snel-

ler en beter werk kunnen leveren.  

Ik begrijp niet waarom daar niet veel 

vaker gebruik van wordt gemaakt.”

graTis
 Het onderzoek waarop minister Van 

Bijsterveldt in juni haar keuzes wil 

baseren is verre van gereed en kost 

naar verluidt ruim 1 miljoen euro. 

De VVD heeft gratis een goede voor-

zet gegeven. “Ik hoop dat de minister 

snel inziet dat Hilversum, en vooral 

de mensen die er werken, er recht 

op hebben zo snel mogelijk te weten 

waar ze op kunnen reken. Wat je vi-

sie op de toekomst van de omroep 

ook is.” 

Vervolg pagina 1  

publieke oMroep op de schop

Marleen Scheijgrond (35), Vierpolders

Mijn lidmaatschap van de VVD zie ik als een eerste stap, om later eventueel actief lid te worden van de VVD. Ik wil me eerst 
goed inlezen. Als je iets doet, moet je het goed doen, vind ik. Politiek verveelt nooit. Ik heb altijd VVD gestemd, omdat 
ik achter het gedachtegoed van de partij sta. Dat betekent niet dat ik alles ondersteun. Er wordt nog teveel gefocust op 
meer en groter. Te vaak zoekt men oplossingen voor problemen die twintig jaar geleden aan de orde waren. Het onder-
werp milieu zou bijvoorbeeld  veel meer op de politieke agenda moeten komen, en dus ook die van de VVD. De “plastic 
soup” in de Atlantische oceaan, de enorme massa van plastic afval twee maal zo groot als de oppervlakte van de  VS, 
daar kunnen wij niet meer omheen. Ik vind dat je als partij ook je verantwoordelijkheid moet nemen voor de volgende generatie. Ik zou ook 
meer creativiteit willen zien in het oplossen van lange-termijn-problemen. Een vet-tax bijvoorbeeld. Waarom betaal je voor aardappelen nog 
net zoveel belasting als voor een zak chips?  Of kijk naar Wubbo Ockels;  deze man heeft echt duurzame oplossingen en mooie ideeën bedacht. 
Maak daar gebruik van. Pas las ik nog ergens dat er voor het ten gehore brengen van kerstliederen op het schoolplein een vergunningmoet 
worden aangevraagd. Zolang ambtenaren zich daarmee mogen bezigen, dan kan er wat mij betreft nog heel wat worden bezuinigd. En mag 
Nederland nog veel liberaler!  

h.lodders@tweedekamer.nl

a.vmiltenburg@tweedekamer.nl
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Mei
Borrel Pernis
Datum: vrijdag 6 mei
Aanvang: 20.00 uur
Locatie: n.t.b.
Meer info: www.vvdrotterdam.nl/
agenda
De toegang is gratis.

Cursus Politieke Stromingen
Datum: woensdag 11 mei
Tijd: 19.30 – 22.00 uur
Locatie: De Prinsenhof, Braman-
testraat 30 te Rotterdam

Aanmelden: opleidingen@vvdrot-
terdam.nl
Meer info: www.vvdrotterdam.nl/
agenda

Algemene Ledenvergadering VVD 
Rotterdam
Datum: vrijdag 13 mei
Aanvang: 20.00 uur (inloop vanaf 
19.30 uur)
Locatie: Hotel New York, Koningin-
nehoofd 1 te  
Rotterdam
Meer info: www.vvdrotterdam.nl/

agenda
Alle leden van de VVD Rotterdam 
zijn van harte uitgenodigd deze le-
denvergadering bij te wonen. Op de 
agenda o.a. het Jaarverslag 2010.

Politiek Café Liberair met Alexan-
der Pechtold
Datum: maandag 16 mei
Locatie: n.t.b.
Aanvang: 20.00 uur
Meer info: www.vvdrotterdam.nl/
agenda
De toegang is gratis.

Jongeren borrel
Datum: woensdag 25 mei
Aanvang: 20.00 uur
Meer info: www.vvdrotterdam.nl/
agenda
Locatie: Grand Café Het Witte Huis, 
Geldersekade 1c te Rotterdam
Nieuwe Ledenbijeenkomst
Datum: donderdag 26 mei
Aanvang: 19.30 uur
Locatie: Stadhuis, Coolsingel 40 te 
Rotterdam
Aanmelden: vvdrotterdam@vvdrot-
terdam.nl
Meer info: www.vvdrotterdam.nl/
agenda
Alle nieuwe leden van de VVD Rotter-
dam zijn van harte uitgenodigd deze 
kennismakingsbijeenkomst bij te 
wonen. Op het programma staan o.a. 
een introductie met bestuur, fractie 
en wethouders, een rondleiding 
door het Stadhuis en een afsluitende 
borrel.

Nieuwe Ledenborrel
Datum: donderdag 26 mei
Aanvang: 21.30 uur
Locatie: Wijnbar Janssen & Van Dijk, 
Westewagenstraat 58 te Rotterdam
Meer info: www.vvdrotterdam.nl/
agenda
Alle leden van de VVD Rotterdam 
zijn van harte welkom de nieuwe le-
den te ontmoeten op deze informele 
borrel!

Ledenwerfactie in IJsselmonde en 
Charlois
Datum: zaterdag 28 mei
Meer info: www.vvdrotterdam.nl/
agenda

Polikiek Café Delfshaven met 
Jeanine Hennis
Datum: maandag 30 mei
Aanvang: n.t.b.
Locatie: n.t.b.
Meer info: www.vvdrotterdam.nl/
agenda
De toegang is gratis.

juni
Politiek Café Liberair on Tour
Datum: maandag 6 juni
Locatie: n.t.b.
Aanvang: 20.00 uur
Meer info: www.vvdrotterdam.nl/
agenda
De toegang is gratis dus neem gerust 
vrienden en bekenden mee!!!

Cursus Geschiedenis van het  
Liberalisme
Datum: dinsdag 7 juni
Tijd: 19.30 – 22.00 uur
Locatie: De Prinsenhof, Braman-
testraat 30 te Rotterdam
Aanmelden: opleidingen@vvdrot-
terdam.nl
Meer info: www.vvdrotterdam.nl/
agenda

Ledenwerfactie in Hoogvliet en 
Pernis
Datum: zaterdag 11 juni
Meer info: www.vvdrotterdam.nl/
agenda

Activiteitenoverzicht VVD rotterdam

Bas Domburg (28),
Alphen aan den rijn
Ik ben lid van de VVD geworden omdat ik het 
belangrijk vind dat de VVD haar doelen weet te 
realiseren en dat het liberalisme in de praktijk 
kan worden gebracht. Zelf ben ik werkzaam in 
de zorg, daarom spreken de VVD-doelen voor 
wat betreft de zorg, mij  extra aan. Het VVD-standpunt dat de zorg 
efficiënter en doeltreffender kan worden ingericht, is wat mij betreft 
een goed begin; deze moet voor iedereen betaalbaar worden ge-
maakt en toegankelijk worden gehouden. Hier valt nog een hoop 
winst te behalen.
Op een jeugdzonde na, heb ik altijd  VVD gestemd. De VVD is, zeker 
in vergelijking met andere partijen, altijd het meest zichzelf geble-
ven. De VVD draait bijvoorbeeld veel minder dan andere partijen.  
De VVD doet gewoon altijd wat ze zegt te willen doen; is iets niet 
haalbaar, dan geeft  zij dit ook gewoon aan. De VVD is niet de meest 
populistische partij, maar altijd wel de meest realistische! Ook over 
het huidige kabinet ben ik heel tevreden. Gezien de omstandigheden 
doet zij het denk ik heel goed. Mark Rutte is dan ook een goede leider 
die de CDA en de PVV goed bij elkaar weet te houden.
Nee, momenteel is het niet mijn doel om  politiek actief te zijn, maar 
ik sta er wel voor open. De politiek heb ik dan ook altijd heel interes-
sant gevonden.

Wouwbaan 132   4631 RV Hoogerheide    T  0164 – 66 01 14    E value@valueincontrol.nl    I www.valueincontrol.nl  

Value in Control is een erkende en onafhankelijke 
specialist in waarderingsvraagstukken, die garant 
staat voor professioneel advies. 

Uw belangen zijn het uitgangspunt en ons advies 
is eerlijk. Onze kennis en ervaring als Register-
accountant en als Register Valuator zijn daarbij 
voor u van essentieel belang.

  Waardering bij bedrijfsoverdracht

  Waardering bij geschillen

 Waardering voor de jaarrekening

 Begeleiding bij fi nanciering

 Uitvoering van due diligence onderzoeken

 Optreden als gerechtelijk deskundige
 (op persoonlijke titel)

 Transactiebegeleiding

(Advertentie)
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Winnaars - De VVD-afdelingen 

Utrecht en Bergen zijn de twee groot-

ste winnaars geworden van de jaarlijk-

se ledenwerfbonusactie. Zij verdienen 

hierdoor elk 3000 euro. Het Hoofdbe-

stuur van de VVD looft dit bedrag jaar-

lijks uit aan de afdeling die de meeste 

nieuwe leden heeft binnengehaald. 

Op deze manier wil het Hoofdbestuur 

afdelingen stimuleren en belonen. 

Maar niet alleen die afdelingen, ook 

diverse andere binnen de VVD vielen 

in de prijzen omdat zij veel, of relatief 

veel, nieuwe leden wisten binnen te 

halen. De achtergrond van deze actie 

is het stimuleren van afdelingen  tot 

het aantrekken van  zoveel mogelijk 

nieuwe leden. Het  Hoofdbestuur van 

de VVD keert hiervoor elk jaar  diverse 

bonussen uit. De peildatum is telkens 

1 januari.

absoluuT oF relaTieF
Mede misschien door de komst van 

het huidig VVD-kabinet , blijkt een 

groot aantal afdelingen er  in te zijn  

geslaagd  om in  de loop van 2010 een 

mooie netto ledengroei te realiseren.   

Afdeling Utrecht wist in dat peiljaar  

zich uit te breiden van 625 naar maar 

liefst 720 leden, en wordt hiermee de 

absolute winnaar. Nummer twee over 

het jaar 2010 is de afdeling Gronin-

gen en nummer 3 afdeling Eindhoven.  

De laatste twee afdelingen ontvangen 

hiervoor een bonus van respectieve-

lijk 2000 en 1000 euro.

geldprijs
Omdat ook kleinere afdelingen de 

kans moeten krijgen om een geldprijs 

te verdienen in de VVD- ledenwerfac-

tie, dingen zij weer mee in de aparte 

categorie van relatieve winnaars.  

De winnende afdeling Bergen wist in 

een jaar tijd  te groeien van 19 naar 31 

leden, en  is hiermee  dus goed voor 

een groei van ruim 63 procent. Num-

mer twee, met een groei van bijna 58 

procent, is de afdeling Gennep die 

hierdoor 2000 euro weet op te strij-

ken.. En nummer 3, met een aanwas 

van bijna 42 procent, is de afdeling 

Westervoort. Zij ontvangt hiermee 

een bonus van 1000 euro.

In theorie kan een afdeling die  

zowel met een absolute groei als een 

relatieve groei in de top drie eindigt, 

een bonus uitbetaald krijgen. Deze 

mogelijkheid heeft zich nu dus niet 

voorgedaan. De penningmeesters van 

de winnende afdelingen zijn inmid-

dels per brief op de hoogte gesteld van 

hun bonussen.

Absolute top-3 winnaars 2010
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Veel nieuwe leden voor
winnende afdelingen

VVD-ers beklimmen de berg voor de kankerbestrijding

Mark verheijen,
Waarnemend partijvoorzitter

Coalities,
verkiezingen 

en voorzitters
In bijna alle provincies zijn onze 
politici vergevorderd of klaar 
met hun coalitieonderhandelin-
gen. Zoals het er nu naar uitziet 
doet de VVD in bijna alle provin-
cies mee. Alleen Friesland moet 
het zonder de VVD stellen. In 
Zuid-Holland, Flevoland en -ja-
wel- Limburg, wordt terwijl ik 
deze column schrijf nog volop 
onderhandeld. In verschillende 
provincies brengen we het aantal 
gedeputeerden terug. Want ‘min-
der overheid is minder belasting’. 
Dat beloofden we onze kiezers en 
dat gaan we dus ook doen.

Op onze Statenleden rust ook 
landelijk een grote verantwoor-
delijkheid. Want zij nemen op 23 
mei het rode potlood ter hand en 
kiezen dan de leden van de Eerste 
Kamer. Op die dag zullen we, net 
als in de Tweede Kamer en veel 
provincies en gemeenten, ook in 
de Eerste Kamer de grootste partij 
zijn.  

Drie dagen eerder vindt nog een 
belangrijk moment plaats: de ver-
kiezing van uw nieuwe partijvoor-
zitter. Het Hoofdbestuur denkt in 
oud-minister Benk Korthals de 
ideale kandidaat te hebben gevon-
den. Zijn ervaring als onder meer 
minister en vice-fractievoorzitter 
van de Tweede Kamer kwalifice-
ren hem om onze vereniging de 
komende jaren te leiden. Tot vrij-
dagmiddag 22 april konden afde-
lingen en kamercentrales tegen-
kandidaten stellen. Vrijdagavond 
20 mei benoemt de Algemene 
Vergadering de nieuwe voorzitter. 
Het Hoofdbestuur hoopt dat de 
Algemene Vergadering daar ook 
zal instemmen met de andere 
voorstellen van het Hoofdbestuur, 
om onze partij de komende jaren 
een nog steviger financieel funda-
ment te bieden. 

Onder leiding van de nieuwe 
voorzitter zal de VVD in 2011 de 
permanente campagne verder uit-
werken in de partij. Want niet al-
leen onze politici en bestuurders 
in Den Haag moeten hiermee uit 
de voeten kunnen, maar juist ook 
onze lokale bestuurders. Daar-
naast zal de partij zich richten op 
de toekomst. 

Ikzelf zal dat vanuit het Hoofdbe-
stuur blijven doen als eerste vice-
voorzitter. De volgende keer leest 
u hier de column van uw nieuwe 
partijvoorzitter. Ik dank u vanaf 
deze plek voor uw steun en ver-
trouwen de afgelopen maanden 
en hoop u te mogen begroeten 
op onze Algemene Vergadering in 
Arnhem.

inzaMelingsacTie - De VVD-ers 

Wilco van Hoorn, Nils Lamme, Jeroen 

Smits, Arne van Nugteren en Tjakko 

Dijk zetten zich op een bijzondere 

manier in voor de strijd tegen kan-

ker. Op 9 juni aanstaande rijden zij 

zes maal de berg Alpe d’Huez op met 

de racefiets. Dit doen zij in het kader 

van de actie Alpe d’Huzes (www.op-

gevenisgeenoptie). “Afgelopen najaar 

ontstond het idee in het VVD-team 

van Amsterdam West om deze mon-

steruitdaging aan te gaan”, aldus 

Tjakko Dijk, raadslid in Amsterdam 

West. “Sindsdien zijn we erg actief 

om dit ook tot een succes te maken, 

ik heb daar in ieder geval erg veel ver-

trouwen in”. Alpe d’Huzes is een te-

rugkerende inzamelingsactie die de 

grootste in Nederland mag worden ge-

noemd. In 2010 werd 12 miljoen euro 

opgehaald dat door samenwerking 

met KWF Kankerbestrijding wordt 

besteed aan de strijd tegen kanker.

Tjakko Dijk: “Naast dat het een fan-

tastisch doel is, speelt er bij velen die 

meedoen ook een persoonlijk verhaal. 

Zo ook bij mij. Ruim zeven jaar gele-

den verloor ik mijn vader op 62-jarige 

leeftijd aan deze vreselijke ziekte. Dat 

heeft een diepe indruk op mij achter-

gelaten en sindsdien probeer ik mijn 

steentje bij te dragen om deze ziekte 

de kop in te drukken. Alpe d’Huzes is 

daarbij vooralsnog mijn grootste uit-

daging. En zo heeft iedereen in ons 

team een persoonlijk verhaal”.

De VVD-ers doen mee onder de naam 

Team Fossa (www.grandcafefossa.

nl) en hopen met hun actie veel geld 

binnen te halen voor het goede 

doel. Als u ze ook wilt steunen, ga 

dan naar http://deelnemers.alpe-

dhuzes.nl/teams/vvd-amsterdam.  

Op die pagina kunt u teamspecifieke 

donaties doen. Ook kunt u vanuit 

daar via de teamacties de deelnemers 

individueel sponsoren.

Tjakko Dijk: “Voor de twitteraars 

onder de lezers hebben we nog een 

aparte actie: als u minimaal  15,- do-

neert voor 10 mei onder vermelding 

van uw twitternaam, komt uw twit-

ternaam op één van de wielrenshirts 

waarmee wordt gereden!” 

Tjakko Dijk – raadslid Amsterdam 

West

Nils Lamme – raadslid en fractievoor-

zitter Amsterdam West

Wilco van Hoorn – lid Partijraad

Jeroen Smits – oud-raadslid Amster-

dam De Baarsjes

Arne van Nugteren – oud secretaris 

KC Amsterdam, nu actief in Friesland 

komst van scholarships
hoger onderWijs - In de Liber 

van twee maanden geleden hield 

ik een vurig pleidooi voor de intro-

ductie van ‘scholarships’ in het ho-

ger onderwijs. In reactie op kamer-

vragen, die ik samen met collega’s 

Afke Schaart en Klaas Dijkhoff heb 

gesteld, heeft staatssecretaris Hal-

be Zijlstra aangegeven actief aan 

de slag te gaan met dit initiatief. 

Goed nieuws, want het lijkt er dus 

op dat er actie gaat komen om ex-

cellentie in het hoger onderwijs 

te bevorderen! Universiteiten en 

hoge scholen zullen een prikkel 

krijgen om hun opleidingen beter 

te laten aansluiten bij de wensen 

vanuit het bedrijfsleven. En bedrij-

ven creëren hun eigen aanbod op 

de arbeidsmarkt voor studierich-

tingen die zij nodig hebben.

MaaTschappelijke
iniTiaTieven
Volgens de staatssecretaris hebben 

scholarships de meeste kans van 

slagen als er aansluiting wordt 

gevonden met al bestaande maat-

schappelijke initiatieven. Het mi-

nisterie van Onderwijs, Cultuur 

en Wetenschap (OCW) heeft de Ko-

ninklijke Hollandsche Maatschap-

pij der Wetenschappen daarom de 

opdracht gegeven het proces in 

gang te zetten en te begeleiden. 

Deze ‘vereniging’, uit 1752, heeft 

ruime ervaring in het toekennen 

van stipendia en (scriptie)prijzen.  

denkTank
In mei wordt er een conferentie ge-

organiseerd met studenten, bedrij-

ven en instellingen om te bekijken 

wat eenieders rol kan zijn bij het 

invoeren van de scholarships. Zo 

zullen er vooraf gesprekken met 

alle betrokken partijen worden 

gehouden om ideeën uit de markt 

te halen, wordt er een ‘denktank’ 

met mensen uit het bedrijfsleven 

en het onderwijsveld gecreëerd en 

zullen de ontwikkelde initiatieven 

vervolgens worden gepresenteerd 

en geïmplementeerd.  

eersTe zeTje  
Ik blijf zelf natuurlijk ook actief 

op zoek naar bedrijven en stu-

denten die hiermee aan de slag 

willen en zal er voor waken dat 

de overheid het niet onnodig 

ingewikkeld gaat maken. Maar 

het is goed dat de staatssecreta-

ris nu al het eerste zetje geeft.  

Het lanceren van de website ‘mas-

terklasse.nl’ is een mooi voorbeeld 

hiervan. De site is nu nog vooral 

bedoeld om informatie over scho-

larships te geven, maar als het aan 

de VVD ligt, straks de plek waar 

vraag en aanbod bij elkaar gaan 

komen!  

Anne-Wil Lucas

Woordvoerder Hoger Onderwijs

nieuWs uiT de FracTie

a.lucas-smeerdijk@tweedekamer.nl
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harMonisering WeTgeving - 

Het begint inmiddels in vele lidsta-

ten door te dringen: veel wetgeving 

komt uit Brussel. Maar alvorens een 

voorstel van de Europese Commissie 

wordt omgezet in een Europese wet, 

een richtlijn dan wel een verorde-

ning, dient een lange weg te worden 

afgelegd. De nationale parlementen 

en dus de regeringen van de lidsta-

ten en het Europees Parlement kun-

nen de wetgeving in ongeveer gelijke 

mate beïnvloeden, al ligt het eindoor-

deel bij het Europees Parlement.

groTe Werkdruk
De Commissie Burgerlijke Vrijheden 

mag zich verheugen op een grote 

werkdruk. Problemen op het gebied 

van asielwetgeving, privacy wetge-

ving zijn in alle lidstaten actueel. Met 

het wegvallen van de binnengrenzen 

wordt algemeen erkend dat harmo-

nisering van wetgeving op dit gebied 

noodzakelijk is. Het is niet logisch 

dat met open grenzen ieder land een 

eigen beleid kan voeren.

asielzoekers en seizoensar-
beiders
Op de agenda van deze commissie 

staan op het ogenblik wetgevingsvoor-

stellen op het gebied van welke asiel-

zoekers zich kunnen kwalificeren als 

zodanig en welke harmonisatie van 

procedures moet plaatsvinden in de 

lidstaten bij asielaanvragen. Verder 

heeft deze commissie voorstellen in 

behandeling over het tewerkstellen 

van seizoensarbeiders van buiten de 

EU en over het tijdelijk tewerkstellen 

van hoog gekwalificeerd personeel in 

de EU.

belangen
Zoals bij alle voorstellen gaat het 

erom een goed evenwicht te vinden 

tussen het Nederlandse belang en 

het Europese belang. Soms gaat dat 

samen, maar soms ook niet. Neder-

land is van alle commissies in het 

Europees Parlement waarschijnlijk 

het best vertegenwoordigd in deze 

commissie. Behalve SGP en CU heb-

ben alle Nederlandse partijen een 

vertegenwoordiger. Of dit werkelijk 

het Nederlandse belang dient, zal 

nog moeten blijken.

6   EUroPA

Tussen de Europese en Nederlandse
belangen in

Hans van Baalen 
Buitenlandse 
Zaken,Veiligheids- 
en Defensiebeleid, 
Industrie en Energie

Jan Mulder 
Burgerlijke Vrijheden, 
Justitie en Binnenlandse 
Zaken, Begrotingscommissie 
en Begrotingscontrole

Toine Manders 
Interne Markt, 
Juridische Zaken

 

seMinar - Ruim 140 belangstel-

lenden kwamen  op zaterdag 9 april 

naar de Eerste Kamer om de twintig-

ste verjaardag te vieren van de par-

tijcommissie Europese  Zaken van 

de VVD. Om deze verjaardag luister 

bij te zetten, organiseerde Hans van 

Baalen, VVD-delegatieleider in het 

Europees Parlement, samen met het 

hoofdbestuur, de Hans Nordstichting 

en de partijcommissie, een seminar. 

Thema: “Economic governance, Euro-

pese integratie en nationale soeverei-

niteit”. 

 

huishouding op orde
Het is premier Rutte die  het jubileum- 

seminar aftrapt. Hij benadrukt in 

zijn speech  dat alle Eurolanden hun 

financiële huishouding op orde moe-

ten krijgen. Alleen een financieel ge-

zonde overheid kan dan ook banen 

en welvaart bevorderen. Het Stabili-

teit en Groeipact (SGP)  is daarvoor 

de absolute basis. Handhaving moet 

streng zijn. Rutte pleit daarbij voor 

automatische sancties voor overtre-

ders. de Premier roept in zijn speech 

Verhofstadt en het EP als geheel op 

om de afspraken over het SGP op dit 

punt aan te scherpen. Over verkeers-

boetes onderhandel je ook niet, die 

worden opgelegd, aldus Rutte. Voor-

zitter Van Rompuy maakt duidelijk 

dat hij  het Stabiliteitspact met een 

economisch politiek ( dus niet juri-

disch afdwingbaar)  convergentiepact 

wilt aanvullen. Volgens hem lopen de 

economieën van de landen van de Eu-

rozone nu veel te ver uit elkaar om 

handhaving van het Stabiliteitspact 

mogelijk te maken. Hij gelooft echter  

niet in automatische sancties, maar 

in ” peer pressure”, hetgeen betekent 

dat de regeringsleiders elkaar in de 

Europese Raad de maat moeten ne-

men.

de handschoen oppakken
De Belg Guy Verhofstadt blijkt goed 

te hebben geluisterd naar Rutte en 

wil als voorzitter van ALDE de hand-

schoen oppakken. Zijn liberale ALDE-

fractie, zo meldt  hij, zal voorstellen 

doen om automatische sancties mo-

gelijk te maken binnen Europa. Ver-

hofstadt gelooft niet in vrijblijvende 

economische afspraken. Hij wil dan 

ook verder gaan en landen dwingen 

hun economieën te hervormen. Ver-

hofstadt wil met Rutte een concurre-

rende, op de export gerichte Europe-

se economie, maar hij gelooft niet in 

het zelfreinigende vermogen van de 

lidstaten. Zonder fundamentele her-

vormingen verliest Europa het van 

China, Brazilië en Amerika. Europa 

wordt dan een museum, geen dyna-

mische economische wereldmacht. 

Verhofstadt staat voor dat de Europe-

se Unie ook in eigen vlees snijdt. Dat 

betekent dat de begroting voor 2012  

- ten opzichte van 2011 - gelijk moet 

blijven. Hetzelfde geldt voor de Fi-

nanciële Perspectieven, de Europese 

Meerjarenbegroting 2014 - 2020.

 

TuchT van de MarkT
Werner Hoyer, de Duitse minister voor 

Europese Zaken, sluit, in zijn speech,  

een terugkeer naar de Dmark uit. De 

Euro heeft de nettobetalers in de EU, 

zoals Nederland en Duitsland, veel 

voordeel opgeleverd, onder andere 

door een enorme groei van de export 

naar de zuidelijke lidstaten. Het over-

eind houden van de Euro is in het be-

lang van de gehele Eurozone. Volgens 

Hoyer moeten de zwakke broeders in 

de Eurozone echter goed begrijpen 

dat zij zelf verantwoordelijk zijn voor 

de sanering van hun economieën. 

Automatische sancties, ja, maar eco-

nomisch bestuur vanuit Brussel, nee. 

Ook in de federale Bondsrepubliek 

Duitsland en in de Verenigde Staten 

van Amerika bepalen de federale in-

stellingen niet tot in detail het econo-

misch beleid van de Länder of States. 

Dat moet Brussel ook niet willen 

doen. Met Rutte gelooft Hoyer  in de 

tucht van de markt. Daarnaast breekt 

een lans voor een vangnet, het Euro-

pese Stabilisatie Mechanisme (ESM), 

een soort Europees Monetair Fonds.

 

ToeverTrouWde belasTing-
gelden
Hans van Baalen bepleit een hechte 

samenwerking tussen nationale en 

Europese politici, die vaak ook een 

dubbelrol vervullen. VVD-leden in het 

Europees Parlement, in de Eerste en 

Tweede Kamer, in de regering en in 

de partij mogen elkaars standpunten 

niet als eerste in de krant lezen, zo 

vindt hij. Hetzelfde geldt voor de libe-

rale partijen die in de ALDE, de ELDR 

en de Liberale Internationale samen-

werken. Samenwerking en blokvor-

ming staan voorop. Van Baalen wil 

met Verhofstadt en Rutte dat de Eu-

ropese instellingen zuinig omgaan 

met de hen toevertrouwde belasting-

gelden. Een volksvertegenwoordiger 

moet in de eerste plaats altijd vragen: 

kan het minder. Hij staat er voor de 

belastingbetaler. De begroting 2012 

en de FPs 2014 - 2020 moeten niet 

stijgen. Cofinanciering van de land-

bouwbeleid en verantwoording van 

Europese subsidies door de lidstaten 

moeten ALDE-beleid worden. In dit 

kader prijst hij collega Jan Mulder 

voor zijn inspanningen.

 iT’s The voTer, sTupid
Uri Rosenthal, minister van Buiten-

landse Zaken, plaatst de Europese 

Unie in internationaal perspectief. 

Europese samenwerking dient mede 

om gezamenlijk invloed in de wereld 

uit te oefenen, gemeenschappelijke 

belangen te verdedigen en de eco-

nomische concurrentie het hoofd te 

kunnen bieden. “It´s the economy 

stupid”, zo zegt hij Bill Clinton na.  

En in die lijn: ”it´s the voter stupid.” 

Europese samenwerking moet dan 

ook altijd  op instemming van de kie-

zers kunnen rekenen.

aanvullen - Het Europees Parle-

ment heeft een rapport uitgebracht 

over versterkte defensiesamenwer-

king in een tijd van bezuinigingen 

op de krijgsmacht in bijna alle 

27 EU-lidstaten. Zo bezuinigt Ne-

derland  circa 1 miljard euro op 

diens Defensie; Groot-Brittannië 

en Duitsland zelfs een veelvoud 

van dat bedrag. De initiatiefnemer 

hiervan is Hans van Baalen als co-

ordinator voor de ALDE-fractie op 

het gebied van veiligheids- en de-

fensiebeleid. 

TaakspecialisaTies
Volgens Van Baalen moeten zowel 

binnen NAVO als binnen de EU 

keuzes worden gemaakt, die er-

toe leiden dat beide, elkaar deels 

overlappende bondgenootschap-

pen voldoende militaire capaciteit 

overhouden om gedurende lange 

tijd, breed en hoog in het gewelds-

spectrum te opereren. Van Baalen 

wil niet één Europees leger, maar 

wel efficiencyvoordelen door ge-

meenschappelijke aanschaf en 

onderhoud en taakspecialisatie re-

aliseren. Hierbij zal Nederland wel 

een inzetbare krijgsmacht overhou-

den, maar op onderdelen capaciteit 

bij bondgenoten kunnen inhuren 

indien de eigen krijgsmachtdelen 

daarin niet meer voorzien. Duitse 

tanks, bijvoorbeeld, zouden aan 

een Nederlandse militaire missie 

kunnen worden toegevoegd. 

libië
De wereld is niet veiliger gewor-

den. En de krijgsmacht moet overal 

ter wereld, in bondgenootschappe-

lijk of coalitieverband, kunnen op-

treden. De Europese gevechtsgroe-

pen (zgn. “Battle Groups”) zouden 

in Libië moeten kunnen worden 

ingezet om humanitaire operaties 

mogelijk te maken. Tevens zouden 

zij gevechtsoperaties op de grond 

moeten kunnen uitvoeren indien 

de noodzaak daartoe onderkend 

zou worden door de VN-veiligheids-

raad. Hiervoor is de inzet van tanks 

een absolute voorwaarde. Of dat 

nu Duitse, Brits of Franse tanks 

zijn, doet minder ter zake. Ook 

hier geldt “if you don´t use them, 

you lose them”. 

aanvullen
NAVO en EU zouden elkaar poli-

tiek en militair moeten aanvullen. 

De Europese Unie moet dan wel in 

staat en bereid zijn militaire opera-

ties uit te voeren. De EU kan zich 

niet tot militaire ondersteuning 

van civiele operaties beperken.  

Dat vergt een gemeenschappelijke 

visie op het gebied van de buiten-

landse politiek. Tot nu toe hebben 

Frankrijk en Groot-Brittannië daar-

toe, denk aan Libië en Ivoorkust, 

steeds het voortouw moeten nemen. 

Duitsland aarzelt. Die aarzeling van 

het economisch sterkste EU-lid is 

hét grootste probleem bij het vorm-

geven van een gemeenschappelijk  

Europese buitenlands-, veiligheids- 

en defensiebeleid. De bondgenoten 

in NAVO en EU moeten politiek veel 

investeren in een grotere Duitse rol 

binnen beide organisaties.

“Europese top” tijdens jubileum partij-
commissie Europese Zaken

Versterkte Europese
defensiesamenwerking

Premier Mark Rutte, Herman van Rompay, voorzitter van de Europese Raad, 
en Hans van Baalen.

hans.vanbaalen@europarl.europa.eu

jan.mulder@europarl.europa.eu
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vaardigheden - Waar moeten po-

litici-in-wording op zijn bedacht bij 

de start van hun loopbaan? Talenten 

uit de Haagse masterclass vroegen 

het prominenten binnen en buiten 

de partij. Over tijdsdruk, vriendjespo-

litiek en partijstrijd. 

In oktober startte in Den Haag  een 

nieuwe serie masterclasses. Sinds-

dien volgen 14 talenten een leertra-

ject waarin liberale meesters hun vak 

en vaardigheden overdragen. Vast on-

derdeel is ‘Liberale loopbanen’, waar-

in de deelnemers - samen met lande-

lijk talentscout Hans van den Broek 

- op zoek gaan naar hun ambities en 

drijfveren. Ter voorbereiding bevroe-

gen ze politici over de vereiste eigen-

schappen en de offers die ze maakten 

voor een loopbaan in de politiek. 

FeiTen kennen
“Het is simpel”, meent deelnemer 

Erwin van Gorkum (39). “Met zo’n 

opdracht is de makkelijke weg het 

interviewen van  een VVD´er. Maar 

als je zelf politicus wilt worden, zul 

je verder moeten kijken dan je eigen 

partij. Daarom besloot ik Emile Roe-

mer te interviewen.” Binnen enkele 

dagen zat de Hagenaar in de werk-

kamer van de SP-voorman. Roemer: 

“Mijn grootste uitdaging is mijn hui-

dige functie als fractievoorzitter. De 

druk is groot, zo zie ik mijn dochters 

nog minder dan toen ik wethouder in 

Boxmeer was. Tegelijkertijd wil ik me 

niet gek laten maken door op alles in 

te spelen, want politici moeten zich 

realiseren dat ze het volk dienen, en 

niet zichzelf.” 

Een andere grote uitdaging noemt 

hij de ‘doorontwikkeling’ van visies. 

“Dat vraagt buitengewoon veel tijd 

door het vele onderzoek dat je daar-

voor moet doen. Want de feiten ken-

nen is een vereiste om als politicus te 

slagen.” 

hans Wiegel
Makkelijk of niet, MC’er Mark van An-

del (47) zag met de opdracht zijn kans 

schoon partijprominent Hans Wie-

gel te raadplegen. Een geanimeerd 

telefoongesprek volgde. “Belangrijk 

voor een politicus is dat je de zaken 

op hoofdlijnen kent, want hoe meer 

je leest, hoe minder je weet”, vertelt 

Wiegel. “Evenzo moet je belangstel-

ling voor mensen hebben en jezelf 

niet te serieus nemen.” 

Is een vooraf uitgestippeld pad nood-

zakelijk? “Nee. In de politiek is één 

ding zeker: namelijk dat niets zeker 

is. Het komt zoals het komt. Doe dus 

wat je leuk vindt. En doe het niet 

voor de centen, want van een poli-

tieke carrière word je financieel niet 

veel wijzer.”

Wiegel kan de algemeen directeur 

van een logistiek bedrijf geruststel-

len over diens nog prille ervaring in 

de politieke arena. “Er is weinig ver-

schil tussen het leiden van een be-

drijf en het leiden van een fractie of 

departement. Je moet de tent gewoon 

goed runnen.”

TeleursTellingen
Aan de andere kant van het land sluit 

de Rotterdamse wethouder Jeannette 

Baljeu zich onbewust aan bij de op-

vattingen van haar partijgenoot. “Je 

politieke loopbaan plannen is een 

recept voor teleurstellingen”, vertelt 

Baljeu MC’er Marco Braeken (50), 

ambtenaar bij het ministerie van 

Economische Zaken, Landbouw en 

Innovatie. “Je kunt je leven niet op de 

politiek inrichten, want de politiek 

kent veel onzekere factoren. Doe dus 

gewoon wat je leuk vindt en blijf het 

als een hobby zien. Spreek wel je am-

bities uit en maak jezelf zichtbaar. 

Men moet je kennen, en weten wat 

je wilt.”  

eigenbelangen
MC-deelnemers en ondernemers Ni-

zaad Bissumbhar (36) en Arwin Yu 

(35) spreken met Anne Mulder (Twee-

de Kamer) en Catharina Abels (ge-

meenteraad Den Haag), maar willen 

ook wel eens de mening horen van 

een minder zichtbare partijgenoot. 

“Prominent is voor ons niet alleen 

een VVD’er op de voorgrond, maar 

ook iemand met een staat van dienst 

op de achtergrond.” 

Die vonden ze. Sinds jaar en dag zet 

Hans Niestadt zich in voor de partij, 

meest recent als medewerker bij de 

Haagse gemeentefractie. Of het echt 

waar is dat vriendjespolitiek een rol 

speelt. “Vriendjespolitiek komt zeker 

voor”, weet Nietstadt, die daarmee 

aansluit bij Mulder en Abels. “De in-

vloed van een klein aantal mensen 

is groot, dus zorg dat je voldoende 

steun hebt voor je politieke carrière. 

En weet dat in verkiezingstijd eigen-

belangen boven drijven en vriend-

schappen worden beproefd. Span-

ning kan er daarnaast zijn als jij een 

andere persoonlijke mening op na 

houdt dan het officiële partijstand-

punt. Als dat vaak voorkomt, moet 

je je afvragen of je je nog binnen de 

partij thuis voelt. Bij mij is dat in die 

vijfendertig jaar altijd nog het geval 

geweest. En aan mijn Thorbeckepen-

ning te beoordelen, zal dat gevoel wel 

wederzijds zijn.”

Door Inge Weel, OTT Den Haag, 

opleidingen@vvddenhaag.nl 
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Handleiding voor de politicus-in-spe (m/v)

Monique ockers (42),
Budel
Zolang ik stem, heb ik VVD gestemd.  Met mijn 
VVD-lidmaatschap wil ik nu graag een steentje 
gaan bijdragen aan zowel de landelijke als de 
lokale politiek. 
Wat ik landelijk sterk vind aan de VVD is het 
voeren van een degelijk financieel beleid. Ik ben uiteraard blij met de 
deelname van de VVD aan de huidige regering. Het optreden van de 
VVD daarin vind ik erg verfrissend en ik zie ook veel nieuwe ideeën 
op verschillende vlakken.
14 jaar ben ik gemeenteambtenaar geweest. Sinds twee jaar niet 
meer, maar ik blijf het erg leuk vinden om met de lokale politiek mee 
te denken. Daarom heb ik me nu ook aangemeld voor de schaduw-
fractie van de VVD Cranendonck. Daarin bereiden we de raadsstuk-
ken gezamenlijk voor. In de gemeente Cranendonck spelen een aan-
tal interessante discussies onder meer over de ontwikkeling van een 
industrieterrein.

Misschien hebt u het wel eens meegemaakt. Een overlijden betekent dat er 
veel geregeld en beslist moet worden. Dat legt een enorme druk op de 
nabestaanden, in een toch al emotionele periode. Dit kan bovendien 
leiden tot onnodige onzekerheid. Met de Vrije Keuze Polis maakt 
u al die belangrijke keuzes zelf. Eén keer, waarna alles voor u 
wordt vastgelegd en u geen zorgen meer heeft voor later.

De uitvaartverzekeraar met échte vrije keuze

Kies nu voor Facultatieve Verzekeringen!

Vrije Keuze Polis

Voordelen
•  Zeer scherpe premies
•  Echte vrije keuze uitvaartondernemer, crematorium of begraafplaats
•  Kinderen gratis meeverzekerd tot hoogste bedrag van één van beide ouders
•  Kosten voor repatriëring zijn gratis meeverzekerd
•  Aanzienlijk voordeel bij betaling via koopsom

www.facultatieve-verzekeringen.nl
Facultatieve Verzekeringen maakt deel uit van ‘de Facultatieve Groep’

Facultatieve Verzekeringen is lid van de Vereniging van Natura Uitvaartverzekeraars en het Verbond van Verzekeraars. 
De organisatie valt bovendien onder toezicht van De Nederlandsche Bank en van de Autoriteit Financiële Markten.

FAC adv_vk 130x188_v2.indd   1 06-05-10   14:15

(Advertentie)



29 april 2011 

sector is van eminent belang voor 

deze regio en daar zullen we in de 

toekomst op in moeten spelen. We 

moeten ook zorgen dat  Dordrecht 

een nog aantrekkelijker vestigings-

plaats wordt voor eventuele nieuwe 

bedrijven.”

. 

“Dat betekent dat we bijvoorbeeld 

op het terrein van ruimtelijke orde-

ning stappen moeten zetten. Maar 

ook dat we de marketing van onze 

gemeente moeten intensiveren. 

Dordrecht heeft altijd een beetje 

in de schaduw gestaan van de grote 

steden Rotterdam en Den Haag en 

van historische steden als Delft en 

Gouda. Dat heeft deels ook te ma-

ken met het karakter van de Dord-

tenaren; Dordrecht is een eiland en 

Dordtenaren zijn naast bescheiden 

ook van oudsher een beetje op zich-

zelf gericht. Als we deze stad echter 

op de kaart willen zetten, zullen we 

die houding moeten veranderen en 

onszelf beter moeten verkopen.”

porTeFeuille vesTigingskli-
MaaT
“Dat laatste is iets waar ik me ten 

volle voor wil inzetten. Dordrecht 

moet op alle mogelijke terreinen 

een aantrekkelijke stad worden: 

als vestigingsplaats voor bedrijven, 

als woonplaats voor huidige en toe-

komstige inwoners en als toeristi-

sche trekpleister. Want dat laatste is 

veel te lang onderbelicht gebleven. 

Dordrecht is de oudste stad van Hol-

land en we hebben daardoor een 

prachtige historische binnenstad. 

Cultuurhistorisch hebben we veel 

te bieden en daar wordt ook in deze 

economisch mindere tijden volop in 

geïnvesteerd. Bovendien hebben we 

op twintig minuten rijden een van 

de mooiste natuurgebieden van het 

land: de Biesbosch. Kortom, we heb-

ben veel te bieden.”

“Je zou mijn portefeuille kunnen 

samenvatten als ‘wethouder vesti-

gingsklimaat’ en het is mijn streven 

dat we op dat vlak een aantal wezen-

lijke stappen zetten. Zodat we over 

een paar jaar een nog levendiger 

binnenstad hebben, een bloeiend 

bedrijfsleven en veel toerisme. Dat is 

een ambitieus streven en er zal veel 

moeten gebeuren om dat te berei-

ken. Maar dat is iets waar een recht-

geaarde VVD-er nooit voor wegloopt: 

dit is de partij van het aanpakken 

van problemen en het werken aan 

pragmatische oplossingen.”

daar de nodige ideeën bij had, heb 

ik me kandidaat gesteld en ben ik 

vervolgens gekozen. Nadat ik die 

functie een jaar heb vervuld,  ver-

trok ‘onze’ zittende wethouder. De 

hele fractie heeft mijn kandidaat-

stelling gesteund en de gemeente-

raad heeft die voordracht unaniem 

overgenomen.”

“Dat laatste heeft misschien te ma-

ken met de manier waarop ik te 

werk ga. Ik voer het debat altijd op 

de inhoud en nooit op de persoon. 

Je mag het volstrekt met elkaar 

oneens zijn, maar debatten mogen 

nooit persoonlijk worden: ‘we agree 

to disagree’. Die manier van politiek 

bedrijven spreekt me erg aan.”

belangenaFWeging
“Wat me trekt in de politiek is de 

voortdurende belangenafweging. 

Als je de stad vooruit wilt helpen, 

dan moet je altijd rekening hou-

den met de verschillende belangen 

die verschillende partijen erop na 

houden. Natuurlijk, als VVD willen 

we ons graag inzetten voor verdere 

economische groei. Maar dat kun je 

niet doen zonder oog te hebben voor 

de milieuvraagstukken, of zaken die 

met verkeer en vervoer te maken 

hebben. De kunst is dan ook om een 

goed evenwicht tussen al die aspec-

ten te vinden en van daaruit beleid 

te ontwikkelen. Die belangenafwe-

ging vind ik erg boeiend.”

“Daarbij speelt ook mijn eigen ach-

tergrond een rol. Ik ben opgevoed 

vanuit de gedachte dat je niet als 

toeschouwer langs de kant moet 

gaan staan, maar daadwerkelijk 

de schouders eronder moet zetten. 

Dat hebben mijn ouders ook altijd 

gestimuleerd: je hebt een goed stel 

hersens gekregen, gebruik ze dan 

ook. Bij nader inzien een behoorlijk 

liberaal standpunt. 

knopen doorhakken
“Deze functie verschilt wezenlijk 

van mijn vorige functies. Bij het 

ministerie was ik in dienst als advi-

seur. Als fractievoorzitter en raads-

lid controleer je de activiteiten van 

het college van burgemeester en 

wethouders. Nu ben ik degene die 

wordt geadviseerd  en uiteraard ad-

vies vraagt, maar tegelijkertijd ben 

ik ook degene die uiteindelijk kno-

pen moet doorhakken. Dat betekent 

dat je veel meer dan voorheen in-

vloed kunt uitoefenen op zaken; je 

kunt gemakkelijker ontwikkelingen 

in een bepaalde richting duwen. En 

dat geeft voor mij wel een extra di-

mensie aan het wethouderschap.” 

“Een van de belangrijkste aan-

dachtspunten is het behoud en het 

uitbreiden van de werkgelegenheid. 

De werkloosheid in deze gemeente 

is alleszins redelijk te noemen, 

maar tegelijkertijd zien we grote 

veranderingen op ons af komen. De 

vergrijzing zal daarin bijvoorbeeld 

een grote rol spelen. Maar er zijn 

ook andere verschuivingen: indus-

triële activiteiten maken plaats voor 

dienstverlenende. De maritieme 

8   INTErVIEW

Jasper Mos is met 32 jaar met afstand de jongste wethouder van Dordrecht. En dat terwijl hij 

pas in 2010 als raadslid politiek actief werd. Met recht mogen we dus spreken van een blik-

semcarrière, al is hij daar zelf wat genuanceerd over. “Ik ben opgevoed vanuit de gedachte 

dat je niet als toeschouwer langs de kant moet gaan staan, maar daadwerkelijk de schouders 

eronder moet zetten.” En dat doet hij dan ook met verve.

Tekst: Dick Zoet
Foto’s: Peter Valstar

“Problemen aanpakken en werken
aan pragmatische oplossingen”

Jasper Mos, wethouder in Dordrecht

“Tijdens mijn studietijd in Leiden 

verzeilde ik in een discussie waarbij 

door mensen werd verdedigd dat we 

in dit land in twee, drie dagen even-

veel geld uitgeven aan een gedeti-

neerde als een bijstandsmoeder on-

der de 21 jaar in een maand krijgt. 

Dat was het moment waarop ik 

definitief voor de VVD heb gekozen. 

Als dat soort standpunten worden 

gehuldigd onder het mom van soci-

aal beleid, dan is er echt wat mis in 

dit land. Vrijwel direct daarna heb 

ik me dan ook als lid aangemeld. 

Die keuze lag overigens niet van 

meet af aan voor de hand; ik kom 

uit een familie die ‘linkser’ georiën-

teerd is. Maar reeds op jonge leeftijd 

kreeg ik sympathie voor de liberale 

uitgangspunten. En eenmaal op de 

universiteit lokte de VVD meer en 

meer. En dat leidde er uiteindelijk  

toe dat ik me heb aangemeld als lid. 

Ik voel me nog altijd erg thuis bij 

deze partij. De liberale ideeën, zoals 

het geloof in persoonlijke ontwikke-

ling, de eigen verantwoordelijkheid 

voor de invulling van je leven en het 

niet verdoezelen van de problemen 

waar de maatschappij mee worstelt, 

spreken me nog altijd enorm aan.“

kriebelen
“Dat betekende overigens niet dat 

ik vanaf het begin direct actief ben 

geweest. Na mijn studie werkte ik 

bij Achmea en die baan slokte een 

hoop tijd op. We zijn in die dagen 

ook verhuisd naar Dordrecht. Daar-

na stapte ik over naar het ministe-

rie van Volksgezondheid en  kwam 

er gezinsuitbreiding, dus waren er 

andere prioriteiten. Maar ruim twee 

jaar geleden begon het toch te krie-

belen. Ik had me bemoeid met het 

opstellen van een zogenoemde ‘wijk-

visie’ en tijdens dat proces kreeg ik 

de indruk dat ik aan de verkeerde 

kant van de tafel zat. Ik wilde zelf 

de schouders zetten onder dergelij-

ke projecten. Vrij kort daarna kwam 

een oproep van de VVD voorbij om 

je aan te melden voor de groslijst 

voor de gemeenteraadsverkiezin-

gen en kwam ik uiteindelijk op de 

vierde plaats terecht. Dat leidde er-

toe dat ik in de raad werd verkozen. 

Ondanks het feit dat ik een nieuw-

komer was, werd ik betrokken bij de 

coalitiebesprekingen onder leiding 

van onze lijsttrekker. Die leidden er-

toe dat de VVD in het college kwam 

en er een vacature voor het fractie-

voorzitterschap ontstond. Omdat ik 
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opgave - De bezuinigingen op 

Defensie  die begin april door mi-

nister Hillen zijn gepresenteerd, 

zijn een zware slag voor Defensie in 

z’n geheel en voor de militairen (en 

hun gezinnen) in het bijzonder. We 

moeten ons echter realiseren dat 

middels deze  bezuinigingen, aan 

Defensie een noodzakelijke bijdrage 

wordt gevraagd voor het financieel 

op orde brengen van Nederland.  

De VVD staat voor die opgave en 

neemt, met pijn in het hart, ook de 

forse bezuiniging op Defensie en 

de noodzakelijke  reparatie van het 

achterstallig onderhoud, mede voor 

haar rekening. De keuzes die minis-

ter Hillen maakt,  zijn noodzake-

lijk. Het doel is een slankere, maar 

ook slimmere en nog steeds sterke 

krijgsmacht.

MassaonTslagen
Minister Hillen valt te prijzen dat 

hij niet voor de kaasschaaf heeft 

gekozen, noch de botte bijl heeft ge-

hanteerd. De VVD heeft wel kritiek 

op zijn keuze om massaontslagen 

af te kondigen, zonder duidelijk te 

maken waar die vallen. De onzeker-

heid voor de militairen had direct 

moeten worden weggenomen, op-

dat zij zo snel mogelijk aan nieuw 

werk geholpen konden worden.

sTraTegische keuzes
De VVD is van oordeel dat door de 

strategische keuzes achter deze 

bezuinigingen, de kern van onze 

krijgsmacht, te weten de inzet en 

gevechtskracht, op aanvaardbare 

sterkte blijft. Nederland krijgt wel-

iswaar een kleinere krijgsmacht, 

maar deze zal nog steeds in staat 

zijn om op sterke en professionele 

wijze onze nationale veiligheid te 

waarborgen en om de Nederlandse 

ambitie waar te maken een bijdrage 

te leveren aan vrede en stabiliteit in 

de wereld. Missies zoals nu in Libië, 

Kunduz en Bosnië zullen in de toe-

komst mogelijk blijven. We kunnen 

ook nog steeds” lead-nation” zijn, 

zij het niet op het niveau en de duur 

van de missie in Uruzgan.

operaTioneel
Ook plaatst de VVD bij enkele be-

zuinigingen binnen de krijgsmach-

tonderdelen de nodige vraagtekens. 

Ten Broeke: “We snappen dat de 

tanks eruit gaan. Dat is toch meer 

de vorige oorlog. Maar met het ver-

vallen van twee patrouilleschepen 

die juist voor moderne bedreigin-

gen als piraterij en drugsbestrij-

ding en voor de beveiliging van de 

Europese buitengrenzen kunnen 

worden ingezet, hebben wij min-

der begrip..”

Ook juicht de VVD toe dat het ka-

binet inzet op een technologische 

hoogwaardige krijgsmacht en daar-

toe ondermeer inzet op de strijd te-

gen cyberwarfare  en onbemande 

vliegtuigen. Maar de halvering van 

het budget van TNO past dan niet.

F16’s- JSF

Tenslotte wordt tegelijkertijd het 

tweede testtoestel JSF aangeschaft. 

De VVD stelt met genoegen vast dat 

dit toestel, net als het eerste, goedko-

per uitvalt dan was geraamd. Door 

de aanschaf blijft de orderstroom 

voor het bedrijfsleven (nu al meer 

dan 1 miljard euro gerealiseerd, 

aldus de Rekenkamer) en daarmee 

de hoogwaardige werkgelegenheid 

op peil. Maar de VVD kijkt met zorg 

naar de enorme investeringen die 

het doorvliegen met de F16 met 

zich meebrengen nu geen besluit 

wordt genomen over de aanschaf 

van een opvolger. Dat het budget 

voor de eventuele opvolger van de 

F16, de Joint Strike Fighter (JSF), 

met maar liefst 30 procent wordt 

gekort en daarmee fors gaat bijdra-

gen aan de defensiebezuinigingen 

en de gezondmaking van Neder-

land, helpt in elk geval de zoveelste 

ongerechtvaardigde kritiek op de 

opvolging van de F16 naar het rijk 

der fabelen.

Han ten Broeke, Kamerlid VVD, 

Woordvoerder Defensie 

Bezuinigingen Defensie: moeilijk, maar verdedigbaar

Mickey van Mourik (18),
roosendaal

Mijn vader moppert alleen maar op de politiek 
en mijn moeder steunt  GroenLinks. Dat ik me 
heb aangemeld als nieuw VVD-lid, is dus niet 
eens zo vanzelfsprekend geweest.  Aan de an-
dere kant: ik heb zeker met mijn moeder altijd 
leuke politieke discussies kunnen voeren. Ik zit momenteel in mijn 
examenjaar voor HAVO-5, en ook daar praten we regelmatig over 
politiek. Ik geloof dat de meeste mensen van mijn klas voor de VVD 
of PVV zijn, terwijl mijn leraren voornamelijk PvdA stemmen.
Ik ben van mening dat veel mensen zeuren over de politiek maar 
geen concrete standpunten durven in te nemen. Dat wil ik dus wel.  
Ik ben sinds vorig jaar al lid van de JOVD, en ben nu dus ook lid 
geworden van de VVD. Ten eerste omdat ik op internet zag dat ik 
hierdoor kan deelnemen aan partijcongressen. En ten tweede omdat 
ik het sowieso belangrijk vind om de huidige regering te steunen. Ik 
ben dan ook blij dat ik duidelijk de VVD terugzie in alle plannen, zoals 
op het gebied van veiligheid en in de bezuinigingsplannen  van 18 
miljard euro. Dat de VVD in de regering zit, was dan ook hard nodig
Bij de provinciale verkiezingen heb ik voor het eerst kunnen stem-
men. Vanzelfsprekend op de VVD. Ik stemde hierbij op een jonge  
politicus omdat ik het belangrijk vind dat er wat meer jong bloed in 
de politiek komt

h.tbroeke@tweedekamer.nl

Meer aandachT – De Tweede 

Kamer heeft vorige maand  - en niet 

voor de eerste keer - gedebatteerd 

over orgaandonatie en de vraag of het 

donorsysteem zou moeten worden 

veranderd.

nieT duidelijk
Anouchka van Miltenburg: “Voor de 

VVD is van groot belang dat mensen 

een keuze hebben tussen opgeven dat 

je donor wilt zijn, dat je sommige or-

ganen wilt uitzonderen, dat je géén 

donor wilt zijn of dat je de keuze 

overlaat aan je nabestaanden.”

 In de Grondwet staat dat een ieder 

(…) recht heeft op onaantastbaarheid 

van het lichaam, dat niet op het mo-

ment van iemands overlijden eindigt, 

maar ook in beginsel daarna blijft 

voortbestaan. “Als je over zou stap-

pen naar het geen bezwaar-systeem 

waar veel over wordt gesproken, ben 

je donor tenzij je aangeeft dat je dit 

niet wilt zijn. Als je die keuze dus, 

om wat voor reden dan ook, niet 

hebt gemaakt of doorgegeven, ben 

je dus automatisch donor, en dat 

willen wij niet. Nog los van het feit 

dat niet duidelijk is of dit systeem nu 

werkelijk zoveel meer donoren zou 

opleveren.”

oproepen
Natuurlijk vindt de VVD het wel van 

groot belang dat het aantal donoren 

toeneemt. Daarom moet de overheid 

mensen voortdurend informeren 

over orgaandonatie en oproepen om 

een keuze te maken. “Bij veel ge-

meenten wordt bij aanvraag van een 

paspoort of rijbewijs gevraagd je te 

registreren in het orgaandonorregis-

ter. Hoe vaker de vraag gesteld wordt, 

des te groter de kans is dat mensen 

het ook doen. We hebben de minister 

gevraagd ook sociale media hiervoor 

te gaan gebruiken (en hebben dat in-

middels zelf ook gedaan!), en mensen 

om een keuze te vragen als ze gebruik 

maken van hun DigiD.” 

rol nabesTaanden
Tot slot moet meer aandacht worden 

besteed aan de rol van nabestaanden 

bij de beslissing over donorschap. 

Artsen moeten worden opgeleid in 

hoe zij nabestaanden -  aan wie de 

beslissing vaak wordt overgelaten 

- op dit moeilijke moment moeten 

benaderen, en kunnen begeleiden in 

het overgaan tot donorschap. 

VVD: blijven informeren over orgaandonatie
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Mogelijkheden - Voor de ont-

wikkeling van onze leden en de 

voortzetting van het succes van de 

voorbije jaren, wordt ook in 2011 

de workshop ‘Liberale Loopbanen’ 

georganiseerd. 

aMbiTies
Geen loopbaan is gelijk; niet in het 

bedrijfsleven, maar al zeker niet in 

de politiek. En het is niet eenvou-

dig om keuzes te maken tussen een 

politieke of maatschappelijke loop-

baan. De één wil volksvertegen-

woordiger worden, de ander heeft 

wellicht bestuurlijke ambities. 

Sommigen staan voor de keuze hun 

politieke loopbaan te vervolgen of 

hun energie op een maatschappe-

lijke carrière te richten; weer an-

deren worstelen met de vraag hoe 

een politieke- en maatschappelijke 

carrière te combineren zijn. 

Workshop
Om je te ondersteunen in het ma-

ken van de juiste keuzes, bieden 

VVD Talentmanagement en de 

Haya van Somerenstichting deze 

workshop aan. Wij willen graag 

met jou een actief gesprek aangaan 

over het vervolg van jouw liberale 

loopbaan. In deze workshop bieden 

wij meer inzicht in je drijfveren en 

ambities en wordt dieper ingegaan  

op de kansen en mogelijkheden.  

Dit resulteert in een actieplan voor 

je eigen politieke carrière. Tijdens 

de workshop krijg  je bovendien de 

mogelijkheid om in een één-op-één 

gesprek met de inleiders van deze 

workshop,  je ambities en twijfels 

te bespreken.

vvd-proMinenTen
Aan Liberale Loopbanen verlenen 

verschillende inleiders (gerenom-

meerde praktijkdeskundigen en 

VVD-prominenten) hun medewer-

king, waaronder Tweede Kamerlid 

Mark Harbers, voormalig staatsse-

cretaris Bruno Bruins en de leden 

van de Permanente Scoutingscom-

missie Frans Gosses en Hans van 

den Broek. 

kosTen
Liberale Loopbanen wordt gehou-

den op vrijdag 1 (vanaf 18.00 uur) 

en zaterdag 2 juli 2011. De kosten 

zijn  160,- per persoon; dit is in-

clusief maaltijden en overnachting. 

Omdat het aantal plaatsen beperkt 

is en omdat de groep zo optimaal 

mogelijk wordt samengesteld, wor-

den kandidaten geselecteerd op 

basis van hun cv en hun politiek-

bestuurlijke ervaring. Aanmelden 

kan vanaf 28 april 2011 op de web-

site www.vvd.nl. 

Ben je in juli verhinderd, maar wel 

geïnteresseerd? Op 2 en 3 december  

vindt de volgende editie plaats. 

Vragen kunnen worden gericht 

aan Ronald de Rooij  070-3613008 / 

r.rooij@vvd.nl. 
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Besluitenlijst 129e
Algemene Vergadering
1. Waarnemend partijvoorzitter Mark Verheijen opende de 129e Algemene Vergadering 

om 13:42 uur.

2. De Algemene Vergadering stond stil bij het overlijden van Hans Dijkstal en erelid 

Henk Vonhoff. Ter nagedachtenis aan hen, en aan alle leden die ons in het afgelopen 

jaar zijn ontvallen, nam de Algemene Vergadering een moment van stilte in acht.

3. Vervolgens nam de Algemene Vergadering afscheid van voormalig partijvoorzitter 

Ivo Opstelten.

4. De Advieslijstvergadering van afgevaardigden werd om 14:09 uur geopend. Aan de 

orde was het vaststellen van de advieslijst voor de verkiezing van de Eerste Kamer van 

23 mei 2011.

5. Tot leden van de Stem- en Notulencommissie werden benoemd:

• Herbert Zilverentant te Leiderdorp

• Daan Zwart uit Nootdorp 

• Olivier Loos uit Dordrecht 

6. De advieslijst voor de Eerste Kamer werd vastgesteld. Daarbij werden de volgende 

wijzigingsvoorstellen behandeld:

• Het wijzigingsvoorstel van de afdelingen Alkmaar, Enkhuizen, Den Helder, Hoorn, 

Langedijk, Opmeer, Purmerend, Schagen, Wervershoof, Wieringermeer en Zijpe en het 

wijzigingsvoorstel van de afdeling Heerhugowaard om Han ter Heegde (plaats 19 op 

de concept-advieslijst) op plaats 14 van de advieslijst te plaatsen werd behandeld. Op 

de concept-advieslijst stond Henk Beckers op deze plaats. In totaal werden er 379 stem-

men uitgebracht, waarvan 275 stemmen (69,3%) voor Henk Beckers en 122 stemmen 

(30,7%) voor Han ter Heegde. Plaats 14 op de advieslijst werd daarmee toegekend aan 

Henk Beckers.

• Het amendement van de afdeling Rijnwoude om Jan Anthonie Bruijn (plaats 17 

op de concept-advieslijst) op plaats 16 van de advieslijst te plaatsen werd behandeld. 

Op de concept-advieslijst stond Ben Swagerman op deze plaats. In totaal werden er 

379 stemmen uitgebracht, waarvan 285 stemmen (75,2%) voor Ben Swagerman en 94 

stemmen (24,8%) voor Jan Anthonie Bruijn. Plaats 16 op de advieslijst werd daarmee 

toegekend aan Ben Swagerman.

• Het amendement van de afdeling Ede om Hans Kapelle (plaats 31 op de concept-

advieslijst) op plaats 17 van de advieslijst te plaatsen en het amendement van de 

afdelingen Breda, Brussel, Eindhoven, Goirle, Haaren, ’s-Hertogenbosch, Oosterhout, 

Son en Breugel, Sint Michielsgestel, Sint Oedenrode, Roosendaal en Tilburg om Bert 

van Dijk (plaats 30 op de concept-advieslijst) op plaats 17 van de advieslijst te plaatsen 

behandeld. Op de concept-advieslijst stond Jan Anthonie Bruijn op plaats 17. In totaal 

werden er 396 stemmen uitgebracht, waarvan 294 (74,2%) voor Jan Anthonie Bruijn, 

58 stemmen (14,6%) voor Bert van Dijk en 44 (11,1%) voor Hans Kapelle. Plaats 17 op de 

advieslijst werd daarmee toegekend aan Jan Anthonie Bruijn.

7. Lijsttrekker voor de Eerste Kamer Loek Hermans sprak de aanwezigen toe.

8. De Advieslijstvergadering van afgevaardigden werd om 14:40 uur gesloten.

9. De Algemene Ledenvergadering werd om 14:41uur geopend. 

10. Tot leden van de Stem- en Notulencommissie werden benoemd:

• Herbert Zilverentant te Leiderdorp

• Daan Zwart uit Nootdorp 

• Olivier Loos uit Dordrecht 

11. Het Hoofdbestuur deed een mededeling omtrent de procedure voor het partijvoor-

zitterschap.

12. Het jaarplan 2011 werd ongewijzigd goedgekeurd en vastgesteld.

13. De begroting 2011 werd ongewijzigd goedgekeurd en vastgesteld.

14. De politieke fracties legden verantwoording af.

15. Van de rondvraag werd geen gebruik gemaakt.

16. Voorzitter van de JOVD Martijn Jonk sprak de Algemene Ledenvergadering toe.

17. Waarnemend partijvoorzitter Mark Verheijen sloot de vergadering om 15:11 uur

Alle agendastukken zijn tenminste een jaar na te lezen via www.vvd.nl 

Aldus vastgesteld door de Stem- en Notulencommissie

drs. H.L. Zilverentant   mr. D.W. Zwart   

A.O. Loos

www.vvd.nl/av

Nog steeds veel politieke  spanningen tussen de Kosovaren en de Servische minderheid

Verjonging is noodzakelijk bij de 
vergrijzing van het ledenbestand 
van politieke partijen

kosovo - Samen met 

de Amerikaanse organi-

satie National Democra-

tic Institute (NDI) organiseerde VVD-

internationaal in Macedonië een 

trainingsweekend voor het topkader 

van de Servisch-Kosovaarse partij SLS. 

De SLS is sinds een aantal jaren een 

partner van de VVD en is bijzonder: 

zij maakt als liberale partij onder-

deel uit van de regeringscoalitie in 

Kosovo. Hiermee is deze partij één 

van de weinige liberale partijen met 

regeringsinvloed in Oost-Europa . 

gespannen sFeer
In het Kosovaarse parlement ver-

tegenwoordigt de SLS de Servische 

minderheid in Kosovo. Omdat de SLS 

als één van de enige Servische par-

tijen in Kosovo niet de verkiezingen 

van december 2010 heeft geboycot, is 

deze partij de grootste Servische par-

tij in het land. 

Door een constitutionele crisis in 

Kosovo begon het weekend enigszins 

gespannen. Omdat het vereiste parle-

mentaire quorum voor de presidents-

verkiezing niet werd gehaald, kon de 

beoogde nieuwe president eerder in 

de week niet worden benoemd. Toch 

reisde er een stevige delegatie van SLS 

af naar Macedonië om de training te 

volgen;  vrijwel alle SLS-ministers, 

-parlementariërs en leden van het 

partijbestuur waren aanwezig.

succesvol en herkenbaar
Het doel van de training was het op-

zetten van een duidelijke inhoude-

lijke boodschap voor de SLS. Hiervoor 

werd een presentatie gegeven van  

de succesvolle en herkenbare VVD-

campagne van 2011. Daarna gingen 

de politici zelf aan de slag met het 

uitwerken van hun hoofdthema’s: 

lokale  economie, onderwijs en de 

rechtsstaat. Hierbij werden de proble-

men van de Servische minderheid in 

Kosovo steeds duidelijker. Vanuit een 

moeilijke positie staat de SLS voor de 

taak de sceptische achterban te over-

tuigen van hun goede bedoelingen. 

Dat ze hierbij een visie moeten ont-

wikkelen die de burgers zal helpen 

het dagelijkse leven te verbeteren 

en jongeren een toekomst te geven, 

werd als een uitdaging opgevat. Aan 

het einde van het weekend werd er 

op alle drie de hoofdonderwerpen 

een visie gepresenteerd. Deze  wordt 

de komende maanden met hulp van 

de VVD en het NDI uitgewerkt zal 

worden tot een herkenbaar partijpro-

gramma. De SLS zal dit naar de bur-

ger brengen door middel van cam-

pagne en beleid en zal de komende 

jaren verder werken aan het bouwen 

van vertrouwen in een toekomst van 

Serviërs in Kosovo. Bij de training wa-

ren onder andere de president van de 

partij, de Kosovaarse vicepremier en 

enige ministers aanwezig. 

Mark Thiessen is beleidsmedewerker voor 

de VVD Tweede Kamerfractie en was eer-

der werkzaam in het Europees Parlement.

Trainingsweekend voor topkader van
Servisch-kosovaarse liberale partij

VVD Talentmanagement presenteert: Liberale Loopbanen
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Jaarvergadering VVD-Bestuurders-
vereniging druk bezocht

online inschrijven voor Algemene Vergadering
U kunt zich, anders dan andere ja-

ren, alleen online via www.vvd.nl/

mijnvvd aanmelden voor de 130e 

Algemene Vergadering. Deze vindt 

plaats op vrijdag 20 en zaterdag 21 

mei in congrescentrum Papendal 

(Arnhem). 

prograMMa
De vrijdagavond begint met de huis-

houdelijke vergadering. Aansluitend 

is er een gastspreker. De rest van 

de avond staat in het teken van de 

nieuwe partijvoorzitter. De avond 

wordt afgesloten met een feestavond.  

Zaterdagochtend vinden verschillen-

de workshops plaats, waarin leden 

op interactieve en inspirerende wijze 

nieuwe kennis en vaardigheden kun-

nen opdoen. Zo zijn er inhoudelijke 

workshops met onze bewindsperso-

nen, maar ook praktische workshops 

als actief netwerken of het in de prak-

tijk toepassen van de permanente 

campagne. Tijdens de lunch kunnen 

de leden die dat willen op de foto 

met onze bewindspersonen. De rest 

van de middag biedt een afwisselend 

programma in de plenaire zaal met 

de fractievoorzitters van de Eerste en 

Tweede Kamer, het Europees Parle-

ment en premier Mark Rutte. Ook ne-

men diverse externe gasten deel aan 

het programma. Uiteraard besteden 

we aandacht aan de Eerste Kamerver-

kiezingen op 23 mei 

hoe WerkT heT?
Ga naar www.vvd.nl/mijnvvd. Als u 

bent ingelogd op “Mijn VVD” kunt u 

zich onder "Bijeenkomsten" aanmel-

den en tevens aangeven of u gebruik 

wilt maken van diner en/of lunch. U 

kunt ook aangeven of u wilt deelne-

men aan een deelsessie en/of u ge-

bruik wilt maken van de gratis kin-

deropvang. 

Het is in tegenstelling tot eerdere 

jaren niet meer mogelijk om u via 

een aanmeldbon aan te melden. 

Leden die niet in staat zijn zich via 

MijnVVD aan te melden, kunnen tele-

fonisch contact opnemen met het Al-

gemeen Secretariaat: 070 – 361 30 61. 

Op www.vvd.nl/av vindt u het gehele 

programma, een toelichting bij de 

verschillende deelsessies, procedure-

le regels en een routebeschrijving. 

Wij hopen u te mogen verwelkomen 

op vrijdag 20 en zaterdag 21 mei in 

Papendal! 

Door invullen en ondertekenen kan deze kaart als volmacht aan een ander stemgerechtigd VVD-lid 
worden afgegeven.

Naam 

Postcode 

Huisnummer 

Handtekening 

Verleent volmacht aan:

Naam 

Postcode 

Huisnummer 

130e AV:  20 en 21 mei 2011 in Papendal te Arnhem

Heeft u behoefte aan een extra machtigingskaart, dan kunt u hiervoor terecht op www.vvd.nl/av

Machtigingskaart 130e AV

De VVD-Bestuurdersvereniging is dé 

ontmoetingsplek voor gekozen en 

benoemde VVD-politici en –bestuur-

ders. En dat bleek ook op 2 april  bij 

de jaarvergadering. Zo’n 250 mensen 

waren bijeen in Maarssen om aan 

een gevarieerd programma deel te 

nemen. 

noodzakelijke hervorMin-
gen
In de ochtend was er een korte al-

gemene ledenvergadering, waarna 

staatssecretaris Paul de Krom inging 

op de maatregelen die dit kabinet 

neemt om de noodzakelijke hervorm-

ingen in de sociale zekerheid door te 

voeren.

Workshops
In een workshopronde kwamen de 

nationale politie, de WMO en AWBZ, 

integratie, zinvol bezuinigen en het 

provinciale regeerakkoord aan de 

orde. Ook was er een workshop liber-

ale loopbanen voor jonge politici.

herkenbaar vvd-geluid 
De bijeenkomst werd plenair afgeslo-

ten door premier Mark Rutte, die alle 

aanwezigen opriep om juist ook lo-

kaal te zorgen voor een herkenbaar 

VVD-geluid en in te zetten op last-

enverlagingen en het op orde bren-

gen van de lokale begroting. Hierna 

beantwoordde hij, samen met min-

isters Ivo Opstelten, Henk Kamp, Uri 

Rosenthal en staatssecretaris Halbe 

Zijlstra, nog enkele vragen uit de 

zaal.

Tussen de veelal wat oudere aanwezigen op de jaarvergadering van de VVD-Bestuurders-
vereniging op 2 april, was  de jonge Tamar Bastiaan  een wat opvallende verschijning. 
Als scholier met een grote belangstelling voor de politiek, wilde hij eens een kijkje nemen 
binnen de VVD. “Ik ben namelijk erg geinteresseerd in de ideeen van de VVD en ben  
daarom ook sinds kort lid  van de VVD. ’Bastiaan was zeer tevreden over de vergadering 
en de workshop over bezuinigingen die hij volgde. Maar minstens even tevreden was 
hij over zijn ontmoeting met de premier en zijn advies over studiekeuzes. ‘Leuk om je 
poltieke voorbeeld in het echt te ontmoeten’, aldus Bastiaan.

www.vvd.nl/mijnvvd
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Het lukt met de juiste 
organisatie achter je

Speciaal voor VVD-leden 10% extra korting op bedrijfsevents 

Carlton Beach Hotel & Carlton Beachclub

Gevers Deynootweg 201 • 2586 HZ Den Haag/Scheveningen • 070 - 3541414 • info@beach.carlton.nl

www.carlton.nl/beach
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Draagvlak creëren - Leden van 

de Provinciale Staten hebben op 23 

mei de 75 leden van de Eerste Ka-

mer gekozen. De huidige coalitie 

van VVD en CDA heeft samen met 

de gedoogpartner PVV 37 zetels we-

ten te behalen. De oppositiepartijen 

slaagden erin om evenzoveel zetels te 

verkrijgen. De uiteindelijke uitslag is 

hiermee  in lijn met wat kon worden 

verwacht op grond van de uitspraak 

van de kiezer bij de Provinciale Sta-

tenverkiezingen van 3 maart. 

anDere partijen
Het kabinet zal  bij het uitvoeren 

van zijn plannen de komende jaren 

in ieder geval voor verschillende 

onderwerpen  moeten gaan zoeken 

naar de steun van andere partijen 

in de Eerste Kamer. VVD, CDA en de 

gedoogpartner PVV  hebben gekozen 

om de komende jaren de prioriteit te 

leggen op het orde op zaken stellen. 

Om hiervoor voldoende draagvlak te 

creëren, wordt geen partij in de Eer-

ste Kamer uitgesloten, zo maakt Loek 

Hermans, de fractievoorzitter van 

de VVD in de Senaat duidelijk: “Als 

er geen directe meerderheid is voor 

het kabinet, dan moet het ‘spreken’ 

met anderen, zoals ook de SGP, om 

te kijken hoe voorstellen toch tot een 

meerderheid kunnen komen.”

rechtse meerDerheiD
De steun van de SGP zal soms nodig 

zijn voor een rechtse meerderheid in 

de senaat; alleen dan kunnen de be-

langrijkste kabinetsplannen door de 

Senaat worden geloodst. De streng 

christelijke partij staat welwillend 

tegenover de kabinetsplannen op het 

gebied van gezonde overheidsfinan-

ciën. Sommige onderwerpen die bij 

de SGP gevoelig liggen, zoals koop-

zondagen, zullen - zo ziet het er naar 

uit - helaas even in de ijskast komen 

te staan. Het bereiken van de belang-

rijke bezuinigingen van 18 miljard 

euro hebben voor het kabinet mo-

menteel gewoonweg prioriteit. 

geen politieke spelletjes
De SGP is  geen nieuwe, of extra, ge-

doogpartner. Steunt de SGP bepaalde 

onderwerpen op bijvoorbeeld sociaal 

vlak niet, dan spreekt het voor zich 

dat er gewoon zal worden gezocht  

naar een andere meerderheid. “Rege-

ren is door deze uitslag niet gemak-

kelijk geworden”, zegt  Stef Blok, de 

fractievoorzitter in de Tweede Ka-

mer, “maar ook niet moeilijker. We 

zullen in de Eerste Kamer, net als in 

de Tweede Kamer,  inderdaad wisse-

lende meerderheden moeten zoeken. 

Dat is niet verrassend. De Eerste Ka-

mer heeft de traditie wetsvoorstellen 

inhoudelijk te beoordelen en geen 

politieke spelletjes te spelen. Aange-

zien het kabinet met goede voorstel-

len komt, ga ik vanuit dat het kabinet 

door kan blijven gaan. We hebben nu 

eenmaal de maatregelen nodig op 

onder andere het gebied van econo-

mie, veiligheid en immigratie om 

ons land sterker te maken.” 

politisering
De huidige samenstelling van de Eer-

ste Kamer leidt er mogelijk toe dat 

de Senaat steeds ”politieker’’ wordt. 

Loek Hermans (zie ook pagina 9 van 

Liber) hoopt in ieder geval dat dit 

geen gevolgen heeft voor de daad-

werkelijke taak van de Eerste Kamer: 

het toetsen van de kwaliteit van 

wetsvoorstellen die het kabinet of 

de Tweede Kamer hebben ingediend. 

Deze politisering is, niettemin, nu al 

merkbaar, zo geeft Loek Hermans toe. 

“Het zal meer politiek worden. En de 

slagkracht van het kabinet moet dus 

omhoog.

Bizar systeem
Om de zetels binnen de Eerste Kamer 

veilig te stellen, hebben veel politieke 

partijen vooraf overleg gevoerd. 
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kabinetsbeleid

Ledenonderzoek - Hoe wilt u 
als lid worden geïnformeerd 
over de VVD en wat vindt u van 
de huidige kwaliteit en uitstra-
ling van  Liber, Thorbeckeweb 
en landelijk georganiseerde bij-
eenkomsten?

Om onder meer deze vragen 
beantwoorden te zien, heeft de 
VVD het onderzoeksbureau The 
Choice ingeschakeld. Dit bu-
reau zal in juni en juli een uitge-
breide steekproef houden on-
der de 38.500 leden van de VVD. 
Mocht u worden benaderd  om 
via internet uw mening te geven, 
wilt u dan zo vriendelijk zijn om 

hieraan mee te werken? Want 
hoe meer respondenten bereid 
zijn om deel te nemen aan dit 
online onderzoek, hoe beter de 
VVD u kan blijven informeren. 
Als tegenprestatie verloot de 
VVD een gratis fiets onder de 
deelnemers. Het model kunt u 
alvast bewonderen aan de ach-
terzijde van deze krant.
Het spreekt voor zich dat u bij 
dit onderzoek anoniem blijft; 
antwoorden zijn dan ook niet 
herleidbaar tot individuele per-
sonen. De belangrijkste onder-
zoeksresultaten kunt u terugle-
zen in de volgende editie van 
Liber.

Hoe kan de VVD u nóg beter informeren?

nieuwe fractie - Na de recente verkiezingen voor de Eerste Ka-
mer, is op 7 juni de nieuwe VVD-fractie geïnstalleerd onder leiding 
van Loek Hermans. De nieuwe fractie bestaat uit 16 leden, twee 
meer dan de oude. Hiermee is de VVD ook de grootste partij gewor-
den in de Senaat. Het merendeel van de huidige leden is al werk-
zaam geweest in de oude samenstelling van de fractie. Nieuw in 
de fractie zijn Frank de Grave, Jos van Rey, Willem Bröcker, Henk 
Beckers, Koos Schouwenaar en Ben Swagerman. 
In de volgende editie meer aandacht voor de nieuwe VVD-fractie 
in de Senaat. 

na verkiezingen eerste kamer: vvD grootste partij

‘Xxxxx xxx xx
xxxxxxx’

Xxxxxx xxxxxx xxxxx xxxx

xxxxxxxxx

partij

algemene ledenvergadering:
verslag en foto’s

www.stefblok.nl

“Onze verantwoordelijk-
heid is om leidend te 
blijven in de politieke 

discussies”

stef blok tijdens de av

11

Griekenland

Vervolg op pagina 3

jaargang 7, nr 4

Als opiniepeilingen spre-
ken, verliezen veel politici 
hun verstand - of in ieder 

geval hun geheugen. Dat blijkt 
nu weer, in de discussie over fi-
nanciële steun aan zwakke euro-
landen.

Nog maar drie jaar geleden was 
er het faillissement van de Ameri-
kaanse bank Lehman Brothers, en 
dat had rampzalige gevolgen, ook 
hier in Nederland: een economi-
sche krimp van 35 miljard euro, 
100.000 werklozen en een ver-
damping van het pensioengeld.

Toen ging het nog om een bank, 
nu staan er hele landen op omval-
len. Net als bij veel andere Neder-
landers, is mijn eerste gevoel: “Het 
is hun eigen troep, laat ze het zelf 
opruimen.” Maar als Griekenland 
failliet gaat, zijn de gevolgen niet 
te overzien. Dan zullen Portugal 
en Ierland snel volgen. En wie 
daarna? Spanje, Italië? Misschien 
stort wel hierna de hele Europese 
economie in elkaar. Dan kunnen 
veel Nederlanders fluiten naar 
hun spaargeld, hun pensioen en 
hun baan. Dat is een gok die de 
VVD niet wil nemen. 

Het overgrote deel van onze 
handel speelt zich af binnen de 
Europese Unie. Dus is het in ons 
belang dat de stabiliteit in de 
Zuid-Europese landen terugkomt. 
We doen het niet uit barmhartig-
heid, maar voor de Nederlandse 
spaarders, onze pensioenen en 
ons bedrijfsleven. En natuurlijk 
onder de ijzeren voorwaarde dat 
ze orde op zaken stellen, anders 
krijgen ze geen cent.

De VVD neemt haar verantwoor-
delijkheid, ook al weten we dat 
het ons bij sommige kiezers niet 
populair maakt. Maar in een tijd 
van crisis moeten we ons verstand 
en ons geheugen goed gebruiken.
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leestips

Erie Tanja, Goede politiek. De par-

lementaire cultuur van de Tweede  

Kamer, 1866-1940 

Het zuivere staatsrechtelijke ideaal 

luidde in de 19e eeuw: volksverte-

genwoordigers opereren onafhanke-

lijk en trachten elkaar op basis van 

rationele argumenten te overtuigen. 

Historica Erie Tanja beschrijft hoe 

dit in de overgang naar de 20e eeuw 

is verworden tot een praktijk van 

partijtijgers die het parlement ge-

bruiken om, spelend op de emoties, 

te getuigen van de eigen zienswijze. 

Tanja baseert 

zich op het 

zelfbeeld van 

de parlementa-

riërs destijds; 

zij is niet nage-

gaan of er daad-

werkelijk sprake 

was van een toe-

nemende fractie-

discipline.

En passant komen aardige histori-

sche weetjes over het parlement aan 

bod. Een van de vele voorbeelden: 

niet veel mensen zullen weten dat 

de koning(in) de troonrede tot 1904 

las vanaf de troon die toen in de 

(oude) vergaderzaal van de Tweede 

Kamer stond.

December 2010. ISBN: 978 9085069423, 

328 pp.,  24,95

René Kok en Erik Somers, Het grote  

40-45 boek

Foto’s van ingrijpende gebeurtenis-

sen uit het verleden spreken vaak 

tot de verbeelding en groeien meer 

dan eens uit tot iconen. Wie herin-

nert zich niet de foto van de Chi-

nese demonstrant die in zijn eentje 

op het Tiananmenplein in Beijing 

een colonne tanks wist te stoppen. 

Krachtiger kon het verzet niet wor-

den uitgebeeld. Zo zijn er ook vele 

foto’s van de Tweede Wereldoorlog, 

bekende en ook minder bekende tot 

hele nieuwe die nog altijd uit (privé-) 

archieven te voorschijn komen.  

In Het grote 40-45 boek hebben  

medewerkers van het NIOD Insti-

tuut voor Oorlogs-, Holocaust- en 

Genocidestudies bekende en onbe-

kende foto’s bijeengebracht en van 

uitvoerige bijschriften voorzien, 

waardoor de historische context dui-

delijk wordt. Verrassend – en zeer de 

moeite waard – is het grote aantal 

opgenomen kleurenfoto’s die de pe-

riode van de Tweede Wereldoorlog 

nog sprekender verbeelden.

April 2011. ISBN: 9789040077463, 368 pp., 

 49,95
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stank voor Dank - Minister van 

Defensie Hillen heeft bij de bezuini-

gingen op zijn departement de kaas-

schaaf laten liggen – zelfs de variant 

die dikke plakken maakt. Hij verkiest 

het hanteren van de bijl. Van de bijna 

69.000 personeelsleden (militairen 

en burgers) moeten er 12.000 ver-

dwijnen; de helft daarvan krijgt naar 

verwachting gedwongen ontslag. 

Alle resterende tanks – en dat waren 

er nog maar 60 – en de helft van de 

antitankwapens worden geschrapt. 

Het aantal F-16s wordt teruggebracht 

van 87 naar 68, de hoeveelheid mij-

nenjagers van tien naar zes, om maar 

enkele van de voornaamste maatre-

gelen te noemen.

zoveelste BezuinigingsronDe
Natuurlijk blijft er het nodige over, 

aan personeel en aan materieel. Zo 

zal de luchtmacht naast de genoemde 

F-16s nog een respectabel aantal heli-

kopters (66) overhouden. De huidige 

vloot aan fregatten en onderzeeërs – 

zes respectievelijk vier – blijft onaan-

getast. Aan de andere kant merken 

veel militairen niet ten onrechte op 

dat dit de zoveelste bezuinigingsron-

de is in twintig jaar. In 1991 telde De-

fensie nog 261.000 personeelsleden 

(inclusief reservisten), meer dan 900 

tanks (waaronder 445 van de huidige 

Leopards-2), ongeveer 200 F-16s, veer-

tien fregatten en zes onderzeeërs.

DuBBele opDracht
Dat was aan het einde van de Koude 

Oorlog. Na het wegvallen van de drei-

ging van het immense Rode Leger dat 

tot dan toe aan het IJzeren Gordijn 

klaar stond, kon het natuurlijk best 

wel een paar tandjes minder. Niet-

temin, formeel ziet de Nederlandse 

regering nog altijd een dubbele 

opdracht voor de krijgsmacht weg-

gelegd: ten eerste verdediging van 

het eigen grondgebied en dat van de 

bondgenoten, in het verlengde daar-

van overigens tevens behartigen van 

onze belangen overzee (zoals het vei-

lig stellen van de aanvoerroutes over 

zee); en ten tweede bijdragen aan de 

internationale rechtsorde.

vernietigD
Uit diverse reacties op de meest re-

cente bezuinigingsplannen bleek al 

dat Nederland zijn ambities inzake 

de tweede taak dient te temperen. 

Een operatie à la Uruzgan zit er met 

de geamputeerde krijgsmacht van 

Hillen niet meer in. Het zal benieu-

wen of regering en parlement die 

conclusie ook openlijk durven te 

trekken. En waarom eigenlijk nog po-

litiek kapitaal steken in een nieuwe 

Kunduz-missie, als het militaire kapi-

taal tegelijkertijd wordt vernietigd?

De militaire top mag zich intussen 

afvragen of men er verstandig aan 

heeft gedaan de trend van de afgelo-

pen twintig jaar te volgen en te ver-

dedigen, waarbij de defensiemacht 

werd omgebouwd naar een (humani-

taire) missiemacht. Zeker, daarmee 

leek de militaire top aan te sluiten 

bij de wensen in politiek Den Haag. 

Maar dat in economisch zwaar ge-

tij de bevolking hier zich zou gaan 

afvragen waarom zij de broekriem 

moet aanhalen terwijl er met Neder-

lands belastinggeld moeite wordt 

gedaan kindertjes naar een school-

tje in de Afghaanse bergen te bege-

leiden (om met Condoleezza Rice te 

spreken), viel te verwachten. Te meer 

daar de andere legitimatie voor deel-

name aan zulke interventies, strijden 

tegen elementen die onze veiligheid 

(kunnen) bedreigen, politiek gezien, 

weer onhaalbaar is: vechtmissies zijn 

immers voor de linkse partijen taboe 

(terwijl daar steun moet worden ge-

zocht zolang de PVV liever praat over 

moslimextremisme dan helpt het te 

bestrijden). Twintig jaar lang heeft 

onze militaire  top het de Nederland-

se politici naar de zin trachten te ma-

ken, nu blijkt dat zich uit te betalen 

in stank voor dank.

vreemD
Vrijwel niemand sprak naar aanlei-

ding van de plannen van Hillen over 

die andere taak voor de krijgsmacht: 

de verdediging van het eigen grond-

gebied en dat van de bondgenoten. 

Dat is alleen al vreemd omdat de 

zorg voor veiligheid in ieder geval 

voor liberalen een echte – onomstre-

den – kerntaak van de staat is. Maar 

de meeste politici leven al twintig 

jaar in de waan dat in Europa oorlog 

ondenkbaar is. Met de kaalslag in de 

krijgsmacht wordt dit ‘gelijk’ in feite, 

hoe dan ook, binnengehaald. Im-

mers, áls zich de komende jaren of 

decennia een dreiging voor Europa’s 

veiligheid aandient, missen wij het 

vermogen tot zelfverdediging. Tegen 

een tankmacht zullen wij machte-

loos staan. Tegen een aanval met 

(middel)lange-afstandsraketten even-

eens, met ‘dank’ aan Obama’s besluit 

om kort na zijn aantreden als Ame-

rikaans president, af te zien van de 

opstelling van een anti-raketschild. 

Oorlog kan zich op die manier niet 

meer aandienen; een agressor krijgt 

van onze politici immers vrij spel.

Hillen kreeg van een meer pientere 

journalist nog wel de vraag of Ne-

derland zich na de bezuinigingen 

nog wel kan verdedigen. De minister 

lachte schamper. In 1936 sprak minis-

ter-president Colijn, toen Hitler met 

zijn Wehrmacht het Rijnland introk, 

tot de bezorgde burgers “Gaat u maar 

rustig slapen”. Hillen lacht wie zich 

nu bezorgd toont simpelweg uit. La-

ten we hopen dat die reactie niet in 

de geschiedenisboekjes belandt. Niet 

uit mededogen met Hillen, maar 

voor al diegenen die beseffen dat vrij-

heid nooit vanzelfsprekend is en of-

fers kan vergen.

Dit opinieartikel is van Patrick van Schie, 

directeur van de Prof. mr. B.M. Telders-

stichting
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Van maandag 29 au-

gustus tot en met don-

derdag 1 september 

organiseert de Telders-

stichting wederom haar jaarlijkse 

zomerschool over de grondslagen 

van het liberalisme. Deze zomer-

school zal plaatsvinden in Leusden 

(vlakbij Amersfoort). Tijdens de 

zomerschool, bedoeld voor verge-

vorderde studenten en recent af-

gestudeerde academici, krijgen de 

cursisten een zeer gevarieerd pro-

gramma aangeboden met sprekers 

uit politiek en wetenschap, waar-

bij ruim de gelegenheid is voor 

discussie. Dit jaar zullen onder 

meer Frits Bolkestein, Mark Rutte, 

Afshin Ellian en Coen Teulings in-

leidingen verzorgen.

Geïnteresseerd in deelname? Kijk 

voor meer informatie en aanmel-

ding op www.teldersstichting.nl

Zomerschool Teldersstichting

De krijgsmacht en het gebroken tankje
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eerste kamer: goeDe Basis voor Draagvlak kaBinetsBeleiD

onhouDBaar - Regeren is voor-

uitschuiven. Dat moet het vorige 

kabinet hebben gedacht. Want aan 

de sterk groeiende uitgaven aan lang-

durige zorg heeft het nagenoeg niets 

gedaan. De ploeg van premier Rutte 

moet nu het puin ruimen. Vorige 

week maakte staatssecretaris Veld-

huijzen van Zanten van VWS bekend 

dat het persoonsgebonden budget 

(pgb), een soort overheidssubsidie 

om naar eigen inzicht zorg te orga-

niseren, voortaan alleen beschikbaar 

is voor mensen die anders in een in-

stelling opgenomen zouden moeten 

worden. De VVD steunt deze pijnlijke 

maatregel met pijn in het hart. 

volop aanBoD
Voor mij staat voorop dat het pgb 

behouden blijft voor hen die anders 

in een instelling terecht zouden ko-

men. Het pgb blijft een volwaardig 

alternatief voor instellingszorg. Ook 

voor mensen met een kleine porte-

monnee. Dat gaan we wettelijk vast-

leggen. Wie niet langer aanspraak 

kan maken op een pgb, kan terecht 

bij de reguliere zorg. Anders dan ten 

tijde van de instelling van het pgb, is 

er inmiddels in heel het land volop 

aanbod aan thuiszorg. 

opgelopen
De inperking van de groep mensen 

die aanspraak kan maken op een pgb 

doet pijn. Maar de VVD loopt, anders 

dan het voorgaande kabinet, niet weg 

voor deze pijnlijke keuze. Als we niets 

doen, gaat het pgb ten onder aan zijn 

eigen succes. Het aantal mensen met 

een pgb is opgelopen naar 130.000. 

De begroting bedraagt meer dan 2,3 

miljard euro. Het aantal aanvragen 

stijgt jaarlijks met 23 procent. Die 

situatie is onhoudbaar. Want die ex-

plosieve groei betekent dat je de be-

perkte middelen over een steeds gro-

tere groep mensen moet verdelen. In 

plaats daarvan reserveert het kabinet 

het pgb voor mensen die anders in 

een instelling terecht zouden komen. 

Zij krijgen bovendien 5 procent extra. 

De inperking van het pgb past in een 

breder pakket aan maatregelen om 

de snelle stijging van de uitgaven 

aan de langdurige zorg te beperken. 

Waarbij voor ons de bottom line is en 

blijft: ervoor zorgen dat mensen de 

zorg krijgen die ze nodig hebben. 

Tamara Venrooy - van Ark

PoliTiEK   3

KOrt
nieuws
VVD wil speciale
cultuurloterij

VVD Tweede Kamerlid Bart de Lief-

de wil de Wet op de kansspelen 

aanpassen om een cultuurloterij 

mogelijk te maken. De opbrengst 

komt in zijn geheel ten goede aan 

de cultuursector. Volgens de libe-

raal betekent een cultuurloterij 

een nieuwe geldstroom voor de 

kunst- en cultuursector.  “Wij wil-

len de cultuursector financieel 

minder afhankelijk maken van 

subsidies”’ aldus De Liefde. Het 

initiatief past ook goed in de visie 

van de VVD over de modernise-

ring en herziening van de wet op 

de kansspelen. De VVD zal tijdens 

dat debat pleiten voor uitbreiding 

van het aantal loterijen. En dus 

ook voor een loterij die ten goede 

komt aan de cultuursector.

Speekseltest op
scholen

VVD Tweede Kamerlid Ton Elias 

wil de mogelijkheid van een 

speekseltest op middelbare scho-

len om drugsgebruik aan te pak-

ken.  Maar alléén als ouders of 

de medezeggenschapraad dit 

willen, op grond van signalen. 

Elias waakt voor de schending 

van privacy. “We moeten niet ie-

dereen willekeurig een houtje in 

de mond gaan duwen. Er moeten 

concrete signalen zijn. Maar we 

moeten ook niet wegkijken van 

dit probleem.” 

Onderzoek van de Inspectie voor 

Onderwijs toont aan dat drugs-

gebruik een groot probleem is op 

scholen.  

Niet langer
betalen voor 
kinderopvang
in vakantie.

De VVD is blij met toezeggingen 

van minister Kamp in het kinder-

opvangdebat. De minister gaat 

prioriteit geven in gesprek met de 

kinderopvangbranche om de ver-

plichte doorbetaling tijdens va-

kanties af te schaffen. Daarnaast 

vindt ook Kamp dat er een einde 

moet komen aan de minimum 

afname van dagen in de kinder-

opvang. Volgens VVD Tweede Ka-

merlid Karin Straus is hiermee 

een grote eerste stap gezet om 

een einde te maken aan de wurg-

contracten in de kinderopvang.

lees meer op www.vvd.nl

ingreep persoonsgebonden budget
pijnlijk, maar noodzakelijk

Minder Kamervragen
en spoeddebatten

Enkele statenleden kregen de op-

dracht om op andere partijen dan 

die van henzelf om een rechtse of 

linkse meerderheid te bereiken. “Een 

redelijk bizar systeem”, zo stelt ook 

minister-president Mark Rutte.  

Beschermen
“De rechtse partijen hebben de zwak-

ke restzetel kunnen beschermen, net 

als de linkse partijen dat ook hebben 

gedaan” vat Stef Blok de situatie sa-

men. ”Uiteindelijk is het resultaat 

conform verwachting en in lijn met 

de uitslag op 3 maart.”

geÏnstalleerD
Op 7 juni zijn de nieuwe leden van de 

Eerste Kamer geïnstalleerd. Hierover 

meer in de volgende editie. 

Vervolg pagina 1  

t.venrooy-vanark@tweedekamer.nl

Na VErKiEZiNGEN EErSTE KaMEr:

lawine aan vragen - VVD frac-

tievoorzitter Stef Blok ergert zich aan 

de lawine aan vragen, debatten en 

moties die de Tweede Kamer over de 

regering uitstort. Stef Blok: ‘De Twee-

de Kamer is de grootste aanjager van 

de bureaucratie in Nederland.’  

selectief inzetten
De eerste vier maanden van 2011 

waren er al 1.200 vragen gesteld. Het 

aantal moties verdubbelde in enkele 

jaren tot 2.600 per jaar. Tussen 2005 

en 2009 nam het aantal Kamerver-

gaderingen toe van 873 naar 1.341 

en dit jaar zullen dat er nog meer 

worden. Stef Blok probeert het in-

strument Kamervragen selectief in 

te zetten. En ook een lijst van 23 nog 

af te handelen ‘spoed’debatten heeft 

weinig zin.

leger van amBtenaren
Een leger van ambtenaren is nodig 

om het parlement te bedienen in de 

beantwoording van de lawine van 

vragen. Oud VVD-minister van Bin-

nenlandse Zaken, Johan Remkes, 

heeft ooit berekend dat elke vraag 

1.750 euro kost. Stef Blok rekent voor: 

”Het vragenuurtje kost dus 1,8 ton 

per maand en zo’n 2 miljoen per jaar. 

Schriftelijke vragen: 3.000 keer 1.750 

euro is ruim 5 miljoen per jaar.” 

Natuurlijk heeft de Kamer recht op 

informatie, maar iedereen moet be-

seffen dat gratuite vragen niet gratis 

zijn. De Kamer verliest zich in onbe-

langrijke details en dat schaadt het 

aanzien. 

in jaarverslag
De VVD is niet voor een quota, want 

het vergaren van informatie vormt de 

kern van de parlementaire rechten 

en dat kan niet worden gelimiteerd. 

Wel wil de VVD dat voortaan elk jaar-

verslag vermeldt hoeveel kosten de 

Kamer veroorzaakt, zodat Kamerle-

den zich meer bewust zijn van deze 

kosten. Daarnaast krijg je via Kamer-

vragen feitelijk informatie van de 

betreffende minister. Belangrijker is 

dat Kamerleden op werkbezoek gaan 

en onderzoeken wat er echt speelt in 

het land. Door met mensen te praten 

krijg je het echte verhaal waarop je  

je standpunt kunt baseren.

www.stefblok.nl
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VVD bijna overal voet aan de grond in de provincies
geDeputeerDe staten – Met de 

vorming, op 18 mei,  van een nieuw 

college van Gedeputeerde Staten 

in Flevoland zijn alle  provinciale 

onderhandelingen ten einde geko-

men. Opvallende conclusie  is dat de 

VVD de komende jaren in bijna alle  

provincies de gelegenheid krijgt om 

orde op zaken te stellen. De VVD is  

de grootste partij geworden in zeven 

van de twaalf provincies.  

DuiDelijk versterkt
In vergelijking met de vorige coali-

tievorming   is de positie van de VVD 

ook duidelijk geografisch versterkt; 

in 2007 maakte de VVD nog onder-

deel uit van acht provincies, nu in 

maar liefst elf van de twaalf. Want 

anders dan vier jaar geleden  is  de 

VVD nu ook vertegenwoordigd in 

de Gedeputeerde Staten van Gelder-

land, Limburg en zelfs het rode Gro-

ningen. In totaal zullen 18 gedepu-

teerden (van de 57 ) van VVD-huize 

zijn. En dat is, ten opzichte van vier 

jaar geleden, een aanzienlijke pres-

tatie, want de politieke partijen heb-

ben, mede dankzij de VVD, op het 

aantal gedeputeerde functies (van 

vier jaar geleden) aanzienlijk bezui-

nigd  in de nieuwe colleges van Ge-

deputeerde Staten.

grote verscheiDenheiD aan 
coalities
Een andere opvallende uitkomst van 

de provinciale verkiezingen is  de 

grote verscheidenheid aan coalities. 

De VVD heeft met bijna alle partijen 

in één of meer  provincies wel een 

akkoord gesloten. De meest geliefde 

partner blijkt het CDA te zijn;  in 

maar liefst tien van de elf provin-

cies maakt deze partij deel uit van 

een kleine of grote coalitie met de 

  

VVD .  In sommige provincies  heeft 

de VVD ook samenwerking gezocht 

met kleine christelijke partijen zoals  

de ChristenUnie (Flevoland) en zelfs 

de SGP (Zeeland en Overijssel). 

In diverse provincies wordt eveneens 

samengewerkt met linkse partijen, 

zoals de PvdA (maar liefst in zeven 

provincies), GroenLinks (Utrecht, 

Groningen) en, heel verrassend, de 

SP (Zuid-Holland en Noord-

Brabant). 

De VVD heeft, samen met het CDA,  

in provincie Limburg weer een ak-

koord gesloten met de PVV. Bijzon-

der is dat voor zowel de SP als de PVV  

het de eerste keer is dat zij gaat mee-

besturen op provinciaal niveau. 

De kaart van Nederland, opgedeeld in provincies, maakt de 

verschillende partijcoalities nog eens goed duidelijk.

Gedeputeerde Staten? 

De Gedeputeerde Staten vormt het 

dagelijks bestuur van een provincie. 

De leden (gedeputeerden) worden ge-

kozen door de Provinciale Staten voor 

een periode van vier jaar. Iedere gede-

puteerde wordt belast met een aantal 

portefeuilles. De Gedeputeerde Staten 

worden voorgezeten door de Commis-

saris van de Koningin. Sinds 2003 is 

een gedeputeerde geen lid meer van 

de Provinciale Staten.

4   ParTij
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Battle of the cities - De Haagse 

talenten van de VVD-masterclass heb-

ben het initiatief genomen  voor een 

nieuwe traditie: een Masterclass De-

battoernooi  tussen deelnemers uit 

de vier grote steden

opzet
En zo gebeurde het dat op 14 mei 

dertig “masterclassers” uit de kamer-

centrales van Amsterdam, Rotterdam 

en Utrecht naar de residentie togen 

voor een stevig middagje debatteren 

met hun Haagse collega’s op vooraf 

bekend gemaakte stellingen. De 

kamercentrales mochten zelf een 

afgevaardigde in de jury plaatsen, 

die onder het onafhankelijk voorzit-

terschap van senator Heleen Dupuis 

kwam te staan. Rotterdam koos voor 

wethouder Jeannette Baljeu, Utrecht 

voor wethouder Bert Homan en Den 

Haag voor KC-voorzitter Henry Keizer. 

De Haagse wethouder Sander Dekker 

was ingeschakeld als dagvoorzitter.

al jaren klaar voor
“Amsterdam, zijn jullie er klaar 

voor?”, vraagt dagvoorzitter Sander 

Dekker aan de Amsterdammers als 

zij met Rotterdam de arena in moe-

ten. “Al jaren!”, klinkt het strijdlus-

tig. “Ja mensen, dit is the battle of the 

cities!”, voegt Dekker eraan toe. De 

Rotterdammers moeten de stelling 

verdedigen dat er een verbod moet 

komen op het verlof van TBS’ers. Jock 

Geselschap weet daar wel raad mee. 

“Willen wij criminelen een uitje gun-

nen of willen wij onze samenleving 

beschermen?”, opent hij in de rol van 

minister-president het debat. Maar 

de Amsterdammers laten zich niet 

zo snel door emotionele argumen-

ten uit het veld slaan. “De gevallen 

waarin het met een TBS’er op verlof 

fout gaat, zijn op één hand te tellen. 

Een echte liberaal durft iemand een 

tweede kans te geven en verliest zich 

niet in angsthazerij.”

verplicht schoolmelk 
Een ronde later moet Utrecht het 

tegen Rotterdam opnemen, voor de 

schier onmogelijke verdediging van 

de stelling dat schoolmelk verplicht 

moet worden gesteld. Wiebke  Fischer 

probeert het nog met een sympathiek 

pleidooi om als overheid obesitas 

langs alle denkbare wegen te bestrij-

den, maar de inkoppers zijn voor hun 

tegenstanders te mooi om onbenut 

te laten. “Schoolmelk, waarom? Wat 

is nu eigenlijk de bedoeling van een 

school? De bedoeling van een school 

is om kinderen op te voeden tot vrije, 

liberale denkers! Niet om ze te dwin-

gen tot verplichte consumpties!”, be-

pleit Kiki Bakker terwijl ze de lachers 

op haar hand krijgt. “Inderdaad,” vult 

debatgenoot Simon Becker haar aan, 

“straks hebben we nog de schoolba-

naan! Waar houdt het op?” 

winnaars
“Belangrijk bij debatteren”, vertelt 

jurylid Bert Homan de deelnemers 

tussentijds, “is dat je met je weder-

helft of fractie als eenheid debat-

teert. Je moet elkaar de bal toespelen, 

elkaar een een-tweetje gunnen.” Na 

vier uur debatteren vindt de jury 

dat de Utrechtenaren daarin het 

beste uitblinken, en verkiest zij deze 

kamercentrale tot winnaar van het 

eerste landelijke Masterclass Debat-

toernooi. 

Met veel enthousiasme  nemen de 

winnaars de debatbokaal in ont-

vangst én de verplichting om volgend 

jaar een tweede toernooi te organise-

ren. De prijs voor het beste individu-

ele debattalent gaat in de persoon 

van Zohair El-Yassine eveneens naar 

Utrecht, die voor de beste pitcher 

naar Simon Becker uit Rotterdam. 

prestatie
Olivier Loos, hoofd Opleiding en Ta-

lentmanagement op het Algemeen 

Secretariaat van de VVD, was even-

eens aanwezig op het debattoernooi. 

“Het is mooi te zien hoeveel talent 

er in deze kamercentrales zit en hoe 

een debattoernooi dat talent een 

leerschool biedt. Laat  het samenwer-

kingsverband van de G4 Masterclas-

ses daarom voor álle afdelingen en 

kamercentrales een inspiratie zijn 

om de opleidingskwaliteit verder te 

verhogen.” 

Als initiatiefnemer viel Den Haag op 

zijn eigen toernooi weliswaar buiten 

de prijzen, maar kregen organisato-

ren Menno Loos en Mark van Andel 

van alle deelnemers en toeschouwers 

een bijzonder warm applaus. Want 

een evenement als dit buiten werk-

tijd van de grond krijgen, is niet al-

leen leuk en leerzaam, maar ook een 

bijzondere prestatie. 

Door Inge Weel, OTT Den Haag

ParTij   5

Utrecht wint eerste Masterclass Debattoernooi

opleidingen@vvddenhaag.nl

vvD-masterclass
de vvd-masterclass heeft als doel 

politiek en bestuurlijk talent aan 

zich te binden en hun kennis en 

vaardigheden uit te diepen. eind 

2010 verstevigde vvd den Haag 

de opzet van zijn masterclass door 

onder meer de organisatie van een 

landelijk debattoernooi aan het 

programma toe te voegen. Hiermee 

wil de kamercentrale benadrukken 

dat debat en scherpte bij de vvd 

een prominente plaats innemen en 

biedt ze haar talenten een debat-

podium.

De masterclassers uit Rotterdam, Den Haag, Amsterdam en Utrecht wachten op de 

start van de strijd.

Exclusieve korting voor
lezers van ‘liber’

Lever deze bon in bij uw boekhandelaar en betaal slechts  15,00!
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de dialoog en het denken in fasen. 
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versoepeling wetgeving - Het 

jongerenteam van de VVD Rotterdam 

organiseerde eind april een poker-

toernooi in Holland Casino met Fred 

Teeven, staatsecretaris van Veiligheid 

en Justitie. Voorafgaand aan het po-

kertoernooi vertelde Teeven over zijn 

plannen om de wetgeving rondom 

pokeren te versoepelen. Door aanpas-

sing van de wet en een liberale poker-

beleid kan er straks niet alleen legaal 

worden gepokerd in Holland Casino, 

maar ook in bijvoorbeeld buurthui-

zen en op internet. Fred Teeven, voor 

zover bekend het enige pokerende 

bewindspersoon, gaf aan dat door 

pokeren uit de illegaliteit te halen er 

beter toezicht op kan worden gehou-

den. Bovendien loopt  de overheid 

dan geen belastinggeld meer mis.

De Kadertraining 2011 werd op 9 april afgerond. Aan de training namen 72 enthousiaste VVD’ers deel. De Kader-
training biedt actieve VVD’ers vier zaterdagen een training aan op het gebied van liberalisme, debatteren, presentatie-
technieken en onderhandelen.

Pokertoernooi met Fred Teeven

Kadertraining 2011 ten einde
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hanDelsBarrières - Dat Japan 

een belangrijke handelspartner 

is, weet Nederland ruim 400 jaar.  

De Europese Unie ziet ook het be-

lang van de Japanse markt in en 

wil meer handel gaan drijven met 

Japan door middel van een vrijhan-

delsverdrag. Een vrijhandelsverdrag 

tussen de Europese Unie en Japan 

zal ervoor zorgen dat ook Neder-

landse bedrijven makkelijker za-

ken kunnen doen in Japan. Om de 

markt voor de Europese lidstaten 

ook buiten de EU te vergroten sluit 

Europa zogeheten vrijhandelsver-

dragen met derdelanden. Het doel 

van deze vrijhandelsverdragen is 

om handelsbarrières weg te nemen, 

het bevordert de concurrentie tus-

sen binnenlandse en buitenlandse 

bedrijven. 

vrijhanDelsverDrag
Japan heeft ruim een jaar geleden 

aangegeven een vrijhandelsverdrag 

met Europa te willen sluiten. Met 

name voor handelsland Nederland 

is dit erg belangrijk. Op dit moment 

heeft Japan, de derde economie van 

de wereld, nog een erg gesloten 

markt en is het moeilijk voor Neder-

landse bedrijven om daar produc-

ten of diensten aan te bieden. Aan 

de ene kant door importheffingen, 

aan de andere kant door bijvoor-

beeld schimmige veiligheidsvoor-

schriften voor bijvoorbeeld voedsel 

waardoor buitenlandse bedrijven 

hieraan nauwelijks kunnen vol-

doen. Daarnaast is er een taalbarri-

ère omdat de Japanse overheid vaak 

vereist dat vergunningsaanvragen 

en dergelijke in het Japans worden 

aangeleverd. Deze belemmeringen 

moeten verdwijnen.

aBsolute voorwaarDe
Sinds het Verdrag van Lissabon 

moet het Europees Parlement toe-

stemming geven voor het sluiten 

van vrijhandelsverdragen met lan-

den buiten de Europese Unie. Het 

Europees Parlement heeft een de-

legatie, met Hans van Baalen als 

voorzitter, voor betrekkingen met 

Japan. Deze delegatie heeft onlangs 

Tokio bezocht om te spreken over 

een vrijhandelsverdrag. Een abso-

lute voorwaarde voor het sluiten 

van een vrijhandelsverdrag is dat de 

Japanse markt ook echt van het slot 

gaat. Europese bedrijven moeten 

volledig mee kunnen dingen om de 

gunst van de Japanse consument 

en de Japanse overheid. Tot nu toe 

heeft Japan vooral de intentie geuit 

om haar markt te openen, concrete 

resultaten zijn echter vereist. Japan 

kent een bureaucratische cultuur. 

Niet de politici, maar de ambtena-

ren hebben het voor het zeggen. 

Deze ambtenaren verdedigen de 

belangen van hun ministeries waar-

door het moeilijk is om als kabinet 

te regeren. Tijdens gesprekken met 

oud-president Hatoyama werd het 

Van Baalen wederom duidelijk dat 

de weerstand van bijvoorbeeld het 

Ministerie van Landbouw een grote 

belemmering is voor het tot stand 

komen van een vrijhandelsverdrag. 

De ambtenaren van dat ministerie 

blokkeren vooralsnog het openstel-

len van de “voedselmarkt”, ze zijn 

bang dat vrije concurrentie leidt 

tot banenverlies binnen de Japanse 

landbouwsector. 

gezichtsverlies
De Japanse politici hebben Europe-

se druk nodig om hun eigen amb-

tenarenapparaat te bewegen, want 

wanneer Europa de onderhande-

lingen over een vrijhandelsverdrag 

zou afketsen is dit een ongekend 

gezichtsverlies voor de Japanse re-

gering. 

In alle gesprekken die Van Baalen 

voerde, heeft hij benadrukt dat de 

markt volledig open moet. Er kan 

dus geen uitzondering worden ge-

maakt voor bijvoorbeeld landbouw-

producten. Om zijn goede wil te 

tonen, heeft Van Baalen tijdens een 

lunch met Yutaka Bano, de Staats-

secretaris van Buitenlandse Zaken, 

groenten gegeten die kwamen uit 

de getroffen Fukushima regio. Voor 

de Japanse landbouwsector is het 

belangrijk dat het vertrouwen te-

rugkeert. Door de lunch draagt Van 

Baalen daar zijn steentje aan bij.  

Wanneer de Japanse regering be-

reid is de Japanse markt werkelijk 

open te stellen, zal Van Baalen het 

Europees Parlement adviseren in 

te stemmen met een vrijhandels-

verdrag. Alleen onder gelijke voor-

waarden is een vrije markt tussen 

Japan en de Europese Unie goed 

voor Japan, goed voor Europa en 

goed voor Nederland. 

vrijkomen zijn weliswaar radioac-

tief, maar de tijd waarin de radio-

activiteit halveert, is kort.

voor onDerzoek
Wat betreft de toekomstige ener-

gievoorziening betreft, ben ik 

van mening dat geen enkele optie 

moet worden uitgesloten. Daarom  

heb ik mij uitgesproken voor het 

onderzoek naar kernfusie. Het on-

derzoek is echter kostbaar. Niet in 

vergelijking met de dagelijkse ener-

gieconsumptie in Europa, maar 

wel als onderdeel van de Europese 

onderzoeksbegroting. Bovendien 

bleek het moeilijk om de juiste 

kosten te begroten. Het doel van 

deze missie was om te beoordelen 

of extra uitgaven kunnen worden 

gerechtvaardigd ter waarde van 1.3 

miljard euro. De conclusie is echter 

niet moeilijk; het  afbreken van het 

project zou zelfs meer kosten. Wel 

was de conclusie dat het geld voor 

dit tekort binnen de bestaande be-

groting moet worden gevonden. De 

vraag blijft echter of het praktisch 

is om de tegenvallers voortdurend 

uit de Europese begroting te moe-

ten financieren, gezien de omvang 

en importantie van een dergelijk 

project. Deze financiering kan na-

melijk alleen plaatsvinden door 

te korten op andere, vaak ook suc-

cesvolle, onderzoeksprogramma´s; 

programma’s waar Nederland sterk 

van profiteert. 

Voorwaarden voor een
handelsverdrag met japan

6   EUroPa

Hans van Baalen 
Buitenlandse 
Zaken,Veiligheids- 
en Defensiebeleid, 
Industrie en Energie

Jan Mulder 
Burgerlijke Vrijheden, 
Justitie en Binnenlandse 
Zaken, Begrotingscommissie 
en Begrotingscontrole

Toine Manders 
Interne Markt, 
Juridische Zaken

 

Energie in Europa

hans.vanbaalen@europarl.europa.eu

kernfusie - In het nu geldende 

Verdrag van Lissabon wordt ener-

gie beschouwd als een zogeheten  

gedeelde verantwoordelijkheid van 

de Europese Unie. Het is daarom 

dat de Europese Commissie recen-

telijk haar prioriteiten publiceerde 

om de energievoorziening in de ko-

mende jaren veilig te stellen. Eén 

van die voorstellen ging over het 

versterken van het leiderschap van 

Europa in energietechnologie en 

innovatie.

Duurzame Bron
Met andere Europarlementariërs 

bezocht ik in dit verband onlangs 

het zuiden van Frankrijk. In de 

regio Cadarache is men begonnen 

met het bouwen van een onder-

zoekscentrum dat als voornaam-

ste doel heeft te onderzoeken 

of kernfusie, dus niet de alom 

bekende kernsplitsing, in de toe-

komst kan dienen als duurzame 

bron van energie. Het is een pro-

ject dat wordt gefinancierd in sa-

menwerking met andere partners. 

Euratom, vertegenwoordigd door 

de Europese Commissie, werkt 

hierbij samen met Zwitserland en 

veel niet-Europese andere landen.. 

Toch het is de EU die het voortouw 

neemt. Ze neemt 45 procent van de 

kosten voor haar rekening terwijl 

de andere partners ieder voor 9 

procent deelnemen.

Kernfusie is aantrekkelijk. De beno-

digde grondstoffen zijn uitbundig 

voorhanden en die afvalstoffen die jan.mulder@europarl.europa.eu
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julie Mosmuller (30),
londen

Omdat ik werk als strategisch adviseur voor de 
National Health Service (NHS), heb ik veel te 
maken met de politiek en de publieke sector 
in Groot-Brittannië. Na vijf jaar Londen vond ik 
het tijd worden om de banden met de Neder-
landse politiek weer aan te halen. 
Via vrienden raakte ik  betrokken bij de activiteiten van de Neder-
landse politieke partijen in Londen. De sfeer en de mensen bij de 
VVD in Londen spraken mij het meeste aan. En nog belangrijker: de 
VVD is de partij waar liberale ideeën het uitgangspunt zijn; daar voel 
ik me bij thuis. 
Ik ben al actief bij de VVD-afdeling Londen, en wel als vicevoorzit-
ter. De afdeling hier groeit flink en we organiseren activiteiten zoals 
diners met Nederlandse en Engelse liberale politici. Zo hebben we 
Hans van Baalen, Ivo Opstelten en Han ten Broeke al op bezoek ge-
had. Dit jaar willen we weer een aantal “high profile” politici naar 
Londen halen en ook meer input leveren aan het Nederlandse debat 
vanuit een Londens en internationaal perspectief.
Of ik de Nederlandse politiek kan bijhouden? Voor mijn werk volg ik 
de Britse politiek op de voet, en de Nederlandse politiek staat iets 
meer op afstand. Tegelijkertijd krijg je door de afstand ook een an-
dere kijk op de zaken in Nederland. Bijvoorbeeld hoe snel in Groot-
Brittannië een coalitieakkoord op tafel lag (in vijf dagen) en dat hier 
wel verder gekeken wordt naar hervormingen van de arbeidsmarkt 
en de verandering van de pensioenleeftijd . Over het algemeen is er 
in Londen meer begrip voor die hervormingen dan in de Randstad. 
Minder overheidsgeld betekent niet per se achteruitgang.

PoliTiEK   7

onafhankelijke en toegankelijke
rechtspraak: een groot goed
verheugenD - De Eerste Kamer 

debatteerde op 10 mei  over de Eva-

luatiewet modernisering rechterlijke 

organisatie. Het wetsvoorstel is een 

uitvloeisel van de aanbevelingen van 

de zogenoemde Commissie Deetman 

die begin 2002 de ingevoerde moder-

nisering van de rechterlijke organisa-

tie heeft geëvalueerd.  

Tijdens het debat werd niet alleen 

aandacht besteed aan de evaluatie-

wet. Ook  de plannen van het kabinet 

voor de herziening van de gerechte-

lijke kaart en het invoeren van kos-

tendekkende griffierechten kwamen 

tijdens het debat aan bod. Die on-

derwerpen lagen weliswaar niet als 

wetsvoorstel voor, maar kamerbreed 

was in de Eerste Kamer besloten dat 

het zinvol was om het debat tot die 

onderwerpen te verbreden.

Democratisch Bestel
Voor de VVD Eerste Kamerfractie staat 

een onafhankelijke, kwalitatief goede 

en toegankelijke rechtspraak voorop 

als onmisbare pijler van ons demo-

cratisch bestel. Om die reden heeft 

ondergetekende als woordvoerder na-

mens de VVD Eerste Kamerfractie het 

kabinet een aantal ‘bespiegelingen’ 

meegegeven over het onderwerp kos-

tendekkende griffierechten. Kern van 

de boodschap was: “Het gaat erom 

dat de burger en ook het bedrijfsle-

ven, niet in de laatste plaats het MKB, 

uiteindelijk in een conflict zijn zaak 

aan de rechter kan voorleggen. Is de 

drempel te hoog, dan bestaat het ge-

vaar van eigenrichting. En dat wenst 

niemand.” 

verhoogD
Een belangrijke uitkomst van het 

wetsvoorstel Evaluatiewet moderni-

sering rechterlijke organisatie is dat 

het bedrag waarvoor bij de kanton-

rechter kan worden geprocedeerd 

(de competentiegrens) wordt ver-

hoogd van 5.000  naar 25.000 euro. 

Dat maakt procederen voor burgers 

en bedrijven makkelijker omdat de 

partijen bij de kantonrechter partij-

en hun zaak vaak zelf - zonder juri-

dische bijstand -  kunnen bepleiten. 

Tegelijk met het verhogen van de 

competentiegrens wordt voorgesteld 

om de sector kanton bij de rechtban-

ken als sector af te schaffen. Dat gaat 

voorlopig niet door. De Eerste Kamer 

was daar geen voorstander van.

raaD voor De rechtspraak
Tijdens de behandeling van het wets-

voorstel is ook aandacht gevraagd 

voor de positie van de Raad voor de 

rechtspraak. 

De Raad is in 2002 ingesteld en 

heeft tot taak een ondersteunde en 

sturende rol te vervullen voor de ge-

rechten voor wat betreft  beheer en 

bedrijfsvoering (zoals  ICT). De Raad 

is er in geslaagd om de rechterlijke 

organisatie te moderniseren en ef-

ficiënter te maken. Toch meent de 

VVD-fractie in de Eerste Kamer dat de 

Raad niet meer bevoegdheden moet 

krijgen dan oorspronkelijk is beoogd 

bij de instelling van de Raad in 2002 

als faciliterend orgaan. Het is belang-

rijk dat gerechtsbesturen dicht bij 

de eigen organisatie staan en dat de 

rechtspraak niet ten prooi valt aan 

een managementcultuur die eerder 

een bedreiging betekent dan een ver-

betering van de rechterlijke organisa-

tie. Een aantal bevoegdheden die in 

het wetsvoorstel aan de Raad werden 

toegekend, kan dan ook bij de leden 

van de Eerste Kamer (en niet alleen 

die van de VVD) geen genade vinden. 

nationale politie
Het te verwachten wetsvoorstel her-

ziening gerechtelijke kaart werpt  

zijn schaduw reeds vooruit. Want 

deze vormt weer de basis voor het 

wetsvoorstel waarin de nationale 

politie gestalte krijgt. Het is dan ook 

verheugend dat de minister van Vei-

ligheid en Justitie, Ivo Opstelten, aan 

de Eerste Kamer heeft toegezegd dat 

de wetsartikelen die betrekking heb-

ben op een aantal bevoegdheden van 

de Raad, niet in werking treden. Deze 

onderwerpen komen weer ter discus-

sie wanneer het wetsvoorstel Herzie-

ning gerechtelijke kaart aan de orde 

is. Er zijn dus geen onomkeerbare be-

slissingen genomen. De VVD-fractie 

heeft in ieder geval duidelijk naar vo-

ren gebracht dat voor haar onafhan-

kelijke, kwalitatief goede en toegan-

kelijke rechtspraak voorop staat.

    

  

…en wordt ”opge-
volgd” door ingrid
de Caluwé (44)

Binnenkomst - Ingrid de Caluwé 

neemt per 1 juni voor de VVD de  

vrijkomende plaats in de Twee-

de Kamer in van Atzo Nicolaï. 

De Caluwé is geboren in Luxemburg 

en volgt, tot 1986, daar ook haar 

gehele schoolopleiding. Hierna stu-

deert ze tot 1992 aan de Universiteit 

Leiden   Europees en Internationaal 

Recht. Na haar studie werkt ze on-

der meer als HR Manager bij de 

KLM en als senior adviseur bij het 

COTinstituut voor Veiligheids- en 

Crisismanagement voordat zij in 

2005 manager public affairs en cri-

siscommunicatie wordt bij Burson-

Marsteller.

politieke functies
In 2002 wordt Ingrid de Caluwé lid 

van de VVD. Haar eerste politieke 

functie is die van voorzitter Be-

stuur VVD Haarlem (2004 – 2006) . 

Vanaf 2007 is zij voorzitter van de 

Partijcommissie Cultuur- en Media-

beleid. In 2008 wordt zij lid van de 

verkiezingsprogrammacommissie 

EP verkiezingen 2009. In 2009 is zij 

kandidaat Europees Parlement. 

Belast
Ingrid de Caluwé wordt belast met 

de onderwerpen Schiphol, lucht-

vaart, havens, binnenvaart, zeevaart 

en ontwikkelingssamenwerking.

a.broekers-knol@eerstekamer.nl

atzo Nicolaï (51)
vertrekt uit Twee-
de Kamer….. 

vertrek - Atzo Nicolaï,  woord-

voerder buitenlandse zaken, heeft  

de Tweede Kamer verlaten  om di-

recteur te worden  van DSM Neder-

land. Op 1 juni is Nicolaï  begonnen 

als directeur Nederland bij chemie-

concern DSM.

loopBaan
Nicolaï begint  zijn loopbaan eind 

jaren tachtig bij het toenmalige mi-

nisterie van Welzijn, Volksgezond-

heid en Cultuur, waar hij bij de 

directie Kunsten werkte. Van 1990 

tot 1998 is hij algemeen secretaris 

van achtereenvolgens de Raad voor 

de Kunst en de Raad voor Cultuur. 

Na korte tijd op het ministerie van 

Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-

pen te hebben gewerkt, wordt  hij 

in 1998 lid van de Tweede Kamer 

voor de VVD. In de eerste twee 

kabinetten-Balkenende is Nicolaï 

staatssecretaris van Buitenlandse 

Zaken, die zich vooral met Europa 

bezighield (2002-2006. In het derde 

kabinet-Balkenende is hij minister 

voor Bestuurlijke Vernieuwing en 

Koninkrijksrelaties (2006-2007).  

Daarna neemt hij, tot zijn recent 

vertrek,  weer plaats in de Tweede 

Kamer. 

In reactie op zijn vertrek stelt Stef 

Blok, fractievoorzitter van de VVD: 

“Met Nicolaï vertrekt een markante 

man uit de Nederlandse politiek. 

Zijn verdiensten voor de publieke 

en liberale zaak als Kamerlid, staats-

secretaris en minister, kunnen niet 

genoeg worden onderstreept.”

Sybren van der Velden (41),
Wijk bij Duurstede

Met een moeder met een PvdA-hart en een vader die lid was van de VVD, was ons 
ouderlijk huis menig maal toneel van felle discussies. Gelukkig stond  respect voor 
de ander altijd voorop. De liberale gedachte heeft het bij mij gewonnen. Het zijn 
met name aspecten als de vrijheid van het individu, zelfbeschikking en zo weinig 
mogelijk overheidsbemoeienis waarom ik me voel aangetrokken tot de VVD. Dat 
geldt overigens ook voor de daarbij behorende eigen verantwoordelijkheid en de zorg voor diegenen die 
dit niet uit eigen beweging kunnen bewerkstelligen. 
De VVD staat voor een gezond financieel beleid en de daarbij behorende moeilijke maar hoognodige be-
zuinigingen en ombuigingen moeten doorgang vinden. Daarin durft de VVD ook impopulaire beslissingen 
te nemen. Dat is sterk!
Ik ben lid geworden van de VVD omdat ik interesse had om bestuurlijk actief te worden. Wat mij betreft 
hoort bij een lidmaatschap ook actief deelnemen.
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uitleggen waarom de VVD landelijk 

bepaalde maatregelen neemt en 

andere maatregelen nu juist even 

niet neemt. Kiezers mogen van een 

VVD-er verwachten dat ze op zulke 

vragen een duidelijk en eerlijk ant-

woord krijgen.”

wat worDen uw eerste pri-
oriteiten als voorzitter?
“Ik wil allereerst kennismaken met 

de hele partij. Daarom bezoek ik op 

korte termijn alle Kamercentrales. 

Daarnaast ga ik er samen met het 

Hoofdbestuur voor zorgen dat we 

onze kiezers niet uit het oog ver-

liezen. Er zijn 1,9 miljoen mensen 

die op de VVD hebben gestemd en 

slechts 38.500 van hen zijn lid. Van-

daag de dag willen mensen zich 

niet snel binden aan een organisa-

tie. Tegelijkertijd zijn politiek en 

politieke onderwerpen meer dan 

ooit ‘van iedereen’. Daarom ga ik 

de komende tijd met het bestuur 

uitzoeken hoe wij in de huidige tijd 

mensen bij onze partij kunnen be-

trekken, maar ook: hoe we hen aan 

ons kunnen binden. Wij zijn onze 

kiezers dankbaar en willen hen ook 

graag meer vertegenwoordigd zien 

in onze partij.”

wat kunnen we nog meer 
verwachten?
“Ik ga ervoor zorgen dat onze par-

tij zichzelf blijft. Een liberale par-

tij, met de blik op de toekomst en 

naar de wereld gericht. We willen 

dat mensen maximaal vrij zijn, de 

belastingen laag en de overheid 

zo klein mogelijk. Daarnaast gaan 

we een goede inhoudelijke agenda 

ontwikkelen, door open debat en 

discussie te voeren met onze leden 

over onderwerpen die voor de toe-

komst van ons land van belang zijn. 

Tot slot vind ik dat de VVD zich nog 

meer dan nu al het geval is,  moet 

gaan toeleggen op talentscouting. 

Een partij behoort een goede oplei-

dingsinstituut te zijn zodat er vol-

doende geschikte kandidaten opge-

leid kunnen worden voor politieke 

functies. En ik denk hierbij speci-

fiek aan vrouwen en jongeren. Ook 

al ben ik met mijn 66-jarige leeftijd 

misschien geen goed voorbeeld, het 

is belangrijk dat de volgende genera-

tie VVD’ers wordt klaargestoomd.”

trale Rotterdam- ook de partij goed. 

Bovendien zie ik het als een enorme 

uitdaging om voorzitter te zijn van 

de grootste politieke partij van Ne-

derland.” 

hoe ziet u uw rol als par-
tijvoorzitter in het poli-
tieke krachtenvelD?
“Een goede partijvoorzitter is voor 

de buitenwereld slechts op de ach-

tergrond aanwezig. Het gaat im-

mers om de politici die de enorme 

uitdaging van 18 miljard bezuini-

gen moeten waarmaken. Commen-

taar op de actualiteit ga ik dan ook 

niet snel publiekelijk geven. Maar 

mocht ik ooit het gevoel hebben 

onze politici liberale grenzen drei-

gen te overschrijden, dan zal ik die 

boodschap aan de fractie afgeven. 

In de tussentijd focus ik mij op de 

partij. Want het is belangrijk dat de 

partij krachtig, energiek en kritisch 

blijft en niet in de valkuil trapt een 

bestuurderspartij te worden. We 

moeten goed blijven luisteren naar 

signalen uit de samenleving, en dan 

vooral naar de signalen van de bijna 

2 miljoen mensen die de VVD steu-

nen. De VVD is altijd een kritische 

debatpartij geweest en dat zullen 

we ook in de toekomst blijven. Het 

uiteindelijke doel is dat er in 2015 

een verkiezingsprogramma ligt, 

waarmee we opnieuw het vertrou-

wen krijgen van een groot deel van 

de kiezers.” 

De vorige voorzitter, ivo 
opstelten, haD een concreet 
Doel: 35 zetels. hoeveel ze-
tels gaat De vvD onDer uw 
voorzitterschap halen?
Ivo werd voorzitter toen de partij 

op 14 zetels in de peilingen stond. 

Ik werd voorzitter terwijl de VVD 

op 36 zetels in de peilingen stond. 

Mijn concrete doel ligt op een ander 

vlak. Ik wil dat de partij voor de ko-

mende gemeenteraadsverkiezingen 

2.000 opgeleide lokale politici klaar-

gestoomd heeft. Zodat de VVD niet 

alleen landelijk, maar ook lokaal 

altijd de juiste mensen op de juiste 

plek heeft zitten. De komende jaren 

wil ik daarnaast gebruiken om de 

interne organisatie verder te verster-

ken. Door een actuele, op de kiezer 

gerichte, inhoudelijke agenda op te 

stellen. Door de talenten van mor-

gen te scouten en op te leiden, door 

voldoende ruimte voor discussie te 

bieden en de door de permanente 

campagne voort te zetten.”

in uw speech tijDens De av 
melDt u terecht Dat we als 
vvD ‘onze koers en keuzes  
altijD DuiDelijk moeten ma-
ken’. vinDt u Dat De vvD Dat 
goeD Doet of juist Daarin 
tekort schiet? 
“Ik vind dat Mark Rutte de koers 

van zijn kabinet heel helder uitlegt 

en goed duidelijk maakt waarom 

bepaalde beslissingen noodzakelijk 

zijn in een tijd dat er orde op zaken 

gesteld moet worden. Maar dit toe-

lichten gaat verder dan landelijke 

politici alleen. Het is belangrijk dat 

ook lokale politici goed kunnen 

8   iNTErViEW

Nadat hij twee ministersposten heeft bekleed, vertrekt Benk Korthals eind 2002 uit de politiek. 

Met instemming van de Algemene Ledenvergadering, is Korthals op 20 mei teruggekeerd naar 

zijn oude liefde en is hij de nieuwe partijvoorzitter van de VVD.

Foto’s: Peter Valstar

“Belangrijk dat we de volgende
generatie VVD’ers klaarstomen”

Benk Korthals benoemd tot nieuwe 
partijvoorzitter:

na negen jaar keert u te-
rug naar De politiek. Dat 
was een verassenDe zet.
“Dat was voor mij ook een verras-

sende zet, want ik had aanvankelijk 

niet verwacht dat ik deze functie 

ooit eens zou bekleden. Nadat ik 

mijn politieke carrière had beëin-

digd, heb ik me bewust afzijdig ge-

houden van de politiek. Ik vind het 

namelijk te gemakkelijk om van de 

kant af te gaan roepen over hoe iets 

zou moeten, of niet zou moeten. 

Het is fantastisch om nu voorzitter 

te worden van een krachtige, ener-

gieke partij waarmee het goed gaat. 

Zo groeit voor het eerst in jaren  

het ledental. Ik zie bovendien dat 

er heel veel  enthousiasme bestaat 

onder de leden. Er gaan eigenlijk  

zoveel dingen goed voor de VVD dat 

ik denk dat we nog een lange tijd  de 

grootste partij kunnen blijven. “

weet u nog hoe u werD Be-
naDerD voor De functie 
van partijvoorzitter?
“Heel toevallig was ik die dag op 

‘mijn’ advocatenkantoor in Rot-

terdam, toen de telefoon ging. Ik 

kreeg Mark Verheijen, waarnemend 

partijvoorzitter, aan de lijn die een 

afspraak met me  wilde maken. In 

dat gesprek vroeg hij - namens het 

hoofdbestuur - of ik kandidaat wil-

de worden voor het partijvoorzitter-

schap. Ik vroeg hem nog of er geen 

vrouw of een jonger iemand voor te 

vinden was, maar het Hoofdbestuur 

bleek de zinnen op mij te hebben ge-

zet. Ik heb mezelf kritisch de vraag 

gesteld of ik de geschikte persoon 

zou kunnen zijn voor het partijvoor-

zitterschap. En het antwoord daar-

op is volmondig “ja“. Ik ben ruim 

35 jaar lid van de partij, ik ken Den 

Haag door mijn politieke verleden 

erg goed en ik ken - mede door mijn 

voorzitterschap van de Kamercen-
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verkiezingsuitslag - In de aan-

loop naar de Provinciale Statenver-

kiezingen wekten de linkse partijen 

de indruk dat de kiezer een tweede 

kans kreeg. Een kans om de voor 

links teleurstellende uitslag van 9 

juni vorig jaar recht te zetten. Om 

links een mandaat te geven zodat 

zij in de Eerste Kamer een stokje kon 

steken voor het kabinetsbeleid. Een 

onterechte suggestie, want de Eerste 

Kamer is er niet om Tweede Kamertje 

te spelen, maar om wetsvoorstellen 

inhoudelijk te beoordelen.

grootste partij
De kiezer heeft het niet zover laten 

komen. Op maandag 23 mei hebben 

de Provinciale Statenleden de Leden 

van de Eerste Kamer gekozen. De VVD 

werd de grootse partij en de gedoog- 

en coalitiepartners kregen samen 37 

van de 75 zetels. Een correcte verta-

ling van de uitslag van de Provinci-

ale Statenverkiezingen op 2 maart. 

Dit betekent dat het huidige kabinet 

geen directe meerderheid in de Eer-

ste Kamer heeft, maar de linkse par-

tijen hebben ook geen meerderheid 

behaald. 

toetsen
Natuurlijk had een meerderheid voor 

de coalitie in de Eerste Kamer rege-

ren een stuk makkelijker gemaakt. 

Maar zelfs dan zou er geen sprake 

zijn geweest van een gegarandeerde 

meerderheid voor het kabinetsbeleid. 

De leden van de Eerste Kamer heb-

ben een eigen verantwoordelijkheid. 

Hoewel we ons als liberalen en VVD-

leden wel moreel aan het gedoog- en 

regeerakkoord gebonden voelen, zijn 

wij niet hieraan verbonden zoals 

de fracties in de Tweede Kamer dat 

zijn. Wij hechten als leden van de 

Eerste Kamer aan de goede traditie 

en historische taak van deze Kamer 

om de formeel juridische kanten, 

internationaalrechtelijke dimensies 

en de zorgvuldigheid van wetgeving 

te toetsen. Een rol die wij naar beste 

kunnen zullen uitvoeren. En vanuit 

die rol kan het gebeuren dat er kri-

tiek komt op wetsvoorstellen. Dat is 

dus niet erg, dat is onze rol. En ver-

volgens is het de rol van het Kabinet 

én van de Eerste Kamer om geza-

menlijk tot een oplossing te komen. 

Zo gaat het al jaren, en zo zal het de 

komende jaren, wat de VVD-fractie 

betreft,  ook blijven gaan. ‘Business 

as usual’ dus.

meerDerheiD
Dit kabinet zal dus ook in de Eerste 

Kamer  moeten spreken en onder-

handelen met andere partijen, zoals 

de SGP, om te kijken hoe voorstellen 

toch tot een meerderheid kunnen 

komen. Om steun te verwerven voor 

de plannen van dit kabinet. Ik ben er-

van overtuigd dat dit zal lukken, om-

dat de meeste partijen in de Eerste 

Kamer zich bewust zijn van het grote 

belang om orde op zaken te stellen 

en 18 miljard euro te bezuinigen. 

Door deze verkiezingsuitslag blijft de 

slagkracht van het kabinet in stand. 

En dat komt ten goede aan iedereen: 

we kunnen serieus werk maken van 

het op orde brengen van de financiën 

en de veiligheid in Nederland. Zorgen 

dat we sterker uit de crisis komen en 

de rekening niet doorschuiven naar 

de volgende generatie. 

Discussie
Niettemin is ook duidelijk geworden 

dat de huidige gang van zaken rond 

de verkiezing van de Eerste Kamer 

voor veel onvrede en onduidelijkheid 

zorgt. Daar zullen we een discussie 

over moeten voeren. Net als over de 

vraag wat nu de precieze taak van 

de Eerste Kamer behoort te zijn: een 

chambre de réflection of een puur po-

litiek instrument. Een discussie over 

de rol van de Eerste Kamer wordt ove-

rigens al vanaf het begin van de 19e 

eeuw gevoerd, toen deze Kamer werd 

ingesteld. De liberaal Thorbecke 

stelde in die tijd dat de Eerste Kamer 

‘grond noch doel’ had. Dat gaat wel-

licht wat ver, maar een discussie over 

de Eerste kamer is in zekere zin dus 

ook ‘business as usual’’. 

Loek Hermans, Fractievoorzitter VVD in 

de Eerste Kamer

Eerste Kamer:
business as usual?

BeDekking  - De Vlaamse Kamer keurde recent  het verbod op het 

dragen van de boerka bijna unaniem goed. Alleen Eva Brems (van de 

Vlaamse partij Groen) stemde tegen, en dat vind ik schandelijk. Eva 

Brems draagt dan wel geen hoofddoek, maar wel een blinddoek. Het 

dragen van de boerka in onze contreien kan immers niet los gezien wor-

den van de weerzinwekkende manier waarop vrouwen zich in orthodox 

islamitische landen omwille van middeleeuwse tradities volledig moe-

ten verhullen in een boerka. Een fenomeen dat nu ook in onze westerse 

landen begint op te duiken. De bedekking van de vrouw is in feite de 

consequentie van de superioriteitsgedachte van de man tegenover de 

vrouw. Het is het hedendaags equivalent 

voor de jodenster tijdens de nazi-periode. 

Daar zijn vier gelijkenissen. 

De boerka is net als de jodenster opge-

drongen door een groep die zich superi-

eur acht aan anderen. De nazi’s vonden de 

ariërs superieur tegenover de joden, van-

daag denken orthodox islamitische man-

nen hetzelfde tegenover hun vrouwen. De 

boerka is het uiterlijk kenteken van die 

inferieure groep net zoals de gele ster dat 

was voor de joden. Vrouwen mogen alleen 

gaan op plaatsen en tijdstippen die door 

de mannen worden opgelegd, net zoals de 

nazi’s dat deden tegenover de joden die niet op banken of trams moch-

ten zitten en voor de avondklok binnen moesten zijn. De boerka is, in 

de ogen van de mannen die het opleggen, een middel om een onrein 

wezen af te schermen tegenover de ‘zuivere’ mannen zoals de jodenster 

dat ook deed. En tenslotte, maar allicht het meest treffende is het feit 

dat de boerka het individu uitwist zoals ook de ster dat deed met de 

joden. Joden werden niet beschouwd als unieke mensen met een eigen 

persoonlijkheid maar als een minderwaardige groep. Hetzelfde over-

komt nu vrouwen in de orthodoxe islam waarvan het aangezicht wordt 

uitgewist. 

Boerka’s zijn het hedendaags symbool van de de-individualisering. Het 

zijn private gevangenissen waarbij de vrouw de wereld alleen kan zien 

door een gaas, als ware het de tralies van een cel. Wie gelooft dat vrou-

wen de boerka uit vrije wil dragen is naïef, dom, of erger nog, onverschil-

lig. Wie de boerka toestaat kiest de kant van de onderdrukker. Eva Brems 

zou het volgende citaat van Elie Wiesel moeten lezen: “We moeten partij 

kiezen. Neutraliteit is in het voordeel van de onderdrukker, nooit in het 

voordeel van het slachtoffer. Stilte moedigt de beul aan, nooit de gefol-

terde. Soms moeten we ingrijpen. Als menselijke levens in gevaar komen, 

als de menselijke waardigheid op het spel staat en nationale grenzen en 

gevoelens irrelevant worden. Overal waar mannen en vrouwen vanwege 

hun ras, religieuze of politieke overtuiging vervolgd worden, moet die 

plaats – op dat moment – het centrum van het universum worden.” 

Onder druk van het politiek correcte denken en het cultuurrelativisme 

van zogenaamde ‘progressieve’ intellectuelen, zoals Eva Brems, werd al 

te lang gezwegen. Het wordt hoog tijd dat we de vrouwonvriendelijke 

praktijken die voortvloeien uit een orthodoxe interpretatie van de ko-

ran of achterhaalde culturele tradities niet langer toelaten. Zaken als 

opgelegde hoofddoeken, gedwongen huwelijken, vrouwenbesnijdenis, 

eremoorden, verstoting en andere toepassingen van de sharia gaan in 

tegen fundamentele liberale grondwaarden als de vrijheid van menings-

uiting, de gelijkwaardigheid van man en vrouw, de scheiding van Kerk 

en Staat en het recht op zelfbeschikking. Er bestaat voor politici en be-

leidsmakers geen enkel excuus om vrouwonvriendelijke praktijken nog 

langer te tolereren. We mogen niet langer tolerant zijn voor de intole-

ranten. In zijn De open samenleving en haar vijanden schreef de filosoof 

Karl Popper: “Indien we onbeperkte verdraagzaamheid zelfs uitstrekken 

tot dezulken die onverdraagzaam zijn, als we niet bereid zijn een ver-

draagzame samenleving te verdedigen tegen de woedende aanvallen der 

onverdraagzamen, dan zullen de verdraagzamen vernietigd worden, en 

verdraagzaamheid met hen.” 

Wie, ondanks alle informatie waarover we vandaag beschikken inzake 

mishandeling en onderdrukking van moslimvrouwen, nog langer opzij 

kijkt en zwijgt, is niet alleen moreel laf maar zelfs schuldig medeplich-

tig.

Dirk Verhofstadt is doctor in de Moraalwetenschap en kernlid van Liberales,  

een onafhankelijke liberale denktank in België 

gastcolumn

De boerka is het
hedendaagse equiva-
lent van de jodenster

Martijn de rouw (25), almere

Edwin Vennik (41), Zwolle

Ik ben lid geworden van de VVD omdat ik me graag meer met politiek wil bezig-
houden en de afgelopen jaren heb gemerkt dat de VVD het beste strookt met mijn 
opvattingen. Uiteraard zou ik natuurlijk graag enige zaken veranderd willen zien. 
Ik woon in Almere en zou daarom graag ’s nachts betere OV-verbindingen willen 
zien met Amsterdam. Het aanbod om uit te gaan in Almere is wat beperkt, maar ik 
vermaak me er wel goed. Er zijn wel weinig cafés die zich richten op oudere jonge-
ren want die trekken meestal uit Almere als ze elders gaan studeren.  
Daarom hoop zou ik dat meer HBO-instellingen of onderdelen van WO-instellingen zich gaan vestigen  
in Almere. Als de lokale VVD dit voor elkaar krijgt, wordt de stad zeker gezelliger.

Al 16 jaar ben ik ondernemer in de horeca. De VVD sluit gewoonweg het best bij me 
aan als persoon en als ondernemer. Daarom besloot ik om maar eens lid te worden. 
Door mijn horecabedrijven in Zwolle had ik ook al positieve ervaringen opgedaan 
met zowel VVD-politici op plaatselijk niveau als met enige bewindslieden zoals Fred 
Teeven, die vorig jaar een presentatie hield in één van mijn cafés. Mede omdat ik 
ook regiobestuurder ben van Horeca Nederland zou ik graag in het bijzonder één 
kwestie op de politieke agenda willen zetten: waarom mogen portiers zo weinig en 
waarom loop je als bedrijf zo gauw het risico dat je een aanklacht aan je broek hebt na een ruzie aan de 
deur, veelal veroorzaakt door stomdronken lieden. De dag erop weten ze vaak niet meer dat ze een aan-
klacht hebben ingediend, maar wij zijn er wel weer veel tijd mee kwijt.

l.hermans@eerstekamer.nl
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niumdoelen, veiligheid, handel en 

democratisering. 

meer informatie
De politiek cafés vinden in juni, sep-

tember en oktober plaats. De exacte 

data volgen nog. Het  symposium 

waarmee het project wordt afgeslo-

ten, vindt plaats op 19 november.  

Meer informatie over dit project is te 

vinden op www.helpthulp.eu

Discussie - VVD Internationaal 

organiseert met steun van de Natio-

nale Commissie voor Internationale 

Samenwerking en Duurzame Ont-

wikkeling (NCDO) het project ‘Helpt 

Hulp?’. Thema zal dit jaar zijn de Eu-

ropese samenwerking voor ontwik-

kelingssamenwerking. Het project 

bestaat uit een reeks politiek cafés en 

een symposium.  De VVD nodigt haar 

leden uit om mee te discussiëren tij-

dens deze  bijeenkomsten. 

grootste Donor
De Europese Unie is de grootste do-

nor van ontwikkelingshulp ter we-

reld. De lidstaten en de Europese 

Commissie zijn samen goed voor 

meer dan de helft van de totale 

hulpstroom. Helaas werken het Ne-

derlandse en het Europese ontwikke-

lingsbeleid elkaar soms tegen; soms 

besluit de een om begrotingssteun 

10   ParTij

in Beweging - Op uit-

nodiging bezoekt een 

kleine VVD-delegatie 

voor enige dagen de Poolse hoofdstad 

Warschau. De delegatie bestaat uit 

een afvaardiging van acht VVD’ers 

uit voornamelijk verschillende Ne-

derlandse gemeenten. Bij het bezoek 

komen twee belangrijke vragen naar 

boven: bestaat in Polen de mogelijk-

heid van een liberale partij? En hoe 

succesvol is de gemeente Warschau 

in het uitvoeren van complexe bouw-

projecten? 

Polen kent meerdere politieke partij-

en: twee partijen a la het CDA, maar 

dan veel conservatiever op sociaal 

gebied. En een soort PvdA, maar dan 

veel conservatiever op economisch 

gebied. Opvallend genoeg geen libe-

rale partij die in staat is de politieke 

praktijk te bekijken zonder voortdu-

rend het Roomse geloof of een Vader-

tje Staat bij te halen..

wat viel op?
Eén van de Poolse leden van het Euro-

pean Liberation Forum is het Project 

Polska. Igor Ostrowski, de voorzitter 

van Project Polska, legt uit dat het 

project geen politieke partij is, maar 

een stichting die vooral is bedoeld 

om  liberale jongeren te ontmoeten 

en aan zich te binden. Via media 

als LinkedIn worden zij vervolgens 

onderwezen in het liberale gedach-

tegoed. De organisatie probeert hen 

weer in te zetten op belangrijke plaat-

sen binnen de Poolse overheid en di-

verse maatschappelijke organisaties. 

De voorzitter is van mening dat hij 

geen plaats ziet voor een zelfstandige 

liberale partij. Er heeft er weliswaar 

één (kort) bestaan, maar deze werd 

tussen de andere drie grote partijen 

weggedrukt in de Poolse politiek.

Een ander geluid is te horen van 

Michał Olszewski, de vertegenwoor-

diger van de OSCE (Organization for 

Security and Cooperation in Europe) 

en zelf een liberale politicoloog. Hij 

ziet niet alleen graag de komst van 

een echte liberale partij in Polen, hij 

is er nog steeds van overtuigd dat dit 

mogelijk is. 

Bouwprojecten 
De Nederlandse delegatie hoort bij 

het bezoek de ervaringen van twee 

recent afgeronde projecten. Dat is 

ten eerste de aanleg van een nieuw 

gedeelte van de Warschause metro. 

Hier veel herkenbare bouwproble-

men, inclusief talrijke onderzoeken 

en een verzakking onder de oude 

stad.  Maar wel een prachtig eindre-

sultaat. Een zeer positief verhaal is 

het nieuwe Chopinmuseum waar-

over we een vlammend betoog krij-

gen van de directeur. Dit museum 

is geopend in een 17de eeuws paleis, 

maar heeft de 21ste eeuw volledig 

omarmd. Alles wat denkbaar is voor 

multimediale liefhebbers is aanwe-

zig: luisteren naar de muziek van 

Chopin via flatscreens, het bekijken 

van zijn huizen via korte filmpjes 

en het lezen van zijn vele brieven en 

partituren. En dat alles via een toe-

gangskaart met een chip om zaken in 

werking te brengen. Geen kassa bij de 

ingang, kaartjes alleen verkrijgbaar 

via internet. 

goeD voorBeelD
Het voordeel van dit laatste is de 

mogelijkheid van bloktijden waar-

door niet alleen de bezoekersaantal-

len kunnen worden gestroomlijnd, 

maar ook weinig personeel hoeft te 

worden ingezet. Door het hoge aan-

tal van 170.000 bezoekers per jaar is 

het museum dan ook geheel in staat 

zonder enig subsidie te draaien. En 

de kaartjesprijs? Niet meer dan de 

kosten voor een  bioscoopkaartje. Het 

Chopinmuseum zou wel eens een 

goed voorbeeld kunnen zijn voor veel 

musea in Nederland.

Lysbeth van Valkenburg-Lely, fractievoor-

zitter gemeente Utrechtse Heuvelrug

Poolse liberalen: weinig ruimte tussen
rome en Vadertje Staat

www.helpthulp.eu

Helpt Hulp?

op te schorten,terwijl de ander  deze 

juist toezegt op het zelfde moment. 

Een betere afstemming van beleid 

lijkt dus noodzakelijk, zodat elke 

euro zo effectief mogelijk kan wor-

den besteed.

Bij de politiek cafés zal aan de hand 

van een aantal thema’s de toekomst 

worden belicht van Nederlands en 

Europees ontwikkelingsbeleid. Dit 

zijn bijvoorbeeld bilaterale begro-

tingsteun, het Europees gemeen-

schappelijk landbouwbeleid, millen-

Een kleine VVD-delegatie bezoekt

het Chopinmuseum; een goed voorbeeld 

voor Nederlandse musea.
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politieke onDerwerpen - Begeleid 

door een repeterende cello- en drumpar-

tij van Coldplay’s ‘”Viva La Vida”, lopen 

op de middag van 20 mei honderden 

VVD’ers de grote zaal in van het congres-

centrum Papendal in Arnhem. Eenmaal 

gezeten, wordt duidelijk dat de VVD niet 

alleen muzikaal geslaagd is een  verjon-

ging te creëren, want de zaal zit vol met 

dertigers. ‘We gaan vanavond  eerst nog 

enige verplichte nummers opvoeren”, zo 

opent Mark Verheijen, de eveneens jonge 

waarnemend partijvoorzitter, de 130e AV. 

Bij de verplichte nummers gaat het om 

de vaststelling van het jaarverslag 2010 

en de begroting 2011 en het voorstel van 

het Hoofdbestuur voor de verhoging van 

de ledencontributie vanaf 2012. De con-

tributieverhoging wordt door de Alge-

mene Ledenvergadering aangenomen, 

nadat één amendement hierop het niet 

haalde  in de stemming . 

kwinkslagen
Na een korte onderbreking breekt het 

tweede deel van de avond aan. Mark Ver-

heijen treedt op als gastheer. Met enige 

kwinkslagen vat hij de eerdere stem-

mingen samen en verwelkomt hij een 

lid in de zaal die met zijn 15 jaar zeker 

de jongst aanwezige zal zijn  en symbool 

staat voor alle nieuwe leden ‘die hier aan-

wezig zijn’.

Peter Bakker, de afscheid nemende CEO 

van TNT, mag de zaal opwarmen met het 

verhaal  hoe hij ‘orde op zaken ’ heeft 

gesteld om door te kunnen groeien van 

het oude Nederlandse  staatsbedrijf PTT 

Post naar  de huidige internationale TNT, 

de dalende postvolumes ten spijt. Wappe-

rend met een aanmeldkaartje geeft Bak-

ker aan na zijn afscheid lid te worden van 

de VVD. 

nieuwe partijvoorzitter
Daarna is het tijd voor het klapstuk van 

deze avond, de benoeming  van Benk  

Korthals  tot nieuwe partijvoorzitter. 

Door de afwezigheid van mogelijke  te-

genkandidaten, wordt  Korthals auto-

matisch benoemd tot nieuwe voorzitter. 

‘Volgens mij bent u het eens met onze 

voordracht’”, trekt Verheijen dan ook als 

juiste conclusie. 

in hart en nieren
Korthals blijkt uitstekend  te kunnen 

speechen en zet zichzelf  goed neer als 

een ‘liberaal in hart en nieren’. Zo zegt 

hij zich als partijvoorzitter niet met de 

politieke agenda van de partij te gaan be-

moeien. , “Wel is het in mijn opvatting zo 

dat het partijbestuur medeverantwoorde-

lijk is voor de bewaking van het liberale 

erfgoed. Mocht ik ooit het gevoel hebben 

dat op dat punt grenzen worden over-

schreden, dan zal ik die boodschap aan 

de fractie afgeven.”

kleiner, sterker
De zaterdagochtend wordt door de con-

gresbezoekers benut voor verschillende 

workshops over allerlei uiteenlopende 

onderwerpen. De volgende middag staat 

vooral in het teken van de politieke ac-

tualiteit. Stef Blok, fractievoorzitter van 

de VVD in de Tweede Kamer, gaat in op 

de noodzaak Nederland op te schud-

den om orde op zaken te kunnen stel-

len. Verder gaat hij in op de provinciale 

verkiezingen. Zo stelt hij dat “ hij blij is 

dat er in vergelijking met de vorige keer 

er  minder gedeputeerden zijn gekomen 

omdat hierdoor de overheid dus kleiner 

is geworden. Maar dat dan wel met meer 

VVD’ers waardoor de overheid gelijker-

tijd dus ook sterker is geworden.” 

Hierna volgt een discussiegesprek met 

fractievoorzitter in het Europees Parle-

ment Hans van Baalen, fractievoorzitter 

in de Eerste Kamer Loek Hermans en de 

Kamerleden Mark Harbers, Ard van der 

Steur en Cora van Nieuwenhuizen . Hier-

bij komen belangrijke politieke onder-

werpen aan de orde zoals Griekenland, 

de staatsschuld, zwaarder straffen en het 

plan van de Tweede Kamerfractie ‘Geen 

Nederlands, geen bijstand’.

mark rutte
Het hoogtepunt is natuurlijk, aan het 

eind van de AV,  het optreden van de pre-

mier Mark Rutte. Hij geeft onder meer 

aan dat de Nederlandse economie welis-

waar is gegroeid, maar dat dit nog steeds 

onvoldoende is om de crisis goed te ma-

ken. Omdat belastingen verhogen gif zou 

betekenen voor de economie, is volgens 

Rutte loonmatiging blijvend noodzake-

lijk. Fel is Rutte over het graaien van som-

mige managers: ‘We moeten in ieder ge-

val niet accepteren dat loonmatiging aan 

de basis gepaard gaat met graaien aan de 

top. Ook moeten we oppassen voor belan-

gengroepen en hun deelbelangen, want 

alleen het algemeen belang is wat telt!” 

ParTij   11

130e algemene vergadering:
nieuwe  partijvoorzitter en 1200 bezoekers
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ontwerp jouw eigen stadsfiets op 
www.tulpfietsen.nl!

• zelf online ontwerpen
• stevige stadsfietsen
• thuisbezorgd binnen 1 week
• 100% rijklaar
• onderhoud aan huis mogelijk
• al vanaf eur 349,-
• je steunt het goede doel

tulpfietsen.nl is een online fietsenwinkel waar je zelf je fiets kunt samenstellen in meer dan 400.000 varianten en binnen een week 

100% rijklaar krijgt thuisbezorgd. na vier maanden is een servicebeurt aan huis mogelijk.

het zijn stevige nederlandse stadsfietsen die de tand des tijds doorstaan. het zijn klassieke, stijlvolle fietsen zonder opdruk. 

een prachtig houten krat, wel of geen versnellingen, een leren zadel of juist een van zwart kunststof. tulpfietsen maakt de fiets zoals 

jij ‘m hebben wilt. geïnspireerd door een amsterdamse fiets uit de jaren veertig lieten wij ook een heel nieuw model ontwerpen.

voor elke verkochte tulpfiets doneert tulpfietsen eur 2,- aan het 1we riksja-project.

tulpfietsen zijn alleen via internet verkrijgbaar. Dat zorgt ervoor dat de tulpfietsen scherp geprijsd zijn. zo heb je al een complete

tulpfiets vanaf eur 349,-. Dat is topkwaliteit voor een internetprijs.

www.tulpfietsen.nl

vermeld bij de bestelling
van de tulpfiets in de

afrekenmodule op
www.tulpfietsen.nl 

de cadeaucode “ vvD “ en 
ontvang 10% korting 
op de tulpfiets naar jouw 

keuze!

Speciale VVD
aanbieding!

te bestellen via 
info@tulpfietsen.nl

VVD-fiets nu

van € 595,-

voor € 475,-
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Politiek

sociale woningen voor 
middeninkomens

5

eerste kamer

de nieuwe fractie

VVD Amsterdam pakt
’pretsubsidies’ aan

FME-CWM - Ineke Dezentjé 
Hamming-Bluemink verlaat 
binnenkort de Tweede Kamer en 
wordt  (na goedkeuring van de 
algemene leden vergadering) 
de nieuwe voorzitter/directeur 
van FME-CWM. Dit is de groot-
ste industriële werkgevers- en 
ondernemersorganisatie in Ne-
derland. Dezentjé zit sinds 2003 
in de Kamer. Momenteel is zij 
verantwoordelijk voor de por-
tefeuille Pensioenen. En is zij 
voorzitter van de vaste Kamer-
commissie Financiën. In de Ka-
mer zette zij zich onder meer in 
voor ondernemers. Iets dat ook 
is gebleken uit haar recentelijk 
aangenomen wetsvoorstel ter 

bevordering van de rechtsbe-
scherming van belastingplich-
tigen.
Dezentjé volgt Jan Kam-
minga op, die de afgelopen 7 
jaar voorzitter is geweest van 
FME-CWM. Fractievoorzitter 
Stef Blok betreurt het vertrek 
van Dezentjé als gewaardeerd 
Kamerlid van de VVD, maar 
kan het zich voorstellen dat 
zij deze eervolle functie graag 
aanvaardt. Dezentjé wordt bin-
nen de fractie opgevolgd door 
Ybeltje Berckmoes-Duindam. 
Zij zal medio november worden 
geïnstalleerd, wanneer Dezen-
tjé de Kamer verlaat.

Ineke Dezentjé verlaat de Tweede Kamer  

Buitenlandse politici - Het centrale thema van de VVD tijdens 
de Gay Pride 2011 was veiligheid. Niet alleen in Nederland, maar ook 
daarbuiten. In dit kader namen op uitnodiging van VVD Internatio-
naal een aantal liberale politici uit de Balkan deel aan de Gay Pride. 
Deze deelname werd financieel mogelijk gemaakt door het MATRA 
Programma van het Ministerie van Buitenlandse Zaken. Maar niet 
alleen op de boot, de buitenlandse politici waren ook bij een poli-
tiek café aanwezig waarin homorechten in voormalig Joegoslavië 
werd besproken. Ook verzorgden zij een publieksoptreden op het 
hoofdpodium op het Rembrandtplein om aandacht te vragen voor 
de situatie omtrent homorechten in hun thuisland. 

VVd kiest Voor Veiligheid op de gay pride

‘Xxxxx xxx xx
xxxxxxx’

Xxxxxx xxxxxx xxxxx xxxx

xxxxxxxxx

partij

toekomstbestendige landbouw
voor agrarische ondernemers

www.stefblok.nl

“Feit is dat de staatsschuld 
nog steeds iedere dag met 
60 miljoen euro toeneemt, 

ook in de weekeinde’’
 mark rutte, minister-president.

11

Mannen en
jongens

Vervolg op pagina 4

jaargang 7, nr 5

De natte zomer heeft veel 
vakanties bedorven. In de 
internationale economie 

was het weer nog veel slechter.

Gelukkig heeft Nederland een 
kabinet dat het schip van staat 
stormvast maakt. Waar de linkse 
partijen het rustig aan wilden 
doen (“Is 18 miljard niet teveel?”), 
is het kabinet direct aan de slag 
gegaan om de uitgaven terug 
te dringen en orde op zaken te 
stellen. Zo kwamen er minder 
ministeries. Geweldplegers tegen 
agenten en conducteurs kregen 
zwaardere straffen. En de woning-
markt wordt uit het slop getrok-
ken door de tijdelijke verlaging 
van de overdrachtsbelasting. 

Nu de crisis wereldwijd is toege-
nomen, is het nog gunstiger dat 
het kabinet zo voortvarend van 
start is gegaan. Daardoor behoort 
Nederland niet tot de probleem-
landen, maar tot de stabielste 
economieën van Europa.

Zwartkijkers voorspelden een 
snelle val van dit kabinet. Inmid-
dels is gebleken dat het goed kan 
samenwerken op basis van het 
regeer- en gedoogakkoord. En op 
sommige onderwerpen werkt het 
ook samen met de oppositie. Te-
recht, want we zitten in de poli-
tiek om problemen op te lossen 
en niet om elkaar vliegen af te 
vangen. 

Zeilers zeggen: bij storm onder-
scheiden de mannen zich van 
de jongens. De crisis is nog lang 
niet voorbij, er komen hoge gol-
ven aan. Het kabinet moet koers 
houden, en de VVD fractie zal het 
daarbij scherp houden. En de op-
positie kan laten zien of het jon-
gens of mannen zijn.

suBsidiegelden - Goed, het gaat 

hier om ‘slechts’ een stadsdeel in  

Amsterdam. Maar is het alleen in het 

stadsdeel Amsterdam Oost waar mil-

joenen euro’s worden uitgegeven aan 

zogeheten ‘pretsubsidies’? 

VVD-deelraadslid Rik Torn deed –  

samen met een team  VVD-leden – 

onderzoek naar subsidies in stads-

deel Amsterdam Oost en kwam tot  

schokkende resultaten. 

Zuinigheid
Het gevaar van subsidies werd al 

vroeg ingezien door voormalig mi-

nister-president Willem Drees (PvdA). 

Toen toenmalig minister Cals in zijn 

begroting een subsidie wilde opne-

men voor een harmonie, werd hij 

door Drees persoonlijk teruggefloten, 

‘want anders staan over een paar jaar 

1500 muziekkorpsen op de begro-

ting’, zo meende  Drees.

suBsidiemoloch
Drees zou zich waarschijnlijk rot  zijn 

geschrokken over zijn huidige par-

tijgenoten in Amsterdam. Want  in 

Amsterdam Oost  – een PvdA-bolwerk 

–  blijkt door de jaren heen een ware 

subsidiemoloch te zijn  ontstaan. De 

lokale VVD  nam daarom  eens een 

grote stapel subsidieaanvragen en 

-beschikkingen kritisch door.

VVD-deelraadslid Rik Torn: “Tijdens 

ons subsidieonderzoek vielen wij 

van de ene in de andere verbazing. In 

stadsdeel Amsterdam Oost wordt al-

les wat los en vast zit gesubsidieerd. 

Hoewel wij al een vermoeden hadden 

dat niet iedere euro gemeenschaps-

geld altijd even goed zou worden be-

steed, hadden wij niet verwacht dat 

het zo erg zou zijn!”

Een kleine greep uit de subsidies uit 

Amsterdam Oost:

• Meer dan vijf organisaties in Oost 

organiseren – los van elkaar – gesub-

sidieerde naaicursussen;

• Acht gesubsidieerde migranten-

organisaties organiseren lessen Ara-

bisch, Turks etc. (zogenoemde lessen 

in de oorspronkelijke taal);

• Meerdere organisaties organiseren 

gesubsidieerde kooklessen;

• Een organisatie begeleidt – met 

subsidie van het stadsdeel – uitvaar-

ten in Egypte;

• Er gaat meer dan 11.000 euro per 

jaar naar de organisatie van feesten 

(Iftar, Suikerfeest etc.);

• Op de geboortedag van de Profeet 

worden er op kosten van het stads-

deel rozen uitgedeeld;

• Het kunnen beoefenen van het 

kaartenspel bridge is kennelijk be-

langrijk stadsdeelbeleid: 1300 euro 

subsidie;

• Uitstapjes naar zwembaden en at-

tractieparken, alsmede vakanties (!) 

worden – in sommige gevallen zelfs 

tot over de grens – gesubsidieerd;

• Jongedames die meer willen we-

ten over het Ottomaanse Rijk hoeven 

Amsterdam Oost niet te verlaten; het 

stadsdeel subsidieert een workshop 

over dit onderwerp;

• Waar scholen vroeger af en toe 

een ouderavond organiseerden om 

ouders bij de school betrokken te 

houden en te krijgen, daar worden 

er nu duur betaalde ouderprojecten 

op touw gezet (inclusief duizenden 

euro’s kostend amusement en uitge-

breide catering). Niet betaald uit het 

reguliere schoolbudget, maar uit een 

stevige subsidie vanuit het stadsdeel; 

• Wie dat wil kan in Oost een cursus 

hoofddoek binden/vouwen volgen, 

gespekt  door de belastingbetaler;

onaanVaardBaar
Naast bovenstaande ‘pretsubsidies’ 

bleek dat voor bijna 24 miljoen euro 

subsidiegeld een deugdelijke onder-

bouwing ontbrak. Welke maatschap-

pelijke doelen precies met deze sub-

sidiegelden worden nagestreefd, is 

voor het stadsdeel – waar de VVD een 

oppositierol vervult – niet helder. 

“Onaanvaardbaar”, aldus  Torn, “dit 

subsidiebeleid kost een huishouden 

in Amsterdam Oost ruim 400 euro 

per jaar. Dat geld moet beter worden 

besteed. Subsidiekranen horen niet 

te lekken”.  

8

interview

Bas eenhoorn,
de alPhense crisis voorBij
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leestips

Ursula den Tex, Erfgenamen. Het ver-

haal van een Nederlandse familie van 

aanzien en vermogen

Met Erfgena-

men schreef 

oud-Vrij Neder-

land-redacteur 

Ursula den Tex 

meer dan een 

familiegeschie-

denis. Het ver-

haal van de 

verschillende 

generaties Den 

Texen valt nauw samen met de ont-

wikkeling van de liberale burgerij 

in ons land, waardoor het boek een 

interessant kijkje in de politieke ge-

schiedenis van de afgelopen twee 

eeuwen biedt. De liberale burger-

heren vormden in de negentiende 

eeuw – zeker de tweede helft waarin 

de hoogtijdagen van het Neder-

landse politieke liberalisme vallen 

– de grootste politieke machtsfactor 

door de diverse belangrijke functies 

die zij bekleedden. Met de komst 

van het algemeen kiesrecht in 1917, 

alsmede het stelsel van evenredige 

vertegenwoordiging, was het voor-

goed gedaan met de liberale over-

macht in de Nederlandse politiek. 

Voor velen – zo ook vader Den Tex 

– was dit een uiterst bedenkelijke 

nieuwigheid die tot de ondergang 

leidde van wat velen in de burgerij 

koesterden.

Januari 2009. ISBN: 9789050189644, 

392 pp.,  19,50

Alexander van Kessel en Jac Bosman, 

Parlementaire geschiedenis van Ne-

derland

In nog geen driehonderd pagina’s 

nemen historici Alexander van Kes-

sel (verbonden aan het Parlementair 

Documentatiecentrum in Nijmegen) 

en Jac Bosman (emeritus hoogleraar 

geschiedenis aan de Radboud Uni-

versiteit te Nijmegen) de lezer mee 

door de parlementaire geschiedenis 

van Nederland. Bijzondere aandacht 

gaat daarbij uit naar de naoorlogse 

periode, de eeuw daarvoor wordt, 

inclusief de bezettingstijd, in nog 

geen vijftig pagina’s behandeld. 

Daarna lopen de auteurs systema-

tisch de parlementaire ontwikkelin-

gen langs, waarbij naast aandacht 

voor verkiezingen en formaties, ook 

de belangrijkste resultaten op het 

gebied van wet-

geving voorbij-

komen. Voor 

iedereen die 

weer even zijn 

geheugen wil 

opfrissen is het 

boek een abso-

lute aanrader, 

voor de echte 

kenner biedt 

het wellicht iets 

te weinig nieuwe 

inzichten.

Juni 2011. ISBN: 

ISBN: 9789461052780, 

284 pp.,  29,90

2     

tijd Voor realisme - Normaal 

gesproken kenmerken verkiezingen 

voor de Provinciale Staten zich door 

relatief weinig media-aandacht en 

een lage opkomst. Hoe anders was 

dit in de aanloop naar de Statenver-

kiezingen van 2 maart jongstleden. 

Zowel oppositie- als regeringspar-

tijen grepen de verkiezingen aan als 

‘test’ voor het zittende kabinet-Rutte. 

De oppositiepartijen kondigden met 

veel tam tam aan dat het kabinet zijn 

koers zou moeten wijzigen indien de 

coalitiepartners geen meerderheid 

in de Eerste Kamer zouden behalen. 

De kiezer gaf dan immers een ‘sig-

naal’ af aan het kabinet. Bovendien 

beloofde Job Cohen de Eerste Kamer 

als politiek instrument te zullen ge-

bruiken door geen wetsvoorstel te 

laten passeren. De regeringspartijen 

deden ook een duit in het zakje door 

te waarschuwen voor Belgische toe-

standen indien het kabinet het in de 

senaat zonder meerderheid zou moe-

ten stellen.

Victorie kraaien
Uiteraard kraaide de oppositie victo-

rie toen de gedoogcoalitie net niet 

over een meerderheid bleek te kun-

nen beschikken op basis van de uit-

slag van de Provinciale Statenverkie-

zingen. Nu de gemoederen wat zijn 

bedaard en de gedoogcoalitie slechts 

één zetel te kort blijkt te komen voor 

een meerderheid – iets wat met steun 

van de SGP kan worden verholpen – is 

het weer tijd voor realisme. De vraag 

is of het kabinet-Rutte zich zorgen 

moet maken over het gemis van een 

simpele meerderheid in de Senaat.

De Eerste Kamer is er eerst en vooral 

om wetgeving te toetsen aan bestaan-

de Nederlandse en Europese wetge-

ving, alsmede op inhoudelijke kwali-

teit. Daarbij zullen Senaatsleden zich 

ook laten leiden door hun politieke 

kleur en ideologisch gedachtengoed, 

doch in veel beperktere mate dan 

Tweede Kamerleden. Leden der Eer-

ste Kamer zijn immers niet gebonden 

aan het partijprogramma en kunnen 

bij het uitbrengen van hun stem veel 

onafhankelijker te werk gaan. In de 

geschiedenis is het meer dan eens 

voorgekomen dat Senatoren een 

wetsvoorstel van de ‘eigen’ minister 

afkeurden op kwaliteitsgronden. Zie 

bijvoorbeeld recent nog het Elektro-

nisch Patiënten Dossier, waartoe de 

aanzet nog door CDA-er Ab Klink als 

minister van Volksgezondheid was 

gegeven. Bij de laatste behandeling 

in de Eerste Kamer zwaaide echter 

VVD-er Edith Schippers de scepter 

over het ministerie van Volksgezond-

heid en keerden de bezwaren van de 

VVD-Senaatsfractie zich dus tegen de 

eigen minister. Een dergelijke gang 

van zaken past volledig in een de-

mocratisch stelsel met twee Kamers, 

waarbij de leden van beide Kamers 

hun taak kennen. Het zou ongeloof-

waardig zijn indien de VVD-Eerste Ka-

merfractie alle inhoudelijke bezwa-

ren ten aanzien van het EPD zouden 

laten varen nu een ‘eigen’ minister 

het voorstel komt verdedigen.

linker Zijde
Zoals wel vaker was het Jan Marij-

nissen die blijk gaf van het meeste 

staatsrechtelijk inzicht ter linker zij-

de. Tijdens de verkiezingsavond scho-

ven enkele prominenten van verschil-

lende partijen in de Eerste Kamer aan 

voor een verkiezingsdebat en bij die 

gelegenheid gaf Marijnissen terecht 

aan dat het democratisch proces de 

grote winnaar was nu de gedoogcoa-

litie niet over een eenvoudige meer-

derheid in beide Kamers beschikte. 

Per onderwerp zou op inhoudelijke 

gronden naar medestanders gezocht 

moeten worden en dat zou, aldus Ma-

rijnissen, uiteindelijk alleen maar tot 

betere wetgeving leiden. VVD-er Hans 

Wiegel ondersteunde destijds dit be-

toog van Marijnissen van harte.

Waan Van de dag
Het kabinet-Rutte heeft dan ook 

niet zozeer te vrezen van de precaire 

meerderheid in Tweede Kamer of het 

gemis van een meerderheid in de 

Eerste Kamer, doch veeleer van poli-

tici die hun functie binnen het demo-

cratisch bestel onvoldoende kennen. 

Senaatsleden die hun belangrijkste 

taak – kwalitatieve toetsing van wet-

geving – te grabbel gooien ten gunste 

van partijloyaliteit. Die zich laten 

temmen door partijleiders in plaats 

van zich terug te trekken in de cham-

bre de réflexion en aldaar te doen 

waar de Tweede Kamerleden, die vrij-

wel volledig worden beheerst door de 

waan van de dag, onvoldoende aan 

toekomen. 

Premier Rutte heeft met zijn ploeg 

tijdens het debat over de politiemis-

sie naar Kunduz reeds bewezen op-

positiepartijen op inhoudelijke gron-

den tegemoet te kunnen komen en te 

kunnen overtuigen, daar waar de ei-

gen gedoogconstructie niet voor een 

eenvoudige meerderheid zorgt. An-

ders dan de PvdA heeft GroenLinks 

de bereidheid getoond inhoudelijke 

politiek te bedrijven in plaats van 

een simplistische anti-regeringskoers 

te varen. Zelfs als dat in het geval van 

Jolande Sap tot reuring in de eigen 

gelederen leidt, sterker: de eigen po-

sitie in gevaar brengt. Zo moet het 

kabinet nu ook steun van de opposi-

tie zien te krijgen voor de hulp aan 

Griekenland.

Betere WetgeVing
Indien Senaatsleden op eenzelfde 

wijze te werk zullen gaan, trouw aan 

de belangrijkste taak die hun posi-

tie hen voorschrijft, zal Nederland 

zich inderdaad in betere wetgeving 

kunnen verheugen. Misbruik van de 

Eerste Kamer als politiek instrument 

voor actievoerders is wellicht op korte 

termijn in het belang van Job Cohen, 

op de lange termijn is het algemeen 

belang – iets wat politici toch altijd 

voor ogen moeten hebben – er zeker 

niet mee gediend. Kiezers zullen dat 

maar al te goed beseffen.

Fleur de Beaufort is wetenschappelijk me-

dewerkster van de prof.mr. B.M. Telders-

stichting, het wetenschappelijk bureau ten 

behoeve van het liberalisme en de VVD.
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deze en andere vragen worden vanuit een liberaal 
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Hoofddoekjes vouwen, in Amsterdam

ook gesubsidieerd.

Politiek   3

KOrt
nieuws
inhaalverbod
vrachtwagens

VVD wil op alle snelwegen een 
inhaalverbod voor vrachtwagens 
en een minimumsnelheid van 
70 kilometer per uur voor al het 
verkeer. Tweede Kamerlid Char-
lie Aptroot denkt zo de onnodige 
opstoppingen op de snelwegen 
door langzaam inhalen te voor-
komen en bovendien de verkeers-
veiligheid te vergroten. Volgens  
Aptroot is een op de vijf ongeluk-
ken met vrachtwagens het gevolg 
van een inhaalmanoeuvre. De VVD 
wil ook de minimumsnelheid te-
rug, die in 1991 werd afgeschaft. 
“De vaart blijft er op die manier 
in op de rechterrijstrook’’, aldus 
Aptroot. Vrachtwagenchauffeurs 
hoeven volgens hem dan niet te 
vrezen dat ze achter een ,,trage 
zondagsrijder’’ moeten blijven 
hangen. Nu geldt alleen de regel 
dat een voertuig 60 kilometer per 
uur moet kunnen rijden om de 

snelweg op te mogen.

Stijging begro-
ting eU is wereld-
vreemd

De VVD roept het kabinet op in 
het geweer te komen tegen de 
voorgestelde stijging van de EU 
begroting met 4,9 procent. De 
door de Europese Commissie 
voorgestelde stijging staat haaks 
op wat de EU van de lidstaten 
vraagt en middels de eigen begro-
tingsregels verlangt: een bezuinig 
van 10-20 procent. Met deze voor-
gestelde stijging loopt Brussel vol-
ledig uit de pas met de inspannin-
gen die lidstaten en de Europese 
burgers momenteel leveren. VVD-
woordvoerder Europa Han Ten 
Broeke: “Overal in Europa gaan 
de broekriemen aan, maar de be-
groting van de EU dijt uit. Dat is 
niet uit te leggen.”

VVD: illegaliteit
strafbaar stellen

De VVD is voorstander van het 
harder aanpakken van illegali-
teit, zoals aangekondigd door 
minister Leers van Immigratie 
en Asiel. De VVD vindt dat van 
strafbaarstelling een belangrijke 
signaalwerking uit gaat en heeft 
zich dan ook hiervoor sterk ge-
maakt. Woordvoerder Cora van 
Nieuwenhuizen: “Dit schept dui-
delijkheid. Wie illegaal in Neder-
land is, krijgt een boete en wordt 
in bewaring genomen tot het 
moment van uitzetting.” De VVD 
juicht de maatregelen om ook 
profiteurs van illegalen aan te 
pakken toe. “Mensenhandelaren 
en uitbuiters die illegalen ‘hel-
pen’ uit winstbejag, bijvoorbeeld 
huisjesmelkers, moeten stevig 
worden aangepakt.”

lees meer op www.vvd.nl

sociale huurWoningen - Wo-

ningcorporaties zouden van het Rijk 

en de Europese Commissie geen so-

ciale huurwoningen (huur lager dan 

652 euro) meer mogen verhuren aan 

inkomens boven 33.614 euro. 

De doelgroep zou verkleind moeten 

worden tot huishoudens met een 

lager inkomen. Deze gedachtegang 

bestrijd ik echter ten zeerste. Midden-

inkomens (tussen 33.614 en  43.000 

euro) zouden in de eerste plaats via 

de koop van een corporatiewoning, 

danwel via het huren heel goed door 

woningcorporaties kunnen worden 

gehuisvest. Als er hier wettelijke of 

technische belemmeringen aan ten 

grondslag liggen, dan moeten we die 

wegnemen. 

BoVengrens
Regelmatig krijg ik mailtjes van men-

sen die moeilijk een woning kunnen 

vinden. Het gaat om de groep mid-

deninkomens die meer verdienen 

dan de genoemde inkomensgrens 

van 33.614 euro. Dit inkomen is op 

voorstel van voormalig minister Van 

der Laan (PvdA) vastgesteld als boven-

grens voor het toewijzen van sociale 

huurwoningen door woningcorpo-

raties. Woningcorporaties wijzen de 

aanvragen van deze groep middenin-

komens van de hand omdat ze deze 

groep niet meer mogen huisvesten. 

hogere rente
Woningcorporaties mogen deze 

groep best huisvesten, alleen valt de 

financiering van dit gedeelte van het 

woningbestand niet meer onder de 

borging van het Rijk. Dit betekent 

dat woningcorporaties een iets ho-

gere rente moeten betalen  -  markt-

conform -  voor wat betreft de finan-

ciering van dat gedeelte van hun 

woningbestand wat ze aan midden-

inkomens verhuren. Althans, voor 

zover deze groep huurders boven de 

10 procent uit komt. Het gaat hierbij 

niet om zittende huurders.

Vervolgens gaat het om (her)financie-

ring van nieuwe cq bestaande wonin-

gen. De gemiddelde boekwaarde van 

een corporatiewoning bedraagt on-

geveer  35.000 euro. Maar kunnen ze 

niet ook een iets hogere huur vragen 

van de groep die meer verdient dan  

33.614 euro? Of liever nog, de woning 

te koop aanbieden aan deze doel-

groep zoals wordt beoogd met het 

recht op koop in het regeerakkoord? 

En waarom ook niet: woningcorpora-

ties hebben nu eenmaal de woningen 

én de faciliteiten zoals Koopgarant 

om mensen met middeninkomens 

in staat te stellen een woning te ko-

pen.  Dat zou niet alleen liberaal zijn, 

maar ook sociaal en emanciperend: 

mensen bouwen via eigen woning-

bezit dan ook een stuk vermogen op 

met het aflossen van de woning. 

2,4 miljoen huurWoningen
Een derde van het aantal woningen in 

Nederland bestaat uit sociale woning-

bouw. In totaal hebben we zo’n 2,4 

miljoen sociale huurwoningen. Aan-

gezien de doelgroep voor een sociale 

huurwoning nu eenmaal kleiner is, 

kan een deel van het sociale woning-

bouwbestand worden aangewend om 

de middeninkomens te huisvesten. 

Het liefst via het verkopen van de 

woning, maar als de nieuwe bewoner 

liever huurt, dan dat laatste. In een 

lastige woningmarkt als de huidige, 

kunnen corporaties uitkomst bieden. 

Sommige doen dit gelukkig al. Wie 

volgen?

Betty de Boer

tUSSen wAl en SchiP

b.dboer@tweedekamer.nl

FlexiBel omgaan - De Europese 

regels voor natuurbescherming, 

vastgelegd in Natura 2000, werken 

verlammend. Overheden weigeren 

regelmatig vergunningen voor activi-

teiten in of rondom een Natura 2000 

gebied. Zelfs als het volstrekt ondui-

delijk is  of de betreffende activiteit 

een gevaar vormt voor de flora en 

fauna in de omgeving. Daarnaast zijn 

ondernemers de lange en onzekere 

procedures zat. Als woordvoerder 

natuur van de Tweede Kamerfractie 

wil ik  een duidelijk beeld te krijgen 

van de knelpunten met Natura 2000. 

Hiervoor  heb ik (zie onder) een meld-

punt geopend voor klachten

meldpunt
In Nederland zijn 166 gebieden aange-

meld als beschermd Natura 2000 ge-

bied. Eind vorig jaar heb  ik een meld-

punt gestart om de problemen beter 

in kaart te brengen rondom Natura 

2000. Inmiddels zijn ruim honderd 

klachten binnengekomen uit diverse 

sectoren. De klachten lopen zeer uit-

een. Zoals van een zweefvliegvereni-

ging die middels dure onderzoeken 

moet aan tonen dat de schaduw van 

de geruisloze zweefvliegtuigen niet 

schadelijk zou zijn voor de weidevo-

gels. Of een manegehouder die, mede 

op verzoek van de gemeente, haar be-

drijf wil verplaatsen. Maar inmiddels 

8 jaar bezig is om de vergunningen 

te krijgen. Of een voetbalclub die op 

een stukje grond aan de rand van een 

Natura 2000 gebied een nieuw sta-

dion wil bouwen, aangetoond heeft 

dat er geen waardevolle natuur in 

het gebied aanwezig is, maar waar 

de gemeente geen vergunning durft 

te verlenen vanwege de Natura 2000 

wetgeving. Zomaar een aantal voor-

beelden waaruit blijkt dat onderne-

mers en inwoners oplopen tegen een 

muur van wet- en regelgeving en vele 

dure onderzoeken. 

aangetast
De VVD is van mening dat wij onze 

waardevolle natuur moeten bescher-

men. Maar het mag niet zo zijn dat 

mensen niet van de natuur mogen 

genieten en dat ondernemers geen 

ruimte hebben om te ondernemen. 

De knellende voorbeelden zorgen 

er ook nog voor dat het maatschap-

pelijk draagvlak voor natuurbescher-

ming wordt aangetast. 

oplossing
De oplossing voor de geschetste pro-

blemen ligt vooral in de Nederlandse 

uitleg van Natura 2000. Nederland 

heeft bovenop de Europese regels 

extra doelen opgenomen om te be-

schermen. Plant en diersoorten die 

niet of nauwelijks voorkomen in 

een gebied waarvoor enorme kosten 

gemaakt moeten worden. Ook gaan 

wij niet flexibel om met soorten waar 

het wel goed mee gaat. Tijdens het 

Natura 2000 debat heb ik namens de 

fractie gevraagd naar realistische en 

werkbare doelen voor natuurbescher-

ming waarbij ook de economische 

belangen worden meegenomen. We 

moeten onze natuur natuurlijk goed 

beschermen, maar wel realistisch 

blijven. We wonen met 16 miljoen 

mensen in een klein land waarin 

ruimte moet zijn voor zowel natuur 

als economische activiteiten. 

Helma Lodders
 

natura 2000: regels voor natuurbescherming 
werken verlammend

www.meldpuntnatura2000.nl 

corporaties kunnen
middeninkomens wel
dégelijk huisvesten
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VVd amsterdam pakt 'pretsuBsidies' aan

Vervolg pagina 1  VVD: veiligheid als thema
voor de Gay PrideDaarnaast stelde de VVD de principi-

ele vraag aan de orde waar de (lokale) 

overheid halt dient te houden. Ook 

de scheiding tussen kerk en staat was 

bij vele subsidies diffuus: het stads-

deel subsidieert meerdere religieuze 

activiteiten. Ook daar moet snel een 

eind aan komen, vindt VVD Amster-

dam Oost. Via een notitie heeft de 

VVD de resultaten van haar subsidie-

onderzoek naar buiten gebracht en 

dit onderwerp aan de orde gesteld.

andere partijen
De andere partijen binnen het stads-

deel hebben terughoudend op de 

VVD-notitie gereageerd. Enerzijds 

zien ook zij in dat deze subsidies veel 

te ver gaan, anderzijds is bijvoorbeeld 

een partij als de PvdA bang om open-

lijk kritiek te uiten op het subsidie-

systeem. “Veel subsidies komen ten 

goede aan organisaties die zich op de 

een of andere manier verwant voelen 

met partijen als de PvdA en Groen-

links”, legt Torn uit. “Het maakt het 

voor de fracties van deze partijen in 

de deelraad daarom erg lastig om de 

subsidies terug te dringen. Zij bran-

den hun vingers daar over het alge-

meen liever niet aan. Subsidies zijn 

bij uitstek een ‘links’ instrument; 

door subsidies te verstrekken willen 

bepaalde politieke partijen burgers 

en organisaties een bepaalde richting 

opsturen, terwijl individuen prima in 

staat zijn zelf te bepalen wat zij (met 

hun geld) doen. Het is voor deze par-

tijen pijnlijk om op zo’n duidelijke 

wijze geconfronteerd te worden met 

het failliet van het subsidiesysteem. 

Ik vertrouw er echter op dat ook 

partijen als de PvdA en Groenlinks 

uiteindelijk meewerken aan het be-

ter en terughoudender inzetten van 

overheidsmiddelen.”

deZe maand
Naar aanleiding van het onderzoek 

van de VVD-fractie, heeft het dage-

lijks bestuur van het stadsdeel toege-

zegd deze maand met een actieplan 

te komen om deze misstanden op 

korte termijn aan te pakken.  “Als het 

dagelijks bestuur deze handschoen 

nu niet serieus oppakt, zal ik zo no-

dig iedere euro onzinnig subsidie-

geld aan de orde stellen”, zegt Torn 

stellig. ”De VVD-fractie houdt dit 

nauwlettend in de gaten. We moeten 

VrijheidsFeest - Met het goed 

gekozen thema ‘veiligheid’, hebben 

VVD Amsterdam en VVD Interna-

tionaal zich nadrukkelijk kunnen 

manifesteren tijdens de afgelopen 

Gay Pride in Amsterdam. Op span-

doeken, aan alle zijden van de boot, 

wordt zowel in het Nederlands als 

in het Engels een ‘Veiligheid voor 

iedereen’ toegewenst. Of het aan 

deze boodschap lag, of aan de naam 

VVD,  de toejuichingen zijn goed 

hoorbaar als de VVD-boot de ruim 

400.000 bezoekers passeert die op 

6 augustus de Canal Parade, het 

hoogtepunt van de Gay Pride, be-

zochten.  Een knap staaltje gezien 

de vele luidruchtige dj-sets op alle 

boten.

‘De VVD slaat terecht een wat har-

dere toon op veiligheid dan veel 

andere politieke partijen’, zegt Ro-

bert Flos, fractievoorzitter van VVD-

Amsterdam. ‘We hebben binnen en 

buiten Amsterdam helaas veel te 

maken met anti-homogeweld.’ 

‘Homoseksualiteit in Nederland, 

maar natuurlijk ook in het buiten-

land, draait helaas vaak om toleran-

tie en veiligheid’, zegt Tjakko Dijk, 

verantwoordelijk voor de organisa-

tie van de VVD-boot. ‘Het thema “vei-

ligheid” is dan ook op zijn plaats. 

We hebben dit jaar 90 gasten aan 

boord. En onder hen ook een aantal 

gasten van Oost-Europese liberale 

partijen zodat zij ook eens konden 

zien hoe hier in Amsterdam de Gay 

Pride wordt beleefd. Vaak toch heel 

anders, in ieder geval  heel wat posi-

tiever, dan in hun eigen land. “

VerduBBelen
De VVD-boot bestond dit jaar uit 

een aantal met elkaar verbonden 

pontons die werden voortgedreven 

door de combinatie van een trek- en 

een duwboot. ‘We voeren dit jaar 

met een veel grotere boot, waardoor 

we niet alleen een eigen dj en een 

confetti-kanon konden meenemen, 

maar ook dubbel zoveel gasten ten 

opzichte van vorig jaar’, zegt Flos. 

‘We vroegen onze gasten voor deel-

name aan de bootreis  een bijdrage 

van 60 euro. En 75 euro voor niet-

leden.  Niettemin hadden ook dit 

jaar veel meer mensen zich  - via 

Thorbeckeweb -  ingeschreven dan 

mogelijk was.’

drie jaar geleden
VVD Amsterdam begon drie jaar ge-

leden met deelname aan de Gay Pri-

de. ‘Tot die tijd was alleen D66 en 

GroenLinks vertegenwoordigd’, her-

innert Flos zich goed, ‘en dat vond 

ik als VVD’er echt niet kunnen. We 

zijn toen als VVD Amsterdam be-

gonnen aan het opbouwen van een 

eigen bootje, en met succes.’

indiViduele Vrijheids-
gedachte
Ik vind de zichtbaarheid van ho-

mo’s een heel belangrijk punt’, zegt 

Flos. ‘De Nederlandse samenleving 

moet zien dat homo’s een integraal 

onderdeel ervan vormen. Goed, het 

gaat er wat carnavalesk toe op de 

Gay Pride, maar het is er echt niet 

zo bloot als veel mensen denken. 

Daarnaast heb ik de afgelopen drie 

jaar ervaren dat de mensen heel po-

sitief staan over de deelname van 

de VVD aan de Gay Pride. Want juist 

ook de VVD is begaan met rechten 

van homo’s. De Gay Pride staat voor 

de individuele vrijheidsgedachte, 

en daarom past dit feestje zo goed 

bij de VVD.’

 

‘Ja, de Gay Pride is een vrijheids-

feest’, beaamt Tjakko Dijk. ‘En dat 

slaat aan. 

af van het idee dat de overheid alles 

wel betaalt. Uiteindelijk moeten alle 

subsidies immers worden opgebracht 

door de hardwerkende belastingbeta-

ler.”

dWingen
Inmiddels heeft ook de VVD-fractie 

in de gemeenteraad van Amsterdam 

(centrale stad) zich kritisch uitgela-

ten over de subsidies in de Amster-

damse stadsdelen. 

Mede naar aanleiding van de VVD-

notitie uit Amsterdam Oost heeft de 

VVD in de gemeenteraad gepleit om 

de stadsdelen – indien zij dit niet vrij-

willig doen – zonodig vanuit de cen-

trale stad te dwingen tot het stoppen 

van ‘pretsubsidies’.  

Torn: “Het is mooi dat ook de ge-

meenteraadsfractie van de VVD onze 

notitie heeft opgepakt. Het subsidie-

probleem speelt natuurlijk niet al-

leen in Amsterdam. Ook in andere 

gemeenten zouden VVD-fracties er 

goed aan doen eens kritisch naar de 

subsidies in hun gemeente te kijken. 

Van subsidies is immers nog nooit ie-

mand gelukkig geworden.”

Rick Torn is Lid stadsdeelraad Amsterdam 

Oost

Petra cuijpers (54),
Sittard-Geleen

Waarom ik recent lid van de VVD ben ge-

worden, heeft te maken met een combinatie 

van aanleidingen. Ik ben altijd zeer politiek 

geïnteresseerd geweest en tracht met mijn 

lidmaatschap ook iets politiek belangrijks te bereiken: de verplichting op het voorgezet onderwijs voor het geven van reanimatieonderwijs. Ik ben van huis uit verpleegkundige en 

heb later rechten gestudeerd, specialisatie gezondheidsrecht. Vanuit mijn functie weet ik dat Jaarlijks 15.000 mensen in Nederland worden getroffen door een acute hartstilstand! 

Dat is een stille ramp in elk van deze gezinnen. Veel van deze mensen hadden kunnen worden gered als er iemand in de buurt zou zijn geweest die wist hoe er moest worden gere-

animeerd. De VVD heeft in de Provinciale Staten van Limburg met succes een initiatief voorstel ingediend om tot een provinciaal dekkend plan te komen waarmee wij jaarlijks vele 

mensenlevens kunnen redden, maar over reanimatieonderwijs op school gaat de provincie helaaa niet. Om die reden zijn we in Limburg begonnen met een burgerinitiatief (www.

reanimatieonderwijsverplicht.nl) om de landelijke politiek te bewegen het reanimatieonderwijs op de politieke agenda te zetten. Volgens ons past dit burgerinitiatief heel goed bij 

de VVD, want het gaat dan ook uit van de zelfredzaamheid van mensen. Met alleen een ambulancedienst red je het niet; we kunnen niet op elke hoek van de straat een ambulance 

beschikbaar hebben. Wij hebben vanuit de Universiteit Maastricht al veel reanimatietrainingen gegeven en hebben ook diverse VVD-politici mogen ontvangen. 

r.torn@oost.amsterdam.nl
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Waarom Wilde u VoorZitter 
Van de eerste kamer Wor-
den (en is daarmee Voor u 
een jongensdroom uitgeko-
men)?
“Bij het bekend worden van de uit-

slagen van de Provinciale Staten-

verkiezingen in maart bleek, dat de 

VVD de grootste partij in de Eerste 

Kamer zou worden. In haar eerste 

vergadering na die verkiezingen 

kwam de Eerste Kamerfractie al 

snel tot de conclusie, dat de VVD 

dan ook een gooi zou moeten doen 

naar het voorzitterschap. Ik voelde 

er wel iets voor omdat omdat ik het, 

net 61 geworden en bijna 30 jaar 

burgemeester, een eer zou vinden 

deze bijzondere functie te mogen 

bekleden. En dat in een politiek-be-

stuurlijke omgeving te midden van 

collegae aan wie ik in de achterlig-

gende acht jaar zeer gehecht ben 

geraakt… Van het uitkomen van een 

jongensdroom is echter geen spra-

ke, omdat ik hier als jongen nooit 

van had kunnen dromen!”

Voelt u Zich als nieuWe 
VoorZitter Van de eerste ka-
mer nog steeds deel Van de 
VVd-Fractie?
“Wis en waarachtig! Ik voel me 

niet alleen nog steeds deel van de 

VVD-fractie, maar ben dat ook nog 

steeds.”

in hoeVerre Functioneert 
een liBerale VoorZitter an-
ders dan een christendemo-
cratische VoorZitter, Zoals 
uW Voorganger?
“Voor wat betreft het feitelijk voor-

zitten van de plenaire vergadering 

zal het verschil minimaal zijn, om-

dat daarvoor nu eenmaal algemeen 

aanvaarde gewoonteregels gelden 

zoals het ‘boven de partijen staan’ 

en je niet inhoudelijk met het debat 

bemoeien. Voor de overige werk-

zaamheden geldt net als in het bur-

gemeestersambt, dat elk vogeltje 

zingt zoals het gebekt is.”

het VoorZitterschap is in 
principe een Baan Voor drie 
dagen per Week en staat niet 
direct Bekend om haar tur-
Bulente WerkZaamheden; 
Bent u niet Bang dat u uW 
WerkZaamheden als Burge-
meester in apeldoorn gaat 
missen?
“Ongetwijfeld zal ik nog wel eens 

met weemoed terug denken aan 

mijn burgemeestersjaren, maar de 

kans om in de laatste fase van mijn 

bestuurlijke loopbaan nog één keer 

iets anders te doen heb ik uit volle 

overtuiging gegrepen.”

u BeschrijFt uW komende 
WerkZaamheden als “soe-
pel Waar mogelijk en strikt 
Waar noodZakelijk”. kunt 
u een VoorBeeld Van Beide 
geVen?
“Ik heb hiermee met name gedoeld 

op mijn optreden als voorzitter in 

de plenaire vergadering. Het is aan 

de voorzitter om te zorgen voor een 

soepel verloop van de vergaderin-

gen, maar wel met in acht neming 

van de in de Eerste Kamer geldende 

normen en waarden.”            

g.j.degraaf@eerstekamer.nl 
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Fred de Graaf, nieuwe voorzitter eerste kamer

Benk korthals,
partijvoorzitter

Politiek najaar

Na een natte zomer wacht ons een 

spannend najaar. Want er komt 

een politiek belangrijke tijd aan 

met moeilijke keuzes, die de toe-

komst van ons land gaan bepalen. 

Voor het eerst zal Prinsjesdag en 

de Algemene Politieke Beschou-

wingen in het teken staan van de 

plannen van het kabinet Rutte 

om orde op zaken te stellen. En de 

discussie over Europa en de Euro 

wordt volop gevoerd. Het is aan 

onze partij om te laten zien dat 

de VVD van aanpakken weet en 

ook op moeilijke momenten met 

goede ideeën komt en een helde-

re visie op de toekomst heeft. 

Ik ga de komende tijd volop met 

u in discussie. Ik hoop daar voor-

al van u te horen wat u thans als 

VVD-lid belangrijk vindt en wat 

u hoort in uw omgeving, zodat 

ik alle waardevolle dingen mee 

naar Den Haag terug kan nemen. 

Ik hoop uw stem ook te horen op 

de partijraad van 1 oktober. Want 

een levendige bijeenkomst over 

de Miljoenennota draagt bij aan 

een goede discussie in onze par-

tij.

Dus ik vraag u om zoals altijd uw 

ogen en oren open te houden en 

als VVD-er te laten zien dat wij 

doen wat nodig is. Want onder 

mijn voorzitterschap zal de VVD 

een kritische partij blijven met de 

blik naar buiten gericht. Ik vraag 

u ook om onze politieke verte-

genwoordigers te ondersteunen 

door eenduidig het VVD-beleid 

toe te lichten als dat nodig is. Ook 

in uw eigen omgeving: bij festi-

viteiten, bij de sportclub, op het 

schoolplein. Ook als het gaat om 

moeilijke maatregelen. 

Intussen kijken we ook al verder 

vooruit. We zijn druk bezig met 

het ontwikkelen van een pro-

gramma voor de gemeenteraads-

verkiezingen en te zorgen voor 

goede vertegenwoordigers van 

onze partij op de lijsten. Binnen-

kort zal ik daar nader op ingaan. 

eerste kamerfractie VVD
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Fred de Graaf (1950) van de VVD is voorzitter geworden van de Eerste Kamer. Hij kreeg 

eind juni, als enige kandidaat, 73 van de 74 stemmen.  Hij volgt René van der Linden 

van het CDA op. Fred de Graaf stopt met deze benoeming met het burgemeesterschap 

van Apeldoorn. De Graaf maakt duidelijk dat hij het voorzitterschap van de Senaat 

‘soepel waar mogelijk en strikt waar noodzakelijk’ zal vervullen. De Graaf is sinds juni 

2003 lid van de VVD-fractie. In deze periode was hij in het Senaat voorzitter van de 

vaste commissie voor Buitenlandse Zaken, Defensie en Ontwikkelingssamenwerking 

(BDO). 

De VVD-fractie van de Eerste Kamer 

werkt wat meer op de achtergrond 

dan haar collega’s van de Tweede Ka-

mer. Daarom stelt Liber de komende 

edities oude en nieuwe senatoren 

voor aan de hand van enige vragen. 

Fred de Graaf, de nieuwe voorzitter 

van de Senaat, trapt af. 

voorzitter@vvd.nl
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enkele decennia zal de bevolking van 

de Europese Unie slechts een gering 

percentage van de wereldbevolking 

uitmaken. Willen wij kunnen con-

curreren met andere machtsblokken 

dan zullen wij intensiever moeten 

samenwerken.

Een van de lessen die uit de recente 

Eurocrisis kan worden getrokken,  

is dat de akkoorden die worden ge-

sloten tussen de lidstaten niet vol-

doende door de lidstaten zelf kunnen 

worden gecontroleerd. Een onafhan-

kelijke arbiter is nodig om ervoor te 

zorgen dat de overeenkomsten wor-

den nageleefd. 

Dat betekent dat de Europese Com-

missie een belangrijkere rol moet 

gaan spelen in de huidige crisis, zoals 

zij bijvoorbeeld deed in de jaren tach-

tig. De Commissie presenteerde toen 

het vooruitstrevende plan tot het 

komen van een gemeenschappelijke 

markt en munt. Daarnaast moet de 

Europese Commissie op haar beurt 

worden gecontroleerd door de Euro-

pese volksvertegenwoordiging, het 

Europees Parlement.

Het is aan het Europees Parlement 

zich veel beter dan voorheen als zo-

danig te presenteren en het voortouw 

te nemen in het bevorderen van de 

noodzaak van de Europese samen-

werking. Tot nu toe is de bijdrage aan 

het ontwikkelen van de welvaart al-

leen maar positief geweest.

Jan Mulder

Door Hans van Baalen, voorzitter van 

de VVD-delegatie in het Europees Parle-

ment.

 

De Eurozone verkeert in een aan-

houdende crisis, waarmee de ge-

meenschappelijke munt en de 

slagkracht van de Europese Unie 

ernstig worden ondermijnd. De re-

geringsleiders zijn er sinds het be-

gin van de crisis eind 2009 niet in 

geslaagd een overtuigend antwoord 

te geven dat de financiële markten 

tot rust brengt. De Europese Raad, 

de Europese Commissie en het Eu-

ropese Parlement lijken vooral geïn-

teresseerd in het behouden en ver-

sterken van hun politieke invloed 

ten opzichte van elkaar, zonder de 

crisis zelf te bestrijden. De Euro-

pese Centrale Bank koopt voor vele 

miljarden schuldpapier op, terwijl 

zij daar geen mandaat voor heeft. 

Mijn collega Guy Verhofstadt, voor-

zitter van de ALDE-fractie, verklaart 

bij herhaling dat “Meer Europa” de 

enige uitweg is. De vraag daarbij is, 

mijns inziens, natuurlijk welk Euro-

pa? De Franse president Nicolas Sar-

kozy en de Duitse Bondskanselier 

Angela Merkel willen een Europese 

economische regering, bestaande 

uit de regeringsleiders zelf en on-

der leiding van de vaste voorzitter 

van hun Europese Raad, Herman 

van Rompuy. Dat is institutioneel 

boetseerwerk. Hiermee kunnen de 

regeringsleiders blijven bepalen of 

zij aan de regels voldoen en of zij 

zichzelf maatregelen opleggen. Dat 

zijn allemaal foute antwoorden op 

de verkeerde vragen. 

 

De enige relevante kwestie is dat 

financiële markten geen vertrou-

wen hebben in het vermogen van 

de Eurozone om de Griekse crisis 

het hoofd te bieden en de besmet-

ting van Italië, Spanje, Portugal, 

Ierland en België, alle landen met 

torenhoge schulden en het gevaar 

van economische stagnatie of zelfs 

krimp, te voorkomen. Afspraken 

nakomen onder de dreiging van au-

tomatische strafmaatregelen vormt 

de kern van de oplossing en niets 

anders.

 

Frankrijk, gesteund door Duits-

land, wil geen automatische eco-

nomische en politieke sancties 

aanvaarden omdat dit de Franse 

soevereiniteit aantast. Het is voor 

Sarkozy ondenkbaar dat Frankrijk 

bij het overtreden van de regels 

van het Stabiliteitspakt ten aanzien 

van de nationale schuld, het begro-

tingstekort en de inflatie boetes 

krijgt opgelegd, Europese subsidies 

wordt ontzegd of haar stemrecht 

voor een bepaalde tijd kwijtraakt.  

Het is ronduit cynisch te moeten 

horen dat Frankrijk en Duitsland 

nu op basis van Europese solidari-

teit een economische regering wil-

len opzetten terwijl juist deze lan-

den in 2005 alles op alles zetten om 

waarschuwingen en sancties te ont-

lopen en zich ook nu nog steeds de 

maat niet willen laten nemen. Zij 

zouden zich moeten realiseren dat 

het nakomen van afspraken de kern 

is van Europese solidariteit. Regels 

dienen voor alle landen, groot of 

klein, rijk of arm, te gelden. Wie 

de regels overtreedt, moet daarvan 

de gevolgen aanvaarden. Wie door 

rood rijdt, dient een boete te krij-

gen, daarover kan niet worden on-

derhandeld. In 2011 zijn Parijs en 

Berlijn daartoe nog steeds niet be-

reid. De financiële markten voelen 

dat feilloos aan. 

 

Wij hebben geen nieuwe instel-

lingen nodig, geen economische 

regering, geen Eurobonds, geen 

begrotingsautoriteit onder de Euro-

pese Raad, geen ongrondwettelijke 

soevereiniteitsoverdracht, maar 

een aangescherpt Stabiliteitspakt, 

waarvan de naleving door de lidsta-

ten door een onafhankelijk lid van 

de Europese Commissie wordt af-

gedwongen. Deze Eurocommissaris 

zou dezelfde bevoegdheden moeten 

krijgen als de commissaris voor de 

Mededinging en dat is het onafhan-

kelijk van de besluitvorming door 

de Europese instellingen kunnen 

opleggen van strafmaatregelen. De 

toenmalige Mededingingscommis-

saris Neelie Kroes ging ook niet 

soebatten met de bedrijven die de 

mededingingsregels of lidstaten 

die de regels voor staatssteun had-

den overtreden. Zij strafte hard, 

rechtvaardig én zonder aanzien des 

persoons, des bedrijfs of des lands.

 

Indien de automatische sancties 

worden aanvaard, dan kan de 

Griekse crisis weer tot haar pro-

porties worden teruggebracht. De 

oplossing is het saneren van een 

niet functionerende, relatief kleine 

economie en het disciplineren van 

de Griekse politiek. Het uitvoeren 

van het noodplan van de Griekse 

regering moet naar letter en geest 

gebeuren. Nu staat het enkel nog 

op papier. Het IMF heeft op dit ge-

bied een reputatie opgebouwd. Het 

Europese Financial Stability Fund 

(EFSF) en later het European Stabi-

lity Mechanism (ESM) kunnen veel 

van haar internationale collega le-

ren. In zo´n scenario is het te verde-

digen dat de Eurozone Griekenland 

redt. Dit mede omdat Griekenland 

destijds tot de Eurozone werd toege-

laten, terwijl er grote twijfel bestond 

of het land wel aan de voorwaarden 

kon voldoen. Eenieder wist destijds 

dat Griekenland een slechte reputa-

tie had op het gebied van gezonde 

overheidsfinanciën en uitblonk in 

creatief boekhouden of in andere 

woorden fraude. Griekenland hel-

pen is geen daad van solidariteit, 

maar van welbegrepen eigenbelang 

van de landen, die met oogkleppen 

op Athene tot de muntunie toelie-

ten. Indien het Stabiliteitspakt, op 

basis van automatische sancties, 

wordt aangescherpt dan kunnen 

we de Griekse sanering er wel bij 

hebben want het vertrouwen van 

de financiële sector in de oplossing 

van de Griekse crisis hangt direct 

samen in het vertrouwen in een 

structurele oplossing voor het effec-

tief naleven van het Stabiliteitspakt. 

Het is pijnlijk en kostbaar, maar het 

is niet anders. De alternatieven zijn 

pijnlijker en schadelijker, ook voor 

Nederland. Zonder aangescherpt 

Stabiliteitspakt, is het dweilen met 

de kraan open.

 

Uiteindelijk vergt het oplossen van 

de Eurocrisis Duits leiderschap in 

de Eurozone. Duitsland moet zich 

als dominante economie in de Eu-

rozone daarbij niet op Frankrijk 

verlaten, maar een bondgenoot-

schap smeden tussen de sterke 

economieën in de Eurozone, het 

Europees Parlement en de Europese 

Commissie om een Stabiliteitspakt 

met tanden, dus met automatische 

sancties, af te dwingen.

Duits leiderschap en autmatische sancties
enige structurele oplossing eurocrisis

europese Unie schudt
op haar grondvesten

6   eUroPA

Hans van Baalen 
Buitenlandse 
Zaken,Veiligheids- 
en Defensiebeleid, 
Industrie en Energie

Jan Mulder 
Burgerlijke Vrijheden, 
Justitie en Binnenlandse 
Zaken, Begrotingscommissie 
en Begrotingscontrole

Toine Manders 
Interne Markt, 
Juridische Zaken

 

hans.vanbaalen@europarl.europa.eu

jan.mulder@europarl.europa.eu

noodZaak - Decennia lang mocht 

de Europese samenwerking zich in 

een ongekende populariteit verheu-

gen. Het keerpunt was het referen-

dum over de Europese grondwet. Voor 

het referendum bleek dat ongeveer 

tweederde van onze volksvertegen-

woordigers voor het accepteren van 

deze grondwet was. De uitslag van 

het referendum was ontluisterend. 

Tweederde van de Nederlanders die 

stemden spraken zich uit tegen deze 

grondwet. Er bleek een wantrouwen 

tegen Europese samenwerking te be-

staan dat door volksvertegenwoordi-

gers nooit onderkend was.

Verschillende volksvertegenwoordi-

gers veranderden op slag van mening 

en pasten hun standpunt ten aanzien 

van Europa aan.

Een van de kroonjuwelen van de Eu-

ropese samenwerking, de Euro, is nu 

in gevaar. En het wantrouwen tegen 

Europese samenwerking neemt nave-

nant toe.

De reserves van diverse bevolkings-

groepen moeten serieus worden ge-

nomen. Geen vorm van bestuur is bo-

ven kritiek verheven en de Europese 

wijze van besturen vormt daarop 

geen uitzondering.

Maar toch is er geen reden te twijfe-

len over de juistheid van de originele 

beweegredenen om de Europese Unie 

te ontwikkelen. Geen oorlog meer, 

overal in Europa democratische be-

sturen ontwikkelen en het bevor-

deren van meer welvaart. Het zijn 

allemaal principes die altijd moeten 

worden bevorderd. De Europese sa-

menwerking is onvermijdelijk. Over 
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Nadat ik was verhuisd naar Duitsland, besloot 
ik lid te worden van de VVD. De reden hiervoor 
was dat ik graag binding wilde houden met 
Nederland. Toevallig trad kort hierna het oude 
bestuur van de VVD-afdeling Duitsland af en 
werd er expliciet gevraagd om nieuwe bestuursleden die onlangs 
lid van de partij waren geworden. Ik voelde me direct aangesproken 
omdat ik toen juist één van de twee nieuwe leden was. Na over-
leg met de andere kandidaat bestuursleden werd ik onlangs gelijk 
voorzitter van de afdeling Duitsland die uit slechts 35 leden bestaat. 
Veel te klein natuurlijk omdat er maar liefst 100.000 Nederlanders in 
Duitsland wonen. Gemiddeld stemmen die
Nederlanders ook nog liberaler dan in Nederland, dus in potentie 
moet onze afdeling sterk kunnen groeien. De VVD is bovendien de 
enige Nederlandse politieke partij met een volwaardige afdeling
in Duitsland. Ik ben communicatieadviseur van een groot Neder-
lands schoonmaakbedrijf, en zie voor de werving van nieuwe leden 
dan ook het belang in van het gebruik van digitale
communicatie en sociale media, juist omdat onze leden én mogelijk 
nieuwe leden, verspreid wonen over een enorm uitgebreid gebied. 
We twitteren (@vvdduitsland)  en hebben inmiddels een eigen web-
site (www.duitsland.vvd.nl) en een LinkedIn-pagina. In onze activi-
teiten richten we ons, niettemin, met name op het Nederlands-Duits 
grensgebied. Voor onze eerste bijeenkomst in september zoeken we 
een prominente VVD-spreker. Niet alleen voor ons van belang, maar 
ook voor de landelijke VVD zelf; beseft onze partij misschien
beter hoeveel kiezers en nieuwe leden in Duitsland zijn te winnen.

Sander haas (32),
epe (Duitsland)

(Advertentie)

crisis Van de WelVaartsstaat,
hoe nu Verder?

de schrijver, socioloog, econoom en politicoloog geeft 

basiskennis waarmee de lezer een eigen oordeel kan 

vormen. het boek is toegankelijk geschreven

en geeft 15 kernvragen voor onze

toekomst. 

€ 10,00

111 pagina’s

isBn: 978-90-816712-1-7

Voor lezingen mail:

t.marchal@planet.nl

uitgeverij het Boek

postbus 8150

7550 kd hengelo

thomas Senders (25),
landsmeer

Toen ik onlangs in Den Ilp (gemeente Lands-
meer)  ben gaan wonen, heb  ik me ook ge-
lijk aangemeld bij de VVD-afdeling in Land-
smeer. Geen vreemde stap, overigens, want 
ik heb vanaf mijn 18e altijd al VVD gestemd 
en had al jaren rondgelopen met het idee om lid te worden. Door 
mijn lidmaatschap kon ik ook  gelijk kennis maken met mensen uit 
Landsmeer, dus dat was voor mij gelijk twee vliegen in één klap.  
Waarschijnlijk maakte ik een goede klik met het bestuur, want al heel 
kort erna werd gevraagd of ik belangstelling had om voorzitter te 
worden. De toenmalige voorzitster wilde zich namelijk gaan storten 
op een stichting voor jongeren met een niet-zichtbare handicap of 
chronische ziekte, Hoezo Anders geheten. Deze nieuwe functie kwam 
mij eigenlijk wel goed uit, want ik  had net mijn bachelor Business 
Economics afgerond en wilde eigenlijk ook  gaan stoppen met mijn 
ICT-bedrijfje en me gaan . orienteren. Dit op zowel een vervolgstudie, 
een master, als het opstarten van een ander soortig bedrijf. Gelukkig 
wordt op de bijeenkomsten hier goed gedebatteerd, dus als verse 
voorzitter heb ik gelijk een debatavond uitgeschreven over een ac-
tueel onderwerp: veiligheid. Dat  leeft namelijk sterk in Landsmeer 
omdat de politiek voornemens is om het enige politiebureau hier op 
te heffen.

”een dagje tweede kamer”

BuFFelBaan - De beveiliging bij de 

Tweede Kamer is een ware onderne-

ming. Alles waar metaal in zit, moet 

af of uit. Zelfs in hakken van schoe-

nen blijkt metaal te zitten. Om half 

11 word ik aan de poort opgehaald 

door Charlotte van der Welle, assi-

stent van Tamara. Redelijk beduusd 

kom ik de gezellig ingerichte werk-

kamer van Tamara binnen.. “Dit had 

ik niet gedacht, dat de afspraak ook 

echt door zou gaan”, stamel ik. Ta-

mara antwoordt dat mijn vertrouwen 

in Kamerleden wel erg beperkt is. Ik 

schiet natuurlijk gelijk in de verde-

diging dat ik het niet bedoel vanuit 

onwil, maar vanuit onmacht. Zoals 

door onvoorziene spoedafspraken of 

debatten.

De dag begint met het doornemen 

van de agenda. Van half 11 tot half 5 

heeft ze vier overleggen staan, moet 

er worden afgestemd met de assistent 

en dient er in de Kamer om een de-

bat-heropening te worden gevraagd. 

Overleg één is met een zorgverzeke-

raar. Een aantal mannen in pakken 

praten in bedrijfsmatig jargon, door-

spekt met veel anglicismen, en pro-

beren (in de driekwartier die ze heb-

ben), alles wat aandacht behoeft voor 

het voetlicht te brengen. De woorden-

stroom is immens. Aan het eind tuiten 

mijn oren. Het meest aparte is nog wel 

dat de term ‘klant’, ‘patiënt’, of ‘cli-

ent’ nooit is gevallen in dat overleg. U 

mag raden waar het wel over ging… 

Overleg twee is gekoppeld aan de 

lunch. Een meneer, eveneens VVD’er, 

wil Tamara spreken over een actueel 

dossier. We gaan naar het ledenres-

taurant. De Kamerleden en ministers 

eten daar hun uitermate gezonde 

lunch. De meneer heeft amper tijd om 

zijn lunch te nuttigen, praten en eten 

tegelijk, is en blijft toch lastig. 

aanVragen deBat-heropening
Het derde overleg is al in volle gang 

als ik terugkom van een korte pauze. 

Charlotte meldt mij dat we gewoon de 

kamer binnen kunnen. Een overleg is 

gaande met mensen van  een farmacie-

bedrijf die een stuk rustiger praten en 

niet heel veel ‘puntjes’ hebben. Hier-

door blijft dit overleg een stuk beter 

bij. Tussendoor kijkt Tamara geregeld 

op haar telefoon omdat er een regeling 

binnen moet komen en ze dan naar de 

Tweede Kamer moet snellen voor het 

aanvragen van een debat-heropening. 

Aan het eind van het overleg is de be-

treffende email inderdaad binnen en 

gaan we in flinke looppas naar de 

Tweede Kamer. Ik mag zelfs mee 

naar het ‘heiligen der heiligen’. Op 

zo’n blauwe stoel, naast de fractie-

secretaris. We praten zachtjes over 

wat we zien. Het theatrale van een 

SP-woordvoerder valt het meeste op. 

Grote gebaren met de armen, afge-

rond met een heus wegwerpgebaar. 

Mijns inziens een typisch staaltje ac-

teertalent voor de buhne…  

Tamara maakt haar punt, ze blijkt 

achteraf verrast te zijn want de CDA-

woordvoerder die haar voorstel zou 

steunen, blijkt niet aanwezig te zijn. 

Gelukkig is er onderling vertrouwen 

en steunt een collega-CDA’er, en nog 

een partij, Tamara’s verzoek.

Vrije tijd
Nu is er sprake van drie kwartier 

‘vrije tijd’ die Tamara benut voor het 

behandelen van fysieke en digitale 

post. Ik word naar een leeskamer 

gebracht, waar alle kranten liggen.  

Achter de tafel staat een grote bi-

bliotheekkast. De kranten volstaan, 

want voor ik de laatste krant heb 

doorgescand, komt Charlotte me 

alweer halen. Tja, in het gehele 

gebouw mag je als gast niet alleen 

zijn. Overal waar je loopt, moet je 

worden begeleid. 

De meneer van het vierde en laatste 

overleg is zojuist de werkkamer bin-

nengebracht. Deze meneer behartigt 

de belangen van een bepaalde groep 

mensen met een specifieke handi-

cap. Hij praat duidelijk, is betrokken 

bij zijn doelgroep en zelfs ik begrijp 

welk ongemak hij wil aankaarten. 

Tamara en de meneer sparren hoe 

het probleem opgelost zou kunnen 

worden. Iets concreets toezeggen is 

lastig, maar ze geeft wel aan er goed 

naar te zullen kijken.  Na afloop van 

dit laatste overleg geeft Tamara aan 

dat dit inderdaad de gevallen zijn 

waarvoor je blij bent Kamerlid te 

zijn. 

agenda tWeede kamerlid
De dag is ten einde. Tamara heeft 

verplichtingen thuis. De enige ‘vrije’ 

avond sinds weken. Dat zegt wel wat 

over de agenda van een Tweede Ka-

merlid. Haar agenda bestaat uit werk-

bezoeken (maandag), vergaderdagen 

(dinsdag en een uitloop naar woens-

dag), een afsprakendag (donderdag) 

en nog meer werkbezoeken (vrijdag). 

Ik overhandig haar een kleine atten-

tie, en bedank haar nogmaals voor de 

fijne dag.

Concluderend, Kamerlid zijn is toch 

echt een buffelbaan, topsport! Ik kan 

niets anders dan bewondering heb-

ben voor de Kamerleden die met ziel 

en zaligheid hun tijd en energie in 

dit vak steken. Het was een geweldi-

ge ervaring om een dagje mee te mo-

gen lopen. Voor mij was dit wat een 

dagje Efteling is voor 90 procent van 

de mensen: een interessant, afwisse-

lend en amusant dagje uit!  

Ik heb de fijne sfeer mogen ervaren 

(ja, op de gangen en in de werkkamers 

wordt gewoon gelachen), de beleefd-

heid ervaren waarmee een Kamerlid 

zijn gasten ontvangt (verontschuldi-

gen voor telefoonchecks) en de afwis-

selende en hectische, maar bovenal 

boeiende, dag uit het leven van een 

Kamerlid kunnen volgen. 

Mirjam van Houwelingen

Raadslid (VVD) gemeente Bergambacht

mirjam van houwelingen mocht, op eigen verzoek,  in de 

zomer een dagje meelopen met tweede kamerlid tamara 

venrooij-van ark die namens de vvd de portefeuille voert 

over langdurige zorg en wet maatschappelijke ondersteuning 

(wmo).
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Er is in deze tijd meer aan de hand dan alleen een
economische crisis.Dit boek geeft de basiskennis waarmee de lezer
een eigen oordeel kan vormen over de huidige
crisis en de kansen op herstel.Kennis die veruit de meeste mensen niet hebben
meegekregen.
Het was de hoofdreden om dit boek, zo toegan-
kelijk mogelijk, te schrijven.Zodat iedereen, die dat wil, over deze basiskennis
kan beschikken.

De schrijver, socioloog, econoom en politicoloog,
was werkzaam in het bedrijfsleven en hoger
beroepsonderwijs.
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Crisis�van�de�welvaartsstaat

HOE�NU�VERDER?
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Herstel

Crisis

Crisis ......... herstel?
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Zijn er ook lessen te trek-
ken Voor de politiek?
”De Inspectie van Openbare Orde 

en Veiligheid is momenteel bezig 

met een evaluatie over de afgelopen 

gang van zaken. Eén van de punten 

die ik heb aangekaart, is dat ik vind 

dat een burgermeester na een crisis 

te snel zijn bevoegdheden verliest. 

Tijdens een crisis ben je als burger-

meester de persoon die verantwoor-

delijk is. Als hoofd van het beleids-

team heb je dan ook veel wettelijke 

bevoegdheden gekregen. En ben je 

ook hét gezicht in de externe com-

municatie. Die centrale rol verlies 

je echter gelijk weer zodra de crisis 

voorbij is. Dat is echt veel te snel. 

Ook in de fasen van nazorg had ik 

graag wat langer de regie willen 

houden in bijvoorbeeld het oppak-

ken van de onderzoeken. Ik hoop 

dat de wetgever gevoelig is voor 

enige aanpassingen in de toekomst 

op het gebied van nazorg.” 

Werkt een liBerale Bur-
germeester anders dan 
BijVoorBeeld een sociaal-
democratische Burger-
meester?
”Ja, dat vind ik wel. Liberale bur-

germeesters relativeren hun posi-

tie meer dan bijvoorbeeld sociaal-

democratische burgermeesters.  

Zij zien het openbaar bestuur an-

ders. Liberalen zien dit als een on-

dersteuning van de samenleving, 

sociaal-democraten zien het echter 

als een onlosmakelijk deel van de 

samenleving. Ik denk dat VVD-be-

stuurders bovendien beter in staat 

zijn met iedereen een praatje te 

maken. Een VVD-er is altijd overal 

thuis.”

Wie is Bas eenhoorn?
Bas Eenhoorn is decennia lang burger-

meester geweest van diverse gemeen-

ten. In de jaren negentig stapte hij over 

naar het bedrijfsleven en combineerde 

hij dit (van 1999 tot eind 2003) met de 

functie van de landelijke voorzitter van 

de VVD. Na deze periode was hij vooral 

actief als bestuurder in de zorgsector 

en werd hij met regelmaat gevraagd 

als waarnemend burgermeester van 

diverse  gemeentes, waaronder Alphen 

aan den Rijn waar hij veel bekendheid 

kreeg door zijn kordaat optreden tij-

dens en na de moordpartij in een win-

kelcentrum.

meer een dubbele agenda op na. Het 

gebeuren in het winkelcentrum De 

Ridderhof heeft de verbetering in de 

verhoudingen alleen nog maar ver-

der versterkt.”

u Bleek een goede crisisma-
nager te Zijn. Was dit het 
geVolg Van eerder opge-
dane kennis?
”Hoewel natuurlijk niet op die 

schaal, had ik als burgermeester wel 

enige andere crises meegemaakt. Zo 

had ik op Schiermonnikoog nog te 

maken gehad met een ware bevol-

kingsopstand of er nu wel of geen 

auto’s mochten komen op het ei-

land. Maar ik moet zeggen dat het 

meeste voor mij natuurlijk helemaal 

nieuw was. Ik bekleedde nog maar 

net de functie van burgermeester 

en werd door dat gebeuren toch 

automatisch de belangrijkste speler 

in de “driehoek”, waar de Hoofdoffi-

cier van Justitie en de Korpschef van 

Politie Hollands-Midden ook onder-

deel van uitmaken; twee mensen 

die ik voor dat gebeuren nauwelijks 

kende. 

Gelukkig had ik de wijze lessen ont-

houden dat compassie, overtuiging

en optimisme de belangrijkste voor-

waarden zijn in het bezweren van 

een crisis.’

er is al onZettend Veel ge-
schreVen oVer de moord-
partij in het Winkelcen-
trum. Wat is Volgens u de 
WijZe les die andere Be-
stuurders hieruit kunnen 
trekken?
”Snel en open communiceren. De 

media zijn het oog en oor voor alle 

betrokkenen. Daarom moet je de 

media altijd goed bedienen met veel 

persconferenties. En daar vertel je al-

les wat je weet, maar ook wat je nog 

niet weet! Gelijkertijd hebben we 

ook de verschillende sociale media 

bediend zoals Twitter. Bleef je toch 

leading in de informatiestroom.  

Opvallend is dat burgermeesters al-

tijd veel leren over het proces, zoals 

hun rol in het beleidsteam, maar 

veel te weinig over het belang van 

communicatie. Een goede commu-

nicatie is altijd doorslaggevend tij-

dens een crisis.”

8   interView

Burgermeester zijn van Alphen aan den Rijn is per definitie een transparant beroep. Het stadshuis 

is volledig van glas en staat in de volksmond dan ook bekend als ‘De glasbak’. Bij een moord-

partij in één van de winkelcentra, werd het functioneren van Bas van Eenhoorn (65), nog maar 

net  aangesteld als interim-burgermeester, nog meer in het licht gezet. Hij bleek gelukkig een 

meer dan uitstekende crisismanager te zijn.  

Foto’s: Peter Valstar
Tekst:  Roland Keja

”een VVD-er is overal thuis”

Bas Eenhoorn, de Alphense crisis voorbij

uW politieke carrière  
Begon met Wel de mooiste 
Baan Van nederland: het 
Burgermeesterschap Van 
schiermonnikoog.  
”Ik kreeg deze functie nadat ik 

eerst fractieassistent was geweest 

in de toen politiek rumoerige stad  

Groningen. Ja, dan is Schiermonni-

koog, waar ik begon als burgermees-

ter van 30 jaar, inderdaad een wat 

rustigere functie. Het was zelfs een 

dubbelfunctie, want ik was niet al-

leen burgermeester, maar ook gelijk-

tijdig een gemeentesecretaris. Maar 

het is waar: om daar als beroepsbur-

germeester te mogen beginnen, is 

echt een geluk. Ik heb daar ook  heel 

veel kunnen leren voor de rest van 

mijn verdere carriere.”

Wat Vooral?
”Mensenkennis. Je leert dat niets 

zo belangrijk is als mensen te ont-

moeten, met mensen te spreken. Op 

het eiland woonden 1000 mensen 

die je als burgermeester ook  allen 

wel leerde kennen. Ja, alles was daar 

natuurlijk meer kleinschalig. Het 

gemeentehuis bestond toendertijd 

uit niet meer dan vijf ambtenaren, 

met vijf anderen die weer in de bui-

tendienst werkten. En met dat be-

langrijke aspect van mensenkennis, 

daar deed ik na de vreselijke schiet-

partij in Alphen aan den Rijn,  35 

jaar later, weer mijn voordeel mee. 

Je maakt na zoiets verschrikkelijks 

natuurlijk altijd tijd om met ieder-

een een praatje te maken. Je hebt als 

burgermeester door zoiets ook een 

gezicht gekregen. De mensen ken-

nen je, en spreken je ook  altijd aan. 

Compleet met schouderklopjes en 

bedankjes. Je hebt als burgermees-

ter dan ook iets gemeenschappe-

lijks beleefd met de rest van de Alp-

hense gemeenschap. Ik was totaal 

onbekend met de gemeente, maar 

ben nu deel van die gemeenschap 

geworden. Dat is ook de reden dat 

ik bereid ben langer te blijven als 

burgemeester van Alphen aan den 

Rijn. Het zou gek zijn om nu te zeg-

gen: bedankt ik stap weer op,  ik  ga 

weer een andere klus doen. Niet 

dat ik dat niet zou kunnen, ik heb 

genoeg andere andere werkzaamhe-

den op het gebied van van openbaar 

bestuur, maar het zou gek zijn om 

nu zomaar weg te gaan. Dat vinden 

gelukkig ook de wethouders en de 

raadsleden hier, en de burgers van 

Alphen aan den Rijn.”

het Burgermeesterschap 
Van alphen aan den rijn 
Was natuurlijk Bedoeld 
als een interim-Functie.
”Ja, ik was overigens al eerder eni-

ge keren interim-burgermeester 

geweest, zoals achtereenvolgens 

van de nieuwe gemeenten Lansin-

gerland en Kaag-Brasem, beide tot 

stand gekomen na een gemeente-

lijke herindeling. Ik  had ook een 

eigen adviesbureau en wilde hierna 

eigenlijk met enige andere klussen 

beginnen toen ik eind vorig jaar 

door Jan Franssen, de Commissaris 

van de Koningin in Zuid-Holland, 

nogmaals werd gevraagd. Ditmaal 

of ik een bestuurscrisis wilde oplos-

sen binnen het Alphense college.  

Er was daar geen klik meer tussen 

de vorige burgermeester en het col-

lege van wethouders. Maar ook bin-

nen het colllege waren de verhou-

dingen niet altijd even prettig te 

noemen. De vorige burgermeester 

had zijn fuctie tijdelijk neergelegd. 

En ik zou hem, zo was de bedoeling, 

voor tijdelijke duur vervangen. Drie 

maanden later gebeurde echter dat 

schietdrama In het winkelcentrum 

De Ridderhof en dat veranderde 

voor mij de situatie.”

hoe is het oVerigens nu 
met de onderlinge Ver-
standhouding Binnen de 
gemeente?
”De onderlinge omgang in Alphen 

was tot voor kort weinig diploma-

tiek te noemen. Als je als  interim-

burgermeester binnenkomt, ben 

je eigenlijk een soort van olieman-

netje.  Zag ik dat iemand uit de 

oppositie een goed idee heeft, dan 

koppelde ik gelijk een gesprek tus-

sen het betreffend oppositielid en 

de wethouder waar het onderwerp 

onder valt. En zoiets werkt; in de 

eerste drie maanden dat ik er zat, 

was er in ieder geval al een behoor-

lijke slag gemaakt in de bestuurlijke 

verhoudingen; niemand houdt er 
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In Europa vindt momenteel een debat plaats over de vraag of Europa 

meer bevoegdheden moet krijgen. Helaas komt dit debat veel te laat en 

had het gevoerd moeten worden toen gekozen werd voor een monetaire 

unie. De huidige schuldencrisis is niet het gevolg van speculanten en 

de macht van de financiële markten, zoals de SP beweert, maar van het 

ontbreken van een politieke unie. Hierdoor konden enkele nationale 

overheden onverantwoord handelen en dat wordt door de financiële 

markten nu genadeloos blootgelegd .

Voor de introductie van de Euro hebben vooraanstaande economen al 

gewaarschuwd dat een monetaire unie zonder politieke unie een gevaar-

lijk experiment is. Daarvoor zijn twee  redenen. De eerste is dat geld 

zijn waarde ontleent aan het vertrouwen 

dat je voor het  door jou ontvangen geld  

weer iets van dezelfde waarde kunt terug-

kopen. De tweede is dat in een monetaire 

unie, gebieden waar het economisch min-

der goed gaat, hun concurrentiekracht 

niet kunnen verbeteren door hun munt-

eenheid in waarde te verminderen (deva-

lueren)  Beide vragen niet alleen een cen-

trale regie, maar ook financiële steun van 

sterkere regio’s aan zwakkere. Kort gezegd 

centraal sociaal economisch beleid.  Door 

de tegenstanders van zo’n centrale regie 

wordt gezegd dat we keiharde afspraken 

moeten maken. Helaas leert de praktijk dat zo’n afspraak weinig waard is 

als je te maken hebt met soevereine staten. Wat te doen als de kiezers in 

een lidstaat een regering kiezen die lak heeft aan die afspraken? Als een 

gebied niet meekan in een monetaire unie,  helpen geldboetes niet. Dan  

is financiële steun op zijn plaats. Dit gebeurt ook in de huidige lidstaten. 

Solidariteit is in een monetaire unie een vereiste voor een evenwichtige 

ontwikkeling van alle regio’s. In Nederland betalen rijke regio’s ook aan 

de arme. Parijs betaalt voor Corsica, Milaan voor Sicilië, het Westen van 

Duitsland aan het Oosten en de Vlamingen aan de Walen.  Als we steun 

geven en beleid voeren om zo’n regio te helpen, mag dat niet natuurlijk 

niet doorkruist worden door eigen beleid van die regio dat daar haaks op 

staat. Eigen bevoegdheden moeten derhalve worden ingeleverd inclusief 

de mogelijkheid geld te lenen. Centrale bevoegdheden invoeren als het 

fout gaat is te laat. Het moet dus voor alle landen gelden.

Het Europa van voor de euro had natuurlijk het eindstation kunnen zijn,  

maar dat is het niet geworden. We moeten nu de consequenties willen 

nemen van wat we 16 jaar geleden hebben besloten. Immers de financi-

ele markten leggen genadeloos bloot wat politici proberen te verhullen. 

Europa bestaat niet, en dus kun jij daar als geldverstrekker niet op ver-

trouwen!  Ze zullen net zo lang doorgaan totdat ze gewonnen hebben, 

lees de monetaire unie uit elkaar valt. Dat gebeurt alleen niet als we ons 

niet uit elkaar laten spelen maar een front vormen. We staan voor een 

belangrijke keuze, doorpakken of het verlies nemen. Dat zou een enorm 

verlies zijn aan welvaart en stabiliteit.

Ik roep de VVD op het scepticisme ten opzichte van een federaal Europa 

te laten varen en een discussie te starten hoe een federaal Europa het 

beste vorm kan worden gegeven, zodat er niet over,maar met ons wordt 

gesproken. We moeten discussiëren over de vraag wat allemaal tot het 

werkgebied van de federatie dient te behoren. Niet over de vraag of er 

een federatie moet komen. We krijgen er wel wat voor terug: welvaart 

en vrede

Mijn conclusie is: we zijn te laat om een federaal Europa af te wijzen, en 

we zullen nu bevoegdheden moeten overdragen om de voordelen te be-

houden. Dat hoeft niet te betekenen dat we niets meer te zeggen hebben. 

De Staten in Amerika hebben nog genoeg beleidsvelden om zich druk 

over te maken. Laten we niet talmen!! Het is vijf voor twaalf.

René van Diessen, betrokken VVD-lid en tot voor kort als gedeputeerde van respec-

tievelijk  Provincie Gelderland en Provincie Flevoland betrokken bij vergaderingen 

van het Comité van de Regio’s.      

  

gastcolumn

Is het nog mogelijk 
tegen een federaal 

Europa te zijn?

Het cultuurbeleid van onze 

staatssecretaris Zijlstra gaat 

over de cultuur van de instellingen 

en de podiumkunsten. Dit beleid 

richt zich op individuele burgers. 

Het past immers in het gedachten-

goed van de VVD, dat je je in eerste 

instantie niet met de samenhang in 

de samenleving bemoeit. Ieder heeft 

zijn eigen verantwoordelijkheid. 

Wegsnoeien
Het gevaar bestaat echter dat als ge-

volg van deze beleidskeuze de sociale 

cohesie  verder versnippert.  Immers, 

bestendige samenwerkingsverban-

den verdwijnen door het wegsnoeien 

van bestaande infrastructuur. Halbe 

Zijlstra wijst erop dat  samenhangen 

vooral ontstaan in het verenigingsle-

ven en sport, maar ze ontstaan net 

zo goed op de werkvloer, in organisa-

ties, in de publieke dienstverlening 

of aan het loket. Intermenselijk ver-

keer leidt op den duur tot een spe-

cifieke manier van denken en doen, 

die we omgangscultuur noemen.  

ontslaggolVen
In de afgelopen decennia hebben 

echter veel bedrijven, organisaties 

en instellingen te maken gehad met 

schaalvergrotingen en reorganisatie-

golven. Langdurige samenwerkings-

verbanden werden opgeheven en 

mensen moesten elders aan de slag.  

Dat dergelijke ontslaggolven een gat 

slaan in het sociale leven van de bur-

ger wordt misschien niet altijd goed 

beseft. Temeer omdat mensen niet 

alleen een individuele kant hebben 

maar net zo goed een groepskant. 

Een mens is pas mens onder de men-

sen, hij wil ergens bij horen. Voor het 

welzijn van een burger zijn beide ele-

menten van belang. In woelige tijden 

zijn juist langdurige sociale verban-

den van grote betekenis. Op boven-

genoemde processen heeft de burger 

echter geen invloed. Hij wordt gewe-

zen op zijn verantwoordelijkheid en 

moet zichzelf maar zien te redden.

In de startnotitie van het WMO be-

leidsplan (2007) werd de vraag ge-

steld: hoe gaat autonomie samen 

met goede sociale verbindingen? 

Maar de vraag is meer, hoe bescher-

men we het sociale element in de sa-

menleving? Ofwel , hoe koesteren we 

de samenwerkingsculturen in orga-

nisaties en instellingen die nog een 

sterke cultuur van normen en waar-

den hebben, die anderen weet aan te 

spreken op gedrag, waar betrokken-

heid is en aandacht voor elkaar? 

geVolgen
Dus, als het gaat om de bezuini-

gingsplannen in de culturele sector,  

is het  goed te bedenken wat de ge-

volgen zijn van deze bezuinigingen.  

Want, hoeveel vrijwilligers zijn er 

niet actief in de wereld van de kunst 

en de cultuur?  Zij zijn degenen die 

door hun betrokkenheid het sociale 

fundament vormen van de culturele 

sector.  

Een ander voorbeeld zijn de  hechte 

teams bij de vrijwillige brandweer.  

Ze moeten flexibel worden vanwege 

de schaalvergroting, maar de vrijwil-

ligerszijn hier fel op tegen en dreigen 

af te haken. De vraag is of de overheid 

een bezuinigingsslag kan maken met 

behoud van deze hechte plaatselijke 

teams  - en dus de gewenste sociale 

cohesie…

VVd-onderWerp
Zou de politiek, lees de VVD,  toch 

niet beleid dienen te ontwikkelen ge-

richt op behoud van sociale cohesie?

Het koesteren van goede organisatie-

culturen lijkt mij meer een

beleidskwestie dan een kostenpost. 

Bovendien, het gevoel er samen voor 

te staan zal de eigen kracht van men-

sen juist aanboren. En dat is nodig, 

de overheid kan niet meer alles al-

leen oplossen; een voorwaarden-

scheppend beleid lijkt mij dan ook 

noodzakelijk om  ruimte te geven 

aan oplossingen van onderaf.

Het lijkt me echt een onderwerp voor 

de VVD, want bij de VVD is cultuur 

toch juist in goede handen?

Eveline van Rees

Son en Breugel

In Liber van maart 2011 staat 

een stukje over de aanpak 

van illegale hennepteelt. Naar mijn 

mening is de minister bezig met 

een actie die meer kwaad doet dan 

goeds oplevert. Het gebruik van hen-

nepproducten is minder schadelijk 

dan het nuttigen van zwak alcoholi-

sche dranken. De problemen van de 

hennepteelt is erin gelegen, dat het 

verboden is. De kwekers veroorzaken 

veel overlast, stelen elektriciteit en 

zijn brandgevaarlijk bezig. Door het 

verbod is er geen kwaliteitscontrole 

op de productie en de producten, 

zodat de gebruiker bescherming te-

gen slechte kwaliteit ontbeert. Door 

de verscherpte aanpak stimuleert de 

minister verschuiving naar de zwaar-

dere criminaliteit. Wil de VVD dat?

De reden van de strafbaarheid is 

dat de omringende landen hennep-

teelt strafbaar stellen, vermoedelijk 

om hun productie van alcoholische 

dranken veilig te stellen. Een veel ef-

fectievere aanpak is het geleidelijk 

legaliseren van de hennepteelt en de 

kwaliteit van de productie te contro-

leren. In het genoemde artikel staat: 

“Door criminelen in hun portemon-

nee te raken, tref je ze het hardst.” 

Daar ben ik het helemaal mee eens. 

Door legale concurrentie verdwijnt 

de criminele hennepteelt en kan 

de politie zich met nuttiger zaken 

bezig houden. De politie hoeft toch 

ook niet op te treden tegen illegale 

druiventeelt t.b.v. wijn of illegale 

teelt van hop voor het bier. Door slim 

‘orde op zaken’ te stellen vermindert 

de criminaliteit en kan Nederland op 

een liberale manier geld verdienen.

Jan Stoop, Voorburg

Reactie
De teelt van hennep is illegaal en veroor-

zaakt veel overlast voor omwonenden (o.a. 

brandgevaar en geuroverlast). Daarbij 

komt dat criminelen gebruik maken van 

de welwillendheid van burgers om deze 

teelt te faciliteren (met als tegenprestatie 

een deel van de winst). Deze teelt vormt 

het voorportaal van de georganiseerde 

handel in drugs waar miljoenen euro’s in 

omgaat.

Ik onderschrijf de conclusies van de Com-

missie Van de Donk, die in 2009 schreef 

dat het middelengebruik van minderjari-

gen sterker moet worden tegengegaan en 

dat coffeeshops zijn uitgegroeid tot moei-

lijk beheersbare, grote cannabisverkoop-

punten. Het regeerakkoord stelt dat het 

huidige open deur beleid van de coffee-

shops beëindigd dient te worden en dat de 

bestrijding van de georganiseerde (drugs-) 

criminaliteit wordt geïntensiveerd.

Legalisering van softdrugs biedt geen 

soelaas, Nederland zou zich daarmee 

verder distantiëren van de werkelijkheid 

in de landen om ons heen. In de drugs-

nota die eind mei aan de Tweede Kamer 

is gestuurd,  heb ik duidelijk gemaakt 

verder in te zetten op de bestrijding van 

de overlast en het beheersbaar maken van 

het gebruik: coffeeshops worden besloten 

clubs waar enkel leden (meerderjarig en 

inwoner van Nederland) terecht kunnen. 

Ook zal de inzet op de bestrijding van de 

georganiseerde misdaad en de hennep-

teelt verder worden versterkt.

Ivo Opstelten, Minister van Veiligheid en 

Justitie

Sociale cohesie is ook cultuur

Aanpak illegale hennepteelt

IngEzonDEn bRIEvEn
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amBities - Ruim 25 raadsleden, 

wethouders, bestuursleden en an-

dere actieve VVD-ers  kwamen op 1 

en 2 juli in de Zeister bossen bij el-

kaar voor de 25e  Workshop Liberale 

Loopbanen van VVD Talentmanage-

ment/Haya van Somerenstichting. Of 

deze VVD’ers nu de ambitie hebben 

Statenlid, burgemeester, Europarle-

mentslid, Commissaris van de Konin-

gin of Eerste of Tweede Kamerlid te 

worden,  het is de ambitie die hen 

bindt om verdere stappen te zetten 

in hun politieke of bestuurlijke car-

rière.

kansen en mogelijkheden
In de Workshop Liberale Loopba-

nen, die in beginsel twee maal per 

jaar wordt gegeven, wordt inzicht 

geboden in de eigen drijfveren en 

ambities en wordt dieper ingegaan 

op kansen en mogelijkheden met op 

het eind een actieplan voor de eigen 

politieke carrière. Onder leiding van 

voormalig staatssecretaris, wethou-

der en waarnemend burgemeester 

Bruno Bruins, de leden van de Per-

manente Scouting Commissie Frans 

Gosses en Hans van den Broek, maar 

ook Mark Harbers,  Tweede Kamerlid  

en voormalig wethouder in Rotter-

dam, werden zij door een intensief 

programma geleid. Hierin werden 

de ambities verder onderzocht en 

werden concrete handvatten gebo-

den voor de eerste, maar ook de ver-

dere,  vervolgstappen . De workshop 

kenmerkte zich door een zeer open, 

eerlijke en respectvolle sfeer, waarin 

ambities, maar ook twijfels en onze-

kerheden, konden worden gedeeld in 

een veilige omgeving.

speeddaten
Succesvol onderdeel van de workshop 

was het speeddaten: Alle deelnemers 

kregen de gelegenheid om in een per-

soonlijk gesprek van 6 minuten met 

elk van de begeleiders persoonlijk 

advies te krijgen over het verwezen-

lijken van hun politieke ambities. Uit 

de evaluatie bleek dat de workshop 

voor elk van de deelnemers waarde-

vol was gebleken en dat men naar 

huis ging met een duidelijker beeld 

van mogelijke vervolgstappen op hun 

persoonlijke politieke loopbaan.

De volgende Liberale Loopbanen 

vindt plaats op 2 en 3 december 

2011.  Vanaf 1 oktober 2011 kan op 

de website www.vvd.nl/liberaleloop-

banen  worden ingeschreven voor 

deze editie. Voor meer informatie 

kan contact opgenomen worden met 

Graciëla Duran 070 - 361 30 34 of  

g.duran@vvd.nl. 

Perjan Moors, raadslid in Houten

passeren gedurende deze bijeenkom-

sten. De VVD nodigt al haar leden uit 

om mee te discussieren tijdens deze 

bijeenkomsten.

meer inFormatie?
Tijden, locaties en meer informatie 

over de verschillende thema’s die 

tijdens de politiek cafés en het sym-

posium besproken zullen worden is 

te vinden op www.helpthulp.eu en 

internationaal.vvd.nl  

discussie - VVD Internationaal 

organiseert met steun van de Nati-

onale Commissie voor Internatio-

nale Samenwerking en en Duurzame 

Ontwikkeling (NCDO) het project 

‘Helpt Hulp?’. Thema is de Europese 

samenwerking voor ontwikkelings-

samenwerking. Het project bestaat 

uit een reeks politiek cafés en een 

symposium.

politiek caFés
Op 5 september zal het eerste politiek 

café van ‘Helpt Hulp?’ plaatsvinden 

te Leiden. Te gast is VVD Tweede Ka-

merlid Ingrid de Caluwé, woordvoer-

der ontwikkelingssamenwerking. In 

september en oktober zullen nog  po-
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Senioren netwerkcongres vindt
plaats op 16 september

liberaal Vrouwen netwerk:
seminar op 12 november

naar de top: liberaal
Publiek met halbe Zijlstra

night of Freedom:
festival voor liberalen

Succesvolle workshop liberale loopbanen

www.helpthulp.eu

helpt hulp? (2) litiek cafés plaatsvinden te Den Haag 

(12-9), Utrecht (3-10) en Amsterdam 

(17-10).  Op 19-11 zal een symposium 

in Den Haag plaatsvinden. Het pro-

ject zal worden afgesloten met een 

deelsessie tijdens de Algemene Verga-

dering van 26-11. 

Tijdens deze bijeenkomsten zullen 

naast VVD Kamerleden ook diverse 

politici uit onder meer België, Dene-

marken, Duitsland, Zweden en het 

Verenigd Koninkrijk hun visie geven 

op ontwikkelingssamenwerking en 

Europese samenwerking – of het ge-

brek hieraan – op dit gebied. Onder 

andere de thema’s begrotingssteun, 

de milleniumdoelen, de rol van de 

Europese Unie, veiligheid, handel 

en democratisering zullen de revue 

Workshops - Het zesde Senioren 

netwerkcongres vindt plaats op 

vrijdag 16 september. Dat zal een 

dag zijn om te netwerken en van 

mening te wisselen met vvD’ers 

en kamerleden over onderwerpen 

die senioren raken. Actuele zaken 

over de pensioenproblematiek, de 

stijgende kosten in de zorg en de 

toekomst van AWbz staan op de 

agenda. 

Inleiders zijn de kamerleden Ineke 

Dezentjé Hamming, Anne Mulder 

en Tamara venrooij.

In de middag zijn er workshops om 

de onderwerpen verder uit te spit-

ten en is er gelegenheid om uw me-

ning hierover te geven. Specifieke 

onderwerpen als ‘scheiden van wo-

nen en zorg’ en ‘initiatiefwetsvoor-

stel “Uit vrije Wil ‘ komen daarbij 

ook aan bod.

noteer vast in uw agenda: 

op 16 september, 10 - 16 uur in de 

Tweede Kamer te Den Haag: het 

zesde Seniorennetwerkcongres

U kunt zich al vast als belangstel-

lende aanmelden bij: Lysbeth van 

valkenburg, vvd@vanvalkenburg.eu

Wij zorgen ervoor dat de uitnodi-

ging eind augustus in de mailbus 

valt.

We zien uw komst graag tegemoet.

De stuurgroep:

Monique Boskma, voorzitter

Marijke Vos, externe contacten

Lysbeth van Valkenburg, interne contacten 

VVd-prominenten Het Libe-

raal Vrouwen Netwerk organiseert 

op 12 november een seminar met 

het motto ’Vrouwen zijn hard no-

dig!’ als leidend thema. Dit thema 

is gekozen omdat de VVD-vrouwen 

goede kansen hebben in onder 

meer het openbaar bestuur, in  ver-

tegenwoordigende functies en in 

besturen in het algemeen. Maar 

welke kansen zijn dat? En hoe pak 

je die kansen? Welke skills heb je 

daarvoor nodig? En hoe profileer 

je daarmee de VVD? Kortom: veel 

vragen waarover kan worden gedis-

cussieerd met VVD-prominenten 

en deskundigen die zich bezig 

houden met talentontwikkeling. 

Neelie Kroes heeft al toegezegd te 

komen spreken.

Noteer alvast de datum: zaterdag 

12 november. Nadere berichten vol-

gen. Introducees zijn welkom.

liVe muZiek, caBaret en de-
Batten -  Het liberale festival 

‘Night of the Freedom’ vindt plaats 

op vrijdagavond 23 september  in 

de Woolloomooloo, een studenten-

discotheek die is gelokeerd in een 

voormalige bunker, bevindt zich 

aan het Janskerkhof 14, midden in 

het centrum van Utrecht . De Night 

of the Freedom kent  een spannend 

programma. Zo zal er onder andere 

een cabaretier en live muziek zijn. 

Daarnaast een aantal leuke debat-

ten met aansprekende politici. Zo 

hebben onder andere Mark Verhe-

ijen (VVD), Hero Brinkman (PVV) en 

Boris van der Ham (D66) al laten 

weten dat ze aanwezig zullen zijn. 

Vanaf 18.00 uur gaan de deuren al 

open om elkaar te ontmoeten voor 

de start van het programma dat 

een uur late plaatsvindtr. Het of-

ficiële programma duurt tot 23.00 

uur, maar dan is de Night of Free-

dom natuurlijk nog niet afgelopen. 

De Woo biedt ons dan ook de mo-

gelijkheid om de nacht feestelijk af 

te sluiten tot in de late uurtjes. 

De Night of Freedom is een ini-

tiatief dat is genomen vanuit de 

Stuurgroep Landelijk Jongerenbe-

leid. Hier zitten zowel leden van de 

VVD, JOVD, jongTeldersstichting 

als de bestuurdersvereniging in. De 

stuurgroep heeft nagedacht over 

hoe we gezamenlijk met de JOVD 

een follow up kunnen geven aan 

de ledenwervingsacties in studen-

tensteden aan het begin van het 

nieuwe studiejaar. Er is behoefte 

aan een inhoudelijke en feestelijke 

ontmoeting tussen liberale jonge-

ren en dit heeft dus geresulteerd 

in de Night of Freedom.

Het festival staat open voor alle 

liberale jongeren. Als je als lid ie-

mand mee neemt die nog geen 

JOVD of VVD lid is, ontvangen jul-

lie bij de ingang een hippe gadget. 

De minimumleeftijd is 18 jaar.

Voor meer informatie kijk op de website: 

www.nightoffreedom.nl Of volg ons op 

Twitter: NightOfFreedom

Bijeenkomst - Liberaal Publiek 

organiseert op dinsdag 27 septem-

ber een bijeenkomst met Halbe 

Zijlstra, staatssecretaris van On-

derwijs, Cultuur en Wetenschap 

(OCW). De bijeenkomst bestaat 

uit twee delen. Halbe Zijlstra gaat 

eerst in op de visie van het kabinet 

op het hoger onderwijs, cultuur 

en zijn werkzaamheden als staats-

secretaris. Hoe krijgen we deze sec-

toren op topniveau en welke uitda-

gingen liggen voor ons? 

Het tweede gedeelte van de avond 

gaat over benoemingen van perso-

nen op publieke functies en welke 

belang/rol politieke partijen hierin 

hebben. Vervolgens is er een discus-

sie met de aanwezigen. De avond 

wordt afgesloten met een netwerk-

borrel.

De avond begint om 20.30u t/m 

22.00 in de Haagse Lobby (Spui 68, 

Den Haag op de 10e etage van het 

Bibliotheekcomplex voor het Stad-

huis).. Graag aanmelden voor deze 

avond via liberaalpubliek@vvd.nl. 
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Pensioenen: flexibele robuustheid

een toekomstbestendige landbouw
voor agrarische ondernemers

Verhoging - Centraal op de 

VVD-Partijraad die op 18 juni werd 

gehouden in Ede, staat het Neder-

landse pensioenstelsel en het re-

cente Pensoenakkoord tussen de 

sociale partners. Het Nederlands 

AOW-pensioen is gebasseerd op het 

zogeheten omslagstelsel waarbij 

niet-pensioengerechtigden premies 

betalen die meteen wordt uitbe-

taald aan pensioengerechtigden. 

Dit systeem dateert nog uit de tijd 

van ‘vadertje’Drees en is op zich 

een goed functionerend systeem 

ware het niet dat veranderingen nu 

meer dan noodzakelijk zijn.

 

enkele cijFers
Ten eerste om de gewijzigde verhou-

ding tussen werkenden en gepensi-

oneerden. Staan in 1950 op iedere 

gepensioneerde maar liefst 7 pre-

miebetalende burgers, inmiddels 

is dit veranderd in de verhouding 

1:4. En in 2040 wordt dit zelfs 1:2. 

Ten tweede om de gestegen levens-

verwachtingen. Was in 1950 de le-

vensverwachting voor een 65-jarige 

Nederlander nog 14,7 jaar. Nu is dit 

19,6 jaar en zal dit in 2040, naar ver-

wachting, 22,1 jaar worden. Deze 

ontwikkeling zorgt er voor dat nu 

al 30 procent van alle AOW-premies 

worden betaald uit de algemene be-

lastingopbrengsten (en niet alleen 

uit de speciale AOW-premie in de 

eerste schaal). In 2040 zal dit zelfs 

60 procent zijn. 

Verhaal achter de cijFers
Professor Casper de Vries, hoogle-

raar monetaire economie in 

Rotterdam, legt tijdens de Par-

tijraad de nadruk op de enor-

me kwaliteit van het huidige 

stelsel (waarbij ook rekening 

wordt gehouden met de pen-

sioenopbouw naast de AOW) 

en wijst de aanwezigen op de 

grote voordelen van collectieve 

pensioencontracten; deze zijn 

misschien niet in lijn met de 

VVD-gedachte, maar hebben 

zich wel bewezen in de prak-

tijk. De Vries pleit niettemin 

voor enige veranderingen, zo-

als de mogelijkheid van 

demotie: waarom moeten men-

sen steeds meer salaris gaan 

verdienen? Zou het juist niet 

heel goed zijn als mensen richting 

hun 65e een lagere functie accepte-

ren - inclusief een lager salaris. Zo 

blijft hun ervaring voor het bedrijf 

behouden zonder dat ze op top-ni-

veau moeten blijven presteren. 

het pensioenakkoord
Henk Kamp, Minister van Sociale Za-

ken en Werkgelegenheid, houdt een 

meer politiek verhaal en verklaart 

zich voorstander van het nieuwe 

pensioenakkoord omdat het oude, 

wat hem betreft,  te kenellend is. 

Met het nieuwe akkoord kunnen de 

sociale partners per cao kiezen tus-

sen  vasthouden aan een systeem 

van meer zekerheid of een systeem 

voor meer rendenemnt waarbij 

meer wordt belegd in aandelen. 

Kamp blijkt zelf meer voordelen te 

zien in het laatste: ondanks twee 

ongekende financiële crises in één 

decennium, is in de pensioensecor 

meer rendement gemaakt dan als 

het geld op een spaarrekening zou 

zijn gezet. Het meest opvallende 

punt in het nieuwe akkoord is de 

verhoging van de pensioenleeftijd 

naar 67 (en mogelijk 68 in 2040 als 

de verwachte levensverwachting dit 

nodig maakt). Het akkoord is rede-

lijk flexibel, zo geeft Kamp aan, 

omdat mensen de mogelijkheid 

krijgen om eerder te stoppen 

(met een lager pensioen) of lan-

ger door te gaan (met daarna 

een hoger pensioen). Verder 

vertelt hij dat de AOW met 0,6 

procent per jaar zal stijgen en 

dat  er een inkomensafhanke-

lijke heffingskorting komt als 

je alleen AOW hebt, of slechts 

een klein aanvullend pensi-

oen. Hierdoor kan de premie 

stabiel blijven op het huidige 

(hoge) niveau. Omdat de feite-

lijke leeftijd waarop mensen in 

Nederland momenteel stoppen 

met werken, op 61,5 jaar ligt 

(en natuurlijk veel te laag is), 

staat Kamp ook een aantal maatre-

gelen voor om ouderen flexibeler 

te maken op de arbeidsmarkt. All-

leen met deze flexibilisering kan 

het pensioenstelsel robuust worden 

gehouden.

discussie
Als reactie op de inleidingen wordt 

vanuit het publiek vragen gesteld 

over de positie van buitenlandse 

werknemers en ZZP-er’s. Zij bouwen 

geen of weinig pensioen op en kun-

nen dus heel sterk concurreren met 

bedrijven, die 15,7 procent van de 

loonsom aan pensioenpremie moe-

ten opbrengen. 

Een ander zorgpunt is de input van 

de vakbonden. Veelal bevolkt door 

ouderen behartigen zij een gekleur-

de mening, terwijl zij zich wel pro-

fileren als vertegenwoordigers van 

alle generaties. 

Een derde onderwerp dat in discus-

sie naar voren komt, is de noodzaak 

voor werknemers om interessant te 

blijven voor de werkgever. Beroeps-

groepen veranderen steeds vaker 

van karakter of verdwijnen zelfs vol-

ledig. Je moet daar als werknemer 

én werkgever tijdig op inspringen.

Bij de aanwezigen zijn veel leden 

van de Tweede Kamer aanwezig. 

Hieronder ook Ineke Dezentjé 

Hamming. Als woordvoerder  pen-

sioenen binnen de Tweede Kamer 

heeft zij die dag door de partijraad 

in ieder geval veel goede adviezen 

meegekregen voor haar werkzaam-

heden in ‘Den Haag’. 

Peter Lamberts

Lid Presidium Partijraad

liBerale Visie - Het Gemeen-

schappelijk Landbouwbeleid (GLB) 

binnen de Europese Unie (EU) zal ver-

anderen voor de periode 2014-2020. 

Voor de partijcommissie Landbouw, 

Natuur en Voedselkwaliteit (LNV)  

reden genoeg voor het tijdig vaststel-

len van een  liberale  visie . Hiervoor 

wil de partijcommissie  de komende  

tijd graag  van gedachten wisselen 

met agrarische ondernemers en an-

dere belangstellenden, al dan niet 

VVD-lid.  Zo komen dit najaar de on-

derwerpen  schaalvergroting in de 

melkveehouderij en de kansen voor 

biobased economy in de landbouw 

aan de orde.

Vragen
Laat ik eerst voorinformatie geven 

over het nieuwe GLB en de vragen die 

moeten worden beantwoord voordat 

überhaupt iets zinnigs kan worden 

gezegd over de invulling van het 

nieuwe beleid:

1. Wat wordt het totale bedrag van 

de EU begroting na 2013? 

2. Wat wordt het aandeel landbouw 

binnen deze begroting? 

3. Wat wordt de verdeling van de 

landbouwmiddelen binnen de lidsta-

ten? 

4. Wat wil Nederland met de EU 

landbouwgelden?

het enige Beleid
Opvallend is dat in discussies over 

de toekomst van het GLB men vaak 

is geneigd om direct de laatste vraag 

te behandelen, terwijl antwoorden 

op de eerst drie vragen juist hiervoor 

nodig zijn. De GLB-middelen (totale  

budget: 43 miljard euro) maken ruim 

40 procent uit van het totale EU-bud-

get, maar andere kant slechts 0,33 

procent van het Bruto Binnenlands  

Product van de gehele EU. Het GLB 

is dan ook het enige beleid waarvoor 

de EU een gemeenschappelijk budget 

kent..

gelijk houden
Gezien de economische  moeilijke  

tijden wil een ruime meerderheid 

van het Europees Parlement  het EU-

budget voor het GLB gelijk houden, 

met hierbij een zo groot mogelijk 

aandeel van de zogenaamde eerste 

pijler . Deze pijler staat voor een 

rechtstreekse steun aan landbou-

wers via een basispremie per hectare. 

Deze wordt dan aangevuld met een 

betaling voor extra diensten (zoals 

houtwallen, natuurbeheer en koei-

enweiden). 

Een ander deel van dat budget wordt 

gevormd door de tweede pijler: gel-

den uit het GLB die niet direct bij de 

boeren terechtkomen, maar worden 

gebruikt voor plattelandsontwikke-

ling of andere stimuleringsregelin-

gen  voor de landbouw.  Deze pijler 

voor het EU-plattelandsbeleid is op 

zich een prima instrument, maar 

zij moet wel zijn gebaseerd op dui-

delijke doelen, en dus niet op vage 

duurzaamheidseisen zonder trans-

parante partijen. Anders lopen we 

het risico dat zelfs duurzame toma-

ten en kippen steun kunnen krijgen. 

Daarnaast verhoogt het gebrek aan 

transparantie de kans op misbruik 

van EU-gelden binnen de ‘agroketen’. 

Bovendien: zou deze tweede pijler 

belangrijker worden, dan zouden 

deze GLB-middelen zich ook meer 

verplaatsen van Noord- naar Zuid-

Europa. De reden hiervoor is dat de 

Noord-Europese landen efficiënter 

en grootschaliger landbouw wordt 

bedreven. 

 

dier- en Voedselcrisissen
Sinds het bestaan van het GLB, is de 

Nederlandse begroting met 72 pro-

cent toegenomen. Ook andere lid-

staten hebben, gemiddeld genomen, 

een aanzienlijke groei laten zien. 

De  EU-begroting  blijft echter ge-

lijk. Hierdoor kan in komende jaren 

steeds minder worden verwacht dat 

er uit de GLB-middelen geld wordt 

gevonden voor het financieren van 

mogelijke nieuwe dier- en voedselcri-

sissen. 

marktaandeel
De totale som  van de  EU-gelden uit 

het GLB voor de Nederlandse land-

bouw maakt met 1 miljard euro 

slechts  1,5 procent uit van de totale 

productiewaarde. 

Hoe er ook zal worden gestuurd 

vanuit “Brussel”, de gewone markt 

zal voor de Nederlandse landbouw 

vele malen belangrijker zijn dan de 

politieke gelden vanuit de EU. Dient 

er iets te veranderen, dan moeten in 

ieder geval de betalingen uit de EU 

uitsluitend terecht te komen bij de 

agrarische ondernemers. Belangrijk 

hierbij is dat de agrarische onder-

nemers meer vrijheid krijgen. De 

samenleving stelt veel eisen aan de 

agrarische sector. Waarom zou deze 

sector daar ook niet voor gecompen-

seerd kunnen worden? Een goed idee 

zou een integratie kunnen zijn  tus-

sen enerzijds  het nieuwe GLB en an-

derzijds de innovaties in de biobased 

economy, zoals alternatieve energie-

winning (zon en biogas).

eerlijk speelVeld
Al met al wil de VVD een eerlijk speel-

veld voor de agrarische ondernemers. 

Dus geen nationale eisen boven de al 

talrijke regels van de EU. Of allerlei 

verplichte taken om aanspraak te 

kunnen maken op GLB-gelden; iets 

dat bovendien alleen maar leidt tot 

meer bureaucratie. 

Agrarische ondernemers moeten 

daarom een perspectief krijgen op 

hun  toekomst. Alleen dan kan er 

verantwoord worden geïnvesteerd in 

zaken als duurzaamheid, milieu en 

groei.

Jan Klink, secretaris partijcommissie LNV

 jjjklink@gmail.com
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o Karakteristiek vier- en vijfsterren hotel aan de Noordwijkse kust                
 in particulier eigendom met 288 luxueuze hotelkamers

o Centraal gelegen tussen Amsterdam, Schiphol, Leiden en Den Haag

o Ruim uitgeruste zalen al vanaf 5 personen tot 2500 personen

o Vier verschillende restaurants en twee sfeervolle bars en  
 Beachclub O., allen met zeezicht

o Exclusief strandpaviljoen Beachclub O. is het gehele jaar geopend   
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o Ruime parkeergelegenheid op eigen terrein of privé parkeergarage

o 1500 m2 Wellness area, inclusief subtropisch golfslagbad en  
 verschillende saunafaciliteiten. Verkozen tot beste wellness van  
 Zuid-Holland.

Services without limits 
Wij heten u van harte welkom bij de Hotels van Oranje; een uniek 
resort aan de Nederlandse kust. Een plek waar  
vorstelijke gastvrijheid en een stijlvolle ambiance u  
omarmen voor zowel uw verblijf met vrienden en familie als uw 
zakelijke bijeenkomsten.

Volg ons op:
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IntervIew

Mark rutte over 
de MIljoenennota

3

tweede kaMer

Het PensIoenakkoord

‘Op de pof leven
is echt voorbij’

Minister-president Mark rutte:

‘koersvast in onzekere tijden’. Met deze titel presen-

teerde het kabinet rutte-verhagen de Miljoenennota 

op prinsjesdag aan het parleMent. in het torentje op 

het binnenhof belicht Mark rutte, de eerste liberale 

Minister-president sinds 1913, het hoe en waaroM van 

orde op zaken stellen. 

Congres ‘Maak Nederland Liberaler’ 26 november

Geen persoon die de Miljoenennota beter toe kan lichten dan na-
tuurlijk de premier Mark Rutte zelf.   Op pagina 1 en 4 daarom een 
gesprek met hem over onder meer deze nota, de eerste die geheel 
voor rekening komt van zijn kabinet.  

Investeren In de kracht van nederland

‘Xxxxx xxx xx
xxxxxxx’

Xxxxxx xxxxxx xxxxx xxxx

xxxxxxxxx

PartIj

26 november: congres 
'Maak nederland liberaler'

www.stefblok.nl

“Het is het westen met zijn 
ideeën over democratie, 

individualisme en pluralisme 
dat een gevaar inhoudt voor 

de islam.”

Frits Bolkestein, 
tijdens de H.j. schoo-lezing

11

Eigen geluid
Miljoenennota 2012 

Vervolg op pagina 4

jaargang 7, nr 6

Ruziënde en vingerwijzen-
de politici. Dat beeld kreeg 
de kijker voorgeschoteld 

in de media na het debat van de 
Algemene Beschouwingen. Geen 
verheffende vertoning.

Bovendien deed het geen recht 
aan de realiteit. Zelf constateerde 
ik namelijk dat er in die twee  
dagen een fel, maar goed inhou-
delijk debat is gevoerd, over de 
hele breedte van de begroting. 
Van sociale zaken tot veiligheid, 
van onderwijs tot infrastructuur. 
De premier heeft het uitstekend 
gedaan en het kabinetsbeleid 
overtuigend verdedigd.

Het debat over de Algemene Be-
schouwingen wordt ieder jaar 
op het scherpst van de snede ge-
voerd. Sommige partijen zoeken 
daarbij het randje op, of gaan er-
overheen. Dat is niet de stijl van 
de VVD. Wij zullen mensen niet 
uitmaken voor schoothondje of 
racist. We laten ons niet provo-
ceren, maar richten ons op de in-
houd en het eigen geluid. 

We leven in een tijd van crisis.  
De politiek moet stevig bezuini-
gen en hervormen om Nederland 
sterker te maken. Het kabinet 
maakt goede voortgang, maar 
moet doorpakken met het in  
beweging brengen van de woning-
markt en het kleiner maken van 
de overheid. De VVD heeft hierop 
aangedrongen bij het kabinet en 
een toezegging gekregen. 

Als de politiek zich concentreert 
op haar werk, ontstaat vanzelf 
het juiste beeld: dat we in Den 
Haag bezig zijn orde op zaken te 
stellen. En dat is hard nodig.

OnstuIMIge wereld - Hoewel 

vers in het geheugen is de opschud-

ding over het onparlementair taal-

gebruik in de Tweede Kamer tijdens 

het debat over de Miljoenennota 

daags erna al weer weggeëbd. “We 

doen weer normaal’, zegt Mark Rutte 

met een knipoog. “De kracht van het 

debat was dat het grootste deel over 

de inhoud ging. De dialoog was hel-

der. De oppositie heeft het ook goed 

gedaan. Daarin ligt voor mij de meer-

waarde van deze algemene politieke 

beschouwingen.”

We kijken met onze premier terug op 

de Miljoenennota 2012, de eerste die 

geheel voor rekening van zijn min-

derheidskabinet komt. “Sinds vorig 

jaar zomer, toen we de bezuinigings-

operatie in de steigers zetten, is door 

de verslechterende wereldeconomie 

en de Europese schuldencrisis de 

achtergrond veel somberder gewor-

den. Het onderstreept de noodzaak 

van ons beleid nog eens extra. We 

moeten niet weglopen voor de feiten. 

De overheid moet minder uitgeven. 

Tegelijkertijd moet Nederland meer 

gaan verdienen. Investeren in de 

kracht van Nederland. We nemen lie-

ver moeilijke dan halve maatregelen; 

in 2012 zullen we allemaal in de min 

gaan. Maar voor mensen die het niet 

op eigen kracht kunnen, houdt Ne-

derland een fatsoenlijk vangnet. Juist 

met veel onzekerheid in de wereld, 

moeten we in Nederland vasthouden 

aan onze koers. Dat was de kern van 

mijn betoog in de Tweede Kamer.” 

OnredelIjke grOeI 
Niet weglopen voor de feiten. Waar 

praten we dan over? “Feit is dat we 

ook in 2012 weer iedere dag 50 mil-

joen euro meer uitgeven dan er bin-

nenkomt”, antwoord Rutte. “In totaal 

heeft Nederland nu bijna 400 miljard 

euro schuld. Omgerekend heeft ie-

dere Nederlander ruim 23.000 euro 

aan staatsschuld. Voeg daarbij de ver-

grijzing. Dat betekent: hogere zorg-

kosten, hogere AOW-kosten. En die 

hogere kosten moeten door steeds 

minder werkenden verdiend worden. 

Vroeger zorgden zeven werkenden 

voor één oudere, straks is de verhou-

ding twee op één. Gezonde en solide 

overheidsfinanciën zijn noodzakelijk 

voor welvaart. Zo eenvoudig is het. 

Net als bij mensen thuis, kan ook 

Nederland als geheel niet altijd meer 

geld blijven uitgeven dan er binnen-

komt. We zien om ons heen in Europa 

wat er met landen gebeurt die op de 

pof blijven leven. We houden dus vast 

aan 18 miljard bezuinigingen om het 

huishoudboekje van Nederland weer 

op orde krijgen.”

Bezuinigen dus, juist om ook in de 

toekomst elementaire sociale voor-
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IntervIew

FrIts BolkesteIn
over zIcH zelF, zIjn Boek,
de vvd en euroPa

AANMELDEN - Op zaterdag 26 
november vindt in “Taets” in 
Zaandam het congres  ‘Maak 
Nederland liberaler’ plaats. Tij-
dens dit congres kunnen VVD-
leden en politici op energieke, 
serieuze, maar ook op een ont-
spannen manier met elkaar in-
spiratie opdoen hoe je met klei-
ne dingen kunt bijdragen aan 
een liberaler Nederland. Zo zijn 
er workshops te volgen over de 
kunst van het overtuigen, actief 
netwerken, de zorg weer terug 
in de buurt en is er een inspire-
rend debat over veiligheid. 

debat en av
Ook het middagprogramma 
staat helemaal in het teken 
van Maak Nederland liberaler. 
Sprekers, politici en VVD-leden 
zorgen voor een middag inter-
actief debat. 

Tijdens het middagprogramma 
vindt daarnaast de 131e Alge-
mene Vergadering plaats. De 
Algemene Vergadering kiest 
een nieuw lid van het hoofdbe-
stuur met de portefeuille com-
municatie. Het hoofdbestuur 
geeft een inkijk in haar plan-
nen tot 2015, waarna specifiek 
wordt ingegaan op 2012. 
Natuurlijk is er ook weer vol-
doende gelegenheid voor VVD-
leden om elkaar en VVD-politici 
in een open sfeer te ontmoe-
ten. 
Vergeet u niet aan te melden! 
Aanmelden kan vanaf 10 okto-
ber tot en met vrijdag 18 novem-
ber 2011, 12.00 uur via “Mijn 
VVD” (www.vvd.net). Let op: de 
aanmelding verloopt deze keer 
weer via “Mijn VVD”. Op pagina 
11 vindt u meer informatie over 
de aanmeldprocedure.

zieningen in stand te kunnen hou-

den. “Inderdaad, de overheid moet 

voor mensen die het echt niet op ei-

gen kracht kunnen, een betrouwbare 

partner zijn. 
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leestIPs

Timothy Snyder, Bloedlanden. Europa 

tussen Hitler en Stalin

De geschiedenis van de aanloop 

naar en het verloop van de Tweede 

Wereldoorlog is al ontelbare keren 

vastgelegd in dikke boeken. Toch 

voegt Timothy Snyder 

met zijn boek 

Bloedlanden iets 

toe aan deze boe-

kenkasten vol li-

teratuur over de 

twee verschrikke-

lijkste dictaturen 

op het Europese 

vaste land in de 

twintigste eeuw. 

De auteur neemt 

als uitgangspunt 

voor zijn verhaal over de strijd tus-

sen dictators Hitler en Stalin de lan-

den die tussen beide grootmachten 

liggen. Polen, Oekraïne, Wit-Rusland 

en de drie Baltische staten. Daar 

werden mensen gereduceerd tot 

nummers en – ontdaan van iedere 

individualiteit – massaal afgemaakt. 

De grote hoeveelheid kaartjes die in 

het boek zijn opgenomen verhelde-

ren het verloop van de strijd. Snyder 

heeft een goed en toegankelijk boek 

geschreven, al zullen sommigen 

tijdens het lezen toch wat worden 

afgeschrikt door de enorme hoeveel-

heid getallen die voorbijkomen.

Maart 2011. ISBN: 9789026321207, 

639 pp.,  39,95.

Annemarie Gualtherie van Weezel, De 

smaak van de macht. Gesprekken met 

oud-premiers

Het is ongetwijfeld een unieke foto 

op de voorkant van het boek: de vijf 

nog in leven zijnde oud-premiers van 

Nederland. Piet de Jong, Dries van 

Agt, Ruud Lubbers, Wim Kok en Jan 

Peter Balkenende. De confessione-

len zijn met vier oud-premiers goed 

vertegenwoordigd, van de sociaal-

democraten is alleen Wim Kok nog 

onder ons. Zou het toevallig zijn dat 

alleen Kok voor een licht kostuum 

koos voor de foto op een zomerse 

dag? Niet gehinderd door regerings-

verantwoordelijkheid of opdringeri-

ge pers doen de oud-premiers in alle 

openheid een beschouwend boekje 

open over hun regeerperiode. Voor 

de liberalen is het wachten tot er een 

nieuwe versie komt met Mark Rutte, 

de eerste 

naoorlogse 

premier van 

liberale hui-

ze. Tot die 

tijd geeft 

dit boekje 

zonder meer 

een aardig 

inkijkje in 

de keuken 

van het to-

rentje.

September 

2011. ISBN: 89054293217, 200 pp., 

 17,99.

2     

lIberale denkers - 
Jaarlijks organiseert de 

Teldersstichting op de 

Internationale School 

voor Wijsbegeerte in Leusden een 

week durende zomercursus liberalis-

me voor zowel geïnteresseerde jonge 

academici als beleidsmedewerkers 

van de kamerfractie. Zo ook afgelo- 

pen augustus/september. Maar wat   

voor een cursus: Mark Rutte, Frits 

Bolkestein, de bekende rechtsfilosoof 

Afshin Ellian, Coen Teulings (direc-

teur van het Centraal Plan Bureau) en 

zelfs Kees van der Staaij (fractievoor-

zitter SGP) zijn allen bereid om de 

cursisten een kijkje te geven in hun 

politieke keuken of denkwereld. He-

laas mogen zij niet letterlijk worden 

aangehaald. 

De  lessen richten zich op zowel de li-

berale denkers door de eeuwen heen, 

maar ook op uiteenlopende terreinen 

als economie, milieu, strafbeleid en 

zelfs genetica.  Teulings richt zich op 

het eerste terrein en gaat uitgebreid 

in op het Nederlands monetair be-

leid, durft ook zijn vinger op de (eco-

nomische) wonden te leggen, maar 

is als hoge ambtenaar wel opvallend 

voorzichtig met zijn eigen mening 

ten aanzien van Nederlandse en Euro-

pese economische problemen.  Mark 

Rutte test weer de aanwezigen op hun 

liberaal denken door hen  uitgebreid 

aan de tand te voelen over de rol van 

de overheid  binnen de Nederlandse  

 

samenleving. In het laatste kwartier  

mogen de cursisten hem het naadje 

van de kous vragen over allerlei poli-

tieke aangelegenheden. 

verschIllen en OvereenkOM-
sten
Maar niet alleen liberale politici, ook 

vertegenwoordigers van andere poli-

tieke partijen komen aan het woord.  

Zo wordt er uitgebreid gediscussi-

eerd over sociaal-democratische en 

christen-democratische kritieken op 

het liberalisme. En wordt  – aan de 

andere kant - ook de mogelijke poli-

tieke overeenkomsten gezocht tus-

sen de VVD en de SGP, twee partijen 

die toch een geheel tegenovergesteld 

wereldbeeld hebben. Gezien die ver-

schillen, hoe kan het dan dat de SGP 

momenteel toch een politieke bond-

genoot lijkt in beide kamers? Volgens 

Van der Staaij is het antwoord hierop 

niet alleen welwillendheid en prag-

matisme, maar zijn er ook terdege 

inhoudelijke overeenkomsten tussen 

de SGP en de VVD te vinden, hoewel 

die in de tijd van Groen van Prinsterer  

en Thorbecke, de grote aartsvaders  

van beide partijen, dichterbij lagen  

dan in het heden. De fundamentele 

overeenkomst tussen de SGP en de 

VVD is volgens hem dan ook dezelfde 

aversie tegen een opdringerige over-

heid en het idee dat het goede niet 

utopisch kan zijn. 

kerk en staat
Afshin Elian voert de cursisten terug 

naar de klassieke Oudheid en legt 

zijn vinger op de verschillende ver-

schillende monotheïstische religies 

die elk hun claim leggen op de uni-

versele waarheid. Het Christendom 

onderscheidt zich volgens hem van 

de andere religies door de figuur van 

Jezus die ‘de keizer wil geven wat des 

keizers is’, waarmee Hij dus ook een 

scheiding bracht tussen kerk en staat.  

De Verlichting (‘de VVD’ers van hun 

tijd’) heeft volgens Elian uiteindelijk 

de vrijheid gebracht op de overheer-

sende religies. 

OngeMakkelIjk gevOel
Het zijn de hoogleraren Cees Cor-

nelisse (genetica) en Peter Hagoort 

(psychologie) die bij de aanwezigen 

een wat ongemakkelijk gevoel weten 

achter te laten. Hoewel de mens maar 

liefst 100.000 kilometer bedrading in 

zijn hoofd heeft, is zijn vrije wil toch 

maar heel beperkt, zo maken zij, elk 

op hun eigen gebied, duidelijk. De 

mens ervaart slechts dat er een vrije 

wil is.

Frits Bolkestein brengt de cursisten 

weer terug naar hun comfort zone 

door in te gaan op alle vragen op het 

gebied van nationale en internatio-

nale politiek. Hij gaat uitgebreid in 

op de problemen binnen de Euro-

pese Unie en lijkt ook zichzelf niet 

te sparen als hij het heeft over zijn 

vroegere rol van Europees Commissa-

ris Interne Markt. Door Italië – onder 

enige buitenlandse druk - toe te staan 

lid te worden van Monetaire Unie, 

stond later ook de weg open voor 

andere landen, zoals Griekenland,  

die niet voldeden aan de criteria van 

deelname. 
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cOPYrIghts  HET AUTEURSRECHT OP DE IN DEZE KRANT

VERSCHENEN ARTIKELEN WORDT DOOR DE VVD VOORBEHOUDEN.

DE VVD HEEFT ALLE ZORG GEGEVEN AAN HET NAKOMEN VAN 

WETTELIJKE REPRORECHTEN.

IS HET DESONDANKS ZO, DAT ER RECHTHEBBENDEN ZIJN, DIE

NIET GETRACEERD KONDEN WORDEN OF VAN WIE DE CLAIM OP

GEBRUIKT MATERIAAL NIET BEKEND WAS, DAN WORDEN ZIJ

VERZOCHT ZICH SCHRIFTELIJK MET DE VVD IN VERBINDING TE 

STELLEN, MET OPGAVE VAN HUN CLAIM EN DE UITGAVE WAAROP 

DEZE CLAIM GEBASEERD IS.

dIsclaIMer  DE REDACTIONELE INHOUD VAN LIBER 

KOMT OP ZORGVULDIGE WIJZE IN SAMENWERKING MET VELE 

PARTIJLEDEN EN -MEDEWERKERS TOT STAND EN GEEFT – TENZIJ 

ANDERS VERMELD – PER DEFINITIE DE STANDPUNTBEPALING 

VAN DE VVD WEER.

Teldersstichting

Mijn moeder heeft nog lang op het CDA ge-
stemd, maar is inmiddels ook wel om en stemt 
nu ook op de VVD. Mijn vader, en zeker mijn 
broer, zijn echter altijd VVD'ers geweest. 
Dat geldt ook wel voor mij. Hoewel ik mijn lidmaatschap lang heb 
uitgesteld, heb ik altijd wel op de VVD gestemd. Omdat ik echter vind 
dat wat je steunt,  je ook meer over moet weten, ben ik de afgelopen 
twee of drie keer met mijn vader meegegaan naar de Algemene Le-
denvergaderingen van de VVD. Bij de laatste AV ging dat niet meer, 
toen moest je echt lid zijn voordat je binnen mocht. Daarom ben ik 
dus alsnog  lid geworden. In één van de laatste edities van Liber 
zag ik een advertentie staan voor het volgen van een zomercursus 
Liberalisme bij de Teldersstichting, het wetenschappelijk bureau van 
de VVD. Me hiervoor inschrijven vond ik een mooi nieuw opstapje 
omdat het voor mijn kennis zeker geen kwaad kon om nog wat extra 
te leren over het liberalisme. Na een intakegesprek mocht ik de curus 
volgen. En op die cursus heb ik inderdaad veel geleerd. 
Nu ik afgestudeerd ben (een bachelor in Business Studies en een 
master in marketing), ga ik verhuizen naar Voorburg. Zodra ik dat 
achter de rug heb, ga ik echter ook actief worden bij de lokale VVD.  Ik 
weet nu zoveel over het liberalisme dat niemand meer in staat is om 
mij omver te praten. Daarnaast werk ik voorlopig 2,5 dag per week 
bij een accountantsbureau, dus heb ik zeker genoeg tijd om politiek 
actief te zijn!

Anouk van der Kouwe (24),
Tilburg

Zomercursus Teldersstichting: meer dan
een kijkje in de politieke keuken
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Wat de VVD betreft moet je bureau-

cratie niet “in ogenschouw nemen”, 

maar bestrijden. Vandaar de oproep 

van Blok in het debat vorige week: 

“Kabinet, ga aan de slag met die fu-

sie!”

urgentIe
De Minister-President heeft in het de-

bat aangegeven de urgentie van een 

Randstadprovincie in te zien. Hij 

heeft toegezegd er binnen enkele 

weken in de Kamer op terug 

te komen. De VVD zal dat 

zeker in de gaten houden!

POliTiEK   3

KOrt
nieuws
Een eerlijke en
moderne kinder-
alimentatie 

De VVD heeft samen met de PvdA 
een wetsvoorstel ingediend dat 
de kinderalimentatie eerlijker, 
simpeler en transparanter maakt. 
Regels moeten een echtscheiding 
niet lastiger maken dan die al 
is. Dit geldt in het bijzonder als 
er kinderen in het spel zijn. De 
kosten moeten eerlijk verdeeld 
worden over beide ouders. Hier-
voor moeten ze, naast het al ver-
plichte ouderschapsplan, ook 
afspraken maken over wie welke 
kosten betaalt. Er wordt rekening 
gehouden met co-ouderschap en 
draagkracht. Begrijpelijke regels 
maken de acceptatie van de beta-
lingsverplichting een stuk groter 
dan die nu is.  Op dit moment 
ontstaan er in 80 procent van de 
gevallen betalingsproblemen.

Zelfstandige
ondernemers: 
ook kans bieden
in transport-
branche 

VVD-Tweede Kamerleden Aptroot 
en Ziengs willen dat Minister 
Schultz van Haegen (Infrastruc-
tuur) ouderwetse regels in de Wet 
Wegvervoer Goederen op korte 
termijn tegen het licht houdt. 
Zelfstandige Nederlandse chauf-
feurs worden volgens de VVD 
benadeeld door deze regels ten 
opzichte van hun buitenlandse 
collega’s. De wet verbiedt Neder-
landse transportbedrijven nu 
nog om voor tijdelijke opdrach-
ten zelfstandige chauffeurs in te 
huren. De transportsector heeft 
echter behoefte aan flexibel in-
zetbaar personeel, juist om zo 
met buitenlandse bedrijven te 
kunnen concurreren. 

VVD wil ophelde-
ring wet Curaçao

VVD wil uitleg over een wet die 
door het parlement van Curaçao 
is aangenomen die werkgevers 
verplicht voor tenminste 80 pro-
cent werknemers van Curaçaose 
afkomst in dienst te hebben. VVD-
kamerlid Bosman wil onder meer 
weten of het gevolg van deze wet 
leidt tot discriminatie van Neder-
landers die op Curaçao woonach-
tig zijn. “Ik vraag me af wat de 
meerwaarde is van het Konink-
rijk der Nederlanden en het heb-
ben van één Nederlands paspoort 
als het mogelijk is dat Curaçao 
Nederlanders bij wet kan discri-
mineren”, aldus het kamerlid. 

lees meer op www.vvd.nl

h.lodders@tweedekamer.nl

MInder bestuurders - Stef 

Blok heeft tijdens de Algemene Po-

litieke Beschouwingen nogmaals 

aandacht gevraagd voor het kleiner 

en krachtiger maken van de over-

heid. Dit kabinet is daar goed mee 

begonnen door het aantal ministers 

en staatssecretarissen te verkleinen, 

maar er is meer te doen. Blok: “Er 

is in Nederland een opeenstapeling 

van stadsdeelraden, gemeenteraden, 

intergemeentelijke regelingen, pro-

vinciale en nationale regelingen. 

Daardoor kan het tientallen jaren 

duren voordat we een weg kunnen 

aanleggen. Deze opeenstapeling van 

bureaucratie moet ophouden. Voor 

het Nederlandse bestuur geldt het 

klassieke spreekwoord: vele handen 

maken licht werk zwaar!” 

snel en eFFIcIënt
Om te blijven concurreren met ande-

re landen moeten we snel en efficiënt 

kunnen beslissen. Vele onderzoeken 

geven aan dat dit vooral in de Rand-

stad knelt. Zowel internationale on-

derzoekers van bijvoorbeeld de OESO, 

als nationale rapporten, ondermeer 

van de commissie Kok geven een hel-

dere boodschap: zorg voor minder 

bestuurders in de Randstad.

Blok: “Ik was dan ook blij dat de pro-

vinciebesturen van Noord-Holland, 

Flevoland en Utrecht aan hebben 

gegeven nauwer te willen samenwer-

ken. Helaas heb ik diezelfde urgentie 

niet bij het kabinet teruggevonden, 

die geven aan het ‘in ogenschouw te 

zullen nemen’.” 

PEnsiOEnAKKOOrD

Kleine, krachtige overheid vraagt om randstadprovincie

Pensioenakkoord
van groot belang
voor nu en later
tOekOMstbestendIg - Het pensi-

oenakkoord. Er is veel over gezegd en 

geschreven in de afgelopen maand. 

En dat is niet voor niets. Ons huidige 

pensioenstelsel is niet toekomstbe-

stendig. We hebben te maken met 

een hogere levensverwachting, een 

lagere rente en tegenvallende beleg-

gingsresultaten. Willen wij voor de 

toekomst een duurzaam en betaalba-

re oudedagsvoorziening waarborgen, 

dan vraagt dat om aanpassingen. 

Het pensioenakkoord dat is gesloten 

door werkgevers, de vakbonden en 

minister Kamp, is volgens de VVD 

een goede basis om uit te werken tot 

concreet beleid.

verhOgIng aOw-leeFtIjd
De verhoging van de AOW-leeftijd 

is in dit akkoord voor ons van groot 

belang, evenals de koppeling aan de 

levensverwachting. We worden met 

elkaar steeds ouder. Bij de invoering 

van de AOW in 1957 leefde een 65-ja-

rige gemiddeld nog 10 jaar. Vandaag 

de dag is dat 18 jaar en in 2030 zal 

dat naar verwachting 21 jaar zijn. 

Dat betekent dat er ten opzichte van 

1957, 11 jaar meer pensioen uitge-

keerd zou moeten worden. Het is dus 

belangrijk dat mensen langer door-

werken en daardoor langer sparen 

voor hun pensioen. Zouden we deze 

maatregel niet nemen, dan zadelen 

we toekomstige generaties op met 

een enorm probleem. 

Naast de verhoging van de AOW- leef-

tijd kent het akkoord nog een aantal 

andere maatregelen. Het fundament 

onder het huidige pensioenstelsel 

–‘het beste pensioenstelsel ter we-

reld’- blijft behouden. Deze basis is 

collectiviteit en solidariteit. In het 

nieuwe stelsel zijn de opbrengsten 

van pensioenfondsen meer afhanke-

lijk van de beleggingsresultaten. Dat 

betekent meer risico. Toch betekent 

het niet automatisch minder pensi-

oen.

dOOrrekenIng
Na het debat in de Tweede Kamer op 

15 september jl heeft een meerder-

heid in de Kamer het akkoord met 

een aantal aanpassingen gesteund. 

Het is goed dat partijen over hun ei-

gen schaduw heen zijn gestapt om te 

werken aan een toekomstbestendig 

pensioenstelsel. De uitwerking van 

het akkoord naar concreet beleid zal 

de VVD kritisch blijven volgen. Het 

nieuwe pensioenstelsel zal evenwich-

tig moeten worden verdeeld onder 

alle generaties. Om dit te kunnen 

waarborgen, vindt er een doorreke-

ning plaats van het akkoord op ver-

schillende generaties.  De VVD zal 

aandacht blijven vragen voor flexibi-

liteit en mobiliteit. Het is belangrijk 

dat mensen die van baan verwisselen 

goed hun pensioen kunnen opbou-

wen. Dat geldt ook voor de ZZP-ers. 

Ook de arbeidsparticipatie van ou-

deren is een belangrijk punt voor de 

VVD. Wij willen graag dat mensen 

langer doorwerken en tegelijkertijd 

moeten oudere werknemers aantrek-

kelijk blijven voor werkgevers.

eerste staP
Als nieuwe woordvoerder pensioenen 

mag ik met de uitwerking van dit ak-

koord aan de slag. Het is belangrijk 

dat er nu een eerste stap is gezet naar 

een betaalbaar en duurzaam pensi-

oenstelsel, voor jong en oud.

Helma Lodders

Nieuwe woordvoerder Pensioenen /AOW
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eenthOusIasMeren - Breder 

lijkt de kloof niet te kunnen zijn 

tussen enerzijds de Nederlandse 

achterstandswijken en anderzijds 

het optreden, begin september, op 

Plein Musique in Wassenaar van 

enige musici die de Hans Dijkstal 

Stichting ondersteunen. Toch is het 

muzikaal overbruggen van juist 

deze kloof wat deze jonge stich-

ting beoogt. “Het idee van de Hans 

Dijkstal Stichting is om met behulp 

van muziek kansarme jongeren een 

zetje in de goede richting te geven”, 

vertelt Anouk Dijkstal, de dochter 

van de overleden VVD-fractievoor-

zitter. “Dit willen we gaan doen aan 

de hand van workshops.” 

Doel van deze workshops is ten eer-

ste het enthousiasmeren van jon-

geren tot het zelf maken van mu-

ziek, in welk genre ook.  Daarnaast  

moeten de jongeren ook leren hoe 

zij  zelf optredens kunnen organise-

ren en faciliteren. “Hoe gek het ook 

klinkt,  dit idee werd geboren bij de 

crematie van mijn vader. Vrienden 

wilden hem namelijk eren door iets 

voor hem te doen en betrokken al 

gauw de familie bij de plannen. Na 

veel discussies werd besloten om 

zijn liefde voor muziek te koppelen 

met gelijke kansen voor iedereen. 

Inderdaad, onze stichting kent een 

echte liberale insteek.”

jazz- en theaterwereld
De stichting werd op 1 maart dit 

jaar geboren tijdens een Tribute 

Avond waarbij ook  het eerste start-

kapitaal werd verworven voor de 

stichting. Anouk Dijkstal, zelf af-

komstig uit de marketing en com-

municatie, belastte zich met de 

zakelijke kant van de stichting, 

terwijl Michael Varenkamp de 

muzikale zijde bestrijkt. Richt de 

stichting het eerste jaar zich nog 

alleen op de Haagse achterstands-

wijken, het plan bestaat om  al het 

jaar erop de werkzaamheden uit te 

breiden naar achtereenvolgens Rot-

terdam en Amsterdam. Dit doet ze 

niet alleen, want de stichting werkt 

nauw samen met zowel de jazz- en 

theaterwereld als  met Musicon die 

scholen in contact probeert te bren-

gen met muziekeducatie. “Dat heb-

ben we bewust gedaan”, zegt Anouk 

Dijkstal, “we willen samenwerken 

met wat er al is. We gaan dus niet 

iets doen wat andere organisaties 

veel beter kunnen.”  

sPOnsOren
Inmiddels staan eerste muziekwork-

shops in Den Haag  gepland voor het 

najaar. Om het programma verder 

uit te kunnen rollen, zoekt Anouk 

Dijkstal nog enthousiaste mensen 

die bereid zijn om op kleine schaal 

de stichting jaarlijks te sponsoren. 

Hiervoor kunt u met haar contact 

opnemen via onderstaand email-

adres.
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anoukdijkstal@gmail.com

‘OP de POF leven Is echt vOOrbIj’

Vervolg pagina 1  

Neem de discussie over het persoons-

gebonden budget (PGB) als voorbeeld. 

Deze voorziening blijft bestaan voor 

degenen voor wie ze bedoeld is, ooit 

bedacht door onze Erica Terpstra toen 

ze staatssecretaris voor Volksgezond-

heid, Welzijn en Sport was (van 1994 

tot 1998, red.). Om de PGB als voorzie-

ning te kunnen handhaven, moeten 

we nu het onbedoelde gebruik eruit 

halen. En ik onderstreep nog maar 

eens: in de hele zorgsector stijgen de 

kosten in deze kabinetsperiode van 

60 naar 75 miljard euro. Dus hoezo 

bezuinigen? Wat we nu doen is ‘min-

der meer’ uitgeven om er zo juist 

voor te zorgen dat het stelsel houd-

baar blijft voor de toekomst.”

16 MIljOen nederlanders
De door de oppositie – gezien de ge-

wijzigde economische omstandig-

heden – bepleitte koersverandering 

vond bij het kabinet geen gehoor. 

“Juist met veel onzekerheid in de 

wereld”, reageert Rutte, “moeten we 

in Nederland vasthouden aan onze 

koers. Mensen maken zich zorgen 

over de economie, hun inkomen, hun 

baan, hun pensioen. Tijdens de eer-

dere economische crisis in 2008 is er 

bewust voor gekozen niet meteen te 

bezuinigen. En dat heeft zeker gehol-

pen die klap op te vangen, maar de 

Nederlandse schuldenlast is in die ja-

ren daardoor wel flink gegroeid. Dat 

is nu een opgave, die de belastingbe-

taler teveel geld kost, geld dat men-

sen niet aan andere dingen kunnen 

besteden. Dat remt de consumptie 

en daarmee economische groei. Van-

daar die zinsnede in de troonrede: 

ruim 16 miljoen Nederlanders ma-

ken Nederland sterk, niet Den Haag. 

Daarom geven we ondernemers en 

mensen ruim baan om te groeien. 

Het kabinet maakt de overheid klei-

ner. We dienen te focussen op kern-

taken: ‘waar is de overheid van, en 

waarvan niet’. In Den Haag zal het 

aantal ambtenaren en gebouwen in 

deze kabinetsperiode flink afnemen. 

We hebben al flink geschrapt in het 

aantal ministers. Daarnaast worden 

onnodige regels en belastingen afge-

schaft. Onderwijs, onderzoek en on-

dernemingen kunnen daardoor be-

ter gaan samenwerken en meer van 

elkaar profiteren. Zo komt Nederland 

sterker uit de crisis. Een slim en sterk 

land op de wereldmarkt. Want ook 

na de crisis wordt onze boterham be-

legd met buitenlandse handel.” 

 

sOlIdarIteIt
“Onze handel en export – en daarmee 

economische groei – in de onstuimige 

wereld van vandaag zijn van groot be-

lang om onze pensioenen te kunnen 

blijven betalen. Ik ben blij dat we met 

steun van de PvdA een Kamermeer-

derheid hebben gekregen achter het 

pensioenakkoord dat werkgevers en 

werknemers met minister Kamp heb-

ben gesloten om de pensioenleeftijd 

op termijn in twee stappen van 65 

naar 67 jaar te verhogen. Voor mij een 

goed voorbeeld van hoe een minder-

heidskabinet met andere partijen in 

het parlement kan samenwerken aan 

oplossingen voor grote maatschappe-

lijke vraagstukken. Dit akkoord zorgt 

voor solidariteit tussen generaties. 

Daarnaast levert het premiestabili-

teit voor jongeren op. De invoerings-

termijn had sneller gekund, maar is 

onderdeel van het compromis.”

grOeIMachIne
Als het om samenwerking van het 

Kabinet met de Tweede Kamer gaat, 

kan Europa niet onbenoemd blijven 

in dit gesprek met de minister-pre-

sident. “Helaas wordt de Europese 

dimensie van onze economie door 

diverse politieke partijen sterk on-

derschat. Als kabinet zetten we in op 

een kritisch-constructieve houding 

ten aanzien van Europese vraagstuk-

ken. Dat moet niet verward worden 

met een anti-houding. Onze initia-

tiefvoorstel tot strakkere bewaking 

van het stabiliteitspact van de euro 

– afspraken nakomen, een onafhan-

kelijke waakhond en sancties – is 

goed ontvangen. Hervormen moet, 

ook in andere Europese landen. Onze 

lage werkloosheid is mede te danken 

aan hervormingen die wij als land al 

hebben doorgevoerd. Griekenland en 

Spanje zijn jarenlang op overheidsex-

pansie gericht geweest. Tijdelijk mooi 

voor de economie, maar nu een zware 

schuldenlast. Crisis is vaak nodig om 

tot daadwerkelijke stappen te komen. 

Dus laten we er nu voor zorgen dat 

de euro in de toekomst nooit meer 

op dezelfde manier in de problemen 

kan komen. Want een stabiele euro is 

een belangrijke randvoorwaarde om 

de twee hoofddoelstellingen van dit 

kabinet te realiseren: het huishoud-

boekje van Nederland op orde en zor-

gen dat de groeimachine weer gaat 

draaien.” 

Tekst: Michiel van Haersma Buma
en Wim Schoevers

Foto: Peter Valstar

nieuwe stichting eert overleden Hans Dijkstal
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wat vOOr sPecIFIeke Maat-
schaPPelIjke ervarIng 
brengt u Mee naar de 
(FractIe)kaMer?

jOs van reY: “Ik heb heel lang de 

banen van politicus en ondernemer 

weten te combineren. Hierdoor ben 

ik  natuurlijk veel knelpunten en 

complexiteiten in wetgeving tegen-

gekomen, die het burgers, onderne-

mers en overheden onnodig moei-

lijk maken.“

   

henk beckers: “Toen ik nog 

in het notariaat werkte als kandi-

daat-notaris heb ik al geleerd om 

goede juridische regelingen met 

praktische toepasbaarheid te ma-

ken. Mensen willen regelingen 

begrijpen. Aan die wens kan ik nu 

ook een beetje bijdragen. Ook het 

omvormen van het Kadaster tot 

een (klant- en resultaatgericht) Zelf-

standig Bestuurs Orgaan heeft me 

geleerd een goede balans te zoeken 

tussen de menselijke maat en de 

wereld van cijfers en prestaties..”

Frank de grave: “Ik breng ruim 

22 jaar (25 jaar als de JOVD wordt 

meegeteld) aan politiek-bestuur-

lijke ervaring mee naar de Eerste 

Kamer, op zowel landelijk als lokaal 

niveau, op diverse terreinen (Finan-

ciën, Sociale Zaken, Defensie, Me-

diabeleid). Daarnaast maatschap-

pelijke ervaring op het terrein van 

Volksgezondheid en vanuit ver-

schillende toezichthoudende func-

ties op terreinen als bibliotheken, 

uitzendbureaus, (maatschappelijk) 

ondernemen, woningbouwcorpo-

raties.”

ben swagerMan: “Ik moet het 

niet hebben van ruime politieke 

ervaring,  want die is nog beperkt. 

Ik ben specialist  op het gebied van 

veiligheid, nationaal en internatio-

naal. Ik ben tegelijkertijd Executive 

geweest  van de KLM met onder 

meer verantwoordelijkheden op 

het gebied van security en risi-

comanagement, corporate social 

responsability en corporate  gover-

nance. Ik heb ook jarenlange erva-

ring in advocatuur en rechterlijke 

macht, zowel in Nederland als op 

Curaçao. En heb daarnaast diverse 

bestuurlijke functies  bekleed in de 

topsport. “

kOOs schOuwenaar: “Bestuur-

lijke ervaring in algemene zin heb 

ik opgedaan als burgemeester gedu-

rende 33 jaar.  Juridische ervaring 

als rechter-plaatsvervanger heb ik 

weer gekregen in de strafsector van 

de rechtbank Amsterdam, maar 

liefst 20 jaar.”

wIlleM bröcker: “Ik breng 

jarenlange ervaring in het ma-

nagement van het internationale 

bedrijfsleven mee naar de Eerste Ka-

merfractie. Daarnaast heb ik maat-

schappelijke ervaring in toezicht-

houdende en bestuurlijke functies 

bij diverse organisaties, waaronder 

de Monitoringcommissie Code Ban-

ken, voetbalclub Sparta en het Mau-

ritshuis.”

In de kOrte tIjd dat u nu se-
natOr bent, wat valt u het 
Meeste OP aan het POlItIeke 
InstItuut?

jOs van reY: “Ik ging ervan uit 

dat de Eerste Kamer zich beperkt 

tot het toetsen van wetsvoorstellen. 

Wat mij opvalt,  is dat in de Eerste 

Kamer veel werk gebeurt dat eigen-

lijk niets met wetgeving te maken 

heeft.” 

henk beckers: “We luisteren  

goed naar elkaar en wegen de ar-

gumenten. Individuele- of partij-

politieke belangen blijven daarbij 

ver achter.”

Frank de grave: “De grotere 

afstand tot de politieke hektiek, 

gekoppeld aan het feit dat het over-

grote deel van de Eerste Kamer 

maatschappelijk elders actief is, 

brengt een andere wijze mee waar-

op met het politieke proces wordt 

omgegaan dan ik gewend was als 

Tweede Kamerlid. Niet beter of 

slechter, maar anders, en daarmee 

een goede aanvulling dus op het 

werk van de Tweede Kamer.”

ben swagerMan: “Opvallend 

vind ik in het politieke bedrijf de 

enorme gedrevenheid, de inhou-

delijke kennis bij mijn collega's en 

de vaak oprechte worsteling tussen 

inhoud en partijloyaliteit.”

kOOs schOuwenaar: “In  de 

korte tijd van mijn lidmaatschap 

van de Eerste Kamer is me het meest 

opgevallen de nauwgezette manier 

waarop heel veel wetgevend werk 

wordt verricht.”

wIlleM bröcker: “De hoge 

kwaliteit en toewijding van de on-

dersteunde organisatie van de Eer-

ste Kamer en de goede onderlinge 

verhoudingen. Voor mij persoonlijk 

een bredere kijk op de belangrijke 

thema's voor Nederland en Euro-

pa.”

wat hOOPt u aan het eInde 
van deze terMIjn In Ieder 
geval te hebben bereIkt? 

jOs van reY: ”Dat er veel beter ge-

let wordt op de uitvoerbaarheid van 

de wetgeving en het voorkomen 

van (extra) bureaucratie voor zowel 

bedrijfsleven als voor de provincie 

en de gemeente.” 

henk beckers: “Ik hoop dat ik 

aan het einde van de periode aan 

die kwaliteiten van de wetgeving, 

het toetsen van wetten aan onze 

rechtsbeginselen en de manier van 

werken een goede bijdrage heb kun-

nen leveren. Dat ik daarbij gedre-

ven word vanuit een liberale ach-

tergrond spreekt vanzelf. Tenslotte 

hoop ik ook een bijdrage te hebben 

geleverd aan het uitdragen van de 

rol van de Eerste Kamer en het be-

lang ervan.”

Frank de grave:  “Dat ik heb 

kunnen bijdragen aan het verder 

versterken van de rol van de Eerste 

Kamer als bewaker van fundamen-

tele rechtsbeginselen, en in mijn 

geval meer in het bijzonder, funda-

mentele liberale rechtsbeginselen 

in het wetgevingsproces.”

ben swagerMan: “Ik hoop dat 

we als fractie een eenheid vormen 

en dat ook uitstralen. Dat we daar 

waar het kan het kabinet steunen 

en daar waar het moet, volgens 

principes van deugdelijke wetge-

ving, fundamentele keuzes maken, 

ook al stroken die niet met strikt 

politieke wensen.”

kOOs schOuwenaar:  “Na af-

loop van deze termijn hoop ik twee 

dingen te hebben bereikt. Wat mij-

zelf betreft: een nuttig aandeel in 

het werk van de Eerste Kamer. En 

wat de Eerste Kamer betreft: géén 

vergaande politisering, geen twee-

de Tweede Kamer, maar een voort-

zetting van de huidige en zinvolle 

functie van de Eerste Kamer.”

wIlleM bröcker: “Ik sta voor 

duidelijkheid en stabiliteit in wet-

geving. Wetten moet begrijpelijk 

zijn voor burgers en bedrijven. De 

rechtszekerheid wordt gewaar-

borgd door het temperen van on-

nodige veranderingen.  Vrijheid en 

verantwoordelijkheid in combina-

tie met heldere regels voor onder-

nemers en particulieren, acht ik 

van groot belang. Daaraan hoop ik 

de komende jaren een bijdrage te 

leveren.”

Jorgen Boogaard is Fractiemedewerker 

VVD Eerste Kamer

jorgen.bogaard@eerstekamer.nl
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nieuwe leden Eerste Kamerfractie:

benk korthals,
Partijvoorzitter

Europa

De VVD heeft als grootste partij 

van Nederland  een enorme ver-

antwoordelijkheid. Onze kiezers 

geven ons het vertrouwen orde op 

zaken te stellen in ons land. Maar 

zij geven ons ook het vertrouwen 

met goede oplossingen te komen 

voor moeilijke vraagstukken. 

Het is daarom dat ik het essen-

tieel vind dat VVD’ers zich diep-

gaand bezighouden met de toe-

komst van Europa. De risico’s van 

de schuldencrisis, de voordelen 

van de vrije markt, de twijfels bij 

supranationale bevoegdheden of 

de twijfels  over de snelle uitbrei-

ding van Europa. Deze actuele 

ontwikkelingen geven voldoende 

reden om als liberalen opnieuw 

een ferm standpunt in te nemen 

over de toekomst van Europa. Wij 

kijken van nature graag kritisch 

naar onszelf en naar elkaar.  Voor 

de welvaart van ons land is een de-

gelijke visie op Europa belangrijk. 

Als politieke partij moeten we ons 

daarnaast ook rekenschap geven 

van het sentiment in de samenle-

ving en de oorzaken daarvan. Net 

zoals we ons moeten bedenken 

hoe we onze visie van draagvlak 

voorzien bij onze kiezers.

Over al deze zaken is een open en 

transparant debat in de partij mo-

gelijk. Sterker nog, dat is noodza-

kelijk. Ik roep u daarom op om 

mee te doen. Dat kan bijvoorbeeld 

op de Partijraad over “Europa” op 

10 december in Maastricht. Maar 

ook binnen andere gremia, lokaal, 

regionaal of landelijk. Ik hoop dat 

vele VVD’ers de medeverantwoor-

delijkheid nemen om onze partij 

ook op dit belangrijke dossier een 

leidende rol te geven.

voorzitter@vvd.nl

wIlleM bröckerjOs van reY henk beckers Frank de grave  ben swagerMan kOOs schOuwenaar

“Wetten moet begrijpelijk zijn voor burgers en bedrijven”

Met maar liefst 16 senatoren vormt de VVD  momenteel de grootste fractie binnen de Eerste Kamer. Twaalf ervan zijn oudgedienden. Zes zijn echter 

nieuw. Ter kennismaking kregen Jos van Rey, Henk Beckers, Frank de Grave, Ben Swagerman, Koos Schouwenaar en Willem Bröcker dezelfde vragen 

voorgelegd over hun inbreng en politieke doel. 
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Hans van Baalen 
Buitenlandse 
Zaken,Veiligheids- 
en Defensiebeleid, 
Industrie en Energie

Jan Mulder 
Burgerlijke Vrijheden, 
Justitie en Binnenlandse 
Zaken, Begrotingscommissie 
en Begrotingscontrole

Toine Manders 
Interne Markt, 
Juridische Zaken

 

licentiesysteem voor 
explosieve materialen

netto-betalers moeten EU leiden

na nOOrwegen - De recente ge-

beurtenissen in Noorwegen hebben 

ons nog weer eens met de neus op de 

feiten gedrukt. Met ogenschijnlijk on-

schuldige materialen kunnen gevaar-

lijke mengsels worden gebrouwen. In 

de lidstaten van de Europese Unie 

wordt dit in verschillende mate on-

derkend. Iedere lidstaat kent echter 

zijn eigen regels. Dat is onwenselijk 

in de gemeenschappelijke markt die 

de EU nu eenmaal probeert te zijn. 

Het is daarom, dat de Europese 

Commissie al ruim voor de gebeur-

tenissen in Noorwegen voorstellen 

deed om de verkoop van die materi-

alen die gebruikt kunnen worden als 

grondstof voor het maken van explo-

sieven, aan banden te leggen en te 

harmoniseren in de EU.

Op dit moment is dit voorstel volop 

in behandeling in de Raad en in het 

Europees Parlement.

vergunnIng
Namens het Parlement ben ik aa 

gesteld als rapporteur. Dat wil zeg-

gen als diegene die moet proberen 

een gezamenlijk standpunt van het 

Parlement te formuleren. Het voor-

stel van de Commissie houdt in dat 

de verkoop van bepaalde producten 

slechts is voorbehouden aan die per-

sonen die daartoe vooraf een vergun-

ning hebben verkregen. Dit in tegen-

stelling tot de nu tot toe heersende 

praktijk in bijvoorbeeld Frankrijk en 

Duitsland waar een zogenaamd re-

gistratiesysteem bestaat. De antece-

denten van de persoon die bepaalde 

producten koopt, worden genoteerd 

opdat men in geval van misbruik die 

persoon kan traceren. 

lIcentIesYsteeM
Het Europees Parlement, daartoe on-

der meer aangespoord door de rap-

porteur, steunt zoals het er nu naar 

uitziet het standpunt van de Com-

missie dat voorziet in het eerder ge-

noemde licentiesysteem. Voorkomen 

is immers beter dan genezen.

De tijd zal leren welk standpunt zal 

prevaleren.

vOOrbeelden stellen - Zowel 

Romano Prodi als José Manuel Bar-

roso zijn zwakke voorzitters van 

de Europese Commissie gebleken. 

Tijdens de Eurocrisis was Barroso 

vooral afwezig, terwijl het recht van 

initiatief bij de Commissie ligt. Tij-

dens zijn 

“Troonrede”, de State of the Union, 

wist Barroso dat gebrek onlangs 

nauwelijks goed te maken. Het was 

ALDE-voorzitter Guy Verhofstadt, 

die hem het vuur aan de schenen 

moest leggen. Het aanwijzen van 

een onafhankelijke Eurocommissa-

ris voor de naleving van het Stabi-

liteitspact in de meest brede zin is 

zelfs zonder verdragswijziging mo-

gelijk. Premier Mark Rutte heeft het 

idee daartoe recent gelanceerd. Rut-

te wil een Commissaris die dezelfde 

onafhankelijke positie heeft als de 

Commissaris voor de Mededinging. 

Verhofstadt heeft dat idee overgeno-

men. Het was, overigens, het Euro-

pees Parlement dat een wetgevings-

pakket, het zgn “six pack” afdwong 

dat het Stabiliteitspact tanden moet 

geven. Wie het Pact overtreedt krijgt 

straf (correctieve arm). Wie het Pact 

dreigt te gaan overtreden wordt ge-

corrigeerd (preventieve arm). Euro-

pa moet so-wie-so strenger worden, 

zeg maar “Teutoonser”.

duItsland
Een muntunie verdraagt qua disci-

pline geen cultuurverschillen. Na 

Prodi en na Barroso is het tijd voor 

een netto-betaler, tevens lid van de

Eurozone, die de Europese Commis-

sie na 2014 gaat leiden. Duitsland is 

de betaalmeester van de Unie en de 

grootste en sterkste economie van 

Europa. De voorzitter van de Euro-

pese Commissie moet voorbeelden 

stellen. Prodi en Barroso spraken bij 

herhaling over Europese solidari-

teit, maar vergaten keer op keer dat 

het nakomen van afspraken pas ech-

te solidariteit is. De EU moet trans-

fer-unie noch schuldengemeen-

schap zijn, maar een economische 

gemeenschap, die wordt geregeerd 

door de tucht van de markt met 

een onafhankelijke marktmeester. 

Europa moet zich voor alles richten 

op het versterken van haar concur-

rentievermogen. Duitsland moet 

kiezen en dat kan het het beste 

doen als het de EU leidt. Duitsland 

fungeert nu te veel als bijwagen van 

Frankrijk. Na de Tweede Wereldoor

log heeft Duitsland de 2e danwel 

3e viool gespeeld. Dat was toen ver-

standig. Nu is dat contraproduktief. 

Daarnaast valt het zeer te prefere-

ren dat de functies van voorzitter 

van de Europese Raad (thans de 

Belg Herman van Rompuy), voor-

zitter van de Europese Commissie 

(thans José Manuel Barroso) en voor-

zitter van de Eurogroep (thans de 

Luxemburger Jean Claude Juncker) 

worden gecombineerd. Liefst op ba-

sis van een Verdragswijziging, maar 

omdat te lang duurt eerst maar via 

een personele unie. Drie elkaar be-

concurrerende voorzitters is echt 

veel te veel van het goede. Een Duit-

ser van het type van oud-Bondspre-

sident Roman Herzog moet Europa 

gaan leiden. Nederland zou in een 

toekomstige Commissie die nieuwe 

onafhankelijke Eurocommissaris 

voor de handhaving van het Stabili-

teitspact moeten leveren. De naam 

die mij daarbij direct in gedach-

ten schiet is Gerit Zalm, “il Duro”, 

zoals hij nog steeds in Italië wordt 

genoemd. Het aloude adagium “wie 

betaalt, bepaalt” mag dan terecht 

niet het leidende beginsel in een 

democratie zijn, maar wie de Euro 

en daarmee de EU redt, mag wel 

een streepje voor hebben. Wie zijn 

eigen overheidsfinanciën en daar-

mee de gemeenschappelijke munt 

in groot gevaar brengt, dient zich 

terughoudend op te stellen.

versterkIng POsItIe
Naast Nederland en Duitsland zou-

den andere netto-betalers, zoals 

Estland, Finland, Denemarken, 

Zweden, Oostenrijk, Slovenië en Slo-

wakije vitale posten in de nieuwe 

Europese Commissie moeten bezet-

ten. Een versterking van de positie 

van de netto-betalers in het bestuur 

van de EU zal de markten en de 

burgers het vertrouwen geven dat 

Europa nodig heeft. Voor de netto-

ontvangers mag dit een aansporing 

zijn om zich snel en structureel te 

hervormen.

Oslo, juli 2011: een soldaat bewaakt een overheidsgebouw na een aanslag met behulp van relatief eenvoudig te maken middelen…

hans.vanbaalen@europarl.europa.eu

jan.mulder@europarl.europa.eu

Hans van Baalen had in Sofia een harde boodschap voor Roemenië en Bulgarije: pas als beide landen in de praktijk voldoen, 
kunnen zij tot de Schengenzone toetreden. 
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behOud gOede eleMenten - 
Hoewel op het laatste moment moest 

worden uitgeweken naar een nieuwe 

locatie, was het Seniorencongres, dat 

op 16 september plaatsvond in Wasse-

naar,  zeer goed opgezet, en met 100 

aanwezigen ook heel goed bezocht. 

In dit congres waren zowel bij de ple-

naire zitting als bij de verschillende 

workshops vele goede discussies en 

voorstellen te horen. 

Na een warm welkom van Marijke 

Vos, lid van het Seniorennetwerk, 

start het congres  met een presen-

tatie van Casper De Vries., hoogle-

raar monetaire economie en crisis-

communicatie aan de Rotterdamse 

Erasmus Universiteit (“een mooiere 

combinatie bestaat momenteel niet”, 

aldus voorzitter Monique Boskma). 

Zijn inleiding gaat over zowel het 

pensioenstelsel als het Pensioenak-

koord. Professor de Vries maakt zich 

hard voor het collectieve karakter 

van het Nederlands pensioensstelsel. 

“Ik weet dat sommige VVD-ers hier 

wel eens moeite mee hebben, maar 

uit alle studies blijkt dat, bij het al-

ternatief van individuele verzekerin-

gen, de jaarlijkse uitvoeringskosten 

niet alleen duurder uitvallen, maar 

ook minder rendement opleveren.”

De Vries is verder positief over het 

voorgestelde pensioenakkoord om-

dat het een reële ambitie bevat voor 

de komende decennia, maar ziet 

ook de nodige kwesties naar boven 

komen zoals een mogelijke regeling 

voor ZZP-ers die zich alleen nog tegen 

zeer hoge kosten kunnen verzekeren 

en de kwaliteit van bestuur bij met 

name sommige kleine pensioenfond-

sen. Vragen vanuit de zaal gaan over 

het verleden, zoals over de zogeheten 

‘pensioenvakanties’ begin jaren tach-

tig, toen geen gelden hoefden te wor-

den afgedragen omdat het in die tijd 

zo goed ging met beleggingen; een fe-

nomeen waarop nu meewarig wordt 

teruggekeken. Maar ook gaat het over 

de toekomst van de Europese Mone-

taire Unie en de ‘mogelijke greep in 

onze pensioenkas’.  

‘kIlle bOekhOuders’
Tamara Venrooij en Anne Mulder be-

strijken als kamerlid met hun beider 

portefeuilles het brede onderwerp 

van zorg. Venrooij weet dat de VVD-

ers weleens als ‘kille boekhouders’ 

worden weggezet, maar bestrijdt met 

veel passie dit stigma omdat op korte 

termijn nu eenmaal moet worden 

bezuinigd, juist omdat alleen dan 

de belangrijke zorg ook op langer 

termijn nog overeind kan worden ge-

houden. Zij gaat uitgebreid in op het 

Persoons Gebonden Budget (PGB) en 

maakt nog eens duidelijk dat de VVD 

echt zorg draagt voor het behoud van 

de goede elementen uit het PGB. Ven-

rooij maakt zich dan ook boos dat de 

staatssecretaris Marlies Veldhuijzen 

van Zanten een motie van afkeuring 

heeft gekregen van de oppositie, 

want zij “was juist degene die er alles 

aan heeft gedaan om in de Tweede 

Kamer een vergoedingsregeling uit 

te slepen voor de mensen die inzich-

telijk kunnen maken dat ze echt hulp 

nodig hebben in de thuiszorg.”

exPlOderende zOrguItgaven
Anne Mulder gaat uitgebreid in op 

de exploderende zorguitgaven in Ne-

derland die dit jaar zelfs de kosten 

van sociale zaken hebben overste-

gen en nu voor het eerst de grootste 

uitgavenpost zijn geworden voor de 

Nederlandse overheid. “Iedere Ne-

derlander betaalt inmiddels al 4500 

euro per jaar aan zorg en dat kan nog 

veel meer gaan worden als we niets 

doen aan deze  tikkend tijdbom.” 

Mulder maakt duidelijk dat gezond-

heidspreventie geen soelaas brengt 

voor de langere termijn omdat de 

meeste uitgaven juist liggen in het 

laatste laatste half jaar voor ieders 

overlijden. Hoewel een aanwezige 

senior daarom spitsvondig voorstelt 

om maar snel de Pil van Drion in het 

ziekenfondspakket te brengen, denkt 

Mulder dat de kostenbeheersing al-

leen echt mogelijk wordt door een 

hogere eigen betaling of een hoger 

eigen risico. Ook hier veel vragen na 

afloop, zoals mogelijke efficiencyver-

beteringen van ziekenhuizen, de hui-

dige premiekosten voor zorgverzeke-

raars en perverse perikelen zoals bij 

de rollator die na iemands overlijden 

nog steeds niet kan worden terug-

gebracht, tenzij iemand bereid is tot 

het betalen van een verwijderingstoe-

slag. 

wOrkshOPs
In de middag werden de onderwer-

pen in workshops uitgediept. Daar-

onder het initiatief “Vrije Wil” van 

een groep initiatiefnemers die meer 

zelfbeschikkingsrecht wensen voor 

diegenen die een actieve  levensbe-

eindiging wensen. Anouchka van 

Miltenburg gaf aan dat het initiatief 

POliTiEK   7

Teldersstichting

Ik ben een ‘Ruttiaan’ van het eerste uur. Op 
de avond dat Rutte werd gekozen tot nieuwe 
fractievoorzitter, en niet Verdonk, wist ik dat ik 
lid wilde worden van de VVD. Grappig genoeg 
ontmoette ik hem de dag erna ook nog op een bijeenkomst. Dat is 
al een aantal jaren geleden en de reden dat ik onlangs eindelijk lid 
werd, had te maken met ten eerste met een gesprek met een vriend 
die actief lid is van de VVD. Verder werd ik onlangs door mijn buur-
man in Rotterdam gevraagd voor de Club van 100, dat is een lokale 
ondernemersvereniging die gelieerd is aan de VVD. Toen dacht ik dat 
het ook eens tijd werd om daadwerkelijk  lid van de VVD te worden. 
Waarom het zo lang heeft geduurd? Tja, als ondernemer heb je nu 
eenmaal ook andere prioriteiten. Ik ben wel altijd een liberaal ge-
weest in hart en nieren, maar je kan heel goed VVD’er zijn zonder ook 
meteen lid te zijn.  In het kader van Club van 100 ben ik recent bij een 
bijeenkomst geweest op Maasvlakte II. Daar ontstaat een geweldig 
stuk infrastructuur waar we in Nederland nog heel lang plezier van 
gaan hebben. En dat was voor mij nou net een voorbeeld waarom 
ik me zo betrokken voel bij de VVD. Want met dit VVD-kabinet zag je 
meteen dat er eindelijk weer veel aan infrastructuur werd gedaan; 
na 30 jaar werden eindelijk weer nieuwe wegen aangelegd. En deze 
infra-verbeteringen vormen echt een basisvereiste voor onderne-
merschap. Als je als ondernemer niet snel van plaats A naar plaats B 
kan reizen, zijn andere zaken als minder regelgeving ook niet meer 
van belang.

Menno van rees Velling 
(51), rotterdam

seniorennetwerk buigt zich over
pensioensysteem en zorgkosten

Partijraad Miljoenennota, een somber economisch beeld

taFelsessIes - De jaarlijkse Par-
tijraad Miljoenennota, die op 1 
oktober werd gehouden in Noord-
wijk aan Zee, leverde weer veel 
aanbevelingen op voor de Tweede 
Kamerfractie. De leden waren deze 
zonnige dag in zulke grote aantal-
len aanwezig, dat een bestuurder al 
grapte dat dit vast kwam door de lo-
katie bij het nabijgelegen strand. 

Frans Weekers, Staatssecretaris van 
Financiën (met een knipoog geïn-
troduceerd als ‘onderminister van 
Financiën’) schetst een wat somber 
beeld voor de Nederlandse econo-
mie met als ingrediënten onder 
meer tegenvallende vooruitzichten 
en de langdurige onrust in de Eu-
rozone. Het enige positieve nieuws 

lijken de  dalende tekorten te zijn 
op de staatsbegroting, ware het  
niet dat deze weer minder dalen 
dan verwacht. Weekers gaat verder 
in op de grootste besparingen voor 
het komend jaar (ontwikkelings-
samenwerking en bevriezing van 
de zorgtoeslag) en het beeld van de 
koopkrachtontwikkeling, die voor 
vrijwel iedereen wordt gecompen-
seerd ten opzichte van de oorspron-
kelijke schattingen.   

belastIngPlan
De staatssecretaris maakt van deze 
ochtend ook  gebruik om zijn belas-
tingplan voor 2012 te belichten. Zo 
wil hij het belastingstelsel vereen-
voudigen door 7 van de 22 rijksbe-
lastingen af te schaffen. Hiervan is 

de afschaffing  van de spaarloonre-
geling en de levensloopregeling  - 
waarvoor de zogeheten vitaliteitsre-
geling voor terug komt -, het meest 
prominent in het nieuws geweest.  
In het kader van soliditeit worden 
daarnaast enige maatregelen voor-
gesteld op fiscaal gebied om het 
huishoudboekje weer op orde te 
brengen. Weekers noemt hierbij 
de arbeidskorting voor ouderen 
en de doorwerkbonus die worden 
omgevormd tot één werkbonus om 
62-plussers te stimuleren langer te 
blijven werken. Los van een extra 
harde aanpak bij belastingfraude 
wil de staatssecretaris het belasting-
stelsel ook minder fraudegevoelig 
maken door bijvoorbeeld de belas-
tingteruggaven en toeslagen voort-

aan op slechts één bankrekening-
nummer over te maken. Hiernaast 
bevat  het plan nog een aantal ande-
re voorstellen, zoals de tijdelijke ver-
laging van de overdrachtsbelasting 
en de verhoging (voor het bedrijfs-
leven) van de aftrekbaarheid van 
schenkingen voor goede doelen.

deelPOrteFeuIlles
Na deze presentatie kunnen alle 
aanwezigen kiezen om deel te ne-
men aan (twee achtereenvolgende) 
gesprekken van elk drie kwartier 
over de verschillende deelporte-
feuilles. Dit onder leiding van één of 
meer kamerleden. Financiën blijkt 
echter zo populair dat er ter plekke 
werd besloten om belastingen op te 
werpen als extra te bespreken deel-

onderwerp. Na deze sessies worden 
vervolgens in de plenaire zitting 
alle aan de tafeltjes besproken on-
derwerpen en natuurlijk de menin-
gen hierover, pleniar toegelicht. 

OPjagen 
Voor de kamerleden heeft deze par-
tijraad in ieder geval de nodige mu-
nitie opgeleverd “om het kabinet 
op te jagen”, zoals Stef Blok dit in 
zijn slotwoord als fractievoorzitter 
verwoordt.

De volgende partijraad over het 
onderwerp Europa zal overigens 
plaatsvinden op 10 december in 
Maastricht. Inderdaad, precies 20 
jaar na de ondertekening van het 

Europese verdrag van Maastricht. 

veel integere media aandacht  had op-

geleverd en dat dat ook de KNMG tot 

verder aanscherping van haar eigen 

richtlijnen had gestimuleerd. Helma 

Lodders, die zeer recentelijk de por-

tefeuille Pensioenen toebedeeld had 

gekregen, deed veel inspiratie op 

voor haar nieuwe portefeuille.

Aan het einde van de middag was het 

de eer aan hoofdbestuursvoorzitter 

Benk Korthals om de inmiddels tra-

ditionele peptalk te houden, hetgeen 

hij op zijn geheel eigen humoristi-

sche wijze deed.

De stuurgroep Seniorennetwerk zal 

er zorg voor dragen dat de aanbeve-

lingen vanuit het congres terecht 

komen bij kamerleden en/of andere 

bestuurders die de besproken zaken 

in portefeuille hebben.
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kanselier Angela Merkel deed dat, 

net als de Franse President Nicolas 

Sarkozy en de Britse premier David 

Cameron.”

Is er MOgelIjk nOg een an-
der OnderwerP waarvan u 
hOOPt dat deze nu eens wat 
Meer POlItIeke belangstel-
lIng zOu krIjgen?
“Het verlies aan vertrouwen in de 

eigen cultuur van het westen, dat ik 

net ook benoemde. In essentie is dat 

het laatste opstel in mijn boek. Het 

gaat over het culturele masochisme, 

dat is een belangrijk thema wat niet 

door iedereen wordt omhelst. Ik heb 

daar een aantal voorbeelden van ge-

geven en gezegd ‘hieruit blijkt het 

gebrek aan vertrouwen van Europa 

in de eigen cultuur’ en ik heb daar 

een verklaring voor gegeven. Maar 

er zijn mensen die zeggen ‘je bazelt, 

we blaken juist van het zelfvertrou-

wen’. Er zijn ook mensen die zeg-

gen, dat klopt, maar het komt door 

de eerste helft van 20e eeuw, door 

al die verschrikkelijke dictators. 

Fascisten, nationaal-socialisten, 

communisten,…. Dat erken ik ook, 

maar ik haal daar dan wel het hele 

schuldcomplex bij van de Christe-

lijke cultuur. Dat is een heel belang-

rijk thema.

u wOrdt regelMatIg dOOr 
vvd-POlItIcI genOeMd als 
vOOrbeeld. wIe Is uw FavO-
rIete POlItIcus?
“Mark Rutte. Hij bezit een hele be-

langrijke politieke gave en dat is 

ontspannen blijven onder druk. Dat 

is goud waard voor een politicus. Hij 

laat zich niet opjagen, blijft kalm en 

ontspannen en daardoor zeer effec-

tief. Bovendien is het een voortref-

felijke redenaar. Hij doet iets wat ik 

niet kan, dat is 20 minuten uit zijn 

hoofd spreken zonder een papiertje. 

Ik bewonder hem wat dat betreft.”

Alleen ze zijn het niet eens over  de 

manier waarop dit moet worden 

aangepakt. In een land als China is 

dat anders. Maar in Nederland ligt 

dat allemaal zo dicht bij elkaar dat 

je niet kunt zeggen dat dat een ver-

schil maakt. Wel natuurlijk bij het 

definiëren van de oplossingen.”

als aFsluItIng van acht 
jaar vOOrzItterschaP van 
de vvd-FractIe, vertrOk u 
naar de eurOPese unIe. was 
het daar eIgenlIjk vOOr u 
vOl te hOuden tussen al dIe 
eurOPese IdealIsten?
“Oh ja hoor, ik had een interessante 

en grote portefeuille die nu door 

vier mensen wordt gedaan. Ik stond 

wel vaak alleen, bijvoorbeeld ter 

zake van de muntunie, het toetre-

den van Turkije en het multicultu-

ralisme. Het politieke conformisme, 

of de politieke correctheid, van mijn 

collega’s is wel een beetje teleurstel-

lend geweest.”

had u achteraF nIet nOg 
eens vIer jaar vOOrzItter 
wIllen zIjn? hIerMee zOu u 
waarschIjnlIjk de FOrtuYn-
revOlte de Pas hebben aFge-
sneden en MIsschIen had de 
Pvv dan OOk nIet bestaan.
“Ik ben weg gegaan omdat ik vond 

dat acht jaar voldoende was. Ik was 

de langst zittende fractievoorzit-

ter sinds Oud. Verder dacht ik dat 

de kiezers misschien wel eens op 

mij konden zijn uitgekeken. Groen-

Links heeft zelfs nog een zwartboek 

gemaakt over mij om  te voorkomen 

dat ik zou worden benoemd in de 

Europese Commissie, maar dat is ze 

niet gelukt.”

nadat u een aantal zaken 
rOndOM IMMIgratIe als 
PrObleeM had aangeMerkt 
heeFt u veel extreeM nega-
tIeve en PersOOnlIjke re-
actIes te verduren gehad. 
bent u PersOOnlIjk geraakt 
dOOr dIt sOOrt reactIes?
“Dat heeft me nooit gestoord. Ik 

vond dat ik gelijk had. Bovendien 

vond ik dat ik helemaal niet zoveel 

zei. Als u het terugleest zult dat ook 

vinden.”

u heeFt PrObleMen rOndOM 
IMMIgratIe OP de agenda 
gezet. nu, Met de Pvv In een 
gedOOgcOnstructIe, wOrdt 
het beleId strenger. wat 
vInd u van het huIdIge IM-
MIgratIebeleId? 
“Ik volg dat niet meer tot in detail. 

Er zijn optimistische tekenen maar 

er blijven natuurlijk problemen. In 

de H.J. Schoo-lezing, enige tijd gele-

den,  heb ik aangegeven dat het ge-

brek aan vertrouwen van het westen 

in haar eigen waarden een belang-

rijk onderwerp is, dat nog te weinig 

aandacht krijgt. Sinds mijn lezing 

voor de Liberale Internationale in 

Luzern in 1991, waarin ik dit op de 

agenda heb gezet, zijn er echter wel 

veel zaken ten goede  gekeerd. De 

laatste tijd heeft de ene na de ande-

re politicus het multiculturalisme 

doodverklaard. De Duitse Bonds-

8   inTErViEW

Intellectueel wil hij zich absoluut niet noemen. Niettemin blijven zijn ideeën spraakmakend. 

Recent kwam hij weer in het nieuws met onder meer zijn kritiek op zowel de Europese aanpak 

inzake Griekenland als het idee de Europese Unie verder te federaliseren.  Het uitkomen van zijn 

nieuwe boek ‘De Intellectuele Verleiding’ (zie pag. 9 voor recensie) waarin hij demonstreert hoe 

gevaarlijk ideeën zijn van intellectuelen zonder levenservaring, vormt de aanleiding voor een 

gesprek met hem over zijn boek en over de politiek – toen en nu.

Foto : Pieter Boersma
Tekst: Cor Mandemaker en Wim de Geus

“Mark rutte doet iets wat ik niet kan”

frits bolkestein:

u benadrukt In uw bOek 
dat het van grOOt belang 
Is dat Intellectuelen hun 
Ideeën baseren OP erva-
rIng. dIt Is een stellIng dIe 
geldt vOOr elke Intellectu-
eel, Ongeacht zIjn POlItIeke 
kleur. In de PerIOde na de 
tweede wereldOOrlOg legt 
u de nadruk sterk OP lInk-
se MIsvattIngen.
“Na de Tweede Wereldoorlog had 

links natuurlijk het ideologische 

elan. De rest bevond zich in een po-

sitie van verdediging, ook de VVD. 

Dat is nu anders. Om het in Engels 

te zeggen: ´the shoe is on the other 

foot´. Nu ligt het ideologische elan 

bij rechts en zonder twijfel zullen 

we daar in de toekomst dan weer 

een soort verstarring van krijgen.”

heeFt u zelF wel eens een 
IdeOlOgIsche FOut geMaakt 
dOOr gebrek aan erva-
rIng?
“Ik heb me eens vergist in de in-

vloed van de mensenrechtencon-

ferentie van  Helsinki ten tijde van 

de Koude Oorlog. Ik dacht dat toch 

niet met die communisten viel te 

praten, maar de invloed van die 

conferentie bleek veel groter te zijn 

dan ik dacht. Ik heb zelf geen ver-

reikende ideologische denkbeelden. 

Mijn visie is dat er problemen zijn 

die moeten worden opgelost.”

Is het nIet zO dat de vIsIe OP 
de MaatschaPPIj, IeMands 
POlItIeke Idealen, OOk be-
Palend zIjn vOOr wat Ie-
Mand als een PrObleeM 
aanMerkt? 
“De meeste problemen worden wel 

door iedereen als zodanig herkend. 

De meeste mensen zien bijvoorbeeld 

wel dat er moet worden bezuinigd. 

FrIts bOlkesteIn?
Frits Bolkestein is van 1978 tot 

1999 politiek actief in Den Haag 

als achtereenvolgens kamerlid , 

staatssecretaris, minister en 

fractievoorzitter. In de laatste 

rol leidde hij de VVD in 1994 en 

1998  naar twee verkiezingsover-

winningen.  Als hij na acht jaar 

afscheid neemt van ‘Den Haag’,  

bekleedt hij tot 2004 de func-

tie van Europees Commissaris 

voor de interne markt. Hierna 

wordt hij hoogleraar in Leiden 

en Delft. In zijn lange loopbaan 

schrijft hij veel politieke werken 

waaronder ‘Moslim in de polder’ 

(1997), ‘Grensverkenningen’ (be-

werkt dagboek van zijn vijf jaar 

als eurocommissaris, 2005) en 

dit jaar ‘De Intellectuele Verlei-

ding’. Bolkestein is sinds 1999 

erelid van de VVD.
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dwalIngen - Jarenlang speelde 

Frits Bolkestein met het idee een 

boek te schrijven over de voorkeur 

van veel intellectuelen voor gevaarlij-

ke ideeën die zeker daar waar zij po-

litieke vertaling krijgen desastreuze 

gevolgen kunnen hebben. Zelf heeft 

Bolkestein altijd volgehouden geen 

intellectueel te zijn, al kreeg hij dit 

stempel vaak opgedrukt gedurende 

zijn politieke carrière. Als één van de 

weinige actieve politici publiceerde 

hij immers bundel na bundel met 

essays over filosofen, historische ge-

beurtenissen, maar ook thema’s uit 

de actualiteit die op zijn bijzondere 

interesse konden rekenen. Een deel 

van deze thema’s – Europa, het mul-

ticulturalisme, ontwikkelingshulp 

etc. – komt ook in zijn nieuwe boek 

aan de orde.

 

Bolkestein definieert (publieke) intel-

lectuelen in De intellectuele verlei-

ding als mensen met een voorkeur 

voor abstracte ideeën over de poli-

tiek die uiteindelijk naar een breed 

publiek worden gecommuniceerd. 

Niet gehinderd door enige politieke 

ervaring geven deze intellectuelen 

de voorkeur aan onhoudbare ideeën. 

Anders dan bijvoorbeeld in de mu-

ziek, waar de geniën hun belangrijk-

ste werk veelal op zeer jonge leeftijd 

componeren, is voor het schrijven 

van politieke verhandelingen vaak 

levenservaring vereist. Slechts een 

enkele politieke denker geeft op zeer 

jonge leeftijd blijk van scherp inzicht 

in de werkelijkheid. Intellectuelen 

hebben bovendien een voorkeur voor 

ideeën die aantrekkelijk zijn en niet 

zozeer deugdelijk, waarbij die ideeën 

de neiging hebben zich over de gren-

zen te verplaatsen. Bolkestein noemt 

dit de ‘globalisering van dwalingen’.

Op zoek naar antwoorden op de 

vraag waarom de politieke ideeën 

van intellectuelen zo desastreus kon-

den uitwerken duikt de auteur de ge-

schiedenis in en kijkt hoe we op het 

punt zijn aangekomen waar we ons 

in bevinden, inclusief de problema-

tiek waar het Westen mee te maken 

heeft. Met zijn zoektocht toont Bol-

kestein eens te meer zijn eruditie. 

Vele dichters en denkers passeren de 

revue. Voor wie voorzien is van enige 

‘intellectuele’ bagage is het eerste 

deel van De intellectuele verleiding 

een vlot geschreven relaas over de 

invloed van intellectuelen op de poli-

tiek in het verleden. Voor wie minder 

bekend is met de materie zal het las-

tig zijn de aandacht erbij te houden 

wanneer weer een literaire klassieker 

voorbijkomt. Diegene zal zich later, 

wanneer de auteur terugkomt op de 

huidige grote vraagstukken tegen de 

achtergrond van de invloed van intel-

lectuelen, beter bediend weten.

Het resultaat van decennialange ver-

nietigende invloed van intellectuelen 

op de politiek is het verlies van ver-

trouwen in de eigen Westerse bescha-

ving. Dit leidt tot cultuurrelativisme 

en verregaande tegemoetkoming aan 

bijvoorbeeld de vermeende gevoelig-

heden van moslims. Het wordt tijd 

dat het Westen zich krachtdadig her-

vindt en zich niet langer de schuld 

laat aanpraten van het feit dat bij-

voorbeeld Afrika in armoede leeft, 

terwijl West-Europa het tot grote rijk-

dom heeft gebracht. Onder de bezie-

lende leiding van de intellectuelen is 

het zelfvertrouwen verdwenen, dat 

maakt Bolkestein duidelijk. Aan het 

eind blijft echter wel de vraag open 

hoe het zelfvertrouwen te herwinnen 

en wie daarin het voortouw zal moe-

ten nemen.

Oktober 2011. ISBN: 9789035136670, 

Zie kortingsactie rechtsonder.

Fleur de Beaufort is wetenschappelijk 

medewerker bij de prof.mr. B.M. Telders-

stichting.

OPiniE  9

Ooit, in de tijd dat er nog arbeiders op de PvdA stemden, gingen sociaal-

democraten er prat op dat zij stem gaven aan wat onder ‘eenvoudige 

lieden’ leefde. En antirevolutionairen, die voorlopers van het CDA die 

nu voornamelijk op haar linkervleugel zitten, presenteerden zich fier als 

de partij van de ‘kleine luyden’. Maar de sociaal-democraten en de CDA-

bezwaarden tegen de huidige coalitie met gedoogconstructie, spreken 

allang niet meer namens Sjaak en Mien; die zijn naar andere partijen 

uitgeweken. Van de weeromstuit kijken PvdA en linkse CDA’ers tegen-

woordig vol dédain neer op het gewone volk. Zij voegen zich zo in het 

kamp van het vanouds snobistische D66 en die andere vertegenwoordi-

ger van de Grachtengordel-elite, GroenLinks. In deze kringen wordt een 

politicus die het volk weet aan te spreken, weggezet als een ‘populist’.

 

Ook in de VVD valt deze (poging tot) dis-

kwalificatie van sommige politieke tegen-

standers soms te vernemen. Dat is onver-

standig. Want wat is ‘populisme’? De term 

wordt gretiger in de mond genomen dan 

ingevuld. Wie een andere politicus popu-

list noemt, wil onderstrepen dat hij zelf 

veel wijzer is; de ‘populist’ is abject, hij 

hoort niet bij ons soort (betere) mensen.

 

Wanneer wordt gevraagd wat ‘populisme’ 

dan eigenlijk betekent, komt er meestal 

iets in de trant van: politici die de kiezers 

naar de mond praten. Ook wisselen van 

standpunt om zo te kunnen scoren onder de kiezers, schijnt met ‘po-

pulisme’ samen te hangen. De meeste kiezers zullen – als zij dit horen 

– denken: aha, ‘populist’ is dus een ander woord voor politicus. Werkt de 

PvdA al niet jarenlang met focusgroepen, om haar verkiezingscampag-

nes af te stemmen op wat onder de kiezers leeft; met wisselend succes 

overigens? Verrichten niet alle (gevestigde) partijen inmiddels in de aan-

loop naar de verkiezingen onderzoek, speciaal onder de eigen potentiële 

achterban, om te weten te komen welke programpunten goed zullen val-

len? Komen bovendien niet alle partijen soms met programpunten die 

weinig of niets met hun beginselen te maken lijken te hebben? Als zo’n 

partij tenminste beginselen heeft; het pragmatische D66 is immers vol-

gens bovengenoemde ‘definitie’ de populistische partij par excellence.

 

Natuurlijk is het zaak dat een goed politicus opereert op basis van on-

derscheidende, samenhangende beginselen, oftewel een ideologie. Maar 

een democratische ideologie is nooit in beton gegoten. Wie zijn ideolo-

gie probeert op te leggen aan de samenleving zonder met haar wensen 

en inzichten rekening te houden, brengt vooral ellende, zo laat Frits Bol-

kestein ook zien in zijn meest recente boek De intellectuele verleiding. 

Gevaarlijke ideeën in de politiek. Politieke waarden en maatschappelijke 

werkelijkheid zullen steeds op elkaar moeten worden afgestemd. Daar-

om hoort elke goede politicus een beetje ‘populist’ te zijn. Een politicus 

die dat weigert, mag zich geen volksvertegenwoordiger noemen.

Patrick van Schie is directeur van de Prof. Mr. B.M. Teldersstichting, het weten-

schappelijk bureau ten behoeve van het liberalisme gelieerd aan de VVD

gastcOluMn

Leve ‘populisme’,
met mateHet Centraal Orgaan opvang 

Asielzoekers (COA) is in op-

spraak geraakt vanwege mismana-

gement, en daarmee ook een aantal 

politici van VVD-huize. 

De VVD kan zelfs een vermoeden 

van “zakken vullen” niet gebruiken. 

Dat schaadt het vele goede werk dat 

door zoveel partijgenoten in open-

bare functies wordt verricht. Naast 

be-kwaamheid en toewijding zijn on-

baatzuchtigheid, onkreukbaarheid 

en een goed gevoel voor wat oorbaar 

is, noodzakelijke voorwaarden voor 

het uitoefenen van die functies.

Intussen irriteert het de kiezer dat 

voor zoveel overheidsfuncties en se-

mi-overheidsfuncties de “Balkenen-

denorm” kennelijk toch niet geldt. 

Verwacht mag worden dat de kiezer 

binnen afzienbare tijd van de politie-

ke partijen zal willen weten waar zij 

op dit punt staan. Ook van de VVD. 

Laten wij de COA-crisis gebruiken om 

een voor de kiezer bevredigend ant-

woord op die vraag te formuleren. De 

VVD wil burgers in beginsel zo min 

mogelijk voor de voeten lopen. Te-

recht. Maar waar het gaat om bezol-

diging ten laste van de belastingbeta-

ler, zijn heldere regels onontbeerlijk. 

Zonder die regels kruipt het bloed 

– ook VVD-bloed helaas – toch waar 

het niet gaan kan.

Otto Rosier, voormalig VVD-fractievoorzit-

ter Voorschoten

Het geval COA en de VVD

Ingezonden brIeven

Actienummer: 901-90674

Auteur: Bolkestein, Frits

Titel: De intellectuele verleiding

ISBN: 9789035136670

Einddatum: 31/12/2011

Met deze bon  2,50 korting op het boek 
De intellectuele verleiding, van Frits Bolkestein
 

Normaal  25,00

Nu  22,50 

kortingsbon

Gevaarlijke ideeën in de politiek
leestIPs
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Geopend: inschrijving VVD
Kadertraining 2012 

luctor et Emergo - Cultuurcongres 2011

Hoofdbestuur kandideert
Wieneke Buurman
als bestuurslid Communicatie

vIer zaterdagen - De Kader-

training biedt actieve VVD’ers vier 

zaterdagen vol training en debat. 

Tijdens de Kadertraining worden 

interessante inleiders vanuit de 

VVD  en daarbuiten genodigd om 

hun visie met de cursisten te de-

len. Onno Hoes, burgemeester van 

Maastricht, is dagvoorzitter tijdens 

alle zaterdagen. Partijvoorzitter 

Benk Korthals zal zaterdag 21 janu-

ari de Kadertraining openen. Ook 

zullen Tweede Kamer fractievoor-

zitter Stef Blok en diverse Tweede 

Kamerleden hun medewerking 

aan deze Kadertraining verlenen 

evenals vele enthousiaste en erva-

ren Haya-trainers. 

De bijeenkomst vindt plaats op 

de Business Universiteit Nyenrode 

te Breukelen. Een trainingsdag 

bestaat uit een training in de och-

tend op het gebied van liberalisme, 

debatteren, presentatietechnieken 

of onderhandelen. Na de lunch kan 

de groep van gedachten wisselen 

tijdens het gastcollege. Tenslotte 

volgt een presentatie en discussie 

in werkgroepen.

data kadertraInIng 2012 
Zaterdag 21 januari

Zaterdag 11 februari

Zaterdag 10 maart

Zaterdag 31 maart

Het aantal beschikbare plaatsen is 

beperkt, dus hanteert de Haya van 

Somerenstichting een selectiepro-

cedure. Na afronding van de Kader-

training ontvangen de deelnemers 

een persoonlijk ontwikkelingsad-

vies.

Om voor een trainingsplaats in 

aanmerking te komen dient u:

- op dit moment actief te zijn bin-

nen de VVD (lokaal, regionaal of 

landelijk) of JOVD;

- minimaal een training 'liberalis-

me' (van de Haya van Somerenstich-

ting), een training 'discussie en 

debat' en een training 'presentatie' 

te hebben gevolgd in de afgelopen 

vijf jaar (vanaf 2006);

- een liberale column van maxi-

maal 300 woorden te schrijven;

- een motivatie voor deelname aan 

de Kadertraining te schrijven.

Trainingen die vallen onder Libe-

ralisme zijn: Geschiedenis van het 

Liberalisme, Politieke Stromingen, 

Liberale Waarden en Liberalisme 

in de Praktijk.

aanMelden 
De bijdrage voor deelname is  

 220 (voor studenten is de bijdra-

ge  140). Koffie/ thee en lunch zijn 

bij de prijs inbegrepen. Meld u aan 

voor maandag 14 november 2011 

via www.vvd.net. 

actuele InFOrMatIe
Actuele informatie kunt u vinden 

op www.vvd.nl/kadertraining. 

uItnOdIgIng -  VVD Internationaal 

organiseert met steun van de Natio-

nale Commissie voor Internationale 

Samenwerking en Duurzame Ont-

wikkeling (NCDO) het project ‘Helpt 

Hulp?’ Thema is de Europese samen-

werking en aanpak voor ontwikke-

lingssamenwerking. Het project be-

staat uit een reeks politiek cafés, een 

symposium en een deelsessie tijdens 

de Algemene Vergadering.

POlItIek caFés en sYMPOsIuM
Op 24 oktober zal het volgende po-

litiek café plaatsvinden te Amster-

dam. Te gast is VVD Tweede Kamer-

lid Ingrid de Caluwé, woordvoerder 

ontwikkelingssamenwerking. Meer 

informatie hierover is te vinden op 

www.helpthulp.eu.

Helpt Hulp? (3)
Op 19 november zal in Hotels van 

Oranje te Noordwijk het symposium 

over ontwikkelingssamenwerking 

plaatsvinden. Een symposium met 

onder andere Andris Piebalgs (Euro-

commissaris voor Ontwikkelingssa-

menwerking), Uri Rosenthal (minis-

ter van Buitenlandse Zaken) (onder 

voorbehoud), diverse (Euro)parle-

mentariërs, wetenschappers op het 

gebied van internationale samenwer-

king en ontwikkelingsorganisaties.  

U kunt zich voor het symposium aan-

melden op de volgende website: vvd.

nl/19november. 

VVD nodigt al haar leden uit om mee 

te discussiëren tijdens de politiek 

cafés en het symposium. U bent van 

harte welkom.

Meer InFOrMatIe?
Tijden, locaties en meer informatie 

over de verschillende thema’s die 

tijdens de politiek cafés en het sym-

posium besproken zullen worden is 

te vinden op www.helpthulp.eu en 

internationaal.vvd.nl.

www.helpthulp.eu

vOOrdracht - Het hoofdbestuur 

draagt voor de vacature HB lid Com-

municatie Wieneke Buurman uit 

Geldermalsen voor. De vacature be-

stuurslid Communicatie ontstond 

door het vertrek van Henri Kruithof 

naar de Tweede Kamerfractie, waar 

hij hoofd Voorlichting is.

Wieneke Buurman is sinds 2003 lid 

van de VVD en is thans wethouder in 

Geldermalsen. Buurman heeft ruime 

communicatiekennis en -ervaring in 

zowel bedrijfsleven als het openbaar 

bestuur. Het Hoofdbestuur acht haar 

dan ook zeer goed in staat de partij 

te activeren en te motiveren om het 

merk VVD verder te versterken. Hier-

bij zijn de permanente campagne en 

de verkiezingen in 2014 en 2015 de 

belangrijkste portefeuilles. Haar er-

varing met verandermanagement bij 

communicatieafdelingen van grote 

organisaties past precies bij de ambi-

ties van het Hoofdbestuur tot verdere 

professionalisering van de communi-

catiestructuur binnen de VVD. 

Op initiatief van de VVD-partijcom-

missie  Cultuur en Media wordt op 

woensdaggavond 2 november het 

congres ‘Luctor et Emergo’ gehouden  

in het vernieuwde Scheepvaartmu-

seum in Amsterdam. Dit congres zal 

aan de hand van drie best practices 

de ommekeer bij verschillende cultu-

rele instellingen behandelen. 

De sprekers zijn:

Willem bijleveld

directeur Scheepvaartmuseum,

Amsterdam

Siart Smit

directeur Tryater, Leeuwarden

george Wiegel

directeur Het Gelders Orkest, Arnhem

Na de drie presentaties  volgt onder 

leiding van Yoeri Albrecht (directeur 

De Balie, Amsterdam) met de zaal en 

aanwezige panelleden eeen uitge-

breide discussie. Het congres zal wor-

den afgesloten door staatssecretaris 

Halbe Zijlstra.

Het programma ziet er als volgt uit:

18:45 uur 

Ontvangst

19:15 uur 

Opening en presentaties  

20:15 uur 

Discussie met panel en de zaal 

21:15 uur  

Afsluiting  door Halbe Zijlstra

21:30 uur  

Borrel

Inschrijving vindt plaats via e-mail 

luctoretemergo2011@gmail.com 

o.v.v.  naam, organisatie en functie. 

Deelname aan het congres kost  30,- 

en dient voor 28 oktober 2011 te zijn 

overgeboekt op rekening  15.48.82.003 

t.n.v. VVD Cultuur & Media. Na deze 

datum bedragen de kosten  € 35,- en 

kan aan de deur worden afgerekend.

 

Het Scheepvaartmuseum is geheel 

vernieuwd en biedt u de mogelijk-

heid het museum tussen 17:00 en 

19:00 uur kosteloos te bezoeken. U 

kunt ook op eigen kosten gebruik 

maken van het restaurant. Het res-

taurant heeft onder andere speciaal 

voor u een eenvoudig diner samen-

gesteld.

Ben Ide Min, voorzitter VVD Partijcom-

missie Cultuur & Media

Workshop liberale loopbanen
aMbItIes - geen loopbaan is ge-

lijk; niet in het bedrijfsleven, maar 

al zeker niet in de politiek. en het 

is zeker niet eenvoudig om keuzes 

te maken tussen een politieke of 

maatschappelijke loopbaan. de 

één heeft ambities om volksver-

tegenwoordiger te worden, de 

ander heeft wellicht bestuurlijke 

ambities. Sommigen staan voor 

de keuze of hun politieke loop-

baan vervolgen of hun energie 

op een maatschappelijke carrière 

richten; weer anderen worstelen 

met de vraag hoe een politieke en 

maatschappelijke carrière eigen-

lijk te combineren. 

actIeF gesPrek
om je te ondersteunen in het ma-

ken van de juiste keuzes, wordt 

een actief gesprek aangegaan over 

het vervolg van je liberale loop-

baan. In deze workshop wordt 

inzicht geboden in de eigen drijf-

veren en ambities, en wordt die-

per ingegaan op kansen en mo-

gelijkheden met op het eind een 

actieplan voor de eigen politieke 

carrière. Tijdens de workshop is 

tevens kans om in een ‘een-op-een 

gesprek’ met een van de inleiders 

ambities en twijfels te bespreken. 

Aan deze workshop, die door Ta-

lentmanagement wordt georgani-

seerd, verlenen gerenommeerde 

vvd-prominenten en deskundi-

gen hun medewerking. 

de workshop ‘liberale loopbanen’ 

vindt plaats op vrijdag 2 (vanaf 

18.00 uur) en zaterdag 3 december 

2011 te zeist. 

aanMelden 
de bijdrage is  160 per persoon; 

dit is inclusief maaltijden en 

overnachting (consumpties zijn 

voor eigen rekening). Meld u aan 

voor maandag 31 oktober 2011 

via www.vvd.net (bijeenkomsten). 

Aangezien het aantal plaatsen be-

perkt is, en de groep zo optimaal 

mogelijk wordt samengesteld, 

worden kandidaten geselecteerd 

op basis van hun (vvd-) cv en poli-

tiek bestuurlijke ervaring.

www.vvd.net
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(onder voorbehoud van wijzigingen)

 

09.00 uur Registratiebalies open 

10.00 uur Interactieve workshops 

1. U en de VVD! – Bent u ook van de partij? 

2. Speed-daten 

3. Het grote veiligheids-debat 

4. Hoe word ik geniaal in 30 minuten? 

5. Netwerken in de partij 

6. De kunst van het overtuigen / jongeren 

7. Sport en onderwijs 

8. Zorg in de buurt met Edith Schippers 

9. De Arabische regio liberaler? 

10. Presentatie “De Intellectuele Verleiding” van Frits Bolkestein 

12.30 uur Lunch 

13.30 uur Opening door de partijvoorzitter Benk Korthals 

Algemene Ledenvergadering (ALV)1 

1 Het stemvenster is geopend tijdens de Algemene Ledenvergadering 

• Verkiezingen hoofdbestuurslid (portefeuille communicatie) 

• Presentatie meerjarenplan hoofdbestuur 

• Jaarplan 2012 

• Begroting 2012 

• Dispensatie congresdatum 2012 

• Afdelingen met de X-factor 

Verantwoording fracties 

Speech voorzitter JOVD 

Politiek inhoudelijk programma met speeches en discussie 

Slotwoord 

16.30 uur Einde vergadering met aansluitend een borrel

PArTij   11

Door invullen en ondertekenen kan deze kaart als volmacht aan een ander stemgerechtigd VVD-lid 
worden afgegeven.

Naam 

Postcode 

Huisnummer 

Handtekening 

Verleent volmacht aan:

Naam 

Postcode 

Huisnummer 

131e AV:  26 november 2011

Heeft u behoefte aan een extra machtigingskaart, dan kunt u hiervoor terecht op www.vvd.nl/av

Machtigingskaart 131e AV

1. Waarnemend partijvoorzitter Mark Verheijen opent de 129e Algemene Vergadering op 20 mei 2011  

 om 18:13 uur.

2. De leden van de Stem- en Notulencommissie worden per acclamatie benoemd.

3. Het jaarverslag 2010 wordt zonder opmerkingen per acclamatie vastgesteld.

4. Het financieel jaarrapport 2010 wordt zonder opmerkingen per acclamatie vastgesteld.

5. De Financiële commissie brengt mondeling haar rapportage over het verslagjaar 2010 uit. 

 Op advies van de Financiële commissie wordt per acclamatie décharge verleend aan het 

 hoofdbestuur over het in 2010 gevoerde beleid.

6. De leden van de Financiële commissie over het verslagjaar 2011 worden per acclamatie benoemd.

7. Het voorstel van het hoofdbestuur inzake de vaststelling van de hoogte van de contributie van het  

 jaar 2012 wordt behandeld. Hierbij werd een drietal amendementen ingediend.

• Het amendement van de afdeling Zoeterwoude (amendement C) wordt, met unanieme steun van  

 de Algemene Vergadering, niet in stemming gebracht.

• Het amendement van de afdeling Schouwen-Duiveland (amendement B) wordt na discussie hier  

 over ingetrokken.

• Het amendement van de Kamercentrale Zuid-Holland Noord, mede gesteund door de afdeling 

 Leiden, (amendement A) wordt in stemming gebracht. Van de aanwezige leden stemmen 90 leden  

 (30,8%) voor dit amendement en 202 leden (69,2%) hiertegen, zodat het amendement wordt ver  

 worpen.

 Het voorstel van het hoofdbestuur wordt daarmee aangenomen.

8. De leden van de commissie van beroep worden benoemd.

9. De politieke fracties leggen verantwoording af.

10. Per acclamatie worden herbenoemd in het hoofdbestuur:

• Mark Verheijen te Venlo, vice-voorzitter

• Wiet de Bruijn te Amsterdam, vice-voorzitter

• Judith Tielen te Utrecht, algemeen secretaris

11. De Algemene Vergadering herdenkt met een minuut stilte de in het afgelopen jaar overleden   

 leden, in het bijzonder Albert-Jan Evenhuis.

12. Aan Hare Majesteit de Koningin wordt een fax gestuurd.

13. Per acclamatie word Benk Korthals benoemd tot partijvoorzitter, waarop Mark Verheijen om 21:00  

 uur de voorzittershamer aan Benk Korthals overdraagt.

14. Mark Verheijen sluit de vergadering om 21:28 uur.

Alle agendastukken zijn tenminste een jaar na te lezen via www.vvd.nl 

Aldus vastgesteld door de Stem- en Notulencommissie

Besluitenlijst
130e Algemene Vergadering

Online inschrijven voor Congres
‘Maak nederland liberaler’

AANMELDEN - Het Congres 

‘Maak Nederland Liberaler’ met de 

131e Algemene Vergadering, vindt 

plaats op zaterdag 26 november in 

Zaandam. U kunt zich hiervoor al-

leen online aanmelden.

hOe werkt het?
Ga naar ’Mijn VVD’ (www.vvd.net). 

Als u bent ingelogd op ’Mijn VVD’

kunt u zich onder ’Bijeenkomsten’ 

aanmelden en tevens aangeven 

of u gebruik wilt maken van de 

lunch. U kunt ook aangeven of u 

wilt deelnemen aan een deelsessie 

en/of u gebruik wilt maken van de 

gratis kinderopvang. 

Leden die niet in staat zijn zich via 

’Mijn VVD’ aan te melden, kunnen 

telefonisch contact opnemen met 

het Algemeen Secretariaat: 070 - 

361 30 61. Op www.vvd.nl/av vindt 

u het gehele programma, een toe-

lichting bij de verschillende deel-

sessies, procedurele regels en een 

routebeschrijving. 

www.vvd.nl/av

Foto AV

Programma Congres
‘Maak nederland liberaler’ 
26 november 2011
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Adverteren in liber?
Deze adverteerders

gingen u voor

adverteren in liber kunt u al vanaf € 350,-. 

wilt u als ondernemer (eenmalig of vaker) in liber adverteren, 

vraag dan onze tariefkaart op via liber@vvd.nl 

Koningin  Wi lhe lmina  Boulevard  20-31  |  2202  GV Noordwi jk�  aan  Zee 

Email  in fo@hote lsvanoran je .n l  |  Websi te  www.hote l svanoran je .n l  |  Telefoon 071  367  68  69

o Karakteristiek vier- en vijfsterren hotel aan de Noordwijkse kust                

 in particulier eigendom met 288 luxueuze hotelkamers

o Centraal gelegen tussen Amsterdam, Schiphol, Leiden en Den Haag

o Ruim uitgeruste zalen al vanaf 5 personen tot 2500 personen

o Vier verschillende restaurants en twee sfeervolle bars en  

 Beachclub O., allen met zeezicht

o Exclusief strandpaviljoen Beachclub O. is het gehele jaar geopend   

 voor zowel formele als informele feesten, diners en bijeenkomsten

o Ruime parkeergelegenheid op eigen terrein of privé parkeergarage

o 1500 m2 Wellness area, inclusief subtropisch golfslagbad en  

 verschillende saunafaciliteiten. Verkozen tot beste wellness van  

 Zuid-Holland.

Services without limits 
Wij heten u van harte welkom bij de Hotels van Oranje; een uniek 

resort aan de Nederlandse kust. Een plek waar  

vorstelijke gastvrijheid en een stijlvolle ambiance u  

omarmen voor zowel uw verblijf met vrienden en familie als uw 

zakelijke bijeenkomsten.

Volg ons op:

Het lukt met de juiste organisatie achter je

Speciaal voor VVD-leden 10% extra korting op bedrijfsevents 
Carlton Beach Hotel & Carlton Beachclub

Gevers Deynootweg 201 • 2586 HZ Den Haag/Scheveningen • 070 - 3541414 • info@beach.carlton.nlwww.carlton.nl/beach

Misschien hebt u het wel eens meegemaakt. Een overlijden betekent dat er 

veel geregeld en beslist moet worden. Dat legt een enorme druk op de 

nabestaanden, in een toch al emotionele periode. Dit kan bovendien 

leiden tot onnodige onzekerheid. Met de Vrije Keuze Polis maakt 

u al die belangrijke keuzes zelf. Eén keer, waarna alles voor u 

wordt vastgelegd en u geen zorgen meer heeft voor later.

De uitvaartverzekeraar met échte vrije keuze

Kies nu voor Facultatieve Verzekeringen!

Vrije Keuze Polis

Voordelen
•  Zeer scherpe premies

•  Echte vrije keuze uitvaartondernemer, crematorium of begraafplaats

•  Kinderen gratis meeverzekerd tot hoogste bedrag van één van beide ouders

•  Kosten voor repatriëring zijn gratis meeverzekerd

•  Aanzienlijk voordeel bij betaling via koopsom

www.facultatieve-verzekeringen.nl
Facultatieve Verzekeringen maakt deel uit van ‘de Facultatieve Groep’

Facultatieve Verzekeringen is lid van de Vereniging van Natura Uitvaartverzekeraars en het Verbond van Verzekeraars. 

De organisatie valt bovendien onder toezicht van De Nederlandsche Bank en van de Autoriteit Financiële Markten.

FAC adv_vk 130x188_v2.indd   1 06-05-10   14:15

Het begrip islamofobie wordt doelbewust 
ingezet als middel tegen kritiek op de 
politieke islam. Daarmee wordt het Wes-
ten uitgedaagd en getest. Groenendijk 
heeft de handschoen opgenomen. Zijn 
analyse is meedogenloos nuchter. Zijn 
voorstellen zijn wel radicaal, maar niet 
extreem en zeker niet xenofoob. 
Verkrijgbaar via de boekhandel of via 
www.pumbo.nl/boek/islamofobie 

Het begrip islamofobie wordt doelbewust 
ingezet als middel tegen kritiek op de 
politieke islam. Daarmee wordt het Wes-
ten uitgedaagd en getest. Groenendijk 
heeft de handschoen opgenomen. Zijn 
analyse is meedogenloos nuchter. Zijn 
voorstellen zijn wel radicaal, maar niet 
extreem en zeker niet xenofoob. 
Verkrijgbaar via de boekhandel of via 
www.pumbo.nl/boek/islamofobie 

17 juni 2011 

Ontwerp jouw eigen stadsfiets op 
www.tulpfietsen.nl!

• Zelf online ontwerpen
• Stevige stadsfietsen
• Thuisbezorgd binnen 1 week
• 100% rijklaar
• Onderhoud aan huis mogelijk
• Al vanaf EUR 349,-
• Je steunt het goede doel

Tulpfietsen.nl is een online fietsenwinkel waar je zelf je fiets kunt samenstellen in meer dan 400.000 varianten en binnen een week 100% rijklaar krijgt thuisbezorgd. Na vier maanden is een servicebeurt aan huis mogelijk.Het zijn stevige Nederlandse stadsfietsen die de tand des tijds doorstaan. Het zijn klassieke, stijlvolle fietsen zonder opdruk. Een prachtig houten krat, wel of geen versnellingen, een leren zadel of juist een van zwart kunststof. Tulpfietsen maakt de fiets zoals jij ‘m hebben wilt. Geïnspireerd door een Amsterdamse fiets uit de jaren veertig lieten wij ook een heel nieuw model ontwerpen.Voor elke verkochte Tulpfiets doneert Tulpfietsen EUR 2,- aan het 1WE Riksja-project.Tulpfietsen zijn alleen via internet verkrijgbaar. Dat zorgt ervoor dat de Tulpfietsen scherp geprijsd zijn. Zo heb je al een completeTulpfiets vanaf EUR 349,-. Dat is topkwaliteit voor een internetprijs.

www.tulpfietsen.nl

Vermeld bij de bestelling
van de Tulpfiets in de

afrekenmodule op
www.tulpfietsen.nl 

de cadeaucode “ VVD “ en 
ontvang 10% korting 
op de Tulpfiets naar jouw 

keuze!

Speciale VVD
aanbieding!

te bestellen via 
info@tulpfietsen.nl

VVD-fiets nu
van € 595,-
voor € 475,-

Wouwbaan 132   4631 RV Hoogerheide    T  0164 – 66 01 14    E value@valueincontrol.nl    I www.valueincontrol.nl  

Value in Control is een erkende en onafhankelijke 
specialist in waarderingsvraagstukken, die garant 
staat voor professioneel advies. 

Uw belangen zijn het uitgangspunt en ons advies 
is eerlijk. Onze kennis en ervaring als Register-
accountant en als Register Valuator zijn daarbij 
voor u van essentieel belang.

  Waardering bij bedrijfsoverdracht
  Waardering bij geschillen
 Waardering voor de jaarrekening
 Begeleiding bij fi nanciering
 Uitvoering van due diligence onderzoeken
 Optreden als gerechtelijk deskundige
 (op persoonlijke titel)
 Transactiebegeleiding
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QUOTE

113

Tweede kamer

naar kwaliTaTief
beTer onderwijs

4

ParTij

ParTijcommissie infra 
en milieu over groei 
roTTerdamse haven

Veel bezoekers jaarcongres VVD Bestuurders-
vereniging

Gemeentelijke herindelinG - Ook dit jaar zijn er verkie-
zingen voor de VVD, en wel de gemeenteraadsverkiezingen in  
Hollands Kroon op 23 november. De kiezer zal voorlopig al-
leen in de kop van Noord-Holland zijn stem mogen uitbrengen. 
De reden hiervoor is  de gemeentelijke herindeling van  de gemeen-
ten Anna Paulowna, Wieringermeer, Niedorp en Wieringen tot de fu-
siegemeete Hollands Kroon, per 1 januari volgend jaar. “Omdat de 
komst van nieuwe gemeente breed werd gedragen door de lokale 
bevolking, heeft de Tweede Kamer alleen in ons geval ingestemd 
met de veranderingen”, zegt Theo Meskers van de VVD in Hollands 
Kroon. Maar liefst 13 politieke partijen dingen bij deze gemeen-
teverkiezngen om de gunst van de kiezer. De lokale VVD die zich 
vooral sterk maakt voor de lokale veiligheid en de lokale woon-en 
leefomgeving, verwacht niettemin de grootste partij te worden van 
de jonge gemeente. 

VerkiezinGen in hollands kroon

‘Xxxxx xxx xx
xxxxxxx’

Xxxxxx xxxxxx xxxxx xxxx

xxxxxxxxx

Partij

26 november: inspirerende work-
shops en deelsessies bij het Con-
gres ‘maak nederland liberaler’ 

www.stefblok.nl

‘De SGP is
hervormingsgezinder

dan D66’ 

stef blok tijdens een interview

11

Ook crisis voor
criminelen

jaargang 7, nr 7

Het zijn turbulente tijden. 
De beurzen kelderen en 
Europa schudt op haar 

grondvesten. Soms lijkt het alsof 
de politiek zich nergens anders 
mee bezighoudt, terwijl er in Ne-
derland nog veel meer te doen is. 
Denk aan veiligheid, en het terug-
dringen van overlast en crimina-
liteit. 

De afgelopen decennia heeft de 
nadruk teveel gelegen op de rech-
ten van de dader. Draaideurcrimi-
nelen kregen steeds een nieuwe 
kans en relschoppers een aai over 
hun bol, terwijl slachtoffers aan 
hun lot werden overgelaten. On-
verteerbaar voor liberalen, want 
vrijheid, zonder onderdrukking 
door anderen, is voor ons het 
hoogste goed.

Tijdens de verkiezingen heeft de 
VVD een aantal duidelijke beloftes 
gedaan: “Vandalen gaan betalen” 
en “Voor iedereen die straf ver-
dient: straf”. Onze bewindslieden 
van Veiligheid en Justitie werken 
daar hard aan. Zo komt er meer 
blauw op straat door de reorgani-
satie van de politie. Recidivisten 
krijgen minimumstraffen, en wie 
geweld pleegt tegen ambulance-
personeel of politie kan uitzien 
naar een dubbele strafmaat.

De Tweede Kamerfractie van de 
VVD steunt deze maatregelen én 
houdt de druk op de ketel. Bij de 
behandeling van de Veiligheids-
begroting hebben we gepleit 
voor een hardere aanpak van 
criminele motorbendes. We wil-
len landelijke Cold Case teams 
voor oude ernstige misdaden. En 
dronkaards die een nacht in de 
cel doorbrengen mogen voortaan 
zelf de kosten betalen. ’s Avonds 
een vent, ’s ochtends de kater… en 
de rekening. Ook in turbulente 
tijden: orde op zaken.

strenGe Voorwaarden - Orde 

op zaken, dat was de verkiezingsbe-

lofte waarmee de VVD vorig jaar de 

grootste partij van Nederland werd. 

Nu de volle omvang van de Eurocrisis 

duidelijk is geworden, heeft die bood-

schap niets aan waarde ingeboet. 

Integendeel. De noodzaak van de 

moeilijke en belangrijke beslissingen 

die dit kabinet sinds haar aantreden 

neemt, wordt door de huidige crisis 

alleen maar onderstreept. Nederland 

moet bezuinigen en hervormen om 

het hoofd boven water te houden, 

de crisis te weerstaan en uiteindelijk 

sterker te worden.

waarom doen we dat?
Maar terwijl wij hier orde op zaken 

stellen, lenen we wel miljarden uit 

om andere landen in Europa te red-

den. “Waarom doen we dat?”, wordt 

vaak gevraagd. De reden is simpel: 

een wanordelijk faillissement van 

een Eurolidstaat zal grote en ingrij-

pende gevolgen hebben. Als dit over-

slaat op banken en andere landen als 

Italië en Spanje (waar een groot deel 

van onze export heengaat) zullen aan-

delenkoersen sterk onder druk staan, 

kunnen honderdduizenden mensen 

hun baan kwijtraken en pensioen- en 

spaargelden verdampen. Dat probe-

ren we te voorkomen. De VVD steunt 

de zwakke eurolanden niet uit barm-

hartigheid, maar in het belang van 

onze burgers en bedrijven. 

BezuiniGen en herVormen
Die steun geven wij alleen onder 

strenge voorwaarden. Zwakke Euro-

landen moeten hun overheidsfinan-

ciën daadkrachtig en snel op orde 

brengen. Want daar ligt de échte op-

lossing: deze landen moeten structu-

reel hervormen, fors gaan bezuinigen 

en een strikte begrotingsdiscipline 

invoeren. Want niemand kan meer 

uitgeven dan hij binnenkrijgt. Dat 

geldt voor ieders huishoudboekje en 

dat geldt voor elk land. 

Versterken eurozone
Sommige landen hebben moeite om 

die noodzakelijke – maar pijnlijke 

– maatregelen door te voeren. En 

daar komt bij dat landen binnen de 

Eurozone elkaar niet altijd streng 

houden aan de gemaakte afspraken. 

Daarom heeft de VVD voorgesteld om 

de besturing van de Eurozone voor 

de lange termijn te versterken. Pre-

mier Rutte wil een Eurocommissaris 

aanstellen met meer bevoegdheden 

om landen die hun overheidsfinan-

ciën laten ontsporen aan te pakken. 

Die landen kunnen rekenen op een 

boete, het stopzetten van subsidies, 

en, in het uiterste geval, dienen ze de 

Eurozone te verlaten. Om zwakke Eu-

rolanden beter in het gareel te hou-

den moet wat de VVD betreft ook het 

Internationaal Monetair Fonds (IMF) 

een grotere rol spelen. Het IMF heeft 

de kennis om de maatregelen die lan-

den moeten nemen goed te contro-

leren en staat erom bekend dit heel 

streng te doen. Bijkomend voordeel is 

dat door betrokkenheid van het IMF 

ook landen buiten de Eurozone fi-

nancieel meehelpen aan de oplossing 

van de Eurocrisis. Dat zal de druk op 

Europa vergroten om snel tot werk-

bare oplossingen te komen.  

Hoe ingewikkeld de situatie ook is, 

8

inTerview

ineke dezenTjé hamming-bluemink

sPrekers -  Ruim 425 burge-
meesters, gedeputeerden, wet-
houders, raadsleden en andere 
bestuurders van VVD-huize be-
zochten op 4 en 5 november 
het jaarcongres van de VVD 
Bestuurdersvereniging te Lun-
teren. 

Daar discussierden zij met el-
kaar, maar ook met kamerleden, 
ministers en zelfs de premier,  
over onder meer de bezuini-

gingen die vaak lokaal moeten 
worden gerealiseerd en enige 
belangrijke veranderingen, zo-
als de komst van de nationale 
politie en de Wet Werk naar Ver-
mogen. 

Sprekers bij dit congres waren 
onder meer de premier Mark 
Rutte en Bernard Wientjes, 
voorzitter van de werkgeversor-
ganisatie NCO-NCW. Hier meer 
over op pagina 10.

Eurocrisis: VVD
vaart duidelijke
koers

Vervolg op pagina 3

de VVD heeft altijd een duidelijke 

koers gevaren: steun, maar alleen on-

der strenge voorwaarden. 



18 november 2011 

leestiPs

Francis Fukuyama, The Origins of Po-

litical Order. From Prehuman Times to 

the French Revolution 

De Amerikaanse denker Fukuyama 

werd in 1989 in één klap beroemd 

met zijn (betwistbare) these dat de 

liberale democra-

tie als systeem 

geen serieuze uit-

dagers meer zou 

krijgen. In zijn 

nieuwste boek, 

het eerste deel 

van een beoogd 

tweeluik, onder-

zoekt hij onder 

welke omstan-

digheden sterke staten opkomen, en 

waarom sommige staten wel en an-

dere geen (of haperende) rechtssta-

ten worden. De auteur verklaart hoe 

in China als eerste een sterke staat 

ontstond, maar van een rechtsstaat 

nooit sprake was. Daarentegen is de 

samenleving in India vanouds zo 

sterk dat zij staten (te) zwak hield. 

Europa laat een divers beeld zien; in 

Groot-Brittannië ontstond volgens 

de auteur de ideale combinatie. Fu-

kuyama’s wijdse blik – gestoeld op 

indrukwekkende kennis – ziet he-

laas grotendeels heen over kleinere 

sterke rechtsstaten, zoals in Scandi-

navië, Zwitserland en Nederland.

London, 2011. ISBN 9781846682568, 

587 pp.,  24,99 (ook vertaald naar 

het Nederlands)

Martha Nussbaum, Niet voor de winst. 

Waarom de democratie de geesteswe-

tenschappen nodig heeft.

De Amerikaanse hoogleraar recht en 

ethiek Martha Nussbaum heeft een 

overtuigend en actueel manifest ge-

schreven voor de herwaardering van 

algemene culturele en filosofische 

vorming in het onderwijs. In het on-

derwijs van de Westerse ontwikkel-

de wereld lijkt economische groei 

het belangrijkste doel te zijn gewor-

den. De focus in het onderwijsbeleid 

is gericht op het afleveren van leer-

lingen en studenten die economisch 

bruikbaar en productief zijn. Nuss-

baum ontkent niet het belang van 

de economische wetenschappen en 

de natuurweten-

schappen, maar 

bekritiseert wel 

de eenzijdigheid 

van een derge-

lijk onderwijs-

stelsel. Culturele 

en filosofische 

vakken leiden 

weliswaar niet 

direct tot  nuttige 

vaardigheden in 

economische zin, 

maar zijn van wezenlijk belang voor 

het aanleren van vaardigheden die 

burgers in een gezonde democratie 

nodig hebben. Te denken valt aan 

het zelfstandig vormen van ideeën 

of het vermogen zich in een ander 

in te leven. 

Juni 2011. ISBN 9789026324048, 214 

pp,  19,95.
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Gedramatiseerd - 
De jaarlijkse Teldersle-

zing vond op 12 okto-

ber 2011 plaats in de 

Nicolaïkerk in Utrecht. De Telders-

stichting had dit jaar Robert Nef 

uitnodigd om, als Zwitserse liberaal, 

een blik te werpen op de problemen 

die momenteel in de Europese Unie 

spelen. Tijdens een goed bezochte le-

zing ging hij in het bijzonder in op 

de eurocrisis en schetste de contou-

ren van een liberaal Europees migra-

tiebeleid. Nef is de voorzitter van het 

Liberales Institut in Zürich, een onaf-

hankelijke denktank ten behoeve van 

het klassiek-liberalisme.

VerBaasd
Robert Nef stelde dat het mogelijke 

faillissement van Griekenland te veel 

wordt gedramatiseerd. Hij gebruikte 

de voorbeelden van Leukerbad, een 

Zwitsers canton, en de Amerikaanse 

staat Californië om te illustreren dat 

een faillissement van een financi-

eel onafhankelijke lidstaat ook een 

nieuwe start betekent en nieuwe 

mogelijkheden met zich meebrengt. 

Leukerbad noch Californië werden 

gered door de federale regering; een 

federale bailout was niet aan de orde. 

Dit heeft ertoe geleid dat Californië 

en Leukerbad hun uitgaven strenger 

beheersen en investeerders hun ri-

sico’s beter inschatten. Nef toonde 

zich verbaasd dat de Europese rege-

ringsleiders van deze Zwitserse en 

Amerikaanse voorbeelden geen les-

sen lijken te trekken.

suCCes
Om Europa weer op de rails te krij-

gen, moeten we de factoren analyse-

ren die in de wereldgeschiedenis ge-

zorgd hebben voor het succes van dit 

continent. Nef merkte op dat diversi-

teit zo’n belangrijke factor is. Zonder 

diversiteit bestaat geen competitie en 

diversiteit stelt mensen in staat om 

van onderlinge verschillen te leren. 

Om deze reden zouden de Europese 

lidstaten zelf verantwoordelijk moe-

ten blijven voor hun begrotingen. 

Dit houdt in dat er een consistent 

beleid gevoerd moet worden waarbij 

een bailout voor een lidstaat geen op-

tie is. Robert Nef stelde ook voor om 

het subsidiariteitsprincipe in de EU 

weer voorop te plaatsen. Subsidiari-

teit wil zeggen dat oplossingen voor 

politieke, economische en sociale 

problemen gezocht worden op het 

meest private en meest lokale niveau 

mogelijk.

ouderwets
Volgens Nef is de EU een ouderwets 

project dat vast is komen te zitten 

door onder meer een conservatieve 

opvatting over organisatiestructuren 

en door de welvaartsstaat, die burgers 

hun recht om zelf beslissingen te ne-

men inperkt. Op deze manier zal de 

EU de uitdagingen van de 21e eeuw 

niet kunnen aangaan. Meer centrali-

satie en harmonisatie in de EU zulen 

leiden tot een legitimiteitscrisis.  De 

toekomst vraagt namelijk juist om 

een Unie van kleine, kosten-effectieve 

lidstaten, die autonoom genoeg zijn 

om onderling te concurreren en vrij-

willig samen te werken. Concreet ziet 

Nef toekomst in een nieuwe Europese 

Vrijhandelszone (EFTA), een gemeen-

schap die zowel naar binnen als naar 

buiten toe open is. 

immiGranten
Bovenstaande impliceert een immi-

gratiebeleid rond het principe dat 

immigranten worden geaccepteerd 

omdat zij een voordeel met zich 

brengen voor de samenleving – niet 

ondanks het feit dat zij ‘anders’ zijn, 

maar juist vanwege het feit dat de 

immigrant iets ‘anders’ meebrengt. 

Een liberaal immigratiebeleid kan 

dus selectief zijn. Tegelijkertijd die-

nen liberalen waakzaam te zijn voor 

een opleving van een nationaal popu-

listisch socialisme in Europa. De EU 

komt in de toekomst mogelijk onder 

politieke druk te staan van socialisten 

en sociaal-democraten die de natio-

nale arbeidsmarkt en sociale zeker-

heid willen beschermen. Liberalen 

zullen hierop een antwoord moeten 

hebben: het beperken van de sociale 

zekerheid, het dereguleren van de 

arbeidsmarkt en het privatiseren van 

pensioenstelsels. Zo zal, in de ogen 

van Robert Nef, de vrijheid binnen 

Europa worden gewaarborgd.
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CoPYriGhts  HET AUTEURSRECHT OP DE IN DEZE KRANT

VERSCHENEN ARTIKELEN WORDT DOOR DE VVD VOORBEHOUDEN.

DE VVD HEEFT ALLE ZORG GEGEVEN AAN HET NAKOMEN VAN 

WETTELIJKE REPRORECHTEN.

IS HET DESONDANKS ZO, DAT ER RECHTHEBBENDEN ZIJN, DIE

NIET GETRACEERD KONDEN WORDEN OF VAN WIE DE CLAIM OP

GEBRUIKT MATERIAAL NIET BEKEND WAS, DAN WORDEN ZIJ

VERZOCHT ZICH SCHRIFTELIJK MET DE VVD IN VERBINDING TE 

STELLEN, MET OPGAVE VAN HUN CLAIM EN DE UITGAVE WAAROP 

DEZE CLAIM GEBASEERD IS.

disClaimer  DE REDACTIONELE INHOUD VAN LIBER 

KOMT OP ZORGVULDIGE WIJZE IN SAMENWERKING MET VELE 

PARTIJLEDEN EN -MEDEWERKERS TOT STAND EN GEEFT – TENZIJ 

ANDERS VERMELD – PER DEFINITIE DE STANDPUNTBEPALING 

VAN DE VVD WEER.

Teldersstichting

Nee, er is niet speciaal een externe reden 
geweest dat ik onlangs besloot om VVD-lid te 
worden. Het is meer dat ik me langzamerhand 
realiseer dat ik ook daadwerkelijk iets in kan 
brengen met mijn lidmaatschap. Dat zou vanuit 
mijn vak kunnen zijn (ik heb namelijk een communicatiebureau in 
Enschede) maar ook op andere gebieden. Je ontwikkelt je nu een-
maal.  En ik weet dat als je iets wilt veranderen in de politiek, dat je 
dit dan ook moet doen. En dus niet alleen vanaf de zijlijn roepen dat 
je het ergens niet mee eens bent.  Het leuke van de lokale VVD is dat 
zij actief is in een echt PvdA-bolwerk. Gelukkig is de VVD sinds de 
laatste verkiezingen veel sterker geworden in Enschede, dit mede 
ook omdat de lokale VVD een zeer actieve club is.  En dat geldt zeker 
ook voor de VVD-wethouders hier, dus ik hoop dat de lokale VVD bij 
de volgende verkiezingen er opnieuw sterk uit komt, ook al hebben 
alle lokale verkiezingsuitkomsten natuurlijk ook direct te maken met 
de politieke golfbewegingen in de landelijke politiek. Ja, ik wil me 
zeker sterk maken voor de lokale politiek. Ik heb al contact gezocht 
met de lokale partij en heb me ook al ingeschreven voor een aantal 
VVD-cursussen. Weet je, ik ben echt een politiek dier, en dat ben ik 
eigenlijk altijd geweest. Het had zelfs niet veel gescheeld of ik had 
politicologie gestudeerd. Hmm, nu ik erover nadenk, ik had natuur-
lijk al veel eerder lid moeten worden van de VVD. Voor de kosten van 
nog geen 100 euro per jaar had ik het niet hoeven te laten. Dat is toch 
niets voor zoiets belangrijks als de politiek, wetende dat het me altijd 
al zo heeft geboeid? 

Rachel Denneboom (38),
Enschede

Hoe redden liberalen de Europese Unie?
Telderslezing 2011: Vrijheid, diVersiTeiT en subsidiariTeiT

foto: drserg / Shutterstock.com 
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seleCtie aan de Poort - De 

VVD vindt dat het hoger onderwijs 

in Nederland beter kán en beter 

moet en heeft Kamerbrede steun 

gekregen voor haar visie over hoe 

dat te bereiken. Op initiatief van 

VVD Tweede Kamerlid Lucas stemde 

de Tweede Kamer in met de plan-

nen om selectie aan de poort voor 

universiteiten met excellente oplei-

dingen mogelijk te maken en bekos-

tiging van onderwijs in te voeren  

op basis van kwaliteit . Lucas: “Om 

beter hoger onderwijs in Nederland 

te bereiken moet de lat voor instel-

lingen in het hoger onderwijs om-

hoog, moeten instellingen een am-

bitieuzer studieklimaat creëren en 

moeten studies beter aansluiten op 

de arbeidsmarkt. We moeten onze 

onderwijsinvesteringen beter laten 

renderen. De vandaag door de Ka-

mer aangenomen moties zijn een 

belangrijke stap op weg naar die 

doelstellingen.”

uitBlinken
Op basis van de door Lucas inge-

diende moties, worden straks alle 

universiteiten in staat gesteld om 

voor hun excellente opleidingen 

studenten aan de poort te selecte-

ren. Nu kunnen alleen University 

Colleges en residentiële instellin-

gen selecteren. Lucas: “Het rende-

ment van opleidingen die mogen 

selecteren is hoger dan wanneer ze 

dat niet mogen. Selectie is een goed 

middel om de juiste student op de 

juiste plek te krijgen. Uitblinken als 

scholier of student gaat lonen want 

je kunt vervolgens naar de beste op-

leidingen. Selectie leidt tot minder 

uitval en betere prestaties.”

kwaliteit studies
Naast het introduceren van de moge-

lijkheden tot selectie, heeft de Twee-

de Kamer vandaag op basis van de 

door de VVD ingediende moties ook 

een eerste stap gezet richting échte 

kwaliteitsbekostiging. Niet langer 

zal de bekostiging gebaseerd zijn op 

hoe succesvol je als onderwijsinstel-

ling bent in het binnenharken van 

zoveel mogelijk studenten. In plaats 

daarvan bepaalt straks de kwaliteit 

van de aangeboden studies het geld 

dat je als onderwijsinstelling krijgt. 

Het kwaliteitsoordeel van de Nder-

lands-Vlaamse Accreditatie Organi-

satie (NVAO)  gaat daarbij een gro-

tere rol spelen. “Dit Kabinet vraagt 

en verwacht veel van studenten, de 

lat moet voor hen omhoog. Ik wil 

dat die lat ook omhoog gaat voor 

instellingen. Studenten betalen 

voor onderwijs, zij mogen dus ook 

beter onderwijs verwachten. Met 

deze moties hebben we de Staat-

secretaris van Onderwijs de juiste 

instrumenten in handen gegeven 

om werk te maken van betere hoger 

onderwijs”.

organisaties die willens en wetens 

de wet overtreden belastingvoordeel 

krijgen: “Organisaties die echt over 

de schreef gaan, moeten hun fiscale 

voordelen kwijtraken. De ANBI-status 

is bedoeld voor organisaties die het 

algemeen nut beogen, en niet voor 

organisaties die andermans leven of 

goed in gevaar brengen. Daarom vind 

ik dat als een rechter zo’n organisatie 

veroordeelt, zij voor vijf jaar alle fis-

cale voordelen moet verliezen. Dat is 

een principieel punt. Wie zijn billen 

brandt, moet op de blaren zitten.”

Huizing benadrukt dat er van het 

relatief zware wetsovertredingen 

sprake moet zijn: “Ik heb het niet 

over een fout geparkeerde auto, of 

over het zonder toestemming over 

een hek heen klimmen. Ik heb het 

echt over het in gevaar brengen van 

andere mensen, of het vernielen van 

andermans eigendom. Maar de uit-

eindelijke toetsing is niet aan mij, 

maar aan de rechter.” 

        

status aanvragen, waarbij ANBI staat 

voor Algemeen Nut Beogende Instel-

ling. De ANBI-status houdt in dat 

giften aan zulke organisaties aftrek-

baar zijn, en dat die organisaties zelf 

ook geen belasting hoeven te betalen 

over schenkingen of erfenissen. Fis-

cale voordelen betekenen dus auto-

matisch dat de schatkist inkomsten 

misloopt. Het is de wereld op zijn 

kop als de belastingbetaler mee moet 

betalen aan groepen die de wet over-

POlitiEk   3

KOrt
nieuws
toeristen zijn 
geen stopverf

Toeristenbelasting die door ge-
meenten geheven wordt, moet 
volledig  ten goede komen van 
de toeristensector. Deze belasting 
wordt nu door gemeenten vaak 
gebruikt om gaten in de begroting 
mee te dichten. Daarmee moeten 
de ondernemers in de toeristen-
sector opdraaien voor de tekorten 
bij gemeenten en provincies.

De VVD begrijpt dat het voor ge-
meenten problemen kan opleve-
ren om de belasting meteen af 
te schaffen. VVD Kamerlid Erik 
Ziengs: “Daarom heb ik aan de 
staatssecretaris Bleker gevraagd 
om op zeer korte termijn te rege-
len dat de toeristenbelasting door 
gemeenten alleen gebruikt mag 
worden voor investeringen in die-
zelfde sector. ”

immigratie
Antillianen

De VVD vindt  dat er snel stren-
gere eisen moeten worden ge-
steld aan mensen die zich vanuit 
Aruba, Curaçao en Sint Maarten 
in Nederland willen vestigen. 
Woordvoerder André Bosman: “Er 
komen te veel kansarme jongeren 
vanuit de Caribische landen naar 
Nederland. Velen hebben zelfs 
een criminele achtergrond. Als 
ik mij daar wil vestigen, moet ik 
in mijn eigen levensonderhoud 
kunnen voorzien en mag ik geen 
strafblad hebben. Het lijkt de VVD 
niet meer dan normaal dat dan 
andersom dezelfde eisen gelden.” 

incompetente 
schoolbestuurders

Financieel incompetente onder-
wijsbestuurders moeten volgens 
onderwijswoordvoerder Ton 
Elias  worden vervangen. Deze 
oproep tijdens een kamerdebat 
zou een omslag in het financiële 
beheer van scholen betekenen. 
Elias: “Momenteel hebben te veel 
schoolbesturen hun financiële 
zaken niet op orde. Dit terwijl ze 
publiek geld beheren. Daar moet 
zo snel mogelijk een einde aan 
komen. Elias vroeg onderwijsmi-
nister Van Bijsterveldt om met de 
werkgevers te overleggen om hier-
over afspraken met hen te maken. 
Dat Van Bijsterveldt in het debat 
aangaf dat niet te willen, noemde 
Elias “zeer teleurstellend”. 

De noodzaak om schoolbesturen 
te dwingen tot goed financieel 
management en financiële des-
kundigheid, neemt volgens Elias 
alleen maar toe, nu de Kamer 
besloten heeft zo’n 300 miljoen 
euro onderwijsgeld dat nu via ge-
meenten naar het onderwijs ge-
sluisd wordt, over te hevelen naar 
het onderwijs zelf. 

lees meer op www.vvd.nl

m.huizing@tweedekamer.nl

a.lucas-smeerdijk@tweedekamer.nl

EU is ziEk

VVD opent weg naar kwalitatief beter onderwijs

toetsinG reChter - De VVD wil 

dat er een eind komt aan de fiscale 

voordelen voor goede doelen en actie-

groepen die willens en wetens de wet 

overtreden. Tweede Kamerlid Mat-

thijs Huizing heeft hiertoe een motie 

ingediend bij de behandeling van het 

Belastingplan. 

Geen BelastinG
Huizing: “Op dit moment kunnen 

goede doelen de zogenaamde ANBI-

treden. Met mijn voorstel wil ik dat 

rechttrekken.” 

onBestaanBaar
Huizing vindt het onbestaanbaar dat 

Geen fiscaal voordeel
voor organisaties
die de wet overtreden

euroCrisis: VVd Vaart duidelijke koers

Vervolg pagina 1  

Als de Europese landen bereid zijn 

snel orde op zaken te stellen, is er 

een weg uit de crisis en verstevigen 

we de EU daar waar het moet: op eco-

nomisch en financieel vlak. Als Eu-

rolanden niet aan die strenge voor-

waarden willen voldoen zit er maar 

één ding op. Dan is het voor hen exit 

Euro. Alleen door duidelijk te zijn 

stellen we orde op zaken en blijft een 

verenigd Europa zoals het bedoeld is: 

sterk en concurrerend.
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oPmerkelijke GroeiVerwaChtinG - 
Het lijdt geen twijfel dat het haven-

gebied van Rotterdam een grote rol 

speelt in de  economische positie van 

Nederland. Het is dus niet verwonder-

lijk dat de Partijcommissie voor Infra-

structuur en Milieu van de VVD zich 

al vele jaren grondig verdiept in alle 

aspecten die daarbij aan de orde ko-

men. Een uitnodiging  leidt op 7 ok-

tober  uiteindelijk tot een bezoek aan 

het havengebied met onder meer een 

ontmoeting met Hans Smits, de Presi-

dent Directeur van het  Havenbedrijf 

Rotterdam N.V. Uit zijn presentatie 

blijkt  dat de omvang van het totale 

overslag van 425 miljoen ton in 2010 

in de komende  20 jaarj (met grote 

waarschijnlijkheid) zal stijgen tot 650 

miljoen; zelfs  een nog verdere groei 

behoort tot de mogelijkheden omdat  

steeds groter wordende zeeschepen 

(met name  containervervoer) op de 

markt verschijnen. De haven van 

Rotterdam is hierbij de enige haven  

in de Hamburg/Bordeaux range die 

dergelijke schepen kan afhandelen.  

Smits verwacht om deze reden dan 

ook een verdergaande samenwerking 

met omliggende havengebieden zo-

wel in Nederland (Moerdijk en Dor-

drecht) als daarbuiten (en met name 

de Belgische zeehavens). 

GroeiVerwaChtinG
Deze opmerkelijke groeiverwach-

ting van de goederen- en producten-

omslag is mede het gevolg van de 

snelle opkomst van economieën in 

het Verre Oosten en Zuid-Amerika en 

bevestigt de juistheid van het besluit 

de Tweede Maasvlakte te ontwikke-

len. Het Havenbedrijf erkent dat de 

maatschappelijke gevolgen van de 

intensieve activiteiten in het haven-

gebied voor de omgeving  goed moe-

ten worden geëvalueerd, en dat waar 

nodig maatregelen moeten worden 

getroffen om vermijdbare overlast te 

voorkomen.

De prognose van de toename van de 

havenoverslag leidt tot vele vragen  

hoe het vervoer naar het achterland  

moet worden geordend. Voor het ha-

venbestuur kan dat straks dat niet 

meer over de weg  worden geleid; 

zelfs niet na de uitbreiding van de we-

gencapaciteit. Dat betekent dus dat 

andere vervoersmodaliteiten zoals 

binnenvaart (voor de ook nog steeds 

stijgende hoeveelheid bulkvervoer en 

containers), spoorwegen (containers)  

en pijpleidingen een wezenlijk gro-

ter deel van het toekomstige vervoer 

moeten opvangen. Het Havenbedrijf 

Rotterdam N.V. stuurt daar nu al ac-

tief op aan door zijn opvatting over 

de  modal shift neer te leggen in 

verplichtingen waaraan de nieuwe 

havenbedrijven  op de Tweede Maas-

vlakte zich zullen moeten houden. 

Dat vereist  dat er nu al voorzienin-

gen moeten worden getroffen. Zo 

vereist het  - gelukkig - steeds inten-

siever wordende gebruik van de Betu-

weroute  een adequate voortzetting 

van die spoorlijn in Duitsland.  Smits 

betreurt dan ook het huidige gebrek 

aan medewerking van de zijde van de 

centrale Duitse overheid, terwijl het 

aan Nederland grenzende Bundes-

land wel degelijk de grote noodzaak 

daarvan inziet. Ook uitbreiding van 

het pijpleidingennet tussen Rotter-

dam en de havengebieden in België  

stuit nog wel op weerstand als gevolg 

van vrees dat Rotterdam de Belgische 

zeehavens zal overvleugelen.  

werkGeleGenheid
Tijdens een vaartocht richting  de 

Maasvlaktes geven achtereenvolgens 

Jeanette Baljeu, de Rotterdamse VVD-

wethouder voor havenzaken, en het 

VVD-kamerlid Charlie Aptroot hun 

visie op de ontwikkeling van het ha-

vengebied. Wethouder Baljeu vult 

het betoog van  Smits aan met de 

verantwoordelijkheden van de stad 

Rotterdam voor zowel de opleiding 

voor (lage en hoge) functies in het ha-

vengebeuren  als de milieueisen die 

moeten worden gesteld aan de woon-

omgeving nabij de havenarealen. 

Het creëren van werkgelegenheid 

voor de beroepsbevolking is evenzeer 

een belangrijk aspect van de Rotter-

damse gemeentepolitiek. Voor de 

gemeentelijke infrastructuur vestigt  

zij de aandacht  op zowel de beoog-

de aanleg van de Blankenburgtun-

nel als een mogelijk, meer kostbaar, 

alternatief voor het verbinden van 

de Maasvlaktes met het Westland.  

Charlie Aptroot is van oordeel dat 

de initiatieven voor de ontwikkeling 

van de Rotterdamse haven in handen 

moeten blijven van  de plaatselijke 

autoriteiten, en dat hij zijn oordeel 

als Kamerlid  om die reden in posi-

tieve zin voorbehoudt. Wel is hij van 

oordeel dat de Nederlandse overheid  

zoveel mogelijk het hoofd moet bie-

den aan de verwachte toename van 

het vervoer naar het achterland.

eerder oPGeleVerd
Bij het het samenwerkingsverband 

PUMA (waarin de aannemers van het 

project Tweede Maasvlakte  Boskalis 

en Van Oord hun werkzaamheden co-

ordineren) geeft Han Lambregts , lid 

van de Partijcommissie,  tevens  con-

tractmanager en coördinator Tweede 

Maasvlakte,  een technische uiteen-

zetting over de werkzaamheden. Een 

belangrijk aspect in zijn verhaal is 

dat het ernaar uitziet dat de Tweede 

Maasvlakte  eerder opgeleverd kan 

worden dan verwacht en dat de kos-

ten van aanleg vermoedelijk binnen 

de begroting blijven. Een rondrit over 

het uitgestrekte gebied in aanleg 

maakt duidelijk hoe ook hier de  Ne-

derlandse kennis aanwezig is van de 

aanleg van kustwerken. De zeekering 

wordt dan ook zo aangelegd dat deze 

een extreme storm (die wellicht eens 

in de 10.000 jaar voorkomt) twaalf 

uur lang kan weerstaan. 

PaPieren romPslomP
Ronald Paul, Project Directeur Twee-

de Maasvlakte,  geeft een politiek 

interessant betoog over de organisa-

torische aangelegenheden die bij de 

totstandkoming aan de orde komen.  

Uit diens betoog blijkt hoe de papie-

ren rompslomp die de voorbereiding 

van het besluit tot aanleg van de 

Tweede Maasvlakte moest onderbou-

wen,  in feite volstrekt uit de hand 

liep. Mede als gevolg van overleg met 

een dozijn milieuorganisaties en an-

dere instanties omvatte de Milieuef-

fectrapportage (M.E.R.) maar liefst 

6500 pagina’s. Toen het Havenbedrijf 

na vele jaren voorbereiding meende 

dat nu wel aan alle aspecten aandacht 

is  besteed, gaf de Raad van State niet-

temin gehoor aan een in wezen futiel 

procedurebezwaar. En wees daarmee  

het gehele  plan tot aanleg af; bijna 

tien jaar voorbereiding was voor 

niets geweest. Ondanks deze teleur-

stelling besloot de projectorganisatie 

verder door te gaan, hoewel  een fai-

lissement hierna zeker tot het risico 

behoorde.   Uiteindelijk gaf de Raad 

van State alsnog zijn fiat aan de aan-

leg van de Tweede Maasvlakte.

GrondiG herzien
Rob van Eekeren, voorzitter van de 

Partijcommissie, merkte op dat de al-

gemene aspecten van de langdurige 

( en naar ook hier weer bleek risico-

volle) besluitvorming - waarbij steeds 

weer eenmaal genomen besluiten  

door gerechtelijke procedures kun-

nen worden gefrustreerd -  ook door 

de Partijcommissie zijn behandeld.  

De regels zijn volgens hem te ver door-

geschoten, waardoor het voor alle te-

genstanders eenvoudig prijsschieten 

is geworden. Dat moet volgens Van 

Eekeren dan ook veranderen door de 

gehele wettelijke goedkeuringsproce-

dure grondig te herzien. 

Robert van Kooy,

Namens de Partijcommissie voor Infra-

structuur en Milieu van de VVD

4   PARtij

Groei Rotterdamse haven leidt tot meer vervoer achterland

”We moeten in Nederland vasthouden aan onze koers”

Geschiedenis van 
het nederlands 
liberalisme 
in europees 
verband
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nederlandse samenleVinG - 
Wanneer er gesproken wordt van de 

“snel veranderende samenleving” is 

dat weliswaar een open deur, maar 

toch méér waar dan ooit in de geschie-

denis. De historische veranderings-

processen verlopen namelijk steeds 

sneller, waarbij het verleden sneller 

“verdwijnt” en de toekomst sneller 

op ons afkomt. De toekomst lijkt hier-

door minder dan ooit op het verleden 

en dat verleden kan nauwelijks meer 

als oriëntatiepunt in het heden funge-

ren. Wij leven in snel opeenvolgende 

“hedens”. Hierbij worden wij steeds 

met nieuwe problemen geconfron-

teerd, waarbij het nauwelijks moge-

lijk is, terug te grijpen op ervaringen 

uit het verleden. Dit brengt gevoelens 

van onzekerheid met zich mee en 

zelfs een crisisgevoel, maar ook de 

uitdaging om de nieuwe problemen 

het hoofd te bieden en te zoeken naar 

out of the box-oplossingen, gericht 

op een anders georiënteerde samen-

leving. Nederland en Europa kunnen 

de ogen niet sluiten voor het gegeven 

dat Nederland en ook Europa, niet als 

min of meer zelfstandige entiteiten 

kunnen worden gezien, die los van 

de ontwikkelingen in de rest van de 

wereld kunnen opereren. Kortom, 

het proces van mondialisering heeft 

onherroepelijk vorm gekregen, niet 

alleen economisch, maar vooral ook 

politiek, sociaal en cultureel. Vooral 

de grote steden getuigen ervan dat de 

wereld letterlijk is binnengekomen 

en onderdeel vormt van onze samen-

leving. Niet iedereen is daar gelukkig 

mee, terwijl juist anderen weer niet 

gelukkig zijn met dát gegeven. 

Het gegeven van de onvrede met be-

paalde aspecten van de gevolgen van 

de mondialisering in onze samenle-

ving en het aandacht hiervoor vragen 

afdoen als een irrationele vorm van 

populisme, is weinig zinvol en draagt 

alleen maar bij aan de tegenstellin-

gen. 

VersChillende Culturen
Nu worden wij in Europa, Nederland 

niet uitgezonderd, meer dan ooit 

geconfronteerd met verschillende 

culturen in ons eigen land. Dat geeft 

aanleiding tot een gevoel van verlies 

van de eigen identiteit en verzet tegen 

de zogenoemde multiculturele sa-

menleving. Overwegingen gebaseerd 

op ratio en emotie, voortvloeiend uit 

de stromingen van verlichting en ro-

mantiek, kunnen ertoe bijdragen de 

huidige tegenstellingen in onze sa-

menleving beter te begrijpen, wat een 

noodzakelijke voorwaarde is voor een 

mogelijke oplossing ervan.

Juist in liberalisme ziet de VVD een be-

langrijke basis voor overbrugging van 

die twee stromingen. Eigen talenten 

maximaal kunnen ontplooien en be-

nutten en niet afwachten wat de an-

der, of de overheid, voor je doet. Is in 

dat licht bezien niet juist dit kabinet 

het juiste antwoord op de samenle-

vingsvragen waar wij voor staan? Een 

kabinet dat streeft naar een andere 

oplossing dan die van meer overheid 

voor de unieke problemen waarvoor 

wij in de huidige tijd staan; gericht 

op een wezenlijk andere verhouding 

ten opzichte van de rol van de over-

heid. Kortom, het juiste kabinet op 

het juiste moment. De overheid moet 

minder uitgeven en de overheid moet 

meer aan de eigen verantwoordelijk-

heid van burgers, bedrijven en maat-

schappelijke organisaties overlaten. In 

een enkele zin samengevat: de verzor-

gingsstaat is onbestuurbaar en onbe-

taalbaar geworden door te veel taken, 

door het zorgen voor steeds meer 

voorzieningen en basisvoorzieningen 

tot allerlei vormen van maatregelen 

om achterstanden te compenseren, 

risico’s te beperken en gedrag bij te 

sturen. In de laatste tien jaar zijn de 

zorgkosten met 4 procent per jaar ge-

stegen. In absolute termen groeit het 

zorgbudget van 61,2 via 63,5 in 2012 

en naar 74 miljard euro aan het einde 

van deze kabinetsperiode. Als we niets 

doen, besteedt de gemiddelde Neder-

lander in 2040 40 procent van zijn in-

komen aan zorg. De vraag is wat hier-

van het collectieve deel zal zijn. Wat 

gaat het kabinet doen bij verder te-

genvallende groeicijfers van de zorg? 

Is dan de weg van de verhoging van de 

eigen bijdrage per verrichting niet een 

betere weg dan generieke korting? De 

grenzen van wat de overheid vermag, 

maar zeker ook de grenzen aan de 

solidariteit zijn nadrukkelijk aan de 

orde. Daarbij is het van het grootste 

belang dat de verdiencapaciteit van 

Nederland omhoog gaat. Uiteindelijk 

zullen we zelf onze boterham moeten 

verdienen, want er komt geen hulp 

van buiten. 

ProFessionals
Als je de filosofie van dit kabinet 

volgt, moet je eigenlijk zeggen dat 

professionals zoals zorgverleners, le-

raren en politieagenten niet alleen 

meer ruimte en autonomie vragen, 

maar dat zij die ook moeten krijgen 

om in te kunnen spelen op de sterk 

veranderende ontwikkelingen in hun 

sector. Daar ligt een belangrijke taak 

voor het kabinet. Ruimte aan de pro-

fessionals om vanuit hun professie 

zelf inhoud te kunnen geven aan hun 

vak; ook om wel eens een fout te ma-

ken. Risicoloos besturen is een fictie. 

Niet bij ieder incident meteen gaan 

roepen om meer en strakkere regels. 

Niet direct bij een probleem eerst 

naar de overheid kijken en om steun 

vragen. Zelf beleid voeren om herha-

ling te voorkomen. Alleen als het echt 

buiten je eigen macht ligt, mag je re-

kenen op solidariteit via overheid met 

ondersteuning. 

onderwijs
Ik kom nu bij het onderwijs. Eindelijk 

weg van de zesjescultuur, eindelijk 

excellentie stimuleren in plaats van 

platte koek. Eindelijk na zo veel ja-

ren is daarvoor een meerderheid te 

vinden in het parlement. Ik wijs met 

name op de grote betekenis van het 

middelbaar beroepsonderwijs; niet 

alle aandacht moet gaan naar het ho-

ger onderwijs. Van essentieel belang 

is dat het kabinet de agenda voor het 

onderwijs ook volledig afwikkelt. Niet 

zo maar extra geld in het onderwijs, 

maar eerst kritisch analyseren wat 

er op dit moment wordt uitgegeven 

en hoe het wordt uitgegeven. Daarna 

moeten conform het voornemen in 

het regeerakkoord de ombuigings-

middelen ook daadwerkelijk worden 

ingezet in een versterking van het 

onderwijs over de gehele linie. Dat is 

voor de VVD een belangrijk punt.

niet zo somBer
Ten slotte is het mijn overtuiging niet 

zo somber te zijn. Natuurlijk is er de 

Eurocrisis, Griekenland en de pensi-

oenen, maar we moeten ons zelf ook 

niet in de put praten. Negativisme 

haalt ontzettend veel energie weg. 

Kijk eens hoe goed het eigenlijk met 

Nederland gaat. Ik noem enkele voor-

beelden uit rapporten van het Sociaal 

Cultureel Planbureau. In Nederland is 

het inkomen per hoofd van de bevol-

king tweede in Europa en zestiende 

in de wereld. Wij zijn het tweede ex-

portland in Europa en het zevende in 

de wereld. Op het gebied van arbeids-

participatie zijn wij nummer één 

in Europa. Onze werkloosheid is op 

Oostenrijk na de laagste. Het levens-

comfort van Nederland is zeer groot. 

Nederlanders geven ons land een 7,8 

als het gaat over levensgeluk. De soci-

ale cohesie, de sociale controle en het 

opgroeiklimaat in buurten scoren 80 

procent tevredenheid. In het hoger 

onderwijs stromen 34 procent Turkse 

jongens in en 43 procent Turkse meis-

jes. Bij de Marokkanen gaat het om 36 

procent van de jongens en 47 procent 

van de meisjes. Wij kunnen wel alles 

negatief blijven benaderen, maar laat 

ons ook een keer positief praten. Dat 

hebben wij gewoon nodig, ook hier in 

Nederland. 

BesCherminG indiVidu
Het is niet alleen orde op zaken stel-

len in economische zin, maar ook 

een veranderende verhouding van de 

eigen verantwoordelijkheid ten op-

zichte van wat de overheid vermag en 

moet doen ter bescherming van het 

individu. Eigen verantwoordelijkheid 

nemen is een belangrijk uitgangspunt 

van het kabinetsbeleid, maar dan 

moeten daar wel de middelen voor 

beschikbaar zijn; het mag geen en-en 

zijn: én zelf verantwoordelijkheid ne-

men -- en dus ook betalen -- én in toe-

nemende mate afdragen aan de over-

heid. Van essentieel belang voor de 

toekomst van Nederland is veiligheid, 

goed onderwijs, een goed basisziekte-

kostenstelsel, goede financiële steun 

via de bijstand voor hen die dat echt 

niet zelf kunnen, en een goede AOW 

als solide basis voor de oudedag. Daar 

wil de VVD naartoe in de overtuiging 

dat dit de richting is, waarin de oplos-

singen moeten worden gevonden. 

eiGen Verantwoordelijkheid
Bouwen aan een toekomst, waarin 

de energie in Nederland geactiveerd 

wordt, waarin eigen verantwoorde-

lijkheid en initiatief topprioriteiten 

zijn en met een overheid die modern 

en betaalbaar is en alleen diegenen 

ondersteunt die dat echt nodig heb-

ben. Met die aanpak zal mijn fractie 

het kabinetsbeleid de komende peri-

ode blijven beoordelen.

Loek Hermans

Deze (ingekorte) tekst werd op 25 oktober 

uitgesproken door fractievoorzitter Loek 

Hermans tijdens de algemene politieke be-

schouwingen.
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Meer ruimte voor professionals

Benk korthals,
Partijvoorzitter

Gemeenteraad

Tijdens mijn bezoeken aan de 

Kamercentrales merk ik hoeveel 

enthousiasme er in onze partij 

aanwezig is. Ik zie het bij bijeen-

komsten en zie het ook terug in 

ons ledenaantal, dat nog steeds 

toeneemt. De neuzen staan de-

zelfde kant op. We werken als één 

geheel samen om orde op zaken 

te stellen in Nederland. Dat doet 

mij deugd.

Het Hoofdbestuur bereid intus-

sen de Gemeenteraadsverkiezin-

gen voor. Dat doen we door het 

ontwikkelen van een inhoudelijk 

programma en door te zorgen 

voor goede vertegenwoordigers 

van onze partij op de lijsten. We 

willen eind 2013 2.000 goed op-

geleide kandidaat-raadsleden 

hebben klaarstaan. Zodat iedere 

VVD-er die in 2014 ergens in een 

gemeenteraad komt, maar ook de 

eerste opvolgers op de lijst, goed 

voorbereid zijn op hun belang-

rijke taak. 

In 2012 beginnen we met de eer-

ste trainingen voor fractievoorzit-

ters. In 2013 komt er een volledig 

trainingsprogramma voor het 

samenstellen van een goede lijst, 

het schrijven van een goed verkie-

zingsprogramma, een collegetour 

voor toekomstige raadsleden en 

natuurlijk de inmiddels bekende 

‘stem op mij’ training. 

Mocht u overwegen om u kandi-

daat te stellen in 2014, dan hoeft 

u hier natuurlijk niet op te wach-

ten. U kunt nu al actie onderne-

men. Maak vast kennis met uw lo-

kale afdelingsbestuur. Volg lokaal 

cursussen van de Haya van So-

merenstichting, zoals workshops 

over het Liberalisme en prakti-

sche cursussen om goed te leren 

debatteren en presenteren. Ik 

hoop dat u aan één of meerdere 

van deze programma’s zult deel-

nemen. Zodat de VVD straks met 

de beste kandidaten de gemeente-

raadsverkiezingen kan winnen.

voorzitter@vvd.nl loek.hermans@gmail.com

Visie Van de VVd-FracTie eersTe kamer:
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6   EUROPA

Hans van Baalen 
Buitenlandse 
Zaken,Veiligheids- 
en Defensiebeleid, 
Industrie en Energie

Jan Mulder 
Burgerlijke Vrijheden, 
Justitie en Binnenlandse 
Zaken, Begrotingscommissie 
en Begrotingscontrole

Toine Manders 
Interne Markt, 
Juridische Zaken

 

Nog geen sein “brand meester”
Eurocrisis.

De Europese landbouwpolitiek

interne Markt adequaat verdienmodel

euroCommissaris - De Euro-

pese Raad van 26 oktober biedt 

kansen voor herstel, maar dan 

moeten deze wel met beide han-

den worden aangegrepen. De exac-

te uitwerking van de afspraken die 

door de regeringsleiders van de Eu-

rozone zijn gemaakt,  is nog niet 

bekend. De hoofdlijnen zijn wel 

duidelijk.

Griekse sChulden 
Het Europese noodfonds (EFSF) 

wordt opgehoogd, de banken 

moeten op de Griekse schulden 

afschrijven, diezelfde banken 

moeten meer vlees op de botten 

krijgen (herkapitalisatie) en er 

komt een strenger toezicht op de 

begrotingen van de lidstaten t.b.v. 

de naleving van het Stabiliteits-

pakt. Deze maatregelen zullen de 

financiële markten alleen kunnen 

overtuigen indien vaststaat dat de 

gemaakte afspraken ook daadwer-

kelijk worden uitgevoerd. Europa 

en de lidstaten hebben op dit punt 

een twijfelachtige reputatie opge-

bouwd. De huidige crisis laat de 

fundamentele verschillen tussen 

Noord- en Zuid-Europa glashelder 

zien. Het gaat daarbij niet alleen 

om begrotingsdiscipline. Het gaat 

evenzeer om het benutten van eco-

nomisch potentieel. Het op krediet 

leven van Zuid- Europa heeft niet 

alleen tot onhoudbare schulden 

geleid, maar ging gepaard met het 

kanabaliseren van de economie 

ten gunste van de bureaucratie. 

De lidstaten moeten nu zowel hun 

schulden drastisch saneren als de 

economische groei bevorderen. 

Het een kan niet zonder het ander 

en moet ook nog te gelijker tijd 

plaatsvinden. Het daadwerkelijk 

doorvoeren van bezuinigingen 

en hervormingen zal een enorme 

discipline vereisen, waaraan het 

tot op heden aan heeft ontbroken. 

Deze crisis is een vertrouwens-

crisis. Ja doen en nee zeggen, is 

te lang het motto geweest van de 

Latijnse lidstaten van de Euro-

zone. Waarom moeten de financi-

ele markten deze zwakke broeders 

nu wel geloven? Hier ligt een taak 

voor de Europese Unie en het be-

stuur van de Eurozone.

 

Gemaakte aFsPraken
Het vertrouwen kan alleen worden 

hersteld wanneer de gemaakte 

afspraken kunnen worden afge-

dwongen. Daarom heeft de VVD in 

Den Haag en Brussel het initiatief 

tot de instelling van een onafhan-

kelijke Eurocommissaris voor de 

Euro, naar het model van de Mede-

dingingscommissaris, genomen. 

Premier Mark Rutte heeft de instel-

ling van deze Supercommissaris 

in de conclusies van de Europese 

Raad opgenomen weten te krijgen. 

Een prestatie van de eerste orde. 

Deze commissaris kan niet alleen 

aan “naming & shaming” doen, 

maar hij kan ook aan de lidstaten 

die uit de pas dreigen te gaan lo-

pen met het Stabiliteitspakt stren-

ge maatregelen en sancties opleg-

gen wanneer zijn aanbevelingen 

niet worden gevolgd (preventieve 

arm). Tevens kan hij de desbetref-

fende wanpresteerders ook onder 

curatele stellen (vgl. met de arti-

kel-12-procedure bij gemeenten in 

Nederland), dat is de zogeheten 

correctieve arm. Zonder lange-

termijn-discipline kunnen korte-

termijn-maatregelen niet slagen. 

De Europese Commissie moet 

nu met voorstellen komen om de 

Raadsconclusies uit te werken. De 

VVD zal er alles in de ALDE-fractie 

en in het Europees Parlement aan 

doen dat die Supercommissaris 

met concrete bevoegdheden er ook 

daadwerkelijk komt. De besluiten 

van de afgelopen Europese Raad 

bieden kansen voor herstel, maar 

dan moeten deze ook met daad-

kracht en discipline worden uitge-

voerd. De brandweer is uitgerukt. 

Het sein “brand meester” kan ech-

ter nog niet worden gegeven.

nieuw elan - Doemdenken valt 

niet meer weg te denken uit het cri-

sisbeeld. Continue worden we via 

de media bestookt met negativiteit. 

Huiveringwekkende werkloosheids-

cijfers, berichten over haperende eco-

nomieën en spannende Eurotoppen 

vliegen ons om de oren. Uiteraard is 

het dan goed om het optreden van de 

Europese Unie onder de loep te leg-

gen. Eind jaren ‘80, ook tijdens een 

crisis, gebeurde dit ook. Toen staken 

grote industriëlen onder leiding van 

Wisse Dekker de koppen bij elkaar 

over het optreden van de, toen nog, 

Europese economische gemeenschap. 

De industrie blies de economieën van 

de lidstaten nieuw leven in en zette 

politici in Europa onder druk om dit 

verder te faciliteren. Manders vindt 

dat een dergelijk nieuw elan en sa-

menwerking tussen industrie en poli-

tiek ook voor deze crisis zou moeten 

plaatshebben. 

seminar
Begin 2012 organiseert en modereert 

hij daarom een seminar in het Eu-

ropees Parlement over het adequate 

verdienmodel interne markt. Michel 

Barnier, Europees Commissaris voor 

Interne Markt, en Guy Verhofstadt 

hebben al toegezegd te komen. Key-

note speaker is Richard Branson. Ook 

andere grote ondernemers zullen 

aanwezig zijn. Branson en consor-

ten zullen de positieve aspecten van 

de interne markt als beste verdien-

model belichten. Dit is hard nodig.  

De open interne markt levert onder-

memers veel voordelen op en draagt 

bij aan het economisch herstel in 

Europa, maar deze boodschap wordt 

niet altijd gezamenlijk en in heel Eu-

ropa uitgedragen.

Primeur -  Dezer dagen had het Eu-

ropees Parlement weer eens een pri-

meur. De Europese Commissaris voor 

Landbouw presenteerde zijn plannen 

voor de Europese Landbouwpolitiek 

na 2013, voor de leden van de Com-

missie Landbouw. Het Europese Par-

lement heeft voor de eerste keer in de 

geschiedenis volledige medebeslis-

singsbevoegdheid over deze politiek 

en het is veelbetekenend dat de com-

missaris het parlement koos voor zijn 

hans.vanbaalen@europarl.europa.eu

toine.manders@europarl.europa.eu

jan.mulder@europarl.europa.eu

De ondernemer Richard Branson, een van de sprekers bij het seminar.

eerste presentatie.

Landbouw is het eerste beleidster-

rein waarop de Europese Commissie 

verregaande bevoegdheden kreeg. 

De landbouwbegroting maakt nog 

steeds ongeveer 40 procent van de 

totale EU begroting uit. Dat lijkt veel 

maar is in feite weinig. Slechts 0,8  

procent van de totale belastingop-

brengsten in de EU wordt gebruikt 

voor deze landbouwbegroting. Bo-

vendien is de landbouwbegroting het 

enige begrotingsonderdeel dat niet 

met de inflatie wordt gecorrigeerd. 

Dit betekent dat de landbouwbegro-

ting die in omvang voor de huidige 

27 lidstaten ongeveer gelijk is aan de 

vroegere landbegroting voor 15 lid-

staten, feitelijk ieder jaar met onge-

veer 2-3 procent  daalt.

essentieel
Het hebben van een landbouwpoli-

tiek is essentieel. Europa moet wor-

den voorzien van voldoende voedsel 

tegen stabiele prijzen. Dat kost geld. 

Bovendien is de vraag naar voedsel 

wereldwijd de laatste 10 jaar met 

5 procent  gestegen, de productie 

daarentegen met 1 procent. De laat-

ste jaren zijn de prijzen die aan de 

Europese boeren worden betaald in 

toenemende mate de prijzen van de 

wereldmarkt. Echter aan Europese 

boeren worden aanzienlijk hogere 

milieu eisen gesteld dan aan de boe-

ren elders in de wereld. Daar zullen 

Europese boeren voor moeten wor-

den gecompenseerd.

Deze compensatie zal hoger moeten 

zijn in gebieden met dure grond en 

hoge producties zoals in Nederland. 

De komende tijd zal daarvoor moe-

ten worden gestreden .
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doorstromen - Net als andere po-
litieke partijen is de VVD continue op 
zoek naar nieuw talent.  Al binnen 
tweeënhalf jaar moeten er dan ook 
potentiële politici en bestuurders zijn 
geselecteerd en voorbereid aangezien 
de volgende verkiezingen al in 2014 
en 2015 staan gepland. Om regionaal 
en lokaal talent te onderkennen, heb-
ben sommige Kamercentrales (KC’s) 
al zogenaamde Regionale Scouting-
commissies (RSC) opgericht en orga-
niseren daarnaast Masterclasses om 
hun talent verder te ontwikkelen. 
We spreken binnen het KC Dordrecht 
met een organisator, trainer en een 
deelnemer over hun ervaringen.
 
toelatinGseisen
KC Dordrecht heeft nog geen eigen 
scoutingscommissie opgezet, maar 
wel een eigen Regionale Masterclass. 
Stephanie ter Borg, wethouder in ge-
meente Barendrecht, en binnen KC 
Dordrecht ook belast met trainingen, 
vertelt dat zij deze sinds 2009 organi-
seren. “We hadden natuurlijk al eer-
der onze reguliere basistrainingen 
over bijvoorbeeld het liberalisme, de 
gemeenteraad of het voeren van de-
batten. Omdat KC Dordrecht goed 
is voor 35 afdelingen en bijna 3000 
leden, inclusief het nodige talent, 
moesten we natuurlijk ook een ver-
volgtraining aanbieden.  En dat werd 
dus onze Masterclass. De afgelopen 
twee jaar hebben we deze kunnen 
uitbouwen. Voor het eerst gaan we 
hiervoor zelfs toelatingseisen stellen, 
zoals het volgen van meerdere ba-
sistrainingen. Daarnaast bieden we 
volgend jaar een compleet jaarpro-
gramma aan.” 

VerslaaFd aan de Politiek
Toon Buddingh’ is ondernemer en 
tevens raadslid in gemeente Rijswijk. 
Hij is de eerste binnen KC Dordrecht 
die na het succesvol doorlopen van 
de Regionale Masterclass nu ook door 
mag stromen naar de landelijke Top-
kadertraining. “Ik vind het harstikke 

fijn dat ik dit kan doen, want sinds ik 
gemeenteraadlid ben, ben ik redelijk 
verslaafd geraakt aan de politiek.” 
Buddingh’ vindt de combinatie van 
ondernemerschap en politiek overi-
gens een prima combinatie. “Je hebt 
als ondernemer een visie,  en dat heb 
je als politicus ook.  Onderdeel van het 
liberalisme is  de plicht om iets van je 
leven te maken en je eigen droom te 
verwezenlijken. En dat doe ik  met 
mijn bedrijf, maar ook met mijn poli-
tieke ideeën. Verder is een eigenschap 
van ondernemen, het nemen van ver-
antwoordelijkheden. En dat doe je ook 
in de politiek.” In ieder geval vindt 
Buddingh’ dat hij in de afgelopen 
Masterclass veel heeft geleerd: “Als on-
dernemer weet ik natuurlijk het no-
dige over verkoopgesprekken. Daarom 
dacht ik dat ik ook wel goed zou zijn 
in mijn presentatietechnieken. Nou, 
inmiddels heb ik wel geleerd dat het 
politiek verpakken van je boodschap 
toch echt iets anders is dan het com-
mercieel verpakken van je boodschap. 
Ik heb binnen de Masterclass de no-
dige keren mijn neus gestoten, en dat 
zal bij de vervolgtraining zeker nog 
vaker gebeuren.” 

direCt oPVallen
Ronald Vuijk is eveneens wethouder, 
maar dan in gemeente Midden-Delf-
land. Hij is daarnaast trainer voor de 
VVD. Waar zoekt hij naar als hij ergens 
een training geeft, zoals bij de Master-
class? “Naar hen die bij mij een snaar 
raken”, zegt hij. “Als je in aanmerking 
wilt komen voor een plaatsje in de 
topkadertraining, moet je ten eerste 
direct opvallen. Ja, dat was inderdaad  
het geval bij Buddingh. Als hij ergens 
binnenkomt, zie je hem ook  gelijk 
staan. Alleen al door zijn lengte”, grapt 
hij. “Natuurlijk, ook je mond open 
kunnen doen, is van belang. Toch is 
welbespraaktheid niet het belangrijk-
ste wat ik zoek. Wel van belang is, is 
dat cursisten  belangstelling hebben 
voor het Openbaar Bestuur en ook 
duidelijk een aansluiting hebben met 

de VVD. Natuurlijk, het liberale huis 
heeft veel kamers, maar ik spreek 
soms cursisten waarbij ik  - vreemd 
genoeg - me wel eens afvraag of ze bij 
de juiste partij zitten… Wat ik verder 
ook graag wil zien bij de cursisten 
die een politiek loopbaan ambiëren, 
is voldoende reflectievermogen. Als 
we bezig zijn met de cursus, koppel 
ik mijn bevindingen terug op de cur-
sisten. Als ik bijvoorbeeld vind dat 
iemand intimiderend overkomt, en 
ik dat dan ook  vertel aan de betref-
fende cursist, dan hoop ik wel dat 
zo’n iemand open staat  voor moge-
lijke verbeteringen. Ja, iemand moet 
voor mij een reflecterend vermogen 
hebben.  Als iemand geen feedback 
wenst te accepteren van mij of van 
de andere deelnemers, dan is hij of 
zij - wat mij betreft - eigenlijk wel 
exit.” Wat precies iemands achter-
grond is, is volgens Vuijk minder 
van belang. “Je ziet academici onder 
de deelnemers, maar ook veel on-
dernemers. Het belangrijkste is dat 
ze lekker in hun vel zitten.” 

kamerlid oF minister
Het KC ondersteunt en faciliteert 
alle leden in zowel het verder op-
doen van kennis en kunde als het 
trainen van vaardigheden. Stepha-
nie ter Borg maakt duidelijk dat 
hierbij niets moet: ‘Een deelnemer 
hoeft echt niet per se door te stro-
men naar een vervolgtraining zoals 
de Masterclass. We krijgen regel-
matig mensen binnen die al jaren 
ergens raadslid zijn en hier alleen 

maar hun kennis even willen bijspij-
keren. En dat is ook prima.” Lachend: 
“Maar aan de andere kant krijgen we 
ook deelnemers binnen die zichzelf 
al gauw Kamerlid of zelfs minister 
zien worden. Tja, dan is enig ver-
wachtingsmanagement wel aan de 
orde.” 

Ter Borg vertelt dat zij als organisa-
tor van de trainingen zoveel mogelijk 
hierbij aanwezig probeert te zijn. 
“Het is voor het KC van belang om 
te zien wie zoal de deelnemers zijn. 
Bij mij komt ook de poot van talent-
management om de hoek kijken. Als 
ik in één van de reguliere trainingen 
iemand zie die ik geschikt vind voor 
een politieke loopbaan, dan zal ik 
hem of haar ook aanspreken op de 
mogelijkheid van een Masterclass. 
Natuurlijk, ik ben geen deel van de 
begeleidings- en beoordelingscom-
missie, de instantie die binnen mijn 
KC er  formeel over gaat, maar ik kan 
iemand wel een duwtje geven of van 
adviezen voorzien.”
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VVD zoekt nieuw talent voor volgende verkiezingen

wilt u ook VVd-traininGen VolGen oF GeVen?
Wilt u meer weten over trainingen, kijk dan op www.vvd.nl/trainin-
gen Daarnaast kunt u voor meer informatie zich ook rechtstreeks 
richten tot uw lokale opleidingsfunctionaris (binnen uw eigen KC of 
afdeling) of tot de Haya van Somerenstichting, en wel via haya@vvd.nl 
Via ‘de Haya’ kunt u ook trainer worden. Zo zijn er dit jaar twee selec-
tieronden geweest waardoor de Haya 20 nieuwe trainers heeft opge-
leid. Wilt u dat ook, schrijf dan een motivatiebrief en uw politieke CV 
naar de Haya. U hoort vervolgens of u kunt deelnemen.

Teldersstichting

Goed VoorBereiden
Hoe goed de politiek hem ook bevalt, 
Buddingh’ weet nog niet of hij hier-
mee verder wil. “Ik heb met mezelf 
afgesproken dat ik over tweeënhalf 
jaar de balans opmaak. Dan zeg ik of 
ik verder wil met mijn politieke loop-
baan of gewoon ondernemer blijf.”

Dit uitgangspunt vindt Ronald Vuijk 
heel verstandig. “Een politieke loop-
baan is iets heel specifieks. Wil je 
echt ermee verder, dan moet je eerst 
je ‘mindset’ hebben opgemaakt.  
Want de politiek overvalt je. Op een 
gegeven moment word je mogelijk 
een functie aangeboden. Dan moet 
je snel kunnen schakelen met de 
wetenschap dat het aanbod van bij-
voorbeeld de functie van wethouder 
hoogstwaarschijnlijk slechts één keer 
langs komt. Je goed op een politieke 
loopbaan voorbereiden, voorkomt 
dus veel frustraties achteraf.”

Sinds januari dit jaar werk ik voor de VVD. Om 
precies te zijn: als persoonlijk medewerker van 
VVD-Tweede Kamerlid Joost Taverne. Ik ben 
ruim een maand geleden lid geworden. De 
reden hiervoor is deels een gevoelskwestie (ik voel me thuis bij de 
VVD) en deels een bewuste keuze: ik vind dat iedereen zoveel moge-
lijk gebruik moet maken van zijn democratische rechten. Lid worden 
van een politieke partij hoort hierbij. In Nederland is het helaas niet 
zo vanzelfsprekend om lid te worden van een politieke partij. Ik denk 
dat de meeste mensen pas lid worden als ze voor 200 procent achter 
een bepaalde politieke partij staan. Maar dat is meestal een illusie. 
Ongetwijfeld zal je bij een politieke partij ook te maken krijgen met 
onderwerpen waar je persoonlijk anders over denkt. Dat is niet erg. 
Belangrijker is dat je lid wordt van een partij die het best bij je past. 
En dat is voor mij de VVD. Ik sta dan ook volledig achter de liberale 
beginselen en zet mij met volle overtuiging in voor de idealen die de 
VVD vertegenwoordigt. Ja, ik denk dat ik door mijn werkzaamheden 
nog bewuster ben geworden van het belang van politieke partijen in 
ons democratisch stelsel; ik vond het gewoonweg tijd geworden om 
me aan te melden voor de VVD!

iris de Graaf (26),
Amsterdam
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zal ik dan op 14 november worden 

benoemd. Natuurlijk heb ik al voor 

de voordracht zowel onze fractie-

voorzitter Stef Blok als Mark Rutte 

geïnformeerd; beiden reageerden 

gelukkig heel positief hierop.”

was dat oVeral zo? u wordt 
natuurlijk in PrinCiPe Voor 
Vier jaar Gekozen en met 
uw oVerGanG naar Fme-
Cwm Verlaat u VoortijdiG 
de tweede kamer….
“Ja, iedereen regeerde heel positief. 

Hoewel het hier natuurlijk niet om 

een politieke functie gaat, waren 

mijn collega’s heel blij dat opnieuw 

iemand van de VVD op deze plek 

komt. Ik ga bovendien pas weg in 

mijn derde termijn als Kamerlid, 

na bijna 8,5 jaar.  Die jaren heb ik 

met passie vervuld voor de publieke 

zaak.”

de VVd is momenteel de 
Grootste Politiek Partij, 
en toCh zie je relatieF wei-
niG VVd’ers BelanGrijke 
maatsChaPPelijke FunCties 
Bekleden. andere Partijen 
lijken Veel Beter te zijn in 
het Vinden Van FunCties in 
het maatsChaPPelijk mid-
denVeld. is het niet jam-
mer dat het liBerale Geluid 
daar wat te weiniG is te 
horen?
“Het zou inderdaad goed zijn om 

het liberale geluid meer te laten 

klinken in het middenveld. Dat zou 

in ieder geval tot een verminderde 

vraag leiden naar allerlei overheids-

regeltjes. De overheid is veel te 

groot en snoept al veel te veel van 

de taart op. Terwijl we, juist in deze 

moeilijke economische tijd, de taart 

gewoonweg moeten vergroten in 

plaats van discussies te voeren over 

de verdeling.”

is er oVeriGens eCht sPrake 
Van een aFsCheid Van Poli-
tiek den haaG? ook in uw 
nieuwe rol zal u soms den 
haaG moeten oPzoeken. 
“Ja, er zijn zeker onderwerpen die 

ik in politiek Den Haag zal blijven 

aankaarten, zoals het onderne-

mersklimaat en de problemen op 

het gebied van de aansluiting on-

derwijs en arbeidsmarkt, vooral op 

het gebied van techniek. Ik vind het 

in ieder geval leuk om straks mijn 

steentje bij te kunnen dragen aan 

de Nederlandse industrie waar toch 

echt de economische groei van Ne-

derland vandaan moet komen. Ook 

zat ik als Kamerlid erg veel ‘in het 

land’, mijn wereld zal bij FME nog 

breder worden. Zo zal  ik waar no-

dig de wereld gaan afreizen om de 

Nederlandse industrie zo sterk mo-

gelijk te positioneren op nieuwe en 

bestaande markten.Want ik zal de 

wereld van de koopkrachtplaatjes, 

een typische Haagse discussie, ver-

ruilen voor de ‘verdienkracht’ van 

de BV Nederland. En die verdien-

kracht vergroten is geen rechtse 

hobby, maar een bittere noodzaak. 

Zonder economische groei kunnen 

wij onze maatschappelijke proble-

men niet oplossen.”

nog getrouwd met een ondernemer. 

Omdat ik weet wat het precies in-

houdt, ben ik ook in staat de taal 

van ondernemers te spreken. Ook 

in de Tweede Kamer heb ik het on-

dernemersbelang altijd voor ogen 

gehouden, juist omdat de onderne-

mersgeest nu niet bepaald in het 

parlement rondwaart. Zo heb ik in 

de kamer (samen met de PvdA) een 

eigen initiatief wetsvoorstel inge-

diend over de rechtsbescherming 

van belastingplichtigen omdat de 

belastingdienst zich soms echt als 

een rupsje-nooit-genoeg optrad 

naar ondernemingen toe, met de 

overdreven informatieverzoeken 

bij controles. En heb ik me sterk 

gemaakt voor het behoud van grijs 

kentekens waarmee ik zelfs inging 

tegen Gerrit Zalm, die toenmalige 

minister van financiën. Ik hou van 

techniek, industrie en maritieme 

zaken. Zo zag ik laatst de berging 

van de Koersk door Mammoet en 

Smits op tv en daar werd ik er gelijk 

heel gelukkig van…. De hele techno-

logische industrie richt zich daar-

naast op innovatie en dat past mij 

als een handschoen, vanwege het 

belang van de concurrentiepositie 

van ons land.” 

u heeFt in ruim aCht jaar 
Veel VersChillende Por-
teFeuilles Bekleed, zoals 
BelastinGen, onderwijs, 
jeuGdzorG, FinanCiën, eCo-
nomisChe zaken en Pensi-
oenen. was er een Porte-
Feuille waar uw hart meer 
naar uitGinG dan andere?
“Ik prijs me gelukkig dat ik moei-

lijk kan kiezen. Of het nu om 

ondernemers,of gastouders gaat of 

om bedreigde mosselvissers,  elk 

van die portefeuilles heeft zijn eigen 

wereld en zijn eigen netwerk. En dat 

maakt het  boeiend. Ik heb altijd 

één been in de kamer gehouden en 

één been in de maatschappij. Want 

achter je bureau aan het Binnenhof 

gebeurt namelijk niet veel. Je moet 

als Kamerlid dan ook altijd je anten-

nes uit hebben staan in het land. Ik 

ben een echte netwerkpoliticus en 

ik zorg er zoveel mogelijk voor dat 

ik omgeven word door mensen die 

mij van advies kunnen dienen of ex-

pert zijn op een bepaald vakgebied. 

Het is weer aan mij om dat politiek 

te vertalen. Ik ben geen politicus 

van grote ideologieën, maar eentje 

van de ‘praktische politiek’. Zijn er 

problemen, dan los je die op. Komt 

er wetgeving en benadeelt die be-

paalde groepen in de samenleving, 

dan probeer je die te verzachten….”

als Voorzitter Van Fme-
Cwm Bekleedt u één Van de 
BelanGrijkste maatsChaP-
Pelijke FunCties. hoe Bent u 
hierVoor GeVraaGd?
“Toen Jan Kamminga aangaf dat hij 

binnenkort zou vertrekken als voor-

zitter van FME, werd ik van verschil-

lende kanten aangespoord om mij 

kandidaat te stellen om hem op te 

volgen. Na een aantal selectieron-

des heeft dat uiteindelijk geleid tot 

een voordracht van het FME-bestuur 

aan haar leden. Als alles goed gaat, 

8   iNtERViEW

Na ruim 8,5 jaar neemt Ineke Dezentjé Hamming - Bluemink afscheid van politiek Den Haag 
en wordt ze, na instemming van de leden van FME-CWM, de nieuwe voorzitter van de grootste 
industriële werkgeversorganisatie van Nederland. Op het moment van het interview verkeert 
Ineke Dezentjé in een drukke periode. Aan de ene kant treft zij al voorbereidingen voor haar 
komende werkzaamheden bij FME-CWM. Aan de andere kant heeft ze nog steeds enige kamer-
werkzaamheden zoals  de overdracht van de pensioenportefeuille aan haar collega-kamerlid 
Helma Lodders en voert zij, in deze tijd van de eurocrisis, nog veel debatten als voorzitter van 
de commissie Financiën.

Tekst: Roland Keja
Fotograaf: Nick van Ormondt

“De ondernemersgeest waart niet
bepaald rond in de tweede kamer”

ineke dezentjé hamming-bluemink:

u maakt tijdens dit inter-
View noG onderdeel uit Van 
de tweede kamer, maar u 
Gaat Binnenkort  naar een 
nieuwe werkGeVer. had u 
niet wat lanGer de Porte-
Feuille Pensioenen en aow 
aan kunnen houden?  
“Nee, dat houden we bij de VVD zo 

zuiver mogelijk omdat er al gauw 

een mogelijk ‘conflict of interest’ 

zou kunnen ontstaan. Als ik in de 

Tweede Kamer ergens vragen over 

zou stellen, zouden mensen zich 

toch gaan afvragen uit hoofde van 

welke functie ik dat doe: als Kamer-

lid of als beoogd voorzitter van de 

FME-CWM. Ik heb Stef Blok daarom 

gevraagd mij voor deze paar weken 

vrij te stellen van dit woordvoerder-

schap. Misschien zijn we hier ook 

gewoon te netjes, dat zou kunnen, 

want ik heb bij sommige linkse par-

tijen wel eens Kamerleden gezien 

die hun vragen stellen vanaf een pa-

pier waar de huisstijl van FNV nog 

duidelijk zichtbaar was.”

u Gaat na GoedkeurinG 
Van de alGemene ledenVer-
GaderinG Van de werkGe-
VersorGanisatie dus oVer 
naar een nieuwe werkGe-
Ver GeriCht oP metaal en 
eleCtroteChniek. wat heeFt 
u hiermee?
“Alles, het industriële loopt als een 

rode draad door mijn werkzame 

leven. Ik kom uit het bedrijfsleven. 

Zo heb ik vele jaren gewerkt voor 

de  Rotterdamse haven, ben ik een 

dochter van een ondernemer en ook 
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BestuurskraCht - In de kop van Noord-Holland worden verkiezin-

gen gehouden in de, per 1 januari volgend jaar, nieuw te vormen ge-

meente Hollands Kroon. Die samenvoeging levert een bijdrage aan de 

vergroting van de bestuurskracht in dat gebied. 

De provincie telt op dit moment nog een kleine zestig gemeenten. Naast 

deze herindeling spelen in mijn provincie nog twee andere herinde-

lingsvoorstellen. 

In de eerste plaats om de gemeenten Schagen, Harenkarspel en Zijpe sa-

men te voegen. Dit voorstel heeft de instemming van de drie gemeenten 

en zal waarschijnlijk worden gerealiseerd per 1 januari 2013. 

In de tweede plaats ligt er al geruime tijd een wetsvoorstel bij de Tweede 

kamer voor een samenvoeging van de gemeenten Bussum, Naarden, 

Weesp en Muiden. Dat voorstel is op de gemeentelijke werkvloer omstre-

den. De minister van Binnenlandse zaken (BZK) heeft er onlangs bij de 

Tweede Kamer op aangedrongen dit voorstel snel te behandelen. Ik ben 

het daar om verschillende redenen van harte mee eens. Dit proces heeft 

al veel te lang geduurd.

Dit brengt mij op een paar meer algemene 

opmerkingen over het herindelingsbeleid 

van dit kabinet. Onlangs werd een nieuw 

beleidskader voor gemeentelijke herinde-

ling aan de Tweede Kamer aangeboden. 

Helaas staat dat verhaal bol van de onder-

linge tegenstrijdigheden. “Van onder op” 

en “vrijwillig” worden daarin als bijna 

absolute wijsheden gepresenteerd, terwijl 

tegelijkertijd een aantal inhoudelijke toet-

singscriteria staan aangegeven. Dat staat soms haaks op elkaar. Van het 

meer algemene uitgangspunt van het kabinetsbeleid dat niet meer dan 

twee overheden over een maatschappelijk vraagstuk gaan, is op dit ter-

rein niets terug te vinden. Wat mij betreft is dit primair een gemeente-

lijke en regionale aangelegenheid en doet de wetgever in Den Haag hier 

een stevige stap terug: toetsing op de zorgvuldigheid van het proces.

Terecht heeft het kabinet het terugdringen van de bestuurlijke drukte 

tot belangrijk uitgangspunt gekozen. Met de voornemens om de deelge-

meenten in Amsterdam en Rotterdam op te heffen, ben ik het eens. Om 

dienstverlening dichtbij burgers in stand te houden is geen “bestuurlijke 

kop” nodig. Mijn hartelijke instemming betreft ook de aangekondigde 

afschaffing van de zeven stedelijke W.G.R. - + - regio’s in ons land. De ta-

ken van die regio’s kunnen uitstekend worden teruggelegd bij de hoofd-

structuur van ons binnenlands bestuur: gemeenten, provincies en rijk. 

In diezelfde lijn – het terugdringen van de bestuurlijke drukte – had ook 

een consistenter herindelingsbeleid gepast met een duidelijke verant-

woordelijkheid voor de provinciale besturen.

Tot slot de uitvoering van de passage in het coalitieakkoord over “be-

stuurlijke opschaling” in de randstad. Ook hier geldt wat mij betreft dat 

de organisatie van het bestuur geen doel op zich is. Als het anno 2011 

beter kan, moeten we het beter doen.

De collega’s uit Utrecht, Flevoland en ondergetekende wilden hier seri-

eus mee aan de slag. Echter wel op basis van argumenten. Het moet im-

mers veel beter bestuur opleveren. De aanpak van de minister van BZK is 

op dit punt de afgelopen maanden ronduit knullig geweest. Mijn vrees is 

dat ook deze voornemens tot reorganisatie van het binnenlands bestuur 

met de talloze andere voorstellen uit de afgelopen decennia bijgezet kan 

worden op de “boulevard of broken dreams”.

Johan Remkes,

Commissaris van de Koningin

in Noord-Holland

GastColumn
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Er is in deze tijd meer aan de hand dan alleen een
economische crisis.Dit boek geeft de basiskennis waarmee de lezer
een eigen oordeel kan vormen over de huidige
crisis en de kansen op herstel.Kennis die veruit de meeste mensen niet hebben
meegekregen.
Het was de hoofdreden om dit boek, zo toegan-
kelijk mogelijk, te schrijven.Zodat iedereen, die dat wil, over deze basiskennis
kan beschikken.

De schrijver, socioloog, econoom en politicoloog,
was werkzaam in het bedrijfsleven en hoger
beroepsonderwijs.
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Crisis

Crisis ......... herstel?

Cliëntelisme en CorruPtie - 

Dora Bakoyannis, voorzitter van een 

relatief kleine liberale partij in Grie-

kenland, bezoekt op 6 oktober poli-

tiek Den Haag. Dit als gast van onder 

meer VVD Internationaal.  Haar be-

zoek  krijgt opvallend veel aandacht. 

Van de Nederlandse media, maar 

ook  van veel VVD-prominenten die 

in een hotelzaaltje haar presentatie 

aanhoren.  Zelfs de minister-presi-

dent ontvangt haar een dag later. 

Toch is haar liberale Democratische 

Alliantie, eind 2010 opgericht, maar 

een relatief kleine politieke partij in 

Griekenland.

liBeraal PersPeCtieF
Belangrijker dan de omvang van de 

partij lijkt dan ook het liberale per-

spectief te zijn op de crisis in haar 

land. In haar presentatie gaat ze dan 

ook uitgebreid in op de achtergron-

den van de ‘Griekse tragedie’. Zo ver-

klaart ze de grote Griekse bureaucra-

tie aan de linkse reactie op de rechtse 

dictatuur die haar land in de greep 

hield tot 1974. Dit leidde volgens 

Bakoyannis niet alleen tot een leger 

van ambtenaren, maar ook tot veel 

corruptie. Het is dan ook niet vreemd 

dat haar land hierdoor geleidelijk in 

een economische crisis is geraakt.  

Bakoyannis levert ook felle kritiek 

op  de economische aanpak van de 

huidige Griekse regering die met in-

stemming van de ‘Trojka’ (lees: de Eu-

ropese Commissie, de Europese Cen-

trale Bank en het IMF) de belastingen 

zo drastisch heeft verhoogd dat de 

Griekse concurrentiepositie sterk 

is verslechterd. De EU eist structu-

rele veranderingen van Griekenland, 

maar hebben met haar financiële on-

dersteuning alleen maar het huidige 

overheidsapparaat gevoed met zijn 

cliëntelisme en corruptie. Bezuini-

gingen hebben tot op heden niet de 

Griekse bureaucratie geraakt, maar 

wel het midden- en kleinbedrijf en de 

hardwerkende burgers. Terwijl maar 

liefst 350.000 mensen die werkzaam 

waren in de private sector, door de 

crisis werkeloos zijn geraakt, is tot 

op heden nog steeds geen ambtenaar 

ontslagen. 

drastisCh snijden
Het liberale recept is volgens de 

Griekse politica daarom het extra 

hard aanpakken van de zwarte eco-

nomie en drastisch snijden in het 

Griekse overheidapparaat. Zij staat 

terdege privatiseringen voor, maar 

Griekse staatsbedrijven moeten niet 

zomaar worden verpatst. Daar heeft 

noch de Griekse economie noch de 

internationale schuldeisers iets aan.  

De economische situatie van Finland 

wordt door haar genoemd als Grieks 

voorbeeld. In de jaren ’90 zat dat 

land ook diep in een crisis. Finland 

wist er echter uit te kruipen door een 

drastische sanering van haar econo-

misch systeem en de invoering van 

een flat tax. 

Bakoyannis is, ondanks alles, posi-

tief over de Griekse mogelijkheden. 

Alleen moeten de benodigde veran-

deringen dan wel radicaal worden 

doorgevoerd. En dat kan alleen als 

Griekenland over haar eigen scha-

duw heen weet te stappen. Hans van 

Baalen, één van haar gastheren, ziet 

in deze duidelijk een rol weggelegd 

voor de oud-minister en de voorma-

lige burgemeester van Athene. “Zij 

is de Ijzeren Dame dat Griekenland 

nog hard nodig heeft.” 

Een liberale oplossing voor het Griekse drama
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kerntaken - Van vragen over de 

komst van de nationale politie tot de 

beste wijze van city marketing. Van 

de gevolgen van bezuinigingen op de 

provinciale uitgaven voor cultuur en 

het werk van de waterschappen tot 

vragen over de Eurocrisis; bijna alle 

mogelijke onderwerpen zijn wel be-

sproken op het Jaarcongres 2011 van 

de VVD Bestuurdersvereniging op 4 

en 5 november,  ook dit jaar gehou-

den in Lunteren.

 

nationale Politie
Het congres begint met verschillende 

deelsessies voor de verschillende be-

stuurders. Bij de VVD-burgemeesters 

is er onder meer aandacht  voor de 

gevolgen van de nieuwe Politiewet.  

De komst van de nationale politie 

blijkt sommige aanwezigen dan ook 

de nodige vragen te geven over wie 

nu de politie aanstuurt bij grote 

evenementen. Later, in een plenaire 

sessie, maakt  minister Ivo Opstelten 

in ieder geval duidelijk wie volgens 

hem de doorslaggevende stem heeft, 

zou er  een verschil van inzicht zijn 

tussen het gezag (de burgemeester) 

en het beheer: “Het gezag!” 

De gedeputeerden beraden zich in 

een andere deelsessie over de kern-

taken van de provincie. In hoeverre 

hebben de provincies bijvoorbeeld 

te maken met cultuur? Volgens de 

meeste aanwezigen valt deze taak 

eerder onder die van het Rijk en de 

gemeenten, maar volgens provincie 

Noord-Brabant  zijn er zeker uitzon-

deringen op te vinden als het gaat 

om belangrijke culturele activiteiten, 

zoals die van haar Brabants Orkest.

CitY marketinG
Gemeenteraadsleden discussieren 

met elkaar over onder meer de mo-

gelijkheden van city marketing. Hoe 

belangrijk dit ook is voor de econo-

mische ontwikkeling van een stad, 

er is sprake van weinig efficiency 

als 216 verschillende Nederlandse 

gemeenten apart de wereld zouden 

intrekken om hun stad of dorp te 

verkopen. De meeste aanwezigen zijn 

het daarom eens met de uitkomst 

om specifiek te kiezen voor de kop-

peling  van bepaalde steden met be-

paalde  producten, zoals Rotterdam 

en haar haven.  Uri Rosenthal, de 

minister van Buitenlandse Zaken, 

blijkt deze conclusie, wat later in een 

plenaire sessie, ook te ondersteunen. 

En  maakt  dan tevens duidelijk dat 

alle Nederlandse  ambassades zich 

inmiddels maximaal inzetten voor 

economische diplomatie; niet alleen 

voor grote ondernemingen, maar 

ook voor het midden- en kleinbedrijf. 

“We verdienen met onze economie 

56 procent in het buitenland. 75 pro-

cent daarvan in Europa. We noemen 

ons een ‘pro business kabinet’, dus 

zijn we dat  ook in het buitenland.”

eurokritisCh Geluid
Markt Rutte geeft alle aanwezigen 

de mogelijkheid om frank en vrij 

vragen te stellen over nationale of 

internationale politieke onderwer-

pen. Het is al gauw duidelijk dat de 

bestuurders graag meer willen we-

ten over de laatste perikelen rond de 

Eurocrisis en het Schengenakkoord. 

Maar ook over weigerambtenaren, 

de verruiming van het ontslagrecht 

en de hypotheekrenteaftrek (“niet 

ermee gaan rommelen!”) worden er 

vragen gesteld. Aan het eind van zijn 

presentatie plaatst Rutte nog een op-

vallende oproep aan de honderden 

bestuursleden in de zaal om nieuw 

politiek talent te zoeken voor de ko-

mende verkiezingen: “Leuke mensen 

moeten in ieder geval onze kant op!”, 

zo grapt hij hierbij, met een serieuze 

ondertoon. 

GastsPreker
Bernard Wientjes, voorzitter van 

VNO-NCW, is dit jaar bij het congres 

de gastspreker en deelt gelijk mede 

dat hij al VVD-lid is sinds de rege-

ringsjaren van Den Uyl. Hij steunt 

dit kabinet volledig, zo zegt hij, 

door onder meer de bezuinigingsop-

dracht die deze regering zich stelt. 

Hij plaatst niettemin wel enige kant-

tekeningen bij met name het recente, 

meer eurokritisch geluid: “VVD is 

van huis uit een internationale par-

tij. De Nederlandse economie is sterk 

afhankelijk van buitenlandse han-

del. Daarom vind ik het jammer om 

soms een benepenheid te zien zoals 

bij de (kritische. red.) vraag over Sc-

hengenakkoord waarvoor hier werd 

geklapt.” 

ConsumentenVertrouwen
Wientjes maakt verder duidelijk dat 

hij zich zorgen maakt over het con-

sumentenvertrouwen in Nederland 

dat staat of valt bij de komende uit-

komsten van de Eurocrisis.  Of de Ne-

derlandse economie volgend jaar nog 

met een procent weet te groeien, is 

hij niet meer zo zeker van. 

Van nationale politie tot internationale economie
jaarcongres VVd besTuurdersVereniging:

Melanie Schultz van Haegen, Minister van Verkeer, legt haar plannen uit.

Al in mijn studententijd was ik actief voor de 
VVD Utrecht. Toen ik na mijn studie het grote 
bedrijfsleven (Philips, Rabobank en Hewlett 
Packard) inging, had ik er helaas geen tijd meer voor. Inderdaad, ik 
ben een tijdlang geen VVD-lid meer geweest, hoewel ik de partij wel 
altijd heb gesteund. De reden hiervoor is eenvoudig: slapend lid zijn 
is niets voor mij. Zo zit ik nu eenmaal in elkaar; je doet iets goed of je 
doet het niet. Nu ik op een leeftijd ben gekomen waarop ik meer vrije 
tijd heb gekregen, roept de oude liefde -  de politiek - mij echter weer.  
Ik ben dus weer lid van de VVD geworden en wil hier ook graag actief 
in zijn. Niet meer voor aan het front, maar meer ergens op de achter-
grond, bijvoorbeeld op lokaal niveau of in een commissie gericht op 
een internationaal onderwerp. Toen ik onlangs lid was geworden, zag 
ik op de site de aankondiging van een partijraad over de Miljoenen-
nota. Om eerlijk hierover te zijn, ik wist niet eens of ik daar als nieuw 
lid bij aanwezig had mogen zijn, maar ik heb mijn stoute schoenen 
aangetrokken en ben gewoon ergens aan een tafel gaan zitten en…
was er gelijk weer thuis. Ze vroegen wel wie ik was, maar toen ik zei 
dat ik gewoon belangstellend lid was, mocht ik zonder beperkingen 
meepraten. Wat ik heel fijn vond, is dat ik overal in de zaal mensen 
aantrof van een hoog kaliber, die ook op niveau over uiteenlopende 
onderwerpen konden meepraten. Neem van me aan dat ik met mijn 
jarenlange ervaring als ‘HR-man’ er kijk op heb: de VVD’ers die ik 
daar aantrof, waren niet alleen ‘to the point’, maar ook van een hoge 
kwaliteit. En dat is precies wat  mij altijd zoveel vertrouwen gaf, en 
geeft, in de VVD. Zij presteert altijd. Vroeger en nu.    

Chance Pennington
de jongh (56), Heemstede

Archief VVD deels over naar Nationaal Archief

www.nationaalarchief.nl/organisatie/studiezaal-het-nationaal-archief

Bijzondere doCumenten - Het 

Algemeen Secretariaat van de VVD 

heeft recentelijk een aantal oude 

documenten voor het VVD -archief 

en voor het archief van haar liberale 

voorgangers overgedragen aan het 

Nationaal Archief. Deze documen-

ten vormen een aanvulling op de 

aanwezige archieven en zijn hier-

door publiek toegankelijk geworden. 

Hiermee is de plaatsingslijst van het 

archief van de VVD en haar voor-

gangers aangevuld met een aantal 

bijzondere documenten. Het betreft 

hier onder meer brieven, reglemen-

ten, verkiezingsdocumenten en ver-

gaderstukken van den Vrijheidsbond 

(1922-1925), de Liberale Staatspartij 

(1940-1946), de Partij van de Vrijheid 

(1946-1947) en de eerste vergaderstuk-

ken van de VVD uit 1948 en1949.

oPenBaar
Genoemd archief is een particulier 

archief en wordt via het Nationaal 

Archief beschikbaar gesteld. Voor wie 

belangstelling heeft om het archief 

in te zien kan zich melden bij het 

Nationaal Archief. Het archief is vol-

ledig openbaar. 
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Machtigingskaart 131e AV
Programma Congres
26 november 2011

u kunT zich nog Terplekke inschrijVen Voor een Van de workshops

Congres ‘Maak Nederland liberaler’

de deelsessies en workshoPs:

1. u en de VVd! – Bent u ook 
Van de Partij?
Bent u recent lid geworden van de 

VVD en wilt u weten hoe de partij 

functioneert, op welke wijze u zich 

actief kunt inzetten en wat de VVD 

u te bieden heeft? Volg dan de work-

shop ‘U en de VVD!’. Trainers van De 

Haya van Somerenstichting nemen u 

mee op een ‘excursie’ door de partij, 

waarin u leert over de organisatie en 

activiteiten van de vereniging, talent-

management en opleidingen. Een 

Tweede Kamerlid is aanwezig om 

zijn/haar ervaringen met u te delen. 

Deze workshop is primair bedoeld 

voor nieuwe leden, maar is ook  in-

teressant voor mensen die langer lid 

zijn en zich actiever willen

inzetten voor de VVD.

2. sPeed-daten met Bekende 
VVd’ers
Kom langs in de kamer-salon en vindt 

daar onder andere Frans Weekers, 

Anouchka van Miltenburg en Mark 

Verheijen, die klaar zitten voor 1:1 

gesprekken van maximaal 3 minu-

ten. Een supersnelle, dynamische ex-

plosie van gedachtewisselingen over 

partijonderwerpen die u en de partij 

raken.

3. het Grote VeiliGheidsdeBat
Kom met ons debatteren over veilig-

heid op straat. Onder leiding van 

onze moderator belooft het een

dynamische discussie te worden, 

waarbij ook minister Ivo Opstelten en 

staatssecretaris Fred Teeven aanwe-

zig zijn. Laat uw stem dus horen! 

4. netwerken in de Partij
Denk je graag mee over de portefeuil-

le van een VVD-Kamerlid? Wil je wel 

eens laten zien wat je

allemaal weet en kan binnen jouw 

vakgebied? En heb je eigenlijk geen 

idee hoe je binnen de VVDorganisa-

tie je netwerk kan versterken? Deze 

deelsessie ‘actief netwerken’ is be-

doeld voor leden die inhoudelijk 

meer van hun lidmaatschap willen 

maken, maar niet weten hoe. Aan de 

hand van concrete voorbeelden gaan 

de deelnemers van deze deelsessie 

met elkaar aan de slag om netwerk-

vaardigheden (door) te ontwikkelen. 

Deze netwerksessie wordt gefacili-

teerd door Wiet de Bruijn namens 

het Hoofdbestuur in samenwerking 

met Hans van de Broek, lid van PSC 

en stuurgroep Haya.

5. de kunst Van het oVertuiGen
Hoe kun je de boodschap van de VVD 

zo goed mogelijk laten landen bij 

onze achterban? Hoe

overtuig je mensen in jouw omgeving 

van het belang van het VVD-beleid? 

Niet in verkiezingstijd, maar

juist in de normale ‘regeer’ periode. 

En als we ons eenmaal bewust zijn 

van de structuur en inhoud

van onze argumentatie om twijfe-

laars, opponenten en fans te overtui-

gen van ons standpunt, hoe

brengen we deze dan over. Want niet 

alleen de inhoud, maar ook non-ver-

bale communicatie is van

invloed bij het overtuigen. Naast de 

inhoud is een tweede doel van de 

workshop te ervaren wat

lichaamshouding, gebaren en mi-

miek kunnen bijdragen aan overtui-

gingskracht. In deze sessie word je 

meegenomen in de “kunst van het 

overtuigen”.

6. sPort en onderwijs
De ministeries van VWS en OCW wil-

len de verbinding tussen sport en on-

derwijs verder versterken,

met als doel: een meer samenhan-

gend en dekkend sport- en bewee-

gaanbod te realiseren voor de

jeugd. De partijcommissies sport en 

onderwijs organiseren een parallel-

sessie over de verbinding

tussen sport en onderwijs. De work-

shop is verdeeld in 3 blokken; rele-

vantie van sport en Olympische

ambitie, hoe verhoudt sport zich tot 

onderwijs en hoe kan de verbinding 

tussen sport en onderwijs

vormgegeven worden. Interessante 

sprekers zullen dit thema uitdiepen 

met veel ruimte voor

discussie. Onder andere Nicolette van 

Veldhoven van het NOCNSF zal dit 

thema uitdiepen en daarnaast is er 

ook veel ruimte voor discussie.

7. zorG in de Buurt met edith 
sChiPPers
Vele mensen, ook uit de zorg zelf, ge-

ven aan dat de kern van de huidige 

problematiek in de zorg niet

direct het geld is, maar wel de manier 

waarop we zorg verlenen, de manier 

waarop we de zorg

organiseren. Onze minister van Volks-

gezondheid, Edith Schippers, zal bin-

nenkort met een notitie

komen waarin het accent zal worden 

gelegd op een wijze van zorg verle-

nen: dichtbij huis als het kan,

verder weg als het moet. De centrale 

vraag hierbij is, hoe we dit van de 

grond krijgen?

De werksessie staat o.l.v. leden van 

de Partijcommissie Volksgezondheid, 

Welzijn en Jeugd.

8. de araBisChe reGio liBera-
ler?
In deze internationale deelsessie 

staat de Arabische lente centraal. Da-

gelijks wordt er in onze media

over bericht en experts rollen over el-

kaar om hun mening te geven. Maar 

hoe is het voor de bevolking

zelf? Wat waren de redenen om te 

strijden voor hun vrijheden en hoe 

voelde het om op het Tahrirplein te 

demonstreren? In deze deelsessie 

hoort u de verhalen uit mond van 

mensen die betrokken waren bij de 

demonstraties en die nu zelf bezig 

zijn hun land een liberaler gezicht te 

geven. Één van deze mensen is Tawak-

kul Karman uit Jemen. In 2005 richt-

te zij de mensenrechten organisatie 

'Women Journalists without chains' 

op. Namens deze groep leidde zij tus-

sen 2007 en 2010 meerdere malen 

demonstraties op het Vrijheidsplein 

in de hoofdstad van Jemen. Onder an-

dere voor deze acties werd aan haar 

in 2011 de Nobelprijs voor de Vrede 

toegewezen.

9. Presentatie “de intelleC-
tuele VerleidinG” Van Frits  
Bolkestein
Tijdens deze workshop presenteert 

Frits Bolkestein zijn boek “De intel-

lectuele verleiding”. In dit boek

demonstreert Bolkestein hoe gevaar-

lijk ideeën van intellectuelen zonder 

levenservaring kunnen zijn.

Met zijn vlijmscherpe pen bewijst 

Frits Bolkestein met “De intellectuele 

verleiding” nog altijd een van

de origineelste denkers van ons land 

te zijn. Dit boek zal een belangrijke 

bijdrage aan het

maatschappelijke debat vormen. Op 

het congres is er overigens ook de mo-

gelijkheid om het boek te kopen en te  

laten signeren door Frits Bolkestein.

(onder voorbehoud van wijzigingen)

 

09.00 uur  Ontvangst 

10.00 - 12.30 uur Deelsessies en workshops

1. U en de VVD! – Bent u ook van de partij? 

2. Speed-daten 

3. Het grote veiligheids-debat 

4. Hoe word ik geniaal in 30 minuten? 

5. Netwerken in de partij 

6. De kunst van het overtuigen / jongeren 

7. Sport en onderwijs 

8. Zorg in de buurt met Edith Schippers 

9. De Arabische regio liberaler? 

10. Presentatie “De Intellectuele Verleiding” van Frits Bolkestein 

12.30 - 13.30 uur  Lunch 

13.30 uur  Huishoudelijke vergadering

15.00 uur  Middagprogramma met onder meer:
  • Speech Mark Rutte
  • Stellingen
  • Project ‘Toekomst van de VVD’ met Henk Kamp
  • Vraaggesprek Stef Blok
  • Mini-talkshow

16.30 uur  Einde congres

interaCtieF -  U bent van harte 

welkom op het VVD-congres ‘Maak 

Nederland liberaler’. Dit congres 

vindt plaats op zaterdag 26 novem-

ber in “Taets” in Zaandam. Het be-

looft een inspirerende, interactieve 

dag te worden. De online voor-in-

schrijvingen voor het congres is 

inmiddels gesloten, maar u bent 

op de dag zelf nog steeds van harte 

welkom. 

In de ochtend vinden verschillende 

deelsessies en workshops plaats. ’s 

Middags vindt de huishoudelijke 

vergadering plaats en is er een in-

teractief programma met onder 

meer Mark Rutte, Stef Blok en tal 

van andere VVD’ers. Als bezoeker 

hoeft u niet achterover te leunen, 

u doet actief aan alle onderdelen 

mee. Dus wilt u ook Nederland nog 

liberaler maken, kom dan de 26e 

naar Zaandam.
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Actienummer: 901-90674

Auteur: Bolkestein, Frits

Titel: De intellectuele verleiding

ISBN: 9789035136670

Einddatum: 31/12/2011

Met deze bon  2,50 korting op het boek 
De intellectuele verleiding, van Frits Bolkestein
 

Normaal  25,00

Nu  22,50 

kortingsbontijdens het congres ‘maak nederland liberaler’ 

op zaterdag 26 november, zal Frits Bolkestein zijn 

boek ‘de intellectuele verleiding - gevaarlijke 

ideeën in de politiek’ gaan signeren. het congres 

vindt plaats in ‘taets’, zaandam. meer informatie 

over het congres, zie pag. 11

Met de kortingsbon (rechts) kunt u dit boek verkrijgen voor 
 22,50. Dit dus tegen een korting van  2,50.  
De (uit te knippen) kortingsbon kunt u gebruiken 
tijdens zowel het congres als bij uw reguliere boekhandel. 
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Nederland vooruit: 
met 130 kilometer
per uur
MAXIMUMSNELHEID - Bij Infra
structuur en Milieu ligt het kabinet 
op koers, de WD in de Tweede Kamer 
is daar zeer tevreden over. Niet alleen 
investeert het kabinet fors in ons we
gennet en het spoor, ook is minister 
Schultz van Haegen eind november 
met het voorstel gekomen dat 130 
kilometer per uur de nieuwe norm 
wordt op de Nederlandse autosnel
wegen.

VERHOOGD
In het voorstel staat dat automobilis
ten vanaf september volgend jaar op 
bijna 60 procent van de Nederlandse 
autosnelwegen de hele dag of een 
deel van de dag 130 kilometer per 
uur mogen rijden. Daarnaast wordt 
de maximumsnelheid op vier van de 
vijf 80 kilometerzones verhoogd naar 
100 kilometer per uur. Voor de 80 
kilometerzone op de A20 bij Rotter
dam loopt het experiment nog, een 
definitief besluit wordt hier nog over 
genomen.

SUCCESVOL VERLOPEN
De afgelopen maanden is op 8 trajec
ten een experiment uitgevoerd met

een (dynamische) maximumsnelheid 
van 130 kilometer per uur. Met het 
experiment op deze 8 trajecten werd 
gekeken of bij een verhoging van de 
maximumsnelheid naar 130 kilome
ter per uur de verkeersveiligheid niet 
in het geding komt en of de normen 
voor geluid- en luchtkwaliteit niet 
worden overschreden.
Na het uiterst succesvol verlopen 
experiment heeft minister Schultz 
van Haegen bekend gemaakt dat 130 
kilometer per uur op onze autosnel
wegen de norm wordt. Een lagere 
maximumsnelheid zal alleen gelden 
op die wegdelen waar dat voor het 
milieu en de verkeersveiligheid no
dig is. Het betekent dat straks op 900 
kilometer autosnelweg de hele dag 
130 gereden mag worden. Op 500 ki
lometer snelweg geldt 130 alleen in 
de avond en nacht. Voor snelwegen 
die in de buurt van natuurgebieden 
liggen, wordt nog onderzocht of de 
snelheid ook omhoog kan.

60 PROCENT
De WD in de Tweede Kamer heeft, 
in de persoon van Charlie Aptroot, 
verheugd gereageerd op het besluit 
van minister Schultz van Haegen. 
Aptroot: “voorafgaand aan de expe
rimenten ging de minister nog uit 
van een verhoging van de maximum
snelheid naar 130 kilometer per uur 
op ongeveer een derde van de auto
snelwegen. Een maximumsnelheid 
van 130 kilometer per uur op bijna 
60 procent van de autosnelwegen 
is beter dan verwacht. Een hogere 
maximumsnelheid sluit veel beter 
aan bij de beleving van automobilis
ten, daarnaast zullen automobilisten 
zullen zich veel beter aan de maxi
mumsnelheid houden wanneer deze 
redelijk is.”

SCHONER
Dankzij de enorme inspanning die 
de auto-industrie de afgelopen jaren 
heeft geleverd, is het Nederlandse

Beschaving?

Een aanslag op onze bescha
ving, zo noemen linkse 
partijen de hervormingen 

van dit kabinet in de cultuursec
tor en de ontwikkelingssamen
werking. Maar maakt het een 
samenleving beschaafder als de 
overheid burgers via belastingen 
verplicht daaraan bij te dragen? 
Ik vind van niet.
Ten eerste wordt er met dat geld 
vaak niet het beoogde doel be
reikt. Gesubsidieerde opera’s 
worden vooral bezocht door 
hoogopgeleiden, en de ontwikke
lingslanden die het meeste belas
tinggeld ontvingen, zijn er meest
al weinig op vooruit gegaan.
Ten tweede smoort een overheid 
die teveel taken op zich neemt 
het initiatief vanuit de samenle
ving. Mensen leunen achterover 
en denken: “De overheid regelt 
het wel.”
Ten derde is de houding van link
se partijen gestoeld op een nega
tief en wantrouwend mensbeeld: 
Nederlanders zullen uit zichzelf 
wel niet bereid zijn om tijd en 
geld aan cultuur of ontwikke
lingssamenwerking te besteden.

Liberalen zien juist de ongekende 
mogelijkheden van een samenle
ving waarin mensen zoveel moge
lijk vrijheid en verantwoordelijk
heid krijgen. Zo ontstonden in het 
verleden initiatieven om minder 
bedeelden te helpen of cultuur te 
laten bloeien. Van de Maatschap
pij tot Nut van ’t Algemeen tot de 
Joop Van Den Ende Foundation. 
En nog steeds zijn Nederlanders 
maar al te bereid geld te geven, 
als ze ervan overtuigd zijn dat het 
zin heeft. Volgens linkse partijen 
is een overheid die mensen keuzes 
oplegt een teken van beschaving. 
Voor de WD is het andersom: een 
beschaafde samenleving laat haar 
burgers vrij om te kiezen.

2ËD www.stefblok.nl

Liber zoekt vrijwillige fotografen

VRIJWILLIGERS - Met ingang 
van de volgende editie, dus 
vanaf Liber-1 2012, zal de leden
krant meer worden aangepast 
op de wens van de lezers. In het 
kader van beter beeldmateriaal 
zoekt de redactie naar leden 
die het leuk zouden vinden om 
voor hun VVD-blad te fotografe
ren. Dat kunnen foto's zijn van 
te interviewen politici of partij
bijeenkomsten, maar ook van 
de meest uiteenlopende onder

werpen die in de politiek wor
den behandeld.
Wij zoeken - kortom - vrijwilli
gers die in staat zijn creatieve 
en technisch goede foto's te ma
ken en het leuk vinden om de 
Liber, samen met de redactie, 
verder te verbeteren. Over uw 
mogelijke inzet wordt in goed 
overleg afspraken gemaakt. 
Een reactie, met mogelijk enige 
door u gemaakte foto's, kunt u 
mailen naar: Liber@VVD.nl

NEDERLAND LIBERALER, TE BEGINNEN IN ZAANDAM

WORKSHOPS EN SPEECHES - Bijna 900 leden bezochten op 26 no
vember het congres 'Maak Nederland Liberaler' in Zaandam. Daar 
konden de leden deelnemen aan meest uiteenlopende workshops 
of luisteren naar de inbreng van onder meer Mark Rutte, Benk Kort
hals, Stef Blok en Nobelprijs-winnaresTawwakul Karman uitYemen. 
Meer nieuws op pag. 10 en 11.

wagenpark schoner geworden, waar
door verhoging van de snelheid mo
gelijk is. Bij de invoer van de nieuwe 
limiet ontstaat weliswaar even een 
kleine stijging van de uitstoot, maar 
dat is vrij betrekkelijk want de ver
vuiling door verkeer neemt ieder 
jaar verder af. Ook verwachten wij 
dat nieuwe auto’s over een paar jaar 
weer veel schoner zullen zijn. Met 
het wagenpark van 20 jaar geleden 
zou je deze maatregel niet kunnen 
invoeren, nu kan dat wel zonder dat 
milieu-, veiligheids- of geluidsnor- 
men in het geding komen. Bovendien 
wordt - mede op basis van onderzoek 
uit landen waar al 130 wordt gere
den - verwacht dat bestuurders zich 
met deze iets hogere snelheid beter 
aan de limiet gaan houden. Als au

tomobilisten dan eens een keer wat 
langzamer moeten, blijkt dat ze vaak 
aannemen dat daar een gegronde re
den voor is, als maximumsnelheden 
als redelijk worden ervaren.

AANVULLENDE MAATREGELEN
De verhoging van de maximumsnel
heid naar 130 kilometer per uur mag 
niet gepaard gaan met een verslech
tering van de verkeersveiligheid. Zon
der aanvullende maatregelen zal een 
verhoging van de maximumsnelheid 
naar 130 kilometer per uur leiden tot 
een lichte stijging van het aantal ver
keersongevallen.

Vervolg op pagina 3

http://www.stefblok.nl
mailto:Liber@VVD.nl
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Strenger straffen helpt ons allemaal
UIT OE SAMENLEVING - Minister 
Opstelten heeft onlangs zijn wets
voorstel ingediend om criminelen 
die binnen tien jaar opnieuw een 
misdrijf plegen ( waarvoor een maxi
male straf van acht jaar of meer 
staat), strenger te straffen. Daarmee 
probeert Opstelten de recidive onder 
veelplegers aan te pakken. Voor som

migen is het voorstel niet streng ge
noeg, terwijl anderen het vaststellen 
van minimumstraffen bij herhalings- 
daders veel te ver vinden gaan.

ONDERBUIKGEVOEL
Hier speelt de aloude discussie over 
strenger straffen. Tegenstanders me
nen dat strenger straffen niet helpt 
in de strijd tegen de recidive en bo

vendien onnodig veel geld kost. Daar 
komt bij dat strenger straffen aan een 
onderbuikgevoel van de massa tege
moet zou komen, iets waar velen zich 
in hun stellingname al bij voorbaat 
door laten afschrikken. Voorstanders 
daarentegen zien wel de voordelen 
van strengere straffen boven clemen
tie met raddraaiers. Zij kunnen wel

begrip opbrengen voor het gevoelen 
onder de bevolking -  en met name 
onder slachtoffers -  dat misdaad 
(zwaar) bestraft dient te worden. Van 
een (zware) straf gaat immers een ze
kere mate van genoegdoening voor 
het slachtoffer uit. Daarnaast kan 
van strenger straffen -  in combinatie 
met een snelle en hoge pakkans -  een 
preventieve werking uitgaan, zeker

Strenger straffen haalt daders langer uit de samenleving.
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-  zo blijkt uit onderzoek -  bij zoge
noemde first offenders die aan het be
gin van een criminele carrière staan. 
Daarmee is de noodzaak tot strenger 
straffen in een vroeg stadium alleen 
maar urgenter. De rechtsstaat dient 
criminelen direct een duidelijk halt 
toe te roepen, in eerste instantie met 
de nadruk op resocialisatie, na her
haalde recidive met de nadruk op be
scherming van de samenleving.

GEEN NIEUWE MISDRIJVEN
Belangrijker is echter nog dat stren
gere straffen ertoe leiden dat daders 
langer uit de samenleving worden 
gehaald, waardoor ze in ieder geval 
geen nieuwe misdrijven kunnen ple
gen. Daarmee neemt de overheid één 
van haar kerntaken serieus: de hand
having van de veiligheid en bescher
ming van de samenleving. Op de lan
ge duur helpen gevangenisstraffen 
wellicht niet, zeker niet voor door
gewinterde veelplegers, doch indien 
dat gegeven ertoe leidt dat straffen 
dan maar korter moeten zijn of ver
vangen moeten worden door alterna
tieve straffen trekt de samenleving 
aan het kortste eind. Daders worden 
snel weer in staat gesteld nieuwe 
feiten te plegen waar de samenle
ving dan mee wordt geconfronteerd.
Nieuwe slachtoffers van criminaliteit

-
zijn het gevolg. Parallel aan de stren
gere aanpak kan het natuurlijk geen 
kwaad de effectiviteit van het gevan
geniswezen eens door te lichten.

JEUGDIGE CRIMINEELTJES
Tegenstanders van strengere straf
fen nemen veelal de dader als uit
gangspunt, tonen begrip voor diens 
situatie en weten daarin steevast een 
verklaring voor de wetsovertreding te 
vinden. Zo wordt het gedrag van jeug
dige crimineeltjes verklaard door 
een gebrekkige, weinig stimulerende 
opvoeding, het gemis van een vader

figuur, het gebrek aan goede stage
plaatsen of het hebben van ‘foute’ 
vrienden. Voorstanders van strenger 
straffen daarentegen stellen veelal 
juist het slachtoffer centraal. Welke 
gevolgen heeft crimineel gedrag voor 
het dagelijks leven van een slachtof
fer? Wat betekent het om daags na 
een gewelddadige woninginbraak 
weer oog in oog te staan met de over
valler? Hoe serieus neemt de over
heid haar geweldsmonopolie en de 
gevoelens van rechtvaardigheid van 
de bevolking indien er een stelselma
tige voorkeur voor lage straffen en 
alternatieve straffen bestaat?

DUIDELIJKE GRENS
Burgers mogen niet zelf het heft 
in eigen hand nemen, de overheid 
beschikt immers over het gewelds
monopolie. Dan moet de overheid 
dit monopolie ook stevig ter hand 
nemen omwille van de gezagsgetrou
we burgers. Uiteindelijk is iedereen 
daarbij gebaat, slachtoffers, daders 
en de overheid. Slachtoffers omdat 
aan hun gevoelens van onrecht te
gemoet wordt gekomen en daders 
stevig aangepakt kunnen worden, 
waardoor de samenleving langere 
tijd gevrijwaard blijft van nieuwe 
misdrijven door veelplegers. Daders 
omdat zij in eerste instantie een kans 
krijgen hun leven te beteren, maar 
bij herhaaldelijke wetsovertredingen 
tegen een duidelijke grens aanlopen 
en de verantwoordelijkheid voor hun 
gedrag moeten nemen. De overheid 
omdat zij op deze wijze haar kern
taak van de veiligheidshandhaving 
serieus neemt en kan nemen.

Fleur de Beaufort

Ld www.teldersstiching.nl

Klaas Tot (47),
Harlingen

De nadruk op het ondernemerschap heeft me 
altijd tot de W D  aangetrokken. Daarom stem 
ik de VVD. Waarom ik nu ook lid ben geworden 
van de VVD, heeft vooral lokale redenen. Ik ken 
hier iemand goed die namens de VVD in de Harlingse politiek zit, en 
daar babbel je nu eenmaal vaak mee om op de hoogte te blijven 
van de lokale ontwikkelingen hier. En dat moet wel, want ik ben kok- 
kelvisser op de Waddenzee. Mijn beroep wordt vaak bedreigd door 
de milieubeweging. Als de politiek daar naar luistert, ben ik gauw 
uitgevist. De milieubeweging overdrijft namelijk schromelijk als het 
gaat om de invloed van visserij op de kokkelstand. De sector kan 
heel goed zelfregulerend optreden, want ze houdt de stand voort
durend in de gaten en bekijkt dan ook per jaar met hoeveel schepen 
zij uitvaart. Dit jaar is de broedval zelfs bijzonder hoog te noemen 
waardoor volgend jaar absoluut een enorm aanbod zal ontstaan. Ja 
hoor, er zijn meer partijen die de visserij hoog hebben zitten, zoals 
het CDA. Maar je kiest niet alleen een partij vanwege louter en alleen 
het standpunt inzake de kokkelvisserij. Er zijn natuurlijk ook andere 
zaken die hierin meespeelde. Omdat ik lid werd van de VVD, besloot 
mijn vrouw overigens ook lid te worden van de W D . Nee, zij werkt 
niet in de kokkelvisserij, maar geeft muziekles aan kinderen.

V o o r u U 9# w o r p » f t  l i c h t

LEESTIPS

Wibo Schepel, Vooruitgeworpen licht. 

Am old Kerdijk (1846-1905). De visio

naire blik van een paternalistisch libe

raal
Op 13 maart 1905 werd uit de snel- 
stromende ijskoude rivier de Isar bij 
München het lichaam van Arnold 
Kerdijk gevist. Deze tragische dood 
werd door de 
Duitse autoritei- 
met zelfmoord 
verband gebracht 
en dat was niet 
zo vreemd ge
zien de neiging 
melancholie die 
Arnold Kerdijk 
van zijn moeder ' ’
had geërfd. Daarmee eindigde het 
leven van een uitermate boeiende 
en invloedrijke man. Kerdijk promo 
veerde in 1873 op stellingen waarin 
vraagstukken als de arbeiderskwes
tie, uitbreiding van het kiesrecht, 
de leerplicht en de algemene dienst
plicht met vooruitziende blik wer
den verdedigd. Met vooruitziende 
blik benoemde Kerdijk daarmee 
problemen die liberalen eind negen
tiende eeuw het hoofd zouden bie
den. Achterkleinzoon Wibo Schepel 
beschrijft in de onlangs verschenen 
biografie op vlotte wijze leven en 
werk van wat hij noemt een pater
nalistisch liberaal. Het boek maakt 
nog eens goed duidelijk dat libera
len tekenden voor de eerste sociale:llSDf!£n3<Jcgnj 9L
wetgeving en niet de socialisten.

s lot sgs. fis nfofsS o e b n :  l

Amsterdam, 2011. ISBN: 
9789081825801, 324 pp., € 17,95, 
alleen te bestellen bij Stichting 
Kerdijk Actueel.

Lodewijk Petram, De bakerm at van de 

beurs. Hoe in zeventiende-eeuws Am 

sterdam de moderne aandelenhandel 

ontstond
In 1602 tekenden 1143 mensen in 
op het oprichtingskapitaal van de 
Verenigde Oostindische Compagnie 
(VOC), waarmee het startsignaal voor 
een levendige handel in aandelen is 
gegeven. Amsterdam is het toneel 
voor de bakermat van de moderne ef
fectenhandel. De jonge econoom en 
historicus Lodewijk Petram, die ook 
promoveerde op het onderwerp, be
schrijft in De bakermat van de beurs 
zeer toegankelijk de ontstaansge
schiedenis van de aandelenhandel. 
Handelaren, kooplieden, maar ook 
fraudeurs uit de beginperiode van 
de aandelen
handel wor
den op de 
voet gevolgd 
en komen 
zelf aan het 
woord in het 
boek van Pe
tram. Daar
mee komt de 
beurs echt 
tot leven, ook voor wie in deze ma
terie verder een absolute leek is. 
De verklarende woordenlijst ach
terin helpt daar ook nog een handje 
bij.

Amsterdam/Antwerpen, 2011. ISBN: 
9789045019864, 272 pp., € 24,95.

mailto:liber@vvd.nl
http://www.vvd.nl
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NEDERLAND VOORUIT:
MET 130 KILOMETER PER UUR
Vervolg pagina 1

De WD in de Tweede Kamer vindt 
verkeersveiligheid en het verder te
rugdringen van verkeersongevallen 
van groot belang. De fractie steunt 
daarom het besluit van minister 
Schultz van Haegen om met een 
extra pakket van maatregelen te ko
men om de verkeersveiligheid op het 
hoofdwegennet verder te verbeteren.

Zo zullen de komende jaren in- en 
uitvoegstroken en weefvakken wor
den verlengd, zal de obstakelvrije 
ruimte worden vergroot en zullen 
obstakels langs de autosnelwegen 
worden afgeschermd. Hierdoor zal 
het aantal verkeersslachtoffers de 
komende jaren verder afnemen, ook 
wanneer de maximumsnelheid op de 
autosnelwegen naar 130 kilometer 
per uur gaat.

Lil c.aptroot@tweedekamer.nl

VVD: jaarlijks 'Gipfeltreffen' 
met Duitsland
VERSTRENGELING - Het heeft mis 
schien een klein beetje te maken met 
het feit dat ik uit Haaksbergen kom, 
maar dat is verder van ondergeschikt 
belang”, zo zegt WD Tweede Kamer
lid Han ten Broeke die een jaarlijkse 
top wil met Duitsland. En dat liefst in 
de grensregio.

GOEDE WERKCONFERENTIE
“Geen fanfares, rode lopers en trom- 
petgeschetter, maar een goede werk
conferentie met ondernemers en aca
demici”, zegt Ten Broeke. “Dan dus 
ook met de bondskanselier, de pre
mier en vakministers. “Zur sache.” 
Ten Broeke deed zijn voorstel tijdens
de begrotingsbehandeling Buiten->
landse Zaken en zag tot zijn vreugde 
dat Minister Rosenthal zijn motie 
‘omhelsde’. “Fantastisch; Duitsland 
is de grootste klant van Nederland 
en wij zijn de op één na grootste han
delspartner van Duitsland.”

De cijfers liegen er inderdaad niet 
om. De som van bilaterale import en

export bedroeg in 2010 maar liefst 
132 miljard Euro, met een handels
overschot van 5,5 miljard voor Ne
derland. Nederlandse bedrijven heb
ben 8700 dochterondernemingen in 
Duitsland, en omgekeerd zijn dat er 
3400. Er wordt per jaar 27 miljard 
euro uit Noord-Rijnland-Westfalen 
geïmporteerd, tegen bijvoorbeeld 5 
miljard euro uit China.

GROOTSTE HANDELSPARTNER
“De verstrengeling van de econo
mieën van beide landen is opmer
kelijk. Wereldwijd wordt dit slechts 
overtroffen door de VS en Canada. 
Duitsland is structureel de grootste 
handelspartner van Nederland, maar 
Nederland is ook een zeer belangrij
ke partner voor de Duitse economie. 
In Rotterdam worden bijvoorbeeld 
meer goederen voor Duitsland over
geslagen dan in alle Duitse havens te
zamen. De Rotterdamse haven is dus 
ook de gateway to Germany”, aldus 
Ten Broeke.
Zowel in Den Haag als in Berlijn

wordt reeds langer gesproken en ge
dacht over een Nederlands-Duitse 
top, maar tot dusverre zijn nog geen 
concrete afspraken gemaakt. “Nu 
is het tijd spijkers met koppen te 
slaan.”

“Duitsland houdt al bilaterale toppen 
met Frankrijk en Polen. Misschien 
vinden we onze relatie met onze oos
terburen te vanzelfsprekend en heb
ben we daardoor de urgentie niet ge
zien. Maar nu er aan beide kanten op 
het hoogste niveau de neiging lijkt 
te bestaan om mee te werken, kan er 
ook echt worden doorgepakt.”

OPLOSSINGEN
De resultaatgerichte top moet even
eens oplossingen gaan bieden voor

gemeenschappelijke problemen. 
”We kunnen ook heel concrete za
ken aanpakken zoals het verbod voor 
Nederlandse truckers om op zondag 
de Duitse snelwegen op te mogen. Of 
het grensoverschrijdend uitwisselen 
van energie.”
Als het aan de W D’er ligt wordt de 
top afwisselend in Duitsland en Ne
derland gehouden. Rotterdam of de 
grensregio lijken hem de meest ge
schikte locaties. “Als het aan mij ligt 
in Twente”. Lachend: “Ik ben geboren 
en getogen in Twente en opgegroeid 
met 2 Nederlandse televisiezenders 
en 4 Duitstalige. Die Sendung mit 
der Maus was mijn Sesamstraat”, al
dus Ten Broeke.

fiül------------------------------■SI hantenbroeke@tweedekamer.nl

Afdeling Den Haag investeert in Masterclass Raadslid
RAADSAMBITIE - Afdeling Den 
Haag heeft een nieuw opleidings
programma ontwikkeld, en wel 
voor talenten met raadsambitie. Dit 
opleidingsprogramma maakt on
derdeel uit van de Masterclass om 
de volgende generatie voor te be
reiden op het raadsambt van 2014. 
Ruim twee jaar voor de verkiezin
gen kandideerden 25 partijgenoten 
zich.

IN HET VERLENGDE
Dit opleidingsprogramma voor ta
lenten met raadsambitie ligt in het 
verlengde van de reeds bestaande 
cursussen van de Haya van Some- 
renstichting over het raadsvak, 
zoals Gemeenteraad en Gemeente- 
financiën. Het leren kennen van de 
eigen dossiers en het opdoen van 
praktijkervaring zijn vanwege hun 
lokale karakter begrijpelijkerwijs 
geen onderdeel van het Haya-curri- 
culum. Met de nieuwe Masterclass 
in de afdeling Den Haag is er nu een 
verdieping voor de voorbereiding 
van potentiële raadsleden. Deze 
‘Masterclass Raadslid’ kan los wor
den gevolgd van de ‘raadstoernee’ 
die de Haya in 2012 en 2013 voor

raadskandidaten organiseert en is 
geen voorwaarde voor aanmelding 
voor de groslijst.

MEESTERS EN LEERLINGEN
Rode draad in de Masterclass Raads
lid is de voortdurende bevraging of 
iets wel liberaal is en of de overheid 
wel aan zet is. Kenmerkend daar
naast is dat ervaren talent -  onder 
wie de huidige raadsleden -  het aan
stormende talent onderwijst. Zo zet 
raadslid Martin Wörsdörfer de be
grotingscyclus uiteen en illustreert 
hij hoe geld, zeker met de op stapel 
zijnde bezuinigingen, doelmatig 
kan worden besteed. Oud-raadslid 
Anne Mulder (nu Tweede Kamerlid) 
leert de deelnemers onder meer hoe 
de raad in elkaar zit en welke instru
menten een raadslid heeft.

PRAKTISCHE INSLAG
Meer praktisch zijn de bijeenkom
sten waarin een raadsvergadering 
wordt nagespeeld. Eén daarvan 
wordt begeleid door oud-raadslid 
(nu Tweede Kamerlid) Bart de Lief
de. Daarvoor schrijft elke deelnemer 
een financieel onderbouwd initia
tiefvoorstel over een onderwerp dat

hij of zij wil realiseren. Wethouder 
Sander Dekker vertelt hoe je in de 
fractie, de raad, het maatschappe
lijk middenveld en in de partij als 
raadslid kunt opereren. Kennis van 
de lokale beleidsdossiers doen de 
deelnemers op doordat elk van hen 
in een dossier duikt en hierover zelf 
zijn klasgenoten voorlicht.

OPDRACHTEN
Elke deelnemer wordt gekoppeld 
aan een raadslid uit de huidige frac
tie. Met hem of haar loopt de deel
nemer mee om de politieke afstem- 
mingscyclus te ervaren: van het 
winnen van steun voor je standpunt 
binnen de fractie, de commissie, de 
raad en vervolgens de media. Ook 
schrijft elke deelnemer een korte 
notitie waarin wordt aangegeven 
hoe zijn of haar beleidsambitie in 
de fractievisie past. Fractievoorzit
ter Boudewijn Revis heeft die visie 
recentelijk opgesteld. Hij beschrijft 
daarin hoe de stad Den Haag er in 
2030 zou moeten uitzien.

SELECTIE
Niet minder dan 25 Haagse WD’ers 
kandideerden zich deze herfst voor

deelname. In het selectiegesprek 
kregen iedereen 20 minuten om 
zijn of haar ambitie voor de raad, de 
stad en de partij duidelijk te maken. 
Tien kandidaten hebben een plaats 
in de masterclass gekregen; de an
dere vijftien partijgenoten kregen 
een ontwikkeladvies.

STEVIGE RAAD
Met zoveel aanmeldingen heeft het 
afdelingsbestuur besloten in sep
tember 2012 een tweede Masterclass 
Raadslid te organiseren. Vóór het 
opstellen van de groslijst zijn dan 
circa twintig raadstalenten opge
leid. De Masterclass Raadslid biedt 
afdelingen de kans talentvolle, po
tentiële politici vroegtijdig op het 
raadsambt voor te bereiden. Om 
kandidaten op de groslijst te heb
ben die de stem van de kiezers en de 
partij kunnen vertegenwoordigen 
en die in het fractieprofiel passen. 
De Haya van Somerenstichting zal 
dit concept dan ook onder de afde
lingen verspreiden.

Door Inge Weel, Opleiding, Training en 
Talent WD Den Haag, opleidingen@wd- 
denhaag.nl

Fraude gemeen
schapsgeld kei
hard aanpakken
De WD is geschrokken van de be
richtgeving van RTL Nieuws dat 
sprake zou zijn van megafraude 
met uitkeringsgeld van jongge
handicapten, zogenoemde Wa- 
jongers.

De WD vindt dat fraude met geld 
van de belastingbetaler keihard 
moet worden aangepakt. WD- 
Tweede Kamerlid Malik Azmani: 
”Als dit waar is, dan is dit ronduit 
schandalig. Het meest schokkken- 
de in deze kwestie is nog eens dat 
de zelfverrijking van jobcoach- 
bedrijven ten koste gaat van een 
kwetsbare groep jongeren, die 
juist hulp nodig hebben bij het 
werk”.

Malik Azmani heeft naar aanlei
ding van de berichtgeving, direct 
vragen gesteld aan staatssecreta
ris de Krom (Sociale Zaken).

Schaf vaste

De WD wil dat de vaste boeken
prijs wordt afgeschaft, te begin
nen bij het wetenschappelijke 
boek. WD Tweede Kamerlid Bart 
de Liefde: “De vaste boekenprijs 
leidt tot onnodig dure boeken. 
Het is een ouderwetse vorm van 
protectionisme die niet past bij 
deze tijd. De vaste boekenprijs du
peert consumenten en auteurs." 
Omdat docenten de boeken voor
schrijven, is de afname van deze 
boeken in de praktijk gegaran
deerd. De Liefde ziet geen enkele 
reden om wetenschappelijke boe
ken anders te behandelen dan 
schoolboeken. “ Daar hebben we 
de vaste prijs ook losgelaten.”

yvp presenteert 
initiatief nota 
medlatlon
De WD heeft een initiatiefnota 
mediation gepresenteerd. Bij 
mediation zien twee of meer par
tijen die een geschil hebben af 
van een gang naar de rechter en 
schakelen zij een mediator in die 
de partijen bij elkaar brengt. De 
gemaakte afspraken worden ver
volgens zorgvuldig vastgelegd in 
een overeenkomst. WD Tweede 
Kamerlid Ard van der Steur: “Me
diation is veel goedkoper dan een 
traditionele gang naar de rechter. 
Bovendien is mediation erg ef
fectief. Meer dan 60 procent van 
de pogingen slaagt. Door media
tion wettelijk te verankeren, wil
len we er volwaardig alternatief 
van maken voor de traditionele 
rechtspraak.”

m
Lees meer op www.vvd.nl
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Partijraad VVD spoort partij aan tot voortzetten Europa-koers

VERFRISSEND - De Partijraad van 
de WD spoort de partij aan de koers 
voort te zetten die de WD volgt ten 
aanzien van Europa . Onder leiding 
van dagvoorzitter Pieter van de 
Stadt werd zaterdag 10 december 
in Maastricht door leden van de 
WD gediscussieerd over stellingen 
binnen de thema’s asiel, begroting 
en actualiteit.

EUROPESE BELASTINGEN
De Partijraad sprak«zich uit tegen 
Europese belastingen en vindt dat 
de inspanningen van de WD erop 
gericht moeten zijn de Euro te red
den in plaats van eruit te stappen.

STEUN
Uit de discussie bleek vooral steun 
voor de huidige koers van de WD. 
Het uitgangspunt om de meeijaren- 
begroting niet verder te laten stij
gen, kon op brede steun van de Par
tijraad rekenen. De Partijraad wil 
binnen de begroting extra ruimte 
vinden voor Innovatie, Infrastruc
tuur en Energie in plaats van Land
bouw en Regionale fondsen. De EU 
heeft volgens de Partijraad van de 
WD een belangrijke taak bij het 
asielbeleid en de grenscontroles. Er 
moet kritisch gekeken worden naar 
het recht op sociale voorzieningen 
van werknemers uit andere EU-lan- 
den. “Vrij verkeer van werknemers

biedt niet automatisch recht op 
een uitkering in elk land”, aldus de 
Partijraad.

NUCHTERE KIJK
Peter Lamberts, die op deze dag 
samen met Paul Wigman afscheid 
nam als lid van Presidium Partij
raad, vond deze partijraad heel ver
frissend omdat iedereen de ruimte 
kreeg om een eigen geluid te laten 
horen. Lamberts vond het boven
dien prettig dat tijdens de partij
raad een nuchtere kijk op Europa 
werd gegeven, ook door mensen die 
normaliter bekend staan als euro- 
criticus: “Je bent namelijk niet voor 
of tegen Europa. Europa is gewoon

een gegeven. Net zoals de jongeren 
van tegenwoordig de gulden al niet 
meer kennen, zo kennen de vijfti
gers van tegenwoordig de wereld 
alleen maar als Europese wereld. 
Het is er gewoon, en alle zorgen 
over oorlogen en dergelijke kennen 
we alleen maar uit de theorie. Deze 
nuchtere kijk op Europa bleek ook 
uit de peilingen, die vooraf waren 
rondgestuurd en vrijwel unaniem 
waren beantwoord.”

KRUISBESTUIVING
De aftrap bij de partijraad was voor 
de Europese fractie. Zij riepen op 
tot meer kruisbestuiving tussen 
‘Den Haag’ en ‘Europa’. Iets dat de

WD al eerder heeft gedaan door de 
wisseling van Hans van Baaien en 
Jeanine Hennis. Lamberts: “Laten 
we dat vaker doen. Het helpt om 
over en weer begrip te kweken voor 
een geweldig belangrijk onderdeel 
van ons leven.”

TEVREDEN
Voorzitter van de WD-fractie in 
het Europees Parlement Hans van 
Baaien en Tweede Kamerlid Klaas 
Dijkhoff toonden zich zeer tevre
den met de uitspraken van de Par
tijraad. Zij zien hierin de aanspo
ring door te gaan op de ingeslagen 
weg.

PRAKTISCH DENKEN REGEERT WD-SYMPOSIUM 'HELPT HULP:

"We moeten eindelijk ophouden
i

Veel vragen over de toepasbaarheid van Nederlandse ontwikkelingshulp in de praktijk.

PERVERS - Afrika was in 1955 nog 
een voedselexporterend continent. 
Door successen in de gezondheids
zorg worden mensen daar nu ouder 
en daarvoor is er weer niet genoeg 
voedsel, aldus Arend-Jan Boekestijn 
die bij het WD-symposium op 19 
november in Noordwijk optreedt als 
dagvoorzitter. “We moeten ophouden 
met goede bedoelingen, en altijd een 
pragmatische kijk houden op ontwik
kelingssamenwerking .”

WIJZIGEN
En dat zou op den duur wel eens 
kunnen gebeuren: Andris Piebalgs, 
Eurocommissaris voor Ontwikkeling, 
maakt onverwacht duidelijk dat de 
ODA-criteria (Official Development 
Assistance, red.) binnenkort wel eens 
zouden kunnen gaap wijzigen, om
dat steeds meer lidstaten van de EU 
ervoor open staan. Dit is opmerkelijk 
nieuws omdat deze criteria lang on
bespreekbaar waren en ook de peilers 
vormen van onder meer de Europese 
ontwikkelingssamenwerking.

In 2005 committeerden de rijkste lan
den (binnen het OESO-verband) zich 
aan de richtlijn om 0,7 procent van 
hun Bruto Nationaal Product (BNP) te 
besteden aan ontwikkelingssamen
werking. Een percentage dat ook 
het huidig Nederlands kabinet in het 
regeerakkoord heeft vastgelegd voor 
de komende jaren.

INSPANNINGEN BEDRIJFSLEVEN
Het is Tweede Kamerlid Ingrid de 
Caluwé, de WD-woordvoerder op 
het gebied van ontwikkelingssamen
werking, die opmerkt dat de veel 
inspanningen, die bijdragen aan 
ontwikkeling, helaas niet worden 
meegenomen in de ODA-criteria van 
ontwikkelingssamenwerking. Dat 
zijn bijvoorbeeld onderdelen van 
vredesmissies en innovatieve finan
cieringen voor bedrijven, zoals ga
rantiestellingen en ‘zachte leningen’.

Juist bij de huidige versterkte inzet 
van het bedrijfsleven in ontwikke
lingslanden zijn deze laatste vormen 
van financiering van belang: het kost 
minder dan schenkingen en past 
beter bij het bedrijfsleven. De Euro
commissaris antwoordt haar met de 
opmerking dat hier wel eens veran
dering in zou kunnen komen, maar 
dat dit niet zou gebeuren voor 2015. 
Piebalgs hoopt niettemin dat Europe
se landen de 0,7 procent van het BNP 
van ontwikkelingshulp aan willen 
houden dan wel hun budgetten tot 
aan de 0,7 procent willen verhogen. 
Juist omdat hij met eigen ogen heeft 
gezien hoe bijvoorbeeld zijn eigen 
land Letland met de Europese hulp
gelden in relatief korte tijd zich wist 
te herstellen tot een ‘proper land’. 
Wel stelt hij dat transparantie van de 
uitgaven hierbij een wezenlijke voor
waarde voor die hulp is.

VOEDSELZEKERHEID
Paulus Verschuren, senior adviseur 
bij het Ministerie van Buitenlandse 
Zaken, gaat met name in op het 
onderwerp voedselzekerheid, een 
steeds belangrijker wordend thema 
gezien de 9 miljard monden die van
af 2050 moeten worden gevoed. Het 
zijn de investeringen in voedselzeker
heid die volgens hem het meest kos
teneffectief werken. Mede door zijn 
verleden bij Unilever ziet hij hierbij 
veelmogelijkheden in publiek-private 
samenwerkingsverbanden voor de 
ontwikkeling van arme landen, al
leen al voor het opzetten van nood
zakelijke markten. Iets dat van harte 
wordt ondersteund door Boekestijn 
die het WRR-rapport aanhaalt waarin 
wordt bevestigd dat economische 
bedrijvigheid automatisch leidt tot 
meer ontwikkeling van de lokale 
bevolking. Hij is dan ook blij met de 
mogelijke komende veranderingen 
van de ODA-criteria omdat dit dan 
meer mogelijkheden biedt voor de 
inzet van bedrijven. Een garantiestel

ling zou bovendien ook de inzet van 
het midden- en kleinbedrijf kunnen 
bevorderen.

PRAGMATISCHE INSTEEK
Ingrid de Caluwé vertelt dat de WD 
gevangen zit tussen enerzijds de 
PW die helemaal niets met ontwik
kelingssamenwerking wil (anders 
dan noodhulp) en anderzijds de lin
kerzijde van de politiek die traditi
oneel ontwikkelingssamenwerking 
wil bedrijven via NGO’s en gezond
heidszorg. De Caluwé vertelt dat het 
kabinet nu gelukkig heeft gekozen 
voor een pragmatische insteek met 
als speerpunten de zaken waar we als 
land goed in zijn, zoals watermanage
ment, landbouw en het bedrijfsleven. 
“Laten we eens geen geld in de put 
gooien, maar onze expertise aanbie
den aan partners die we gewoon als 
gelijkwaardig zien, en dat alleen voor 
concrete doelen. Met verdere versnip

pering van onze hulp zullen we nooit 
een deuk in een pakje boter kunnen 
slaan; keep it simple!”

Opvallend is dat ook Paul Engel, be
trokken bij de Evert Vermeer Stich
ting voor internationale solidariteit 
(gelieerd aan de PvdA), blij is dat de 
EU de inschakeling van de private 
sector serieus heeft opgepakt. “Te 
lang hebben we gemikt op de A van 
Armoede, terwijl de A van Ambitie de 
Afrikanen veel meer aanspreekt.”

PERVERSE GEVOLGEN
Louise van Schaik, werkzaam bij het 
Instituut Clingendael, benadrukt het 
instrumentele karakter van ontwik
kelingssamenwerking, “Je kunt hulp 
zien als één van de instrumenten van 
het Nederlands beleid waarmee we 
invloed in het buitenland kopen. Eu
ropa is een afnemende macht en je 
ziet dat Europese landen niet willen

besparen op hulp om niet nog meer 
macht kwijt te raken.” Zij stelt dat 
Nederland om die reden meer zou 
moeten samenwerken binnen Eu
ropa: “Hierdoor zouden we ook veel 
geld kunnen besparen op zaken als 
analyses of controle van begrotings- 
steun.” Van Schaik is ook de enige 
die in haar betoog expliciet terug
komt op de titel van het symposium 
‘Helpt Hulp? “Tja, helpt hulp? Daar 
kan je eeuwig over twisten, maar we 
weten inmiddels dat er ook perverse 
gevolgen zijn van ontwikkelingssa
menwerking, zoals de afhankelijk
heid die het soms creëert.”

Het symposium ‘Helpt Hulp? 'werd door 
de WD samen georganiseerd met de Na
tionale Commissie voor internationale sa
menwerking en Duurzame Ontwikkeling 
(NCDO).

www.helpthulp.eu

http://www.helpthulp.eu
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PARTIJ 5

Verbinding
Op de Partijraad in Maastricht is 
een goede discussie over Europa 
gevoerd. De koers ten aanzien van 
Europa moet worden voortgezet.

In de Partijraad discussieerden we 
afgelopen anderhalf jaar behalve 
over Europa de afgelopen tijd ook 
over samenwerking met de PW, 
over Cultuur, over Rechtvaardig
heid en over Pensioenen. Alle
maal belangrijke onderwerpen, 
waar binnen onze partij verschil
lend over kan worden gedacht. Er 
is ruimte om dat met elkaar te 
bespreken en te bediscussiëren. 
Maar daarna gaan we aan de slag. 
Want de WD wil vooruit met 
Nederland. De WD is hard bezig 
om orde op zaken te stellen in ons 
land. Orde op zaken in de over
heidsfinanciën, orde op zaken in 
de economie, orde op zaken op 
het gebied van veiligheid.

Afgelopen jaar zijn de partij en 
de Bestuurdersvereniging meer 
en meer naar elkaar toegegroeid. 
Onder leiding van voorzitter 
Arno Brok zijn de banden tussen 
lokale politici en landelijke politi
ci steeds verder aangehaald. Daar
door zijn ook uw lokale raadsle
den en wethouders goed op de 
hoogte van dingen die landelijk 
spelen. Samen met de Tweede 
Kamerfractie en de partij organi
seerde de bestuurdersvereniging 
bijeenkomsten over onderwer
pen als zorg en sociale zekerheid. 
Komend voorjaar, op 8 en 9 juni 
2012, organiseren de WD en de 
bestuurdersvereniging voor het 
eerst hun congres samen. Ook 
met de Teldersstichting trekken 
we samen op. Zo werkte de partij 
en de Teldersstichting samen in 
het onderzoek ‘Eerlijk is eerlijk’ 
en helpt de Teldersstichting bij 
een aantal opleidingen voor onze 
leden.

Uiteindelijk ligt de kracht van 
onze partij in de verbinding. Ie
dereen draagt bij aan ons doel: 
orde op zaken stellen in Neder
land. Ik wens u allen mooie feest
dagen.

LU voorzitter@wd.nl

VISIE W D  FRACTIE EERSTE KAMER OVER FINANCIEEL BELEID KABINET:

‘Mix van solidariteit en welbegrepen Nederlands eigenbelang'
DEGELIJK - Met een gevoel voor 
understatement mag worden ge
zegd dat de afgelopen financiële be
schouwingen plaatsvinden in tur
bulente tijden. Slecht Johan Cruijff 
slaagt er af en toe in de eurocrisis 
van de voorpagina van de voorpa
gina te verdrijven. Vanzelfsprekend 
volgt ook mijn fractie intensief en 
nauwgezet de gebeurtenissen. Wij 
taxeren het beleid van dit kabinet 
als een verstandige mix van solida
riteit met onze Europese partners 
vanuit welbegrepen Nederlands ei
genbelang.

WEINIG GOEDS
Deskundigen mogen dan van me
ning verschillen over de beste aan
pak van de eurocrisis, maar er is 
toch wel brede consensus dat het 
uiteenvallen van de euro voor de 
Nederlandse burger weinig goeds 
met zich meebrengt. In de kern is 
de eurocrisis naar de mening van 
mijn fractie een vertrouwenscrisis, 
van de Internationale geldgever 
in het vermogen van een aantal 
vooral zuidelijke Europese landen 
hun schulden terug te betalen. 
Nederland heeft al decennia een 
overschot op de lopende rekening, 
oftewel wij verdienen met z’n allen 
meer dan wij uitgeven: we hebben 
dus als samenleving een spaarover
schot.

ZUID-EUROPESE LANDEN
Een deel daarvan wordt gebruikt 
voor de financiering van ons eigen 
overheidstekort. Maar een belang
rijk ander deel wordt via pensioen
fondsen en financiële instelling 
mondiaal belegd, dus ook in de 
betreffende Zuid-Europese landen. 
Daar komt overigens nog bij dat ons 
land zijn welvaart voor een belang
rijk deel verdient met onze export. 
En in tegenstelling tot wat veel 
burgers in dit land wellicht den
ken, exporteren wij als Nederland 
voor grote bedragen naar landen 
als Italië en Spanje. In 2010 expor
teerde Nederland voor 40 miljard 
naar Europese ‘probleem landen’, 
iets meer dan 10 procent van onze 
totale export van 370 miljard euro. 
Van diverse kanten is uitgelegd dat 
onze export en daarmee onze ver
diensten naar Italië groter is dan 
onze export naar de fameuze BRIC- 
landen Brazilië, Rusland, India en 
China gezamenlijk.
Het is dus wel in het welbegrepen 
eigenbelang van de Nederlandse 
belastingbetaler wijs om solidair te 
zijn met landen die aan onze bur
gers schulden moeten terugbetalen 
en met landen die een belangrijke 
bijdrage leveren aan onze toekom
stige verdiensten en werkgelegen
heid. Natuurlijk geen solidariteit 
tegen elke prijs, de Nederlandse 
steun moet er wel toe leiden dat 
deze landen er weer boven op ko
men. Alleen dan kunnen zij hun 
verplichtingen nakomen en voor 
Nederland belangrijke handelspart
ners blijven.

TRIPLE A STATUS
De WD is alles behalve een on
voorwaardelijke aanhanger alles 
wat Europa wil en doet, maar is 
wel van mening dat de Europese 
economische samenwerking en de 
eenwording van de Europese markt 
substantieel hebben bijgedragen 
aan de welvaartsgroei in Neder
land. Bespiegelingen over neuro’s 
en zeuro’s of terugkeer naar de 
Gulden zijn daarom ook in de ogen 
van mijn fractie allemaal niet zo 
productief. Wat wel belangrijk is,

is dat er geen enkele twijfel kan - 
en mag - ontstaan over de triple A 
status van Nederland als financieel 
betrouwbaar en solide land. Het 
ratingbureau Fitch sprak medio no
vember vertrouwen uit in het Ne
derlandse beleid en zag geen reden 
te twijfelen aan de triple A status 
van Nederland. Dat is belangrijk, 
mede gelet op het voordeel van de 
daarmee samenhangende relatief 
lage rente op onze staatsschuld. 
Vandaar dat mijn fractie wil bena
drukken, dat als de economische 
situatie er toe mocht leiden dat de 
afgesproken signaal waarde van het 
tekort in Nederland in gevaar komt, 
wij zeer hechten aan de afspraak 
dat het kabinet dan die maatrege
len neemt die nodig zijn om dit ge
vaar te keren.

STEVIG, DEGELIJK
Ik ga over naar de begroting voor 
2012 voor ons eigen land. Stevig, 
degelijk, zoals verwacht mocht 
worden van dit kabinet in zijn eer
ste eigen begroting. Hiervoor steun 
van de WD fractie.
Tijdens de algemene beschouwin
gen in dit Huis over de begroting 
voor 2012 is door de oppositie soms 
in stevige taal kritiek geleverd op 
het koopkrachtbeeld voor volgend 
jaar. Ook bij de financiële beschou
wingen aan de overzijde was dit 
een centraal thema. Zo kwam e 
PvdA met het verwijt dat dit een 
kabinet zou zijn van de villabewo
ners ten koste van de sociaal zwak
keren. Dan moeten PvdA en SP toch 
een prima week hebben gehad toen 
het het Sociaal Cultureel Planbu
reau (SCP) onlangs kwam met een 
lijvig rapport, de Sociale Staat van

Nederland 2011. Ik citeer de NRC 
van woensdag 16 november met in 
het kader van dit debat uiterst inte
ressante conclusies: het gaat beter 
dan ooit met Nederland!
De vergrijzing valt volgens het SCP 
reuze mee, er is groot vertrouwen in 
de politiek, de criminaliteit daalt, 
en misschien wel het belangrijkste 
: arme Nederlanders zijn per saldo 
er veel meer op vooruit gegaan 
dan rijke Nederlanders. Dit vooral 
doordat hun woningen sterk zijn 
verbeterd, ze veel meer consump

tiegoederen bezitten en veel meer 
op vakantie gaan. Het rijkste kwart 
van de bevolking verdient 3,5 maal 
zoveel als het armste kwart, bijna 
dus wat Den Uyl wilde in 1973, 1 
staat tot 3!

VERBETERD
Het SCP schrijft verder dat de leef
situatie van de Nederlanders de 
afgelopen 10 jaar onafgebroken is 
verbeterd. Mensen met een laag 
inkomen, niet-westerse immi
granten en ouderen boven de 65 
jaar zijn er meer dan gemiddeld 
op vooruitgegaan in hun kwaliteit 
van leven. Niet dat er geen pun
ten van aandacht blijven, zo vindt 
mijn fractie het gegeven dat laag 
opgeleide Nederlanders gemiddeld 
zeven jaar korter leven dan hoogop
geleide problematisch. Maar terwijl 
overal in de wereld tentenkampen 
verschijnen omdat de armen armer 
en de rijken rijker worden, is Ne
derland met zijn eerste plaats op de 
misère-index een weldadige uitzon
dering. De verwijten van de opposi
tie aan dit kabinet klinken daarom 
wel erg schril. Dit temeer daar naar 
de mening van de WD fractie het 
kabinet juist verregaande maatre
gelen heeft genomen om te komen 
tot een evenwichtig inkomensbeeld 
voor 2012.

TWEE PIJLERS
Het positieve beeld dat het SCP 
schetst over de positie van de lagere 
inkomens in ons land is gebaseerd 
op twee pijlers. Een: relatief een 
groot deel van onze overheidsuit
gaven gaan naar sociale zekerheid 
en volksgezondheid. En twee: ons 
fiscaal stelstel legt relatief een grote

nadruk op belasting op inkomen uit 
arbeid, en minder op consumptie. 
Het effect wordt nog eens versterkt 
door het feit dat de zorgkosten met 
2.5 procent verder stijgen en via 
de nominale premie over de eerste 
schijf leidt dit tot relatief hogere 
negatieve koopkrachteffecten voor 
lagere inkomens.
Bij goede economische ontwik
kelingen leiden de keuzen in Ne
derland tot relatief sterkere voor
uitgang voor de lagere inkomens, 
zoals ook het SCP aangeeft. Als de 
overheid moet bezuinigen omdat 
de economische groei door de crisis 
fors achterblijft, dan is het echter 
onvermijdelijk dat relatief veel van 
de lasten neerkomen bij de lagere 
inkomens.

TOPTARIEF
Dan nog een paar woorden over de 
discussie over het toptarief, ook al 
een paradepaardje van de PvdA en 
de SP. Natuurlijk, mijn fractie weet 
ook wel dat dit electoraal een abso
lute hit is. Er zijn nu eenmaal niet 
zoveel kiezers die 52 procent belas
ting betalen. Maar politici hebben 
wel de plicht de feiten objectief in 
beeld te brengen en te wegen. In de 
EU, bestaande uit 27 landen, staat 
Nederland met een toptarief van 
52 procent op een derde plaats - na 
Zweden met 56.4 procent en België 
met 53.7 procent. Als we echter 
daarbij betrekken dat het toptarief 
in Nederland al begint bij een belast
baar inkomen van 56.000 euro, dan 
behaalt Nederland een “eervolle” 
zilveren medaille . Een belastbaar 
inkomen van 56.000 euro kan toch 
moeilijk als ‘top-inkomen’ worden 
beschouwd? Een beetje topvoetbal- 
ler of een beetje zangeres komt hier
voor maximaal één maand per jaar 
zijn of haar bed uit. De WD pleit 
in deze economische omstandighe
den er echt niet voor de toptarieven 
te verlagen of de schijf te verlengen, 
maar deze feiten geven wel aan dat 
er ook geen enkele aanleiding is om 
in Nederland de fiscale druk op te 
schroefen op inkomen uit arbeid.

Deze (ingekorte) tekst werd op 22 novem
ber door senator Frank de Grave uitge
sproken tijdens de algemene financiële 
beschouwingen in de Eerste Kamer

FRANK DE GRAVE

'Wij exporteren voor grote bedragen naar Zuid-Europese 'probleemlanden'."

mailto:voorzitter@wd.nl
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6 EUROPA

De Europese begroting voor 2012
GECOMPLICEERD * Dezer dagen 
werd de begrotingsautoriteit van de 
Europese Unie, bestaande uit de Raad 
en het Europees Parlement, het eens 
over de begroting voor het jaar 2012. 
Zoals door de jaren heen het geval 
is, eisten de Europese Commissie en 
het Europees Parlement meer geld 
dan de Raad, de vertegenwoordigers 
van de lidstaten die het uiteindelijk 
moeten betalen, wilden toestaan. 
Dit keer lag deze situatie gevoeliger 
dan anders. De lidstaten argumen
teerden dat nu overal moet worden 
bezuinigd, het niet zo kan zijn dat de 
Europese Unie haar begroting doet 
stijgen. De Commissie en ook het 
Parlement riposteerden deze argu
mentatie door naar voren te brengen 
dat de Europese begroting de laatste 
10 jaar aanzienlijk minder gestegen

is dan die van de lidstaten. Daar 
moet ook bij worden vermeld dat 
niet alleen de bevoegdheden van de 
EU aanzienlijk zijn uitgebreid, maar 
ook het aantal lidstaten. De Europese 
begroting steeg de laatste 10 jaar met 
38 procent en die van de 27 lidstaten 
gemiddeld met 68 procent. En boven
dien, zo argumenteerden Commissie 
en Parlement, is de Europese begro
ting een meerjarenbegroting die een 
geschreven overeenkomst is voor 
zeven jaar. Verplichtingen die zijn 
aangegaan, moeten worden gehono
reerd. En wat dat betreft zijn er nog 
heel wat betalingsverplichtingen in 
aantocht. Tegenover een Europese be
groting voor 2012 van ca 130 miljard 
Euro staan verplichtingen die zijn 
aangegaan tot en met 2013 van meer 
dan 200 miljard. De WD in het Eu

ropees Parlement drong er tevergeefs 
op aan het tempo van die verplichtin
gen te vertragen.

GEKOPPELD
De overeenkomst die werd bereikt, 
houdt in dat de begroting die voor 
2012 is vastgesteld, wordt gekoppeld 
aan een stijgingspercentage dat tred 
houdt met het inflatiepercentage. 
Echter, hier is wel een clausule toege
voegd: de Europese Commissie mag 
in de loop van 2012 met supplemen
taire begrotingen komen, zou het 
aantal binnengekomen rekeningen 
dat vereisen.

VERSCHILLEND CIJFERMATERIAAL
De onderhandelingen werden ge
compliceerd door het feit dat de 
Europese Commissie tijdens de on

derhandelingen nogal eens met ver
schillend cijfermateriaal kwam. De 
begrotingscommissie en de begro- 
tingscontrolecommissie van het Eu
ropees Parlement zullen zich ook in 
de komende maanden daarom moe
ten bezighouden met het verbeteren 
van de informatievoorziening over 
de actuele begrotingstoestand van de 
Europese Unie.

jan.mulder@europarl.europa.eu

Europese liberalen voor sobere meerjaren begroting
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PRIORITEITEN • Het congres van 
de Partij van Europese liberalen en 
Democraten (ELDR) heeft zich in Pa- 
lermo krachtig uitgesproken voor 
een sobere Europese meerjarenbe
groting. Ook wil de ELDR dat het 
Gemeenschappelijk Europees Land
bouwbeleid (GLB) in het kader van 
de Meerjarenbegroting drastisch 
wordt hervormd. De ELDR wil geen 
Europese belastingen. Het belas- 
tingdomein blijft bij de lidstaten. 
Hans van Baaien, WD-delegatielei-

der in het Europees Parlement en 
adviseur van de WD-delegatie, is 
positief over het eindresultaat. “Dit 
is een duidelijke boodschap van alle 
Europese liberalen aan de Europese 
Commissie en aan het Europees 
Parlement: sombere tijden vragen 
om een sobere begroting."

KEUZES MAKEN
De ELDR heeft zich vierkant achter 
het feit geschaard dat de begroting 
van 2012 alleen mag meestijgen

met de inflatie en prees daarbij de 
opstelling van de ALDE-fractie die 
zich tegen de door het Europees 
Parlement voorgestelde stijging van 
5 procent had gekeerd. Een overwin
ning voor de WD, die zich steeds in 
de Tweede Kamer, in het kabinet 
en in het EP tegen de beoogde ver
hoging hebben uitgesproken. Het 
ELDR-congres sprak zich ook uit te
gen een verhoging van de Europese 
meerjarenbegroting (2014-2020). De 
ELDR wil dat er prioriteiten worden

gesteld en dat dus wordt aangege
ven wat niet of minder zal worden 
gedaan; politiek betekent keuzes 
maken. Het plan van de Europese 
Commissie W$bf*dëTötrdlltïcïtie van 
een belasting op financiële transac
ties of een Europese BTW, stuitte op 
felle weerstand in Palermo.

NEGATIEF GESTERNTE
Het ELDR-congres vond plaats on
der het negatieve gesternte van de 
Eurocrisis. De Europese liberalen

Hans van Baaien: “sombere tijden vragen om een sobere begroting”

K G V t t S S  V t v U R "1

willen dat het Groei- en Stabili
teitspact strikt wordt nageleefd 
met behulp van automatische sanc
ties en een verankering van een 
maximaal schuMenplafeijd 9 & I  
nationale wetgeving. Ook het WD- 
plan voor een onafhankelijke be- 
grotingscommissaris werd door de 
ELDR omarmd. Eurobonds vormen 
in de huidige situatie een rem op de 
noodzakelijke hervormingen in de 
zwakke lidstaten van de Eurozone. 
De ELDR is tegen het nu invoeren 
van deze Europese staatsobligaties.

AANZIENLIJKE INVLOED
Dankzij de inzet van WD-delegatie 
onder leiding van Internationaal 
Secretaris Pieter van de Stadt, heeft 
onze partij, samen met collega-par- 
tijen van de netto-betalers in de EU, 
en met de LYMEC, de jongerenorga
nisatie in de EU, waar onder andere 
de JOVD lid van is, aanzienlijke in
vloed gehad op de tijdens het ELDR- 
congres aangenomen resoluties.

TEVREDEN
Hans van Baaien is tevreden over 
het eindresultaat: “Pruisische be
grotingsdiscipline moet een lei
dend voorbeeld zijn voor alle leden 
van de Eurozone. De Nederlandse 
belastingbetaler heeft in de WD 
een goede bondgenoot, in Den Haag 
en in Brussel".

hans.vanbaalen@europarl.europa.eu

Hans van Baaien
Buitenlandse 
Zaken,Veiligheids- 
en Defensiebeleid, 
Industrie en Energie

Jan Mulder
Burgerlijke Vrijheden,
Justitie en Binnenlandse 
Zaken, Begrotingscommissie 
en Begrotingscontrole

Toine Manders
Interne Markt, 
Juridische Zaken

Alharvre de» Dém ocratw

mailto:jan.mulder@europarl.europa.eu
mailto:hans.vanbaalen@europarl.europa.eu
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POLITIEK 7

VVD w in t in de nieuwe gem eente Hollands Kroon
GOEDE RESULTATEN - Met 25,3 
procent van de stemmen is de WD 
veruit de grootste partij geworden 
bij de herindelingsverkiezingen op 
23 november in de Noord-Hollandse 
fusiegemeente Hollands Kroon. Met 
deze uitslag heeft de WD 8 van de 29 
zetels verkregen in de gemeenteraad 
van de nieuwe gemeente. De andere 
zetels gaan onder meer naar het CDA 
(5 zetels) en de PvdA en de lokale par
tij Senioren Hollands Kroon (beide 4 
zetels). De gemeente Hollands Kroon, 
in de kop van Noord-Holland, is ont
staan uit een fusie van Anna Paulow- 
na, Niedorp, Wieringen en Wieringer- 
meer.

RUIM 25 PROCENT
“Ruim 25 procent van de stemmen is 
ongeveer gelijk aan het percentage 
dat de WD wist te verkrijgen bij de 
gemeenteraadsverkiezingen van twee 
jaar geleden, toen we nog uit verschil
lende gemeenten bestonden”, zegt 
Jan Swaag, voorzitter van de WD-

fractie in Hollands Kroon. “Gezien 
de landelijke verhoudingen komt de 
verkiezingsuitslag niet geheel on
verwacht. De WD staat er immers 
goed voor, terwijl CDA en PvdA in de 
peilingen steeds verder weg lijken te 
zakken.” Swaag denk dat de goede 
resultaten ook zijn te danken aan een 
goed gevoerde verkiezingscampagne, 
gericht op items als de economie, 
een sluitende begroting en schonere 
en veligere woonwijken. Dat ook de 
minister-president Mark Rutte en eni
ge kamerleden voor deze campagne 
de nieuwe gemeente bezochten, kan 
volgens hem zeker hebben geholpen. 
‘Je weet zoiets nooit zeker, maar alle 
kleine beetjes helpen. Misschien heeft 
dat wel net die ene extra zetel opgele
verd. De inzet van deze mensen zijn 
altijd goed om de twijfelende kiezers 
over de streep te trekken.”

Op het moment van deze deadline 
lopen coalitieonderhandelingen met 
CDA en PvdA.

Tijdens de campagne bezochten minister-president Mark Rutte en de Tweede Kamerleden 
Charlie Aptroot, Ybeltje Berckmoes, Betty de Boer, Helma Lodders en Erik Ziengs Hollands Kroon

MET HET UITKOMEN VAN HET LIBERALENBOEK:

‘‘Liberalisme nergens zo 
sterk als in Nederland''
GELOOFWAARDIG - Het Libera- 
lenboek werd op 7 november door 
Patrick van Schie, directeur Telders- 
stichting, aangeboden aan zowel de 
minister-president Mark Rutte als de 
WD-prominenten Hans Wiegel en 
Frits Bolkestein. Deze presentatie 
gaat al gauw over op een mini-sym- 
posium als hierna twee hoogleraren 
opeenvolgend het woord krijgen.

ELITAIR
Remieg Aerts, hoogleraar politieke 
geschiedenis aan de Universiteit van 
Nijmegen, maakt duidelijk dat het 
liberalisme, in anderhalve eeuw tijd, 
niet altijd even consistent is geweest. 
“Niet alleen veranderde de lading 
met regelmaat, ook werd van tijd 
tot tijd gekozen voor verschillende 
accenten”, zo stelt hij. In de tijd van 
Thorbecke was het liberalisme vooral 
pragmatisch van aard. Dertig jaar la
ter, in de tijd van sterke sociale tegen
stellingen, werd het juist vrij ideolo
gisch. En na de Eerste Wereldoorlog 
hielden de liberalen vooral een pater
nalistische toonzetting aan die pas in 
de jaren zestig geleidelijk zou wijzi
gen. Ook ontstond er, met de nadruk 
op zelfontplooiing, een nieuw thema 
voor zowel de WD en de in dat de
cennium opgerichte D66 die zichzelf 
overigens 30 jaar lang nog niet als 
liberale partij zou afficheren. Met 
de komst van Wiegel veranderde de 
toen wat elitaire WD definitief van 
stijl, en richtte zij zich met name op 
de burgerlijke middenklasse. En met 
succes, zo stelt de hoogleraar. “Veel 
liberale principes zijn inmiddels ge
meengoed geworden, ook binnen de 
confessionele partijen.”

PROFILEREN OP RECHTERZIJDE
Patrick Stouthuysen, hoogleraar po
litieke wetenschappen aan de Vrije 
Universiteit Brussel, plaatst de Ne
derlandse WD in een internationale 
context. Volgens hem is het libera
lisme haast nergens zo sterk als in 
Nederland; zeker als D66 ook hiertoe 
wordt gerekend. Daarbij heeft alleen 
al de WD 40 jaar regeringsverant
woordelijkheid gedragen, en D66 ook 
nog 17 jaar.

Volgens Stouthuysen maakt twee li
berale partijen in één land Nederland 
heel bijzonder, want het biedt een 
‘specialisering’ voor de Nederlandse 
kiezers die met name de WD zo sterk 
maakt. “In andere landen moeten li
berale partijen - onder druk van do
minante vleugels - vaak een centrum- 
koers varen. De WD in Nederland is 
excentrisch hierin, want zij kan zich 
consistent profileren op de rechterzij
de en hoeft dus geen zig-zag koers te 
varen. Iets dat D66 wel moet doen en 
daarom sterk te maken heeft met ups 
and downs in haar bestaan. Omdat 
de WD zichzelf kan blijven, is zij dus 
bijzonder geloofwaardig geworden ” 
De Vlaamse hoogleraar raadt WD 
dan ook af om ooit samen te gaan 
met D66. “Politiek valt nu eenmaal 
niet onder rekenkunde. Samengaan 
zou in totaal zeker minder zetels op
leveren.”
Laat Nederland, kortom, maar bij
zonder blijven met haar twee libe
rale partijen. Dan kan Nederland nog 
lang een liberale premier houden. 
Zeker omdat steeds meer burgers de 
liberale beginselen onderschrijven.

LEESTIPS
Patrick van Schie en Fleur de Beaufort.

HET LIBERALENBOEK
Beide schrijvers zijn werkzaam 
bij de Teldersstichting, het weten
schappelijke bureau van de WD. In 
een klein, maar dik boekje, vertel
len zij het verhaal van de liberale 
stroming in Nederland die altijd 
heeft geweigerd mee te doen aan 
de verzuiling van Nederland. En 
hierdoor, tegen wil en dank, dus 
terecht kwam in de algemene zuil, 
naast die van de socialisten, ka
tholieken en gereformeerden. Uit
geverij W-boeks gaf al eerder Het- 
boeken uit voor deze genoemde 
zuilen. Na enig aandringen bleek 
de uitgeverij gelukkig bereid om

ook een Het Liberalenboek uit te 
geven, hoewel ze aanvankelijk van 
mening was hiervoor te weinig 
kopij te vinden. Welnu, Het Libe
ralenboek is zelfs dikker geworden 
dan het eerder uitgegeven Het 
Socialistenboek. Hulde dus voor 
beide schrijvers. Door echter niet 
alleen de WD, maar ook D66, PW 
(!) en hun politieke voorlopers in 
de Tweede Kamer te behandelen, 
en óók nog alle ‘liberale’ filosofen 
en economen van soms eeuwen 
terug, hierin op te nemen, betaalt 
het boekje wel een prijs. Zo lijkt de 
opname van sommige denkers als 
Machiavelli en Darwin, een beetje 
met de haren erbij te zijn gesleept. 
En zullen sommige andere filoso
fen postuum bij zichzelf ten rade

gaan dat zij in het Liberalenboek 
zijn opgenomen. Niettemin lijken 
veel andere grootheden als Spi- 
noza, Montesquieu, Adam Smith 
en Karl Popper goed op hun plaats. 
En zeker verfrissend is dat niet al
leen mensen, maar ook verwante 
organisaties en zelfs historische ge
beurtenissen en overeenkomsten 
zijn opgenomen. Dat ook Liber een 
eigen pagina heeft gekregen in het 
mooi vormgegeven boekje, is een 
kleine verrassing. Net als, overi
gens, de erbij gemelde opmerking 
dat Liber maar ‘enkele keren per 
jaar’ uit zou komen. Dat is dus een 
klein foutje, maar dat terzijde.

November 2011. ISBN 
9789040078361, 447 pp. € 14,95,

(Advertentie)

CT Het
lil Liberalen

5  boek

NIEUW !
GESCHIEDENIS VAN 
HET NEDERLANDS 
LIBERALISME 
IN EUROPEES 
VERBAND

Fleur de Beaufort en Patrick van Schie (beiden historicus; 

respectievelijk wetenschappelijk medewerkster en directeur 

van de Teldersstichting) hebben in samenwerking met 

WBOOKS een rijk geïllustreerde geschiedenis samengesteld 

van het liberale denken en doen, van de propaganda tot 

de prestaties.

BESTEL VIA ONZE SITE W B O O K S .C O M  

EN U K R IJG T H E T B O E K  TH U IS  G E S TU U R D .

Ook verkrijgbaar via de betere boekhandel.

WBOOKS.COM
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8 INTERVIEW Mka? p

Dennis w ie rs m a : een  W D 'e r  bij de  FNV 
'ik heb niets met hokjes"
H H H H H H H H H H H M H H H H H H H H H H H H H H H H H H II

Dennis Wiersma (25) is voorzitter van FNV Jong, momenteel nog één van de vakbonden binnen 
de FNV. Opvallend is dat hij al jarenlang VVD-lid is. Deze roept in het rode bolwerk van de FNV 
wel eens vragen op, zo geeft hij toe. "En bij de VVD vragen ze meer weer wat ik bij de FNV doe; 
typisch ouderwets denken. Ik heb niets met hokjes."

Foto’s: Maan Limburg 
Tekst: Roland Keja

WEET JE NOG WAAROM JE VIJF 
JAAR GELEDEN LID WERD VAN 
DE VVD?
“Mijn leven is verlopen via het libe
rale uitgangspunt van zelfredzaam
heid. lik ben via MAVO, HAVO, HBO 
naar het universitair onderwijs ge
klommen. En ik nu zit ik als voor
zitter van FNV Jong zelfs in de SER 
(Sociaal Economische Raad, red.).... 
Voor een nuchtere Friese jongen die 
als eerste van zijn familie is gaan 
studeren, ben ik daar trots op. ik ge
loof dat ook niet datje achtergrond 
belangrijk is, maar wel je toekomst. 
Ik wil graag mensen stimuleren, en 
ook helpen om het beste uit zichzelf

te halen; liefst ook op eigen kracht. 
En dat maakt me een liberaal.”

HOE IS HET OM ALS WD'ER 
VOORZITTER TE ZIJN VAN EEN 
FNV-BOND?
“Ik moet daar nog steeds wel eens 
uitleggen waarom ik WD’er ben, 
maar het feit dat ze bij de FNV me 
toch hebben aangenomen met die 
voorkennis, vind ik alleen maar po
sitief. Geloof me, ze hanteren daar 
geen beroepsverbod als je toevallig 
lid bent van de WD. Een vakbond 
is politiek onafhankelijk, mijn poli
tieke kleur doet er dus gelukkig niet 
aan toe. Ik ben gewoon een aanhan

ger van het poldermodel en heb een 
hekel aan polarisatie in de politiek. 
Om een knipoog te geven naar een 
WD-poster: Ik vind het werk van 
de vakbond gewoonweg te belang
rijk om links te laten liggen.” Licht 
spottend: Weetje dat er dank zij het 
liberalisme er juist vakbonden zijn? 
Volgens de liberale leer behoren 
mensen zich namelijk te organise
ren om de staat scherp te houden.”

JE SPREEKT OVER POLARISA
TIE. WELKE POLARISATIE ZIE JE 
DAN?
“Mensen die hebben gestudeerd 
versus mensen die niet hebben ge

studeerd. En vooral jongeren versus 
ouderen. Op dit moment staat tegen
over elke 65-plusser vier werkenden, 
maar over 20 jaar zijn dat er nog 
slechts twee. In 2040 betalen wer
kenden 3,5 keer zo veel als nu aan 
de WAO. We gaan dus een demogra
fische tijdbom tegemoet, maar wat 
dit betekent voor jongeren, daar 
hoor je veel te weinig over. In de po
litiek vinden ze in ieder geval wei
nig steun, want daar wordt het be
houd van de hypotheekrenteaftrek 
(goed voor meestal de relatief oude
ren) als belangrijker gezien dan bij
voorbeeld het overeind houden van 
de Wajong, bedoeld voor de zwakste 
jongeren in onze samenleving. Dat 
vind ik echt weinig liberaal. Schreef 
de grote liberale filosoof John Stuart 
Milll al niet dat je jongeren eerst be
hoort te bevoordelen zodat ze later 
hun eigen boontjes kunnen doppen 
voor anderen? De WD heeft vooral 
een economisch verhaal, maar jon
geren moeten niet door alle bezui
nigingen minder kansen krijgen in 
hun maatschappelijk leven.”

WAT IS DE ROL VAN DE VAK
BOND HIERBIJ? OM EVEN TE 
SCHERTSEN: DIE BESTAAT TOCH 
UIT ALLEEN MAAR 'ACTIE-AC- 
TIE' ROEPENDE OUDEREN?
“Ik heb gesolliciteerd bij de FNV 
Jong omdat ik hoop dat er andere 
politieke prioriteiten kunnen ko
men, dat er eens wat meer oog is 
voor de jongere generatie. Ouderen 
kopen mooie huizen en hebben hun 
pensioenen meestal wel goed gere
geld. Jongeren weten vaak niet eens 
of ze in aanmerking komen voor 
een hypotheek, laat staan dat ze we
ten of ze later iets van een pensioen 
terugzien. Op Malta na, hebben we 
hier het (relatief) laagste minimum 
jeugdloon. Er zijn gewoonweg te 
weinig jongeren georganiseerd, en 
is er dus ook te weining tegenwicht 
binnen de Nederlandse politiek. Bo

geren. Niettemin zeg ik dat de FNV 
nog het meest representatief is voor 
jongeren in Nederland omdat wij 
maar liefst 200.000 jonge leden heb
ben. En dat kan geen andere orga
nisatie zeggen. Ja, er gaat inderdaad 
het nodige rond de FNV veranderen. 
Door broodnodige vernieuwing ont
staat er over enige tijd De Nieuwe 
Vakbeweging, maar ook dan zal ze 
herkenbaar zijn voor jongeren. En 
zullen ze ook, sterker dan nu, in
vloed krijgen op de besluitvorming. 
Daarbij is ook het besluit genomen 
dat jongeren rechtstreeks lid moe
ten kunnen worden. FNV Jong zal 
- kortom - an sich niet verdwijnen, 
maar juist worden versterkt.”

WAT IS JOUW MENING OVER 
HET UITEINDELIJKE PENSIOEN- 
AKK00RD?
‘Met dit akkoord worden de lusten 
en lasten beter verdeeld over de ver
schillende generaties. Ouderen in 
Nederland hebben soms het gevoel 
gehad dat hun waardevast pensioen 
voor eeuwig zou groeien. In slechte 
tijden zijn echter soms impopulaire 
maatregelen nodig, juist in het be
lang van toekomstige generaties. 
Het pensioenakkord is daar eerlijk 
over. Zonder het akkoord zou de uit
holling van het pensioen van jonge
ren verder zijn gegaan. Natuurlijk 
had ik graag gezien dat er nu al 
langer doorgewerkt zou worden, 
dat zou namelijk nóg beter uitpak
ken voor de jongere generatie. Maar 
ja, veranderingen in Nederland ver
lopen nu eenmaal via een evolutie, 
en niet via een revolutie. Voor som
mige mensen is langer doorwerken 
echt geen optie, en daar houdt dit 
akkoord ook rekening mee. Neem 
van me aan dat ik in ieder geval blij 
ben dat het akkoord rond is. Zou dat 
Pensioenakkoord niet zijn doorge
gaan, dan zou ik zeer teleurgesteld 
zijn geweest.”

vendien is minder dan 25 procent 
van de kiezers onder de 35 jaar, dus 
dat helpt ook niet om de politiek te 
veranderen. Vervelend is, zo geef ik 
toe, dat die verkeerde prioriteiten 
soms ook terug te vinden zijn bin
nen de FNV. Het grootste deel van 
de FNV-leden zijn nu eenmaal oude
ren, en dat zag je duidelijk terug bij 
het recente Pensioenakkoord waar 
ik goed heb moeten opletten bij de 
onderhandelingen. Daarom juist is 
er binnen de FNV, maar natuurlijk 
ook bij andere grote organisaties, 
behoefte aan het verhaal van jon

IN EEN INGEZONDEN BRIEF, 
BEGIN NOVEMBER, MAAKTE JE 
JE BOOS OVER HET POLITIEKE 
IDEE DAT PENSIOENFOND
SEN MEER BESTUURD ZOUDEN 
MOETEN WORDEN DOOR DOOR 
PENSIOENGERECHTIGDEN. 
WAAROM?
“Dat is een idee van WD en D66, 
en dat vind ik echt onbegrijpelijk; 
het zijn juist jongeren die de meeste 
risico’s lopen, en dus meer ruimte 
zouden moeten krijgen in de pensi- 
oenfondsbesturen, en niet de oude
ren!”
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'pmeo OPINIE 9
LIBERAAL VROUWEN NETWERK:

“Excuustruus? Dat zou me een worst zijn"
DURF - Het seminar ‘Talentvolle 
vrouwen’ van het Liberaal Vrouwen 
Netwerk dat op 12 november werd 
gehouden in Noordwijk, is volgens 
Marijke Vos, de voorzitster van het 
netwerk, vooral bedoeld om vrou
wen zo zichtbaar te maken binnen 
de VVD dat er altijd voldoende talent
volle vrouwen in beeld komen.

UIT DE COMFORT ZONE
Aan deze voorwaarde voldoet Neelie 
Kroes als geen ander. Zij is zeker een 
van de succesvolle vrouwen binnen

de WD. Kroes, momenteel Eurocom
missaris Digitale Agenda, weet alle 
vrouwen een hart onder de riem te 
steken, maar vraagt de aanwezige 
vrouwen ook om meer uit hun ‘com
fort zone’ te stappen. “Iedereen hier 
in de zaal heeft voldoende talent, 
maar het is durf wat ons onder
scheidt. Vrouwen gebruiken altijd 
nonsense excuses om iets niet te wil
len. Toen ik werd gevraagd om kan
didaat te worden voor een functie 
van Eurocommissaris, had ik genoeg 
steekhoudende argumenten om het 
niet te doen. Nou, neem van me aan 
dat ik achteraf blij ben geweest dat 
ik toch op het verzoek inging. Ik heb 
geen mooiere tijd gehad dan mijn 
Brusselse."

HARD VECHTEN
Om die reden houdt Kroes alle vrou
wen een leidraad voor: “Wat zou ik 
doen als ik niet bang zou zijn? Deze 
vraag zou geen man zichzelf stellen.

Wij moeten dit wel doen, altijd!”
De Eurocommissaris stelt daarom dat 
vrouwen altijd het evangelie moeten 
blijven prediken. Dit door zo hard te 
vechten dat niemand meer om vrou
wen heen kan lopen. Dat zij in de 
politiek lang als excuustruus heeft 
gefungeerd, heeft Kroes nooit erg ge
vonden, zo zegt ze op een vraag van
uit de zaal: “Dat zou me een worst 
zijn. Als ik dat niet was geweest, had 
ik nooit Brussel weten te bereiken!” 
Hans Biesheuvel, sinds zomer van dit 
jaar voorzitter van de werkgeversor

ganisatie MKB Nederland, krijgt het 
in zijn presentatie niet eenvoudig als 
hij onder meer vertelt dat het mid
den- en kleinbedrijf in de praktijk 
weinig mogelijkheden kent voor het 
aannemen van talentvolle vrouwen 
gezien de relatief beperkte omvang 
van de meeste aangesloten bedrijven. 
Hij tekent aan het eind van het sym
posium wel onverwacht de charter 
‘Talent Naar de Top’ namens MKB 
Nederland.

AFGEGLEDEN
Dit doet hij met Sybilla Dekker, voor
zitter van Taskforce Talent naar de 
Top, die na hem een korte presenta
tie gaf. Dekker heeft dan verteld dat 
binnen Nederlandse organisaties nog 
geen tien procent van de bestuurders 
en commissarissen een vrouw is. 
Hierdoor zou Nederland inmiddels 
zijn afgegleden van de 9e naar de 
17de plaats in de zogeheten Global 
Gender Gap Report. Om hier verbe

tering in aan te brengen, werkt haar 
stichting Talent naar de Top met 
charters. Hierbij worden bedrijven 
en overheidsorganisaties gevraagd 
zich te verbinden aan de afspraak om 
meer vrouwen aan te trekken voor 
belangrijke managementposities. 
Hoewel de ondertekening natuur
lijk vrijwilig geschiedt, committeert 
een organisatie zich hierna wel aan 
afgesproken streefcijfers. Volgens 
Dekker hebben bijna 200 organisa
ties dit charter reeds ondertekend, 
waaronder alle ministeries, verreweg

de meeste banken en veel andere be
drijven.

BETERE BEDRIJFSRESULTATEN
Door meer vrouwen aan te trekken 
in de top van bedrijven wordt niet 
alleen het mogelijk verlies van vrou
welijk talent voorkomen, maar krijgt 
een organisatie ook meer creativiteit 
en innovatiekracht binnen waardoor 
er ook vaak een beter werkklimaat en 
leiderschap ontstaat. Dit resulteert 
uiteindelijk in betere bedrijfsresula- 
ten, zo maakte Dekker duidelijk.

SPECIAAL PLAATSJE
Dekker vraagt, aan het eind van haar 
presentatie, om meer solidariteit 
onder vrouwen en haalt hierbij Ma- 
deleine Albright, de vroegere Ame
rikaanse minister van Buitenlandse 
Zaken, aan: “Weet dat voor vrouwen 
die andere vrouwen tegenhouden, 
een heel speciaal plaatstje is gereser
veerd in de hel.”

Vanuit de zaal werden veel kritische vragen gesteld.

Caecjlia Tot- Bouma (39).
Harlingen
Ik geef muziekles aan kinderen. Oorspronkelijk kom ik uit een politiek linkse hoek.
Met een kunstopleiding, schoolmuziek aan het conservatorium, ben je nou eenmaal 
omringd door mensen die liever doen wat ze leuk vinden dan per se geld willen 
verdienen. Natuurlijk weet je dat doen wat je leuk vindt alleen kan als er ook geld 
is, maar wij kunstenaars denken vaak dat we meer recht hebben om financieel te worden gesteund dan 
andere mensen. Dit vind ik inmiddels niet terecht. Ik ben ervan overtuigd dat die twee hand in hand kun
nen gaan, doen wat je leuk vindt en jezelf onderhouden. Ik geloof dan ook in het nemen van eigen verant
woordelijkheid. Ben je gezond en kan je van je kunst niet bestaan, dan moet je gewoon voor je geld gaan 
werken; net als iedereen. Daarom ben ik dus, gelijk met mijn man, lid geworden van de W D .

GASTCOLUMN

De SCP en het 
kabinet-Rutte

Met regelmaat zie ik in de media dat de SGP als een verkapte gedoogpart- 
ner wordt gezien van kabinet-Rutte. Dat is natuurlijk onzin. Laat ik van 
deze gastcolumn daarom een kleine quiz maken.

Waarom denkt u dat de SGP, ondanks de vele verschillen met de WD, 
zich welwillend opstelt tegenover het kabinet-Rutte? Kiest u maar:

a. Dat is niets bijzonders
b. De SGP vindt alternatieve coalities minder verkieslijk
c. Er zijn inhoudelijke overeenkomsten
d. Een minderheidskabinet biedt kansen
e. Alle voorgaande antwoorden zijn waar

Laten we de antwoorden even langslopen.

A n tw o o rd  a: n ie ts  b ijz o n d e rs
Een goed antwoord! De SGP heeft zich in 
het verleden bijna nooit tot de oppositie 
willen rekenen, die niets liever wil dan de 
val van het kabinet. Onze basishouding 
tegenover elk kabinet is constructief-kri- 
tisch: geen zure kritiek, maar ook niet al
les voor zoete koek slikken. Alleen tegen
over het tweede paarse kabinet zijn we 
oppositie gaan voeren, toen ze het bont 
maakte met zaken als de opheffing van 
het bordeelverbod en de liberalisering 
van de euthanasie.

A n tw o o rd  b : h e t  k a n  s le c h te r

Dat is ook waar! Groen van Prinsterer schreef ooit in 1871 over zijn li
berale evenknie: “Thorbecke houdt nog veel tegen’”. Hij was bang voor 
een radicaal kabinet dat het bijzonder onderwijs zou dwarsbomen. Zo 
was de SGP na de Kamerverkiezingen van 2010 ook bezorgd over het re- 
ele alternatief van een paars-pluskabinet. Onze inschatting was dat de 
partijen in zo’n kabinet elkaar vooral zouden vinden in een seculiere 
immateriële agenda waar wij niet vrolijk van zouden worden. Kijk maar 
naar de onderwerpen waarvoor een partij als D66 overuren maakt: het 
schrappen van het verbod op godslastering en het verwijderen van de 
gratie Gods uit de wetsformules zijn dan tophervormingen,.

A n tw o o rd  c: in h o u d e li jk e  o v e re e n k o m s te n

Dat klopt ook! Natuurlijk zijn er fundamentele verschillen. Neem alleen 
de visie op zaken als abortus en euthanasie, of de aandacht voor het 
gezinsbeleid. Maar er zijn ook belangrijke inhoudelijke overeenkomsten. 
Het hameren op een compacte overheid, het aanspreken van burgers op 
hun eigen verantwoordelijkheid. Wij vinden het bovendien ook erg be
langrijk om de overheidsfinanciën gezond te maken. Er zijn altijd goede 
reden te verzinnen om ergens niet te bezuinigen, maar er moet wel wat 
gebeuren. Kabinetsplannen voor noodzakelijke bezuinigingen zal de 
SGP daarom niet gemakkelijk afwijzen. Zeker niet als er daarbij ook nog 
rekening wordt gehouden met reële SGP-wensen..

A n tw o o rd  d : m in d e rh e id s k a b in e t  b ie d t  m e e r  ka n se n  
Helemaal mee eens! Niet voor niets was er bij eerdere kabinetten altijd 
zoveel geweeklaag over dichtgetimmerde akkoorden. Een minderheids
kabinet biedt meer kansen voor iedere fractie. Niet in de laatste plaats 
voor partijen die het eens zijn met de voorgaande antwoorden a,b, en c.

A n tw o o rd  e: a lle s  is  w a a r

Het beste antwoord! Normaal geloven we er als principiële partij niet zo 
in, dat uiteenlopende antwoorden op belangrijke vragen allemaal waar 
kunnen zijn, maar voor deze ene keer wel. Dat zal wel de invloed van de 
WD zijn.
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10 PARTIJ
WD-afdelIngen met de 'V-factor'

PRESTATIES - Tijdens de AV van 26 
november zette de partijvoorzitter 
Benk Korthals een paar afdelingen 
- om uiteenlopende redenen - in 
het zonnetje gezet vanwege hun 
goede prestaties. Deze afdelingen 
worden beloond met de zogeheten 
V-factor. De V staat hierbij voor zo
wel ‘W D’ als ‘viraal’, ofwel inspi
rerend, besmettelijk. Zo krijgt de 
WD-afdeling Roosendaal de V-fac
tor vanwege hun goede opleiding 
en training waarbij veel jongeren 
konden worden binnengehaald 
door het aanbieden van trainingen

op het gebied van liberalisme. 
Afdeling Leiden ontvangt dezelfde 
prijs omdat zij in een jaar tijd haar 
ledenaantal wist te vergroten met 
ruim 11 procent. Hollands Kroon is 
de derde afdeling die de V-factor in 
handen krijgt gedrukt, en wel om 
haar goede verkiezingscampagne 
die op 23 november, twee dagen 
voor het WD-congres, resulteerde 
in een klinkende verkiezingsover
winning; de WD is in Hollands 
Kroon dan ook de grootste partij 
geworden met 25 procent van de 
stemmen.

Wieneke Buurman nieuw bestuurslid HB

BENOEMD - Met instemming van 
de AV is Wieneke Buurman, uit Gel- 
dermalsen, het nieuwe bestuurslid 
Communicatie geworden binnen 
het Hoofdbestuur van de WD. In 
deze rol zal zij zich met name rich
ten op, zoals de partijvoorzitter 
Benk Korthals het noemt, de “ver
sterking van het merk W D”.
Deze benoeming was overigens niet 
meer dan een hamerstuk omdat er 
geen tegenkandidaten zich hadden

gemeld voor deze functie. 
Buurman, die door het HB naar vo
ren is geschoven voor deze commu
nicatiefunctie, legt in de zaal kort 
uit welke gebieden zij de komende 
tijd met name wil bestrijken. Dit 
zijn de permanente campagne, de 
online communicatie en de verdere 
verbetering van de interne commu
nicatie door intensievere samen
werking van de bladen Liber en P&G 
(blad Bestuurdersvereniging WD).

Contribu tien ^a  20gg
LICHTE VERHOGING - Deze maand is de contributienota 2012 verstuurd 
aan alle leden. De contributie voor het jaar 2012 bedraagt 108 euro voor 
reguliere leden, 56 euro voor leden van 70+ en huisgenoten, en 32 euro 
voor leden tot en met 26 jaar.

De Algemene Ledenvergadering heeft op de voorjaarsvergadering in mei 
2011 besloten tot een contributieverhoging per 1 januari 2012. De con
tributie van de WD is (met uitzondering van de jaarlijkse indexering) 
de afgelopen tien jaar niet verhoogd. De ambities van de WD zijn echter 
in die tijd wel gegroeid. De verhoging wordt gereserveerd voor (Tweede 
Kamerverkiezingen en zal niet worden besteed aan apparaatskosten. Bij 
de totstandkoming van het contributievoorstel zijn de kamercentrale- en 
afdelingsbesturen betrokken geweest.

W D  MAAKT NEDERLAND LIBERALER, TE BEGINNEN IN ZAANDAM

Europa kan 
wel wat 

meer
Nederland
gebruiken

DOOR MIDDEL VAN HET CONGRES 

'MAAK NEDERLAND LIBERALER' IN 

ZAANDAM, HEEFT DE W D  HAAR 

DOEL IN DIE REGIO HOPELIJK WE- 

|  TEN TE BEREIKEN. DE BIJNA 900 

BEZOEKERS UIT HET HELE LAND 

DIE DE VELE WORKSHOPS EN PRE

SENTATIES BEZOCHTEN, KRIJGEN 

IN IEDER GEVAL VOLDOENDE IN

SPIRATIE OM DIT OOK IN HUN El- 

j GEN REGIO UIT TE VOEREN.

ZEKER NU

WORKSHOPS: LUISTEREN, OVERTUIGEN EN DISCUSSIËREN

POLITICI - De negen verschillende workshops die in de ochtend open staan voor de bezoekers, verschillen 
sterk. Natuurlijk van inhoud, maar soms ook qua karakter.
In de workshop ‘Netwerken in de partij' worden de aanwezigen gevraagd wat ze over 10 of 20 jaar bereikt

willen hebben. Wiet de Bruijn, de betreffende workshopleider, moedigt de aanwezigen aan om hun (poli
tieke) dromen met de zaal te delen. Leuk is dat veel aanwezigen dit ook durven te doen en soms zelfs aan
geven te hopen tegen die tijd toch wel minister of de eerste WD-burgemeester van Amsterdam te zijn. Een 
leuke workshop die ochtend, is ‘Kunst van het Overtuigen’ waarbij Pieter Meulman, trainer van de Haya van 
Somerenstichting, achtereenvolgens 
vijf mannen en vijf vrouwen vraagt 
de rol te spelen van een politicus of 
een bekende Nederlander en door de 
zaal vervolgens worden gejureerd op 
hun overtuigingskracht. Een ander 
druk bezocht onderdeel is speeddaten 
waarbij de leden, elke keer voor drie 
minuten, in staat worden gesteld met 
een bekende W D’er te converseren.
Na het gaan van de gong schuiven de 
deelnemers elke keer weer door naar 
een nieuw tafeltje. Gezien de korte 
tijd toch geen makkelijk onderdeel 
voor de deelnemers, zo beoordeelt 
WD-lid Jim van Mourik uit Woerden:
“Gezien de tijd probeer ik mijn vra
gen zoveel mogelijk to the point te 
houden, maar ja, het zijn politici...”, 
zegt hij verzuchtend. “Als ze één vraag 
hebben beantwoord, is het gelijk drie 
minuten later.”
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PARTIJ 11

PLENAIRE SESSIE: EEN MEER LIBERALE TOEKOMST

EMOTIONELE OPROEP * Als deelname aan één van de ochtendsessies niet heeft geholpen, dan wordt 
Nederland zeker liberaler tijdens de middag die is gevuld met verschillende speeches. Bekritiseert Benk 
Korthals, de partijvoorzitter, in voorzichtige bewoordingen (“zij die fouten maken, worden aangesproken 
op eigen verantwoordelijkheid”) de integriteit van een aantal WD-bestuurders die recent negatief in het 
nieuws zijn gekomen, Martijn Jonk, de afscheid nemende voorzitter van de JOVD, kiest voor een hardere 
aanpak. De lat ligt, volgens hem, voor W D’ers nu eenmaal hoger dan voor andere politici: “Bestuurders 
liggen onder het vergrootglas, en dat is maar goed ook. Zeker voor de WD die de mond vol heeft dat er er 
minder uit de staatsruif moet worden gegeten. (...) Als je denkt tien dingen tegelijk te kunnen besturen, 
denk na. En als je sjoemelt, daar is de deur. Practice what you preach!"

Een in een hoofddoek geklede vrouw die zichzelf 
een revolutionair noemt, is per definitie een opval
lende verschijning op een WD-congres. Tawakkul 
Karman uit Yemen is dan ook Nobelprijswinnares 
voor de Vrede vanwege haar geweldloze strijd voor 
vrouwen- en mensenrechte in haar land. Deze be
gon ooit als een studentendemonstratie en heeft 
pas zeer recent geleid tot de verdrijving van de ge
hate president Saleh. Zij vertelt over de ontwikke
lingen in Yemen en refereert aan het eind naar de 
titel van het congres in haar oproep om niet alleen 
Nederland, maar heel de wereld “more liberal and 
free” te maken. Ook doet zij een emotionele op
roep om de tegoeden van de verdreven president 
Saleh te bevriezen.

ZUINGER, SOBERDER
Mark Rutte kijkt in zijn speech terug naar de vo
rige crises van zowel 1973 (de oliecrisis) als begin 
jaren tachtig; tijden waarin veel werd gedaan aan 
doemdenken, terwijl zoveel dingen hierna ten goe
de zouden keren. Het doemdenken en pessimisme 
zitten volgens Rutte nu eenmaal in de mens. De 
minister-president kijkt echter ook naar voren, en 
denkt dat veel ten goede zal keren, al zal dat niet 
morgen zijn. Hij gaat hierbij ook in op de naam

van het congres. “Maken we Nederland 
liberaler? Over tien jaar beoordelen men
sen de politiek in Nederland, en het ant
woord zal 'ja’ zijn, maar er zal wel veel 
voor moeten worden ingeleverd. We krij
gen er gelukkig ook veel voor terug. Den 
Uyl zei in 1973, na de oliecrisis: ‘het zal 
nooit meer als vroeger worden’. Ik zeg: 
‘het wordt beter, we maken Nederland 
sterker!’ Dat met de rol van de WD er 
een liberaler, en dus sterker, Nederland 
komt, is Rutte echter niet genoeg. Hij ziet 
die rol ook graag in Europees verband 
en refereert daarbij aan de Nederlandse 
begrotingscultuur, de solide overheidsfi
nanciën en het recente (geslaagd) Neder
lands initiatief binnen de Europese Com
missie om de Europese begroting niet 
met 5 procent te laten groeien."Zuiniger, 
soberder; ja, Europa kan wel wat meer 
Nederland gebruiken!”

BOEKENSTANDjES
Opvallend bij deze AV zijn de verschillende boekenstandjes waar gasten 
niet alleen liberale werken kunnen aanschaffen, maar deze soms ook 
kunnen laten signeren. Met name Frits Bolkestein en zijn nieuwe uit
gave blijkt die dag populair. Niet alleen trekt Bolkestein een volle zaal 
met zijn workshop handelend over de verleiding van intellectuelen in 
de politiek, ook ontstaan er lange rijen met leden die dit werk aan
schaffen en door hem willen laten signeren. Zelfs als de plenaire mid- 
dagsessie is begonnen, blijft Bolkestein hiermee doorgaan. Er werden 
goede zaken gedaan in Zaandam.

ZAALGELUIDEN
Niet alleen op het podium, ook in de zaal zijn er natuurlijk kritische ge
luiden te horen. Bijna te verwachten is bijvoorbeeld een vraag vanuit de 
zaal over de WD Tweede Kamerfractie die onlangs tegen een wettelijk 
verbod stemde op trouwambtenaren die weigeren homo’s te trouwen; 
een lid uit Eindhoven vertelt dat hij de discussie, en de omgang met 
weigerambtenaren, graag anders had gezien. Ook de minister-president 
spreekt hier toevallig in zijn speech over; “De WD moet met medisch- 
ethische zaken ook rekening houden met het CDA en soms de SGP.” 
Volgens Rutte is het onvermijdelijk om op sommige punten compro
missen te sluiten als dat nodig is om een goede regering te kunnen vor
men. “Dat hebben we er graag voor over.” Wel maakt hij duidelijk dat 
de WD nooit een stap terug zal doen. “Dat is de absolute bottomline.”
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